
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6975, 7052
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 1ο Γυµνάσιο Νίκαιας, τη Σχολή Μωραΐτη, το 1ο
Δηµοτικό Σχολείο Αρχαγγέλου Ρόδου, τη Γερµανική Σχολή,
το Γυµνάσιο Βουκολιών Χανίων, το 9ο Δηµοτικό Σχολείο
Σπάρτης, το Δηµοτικό Σχολείο Μαγούλας Λακωνίας και µα-
θητές από τη Γαλλία, σελ.  6976, 7011, 7019, 7028, 7031,
7032, 7040, 7042

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 6975, 7007, 7013, 7017,
7019, 7024, 7027, 7028, 7030, 7037, 7040, 7042, 7043

4. Αναφορά στις τροµοκρατικές επιθέσεις που έγιναν στις
Βρυξέλλες και καταδίκη αυτών, σελ. 7007, 7019, 7025, 7026,
7028, 7029, 7031, 7033, 7034, 7036, 7037, 7038, 7040

5. Αναφορά στο προσφυγικό - µεταναστευτικό θέµα, σελ.
6975, 6976, 6977, 7015, 7019, 7026, 7027, 7028, 7031, 7033,
7034, 7036, 7038, 7040

6. Η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντολο-
γίας καταθέτει τις Εκθέσεις της στις αιτήσεις της Εισαγγελι-
κής Αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης
κατά Βουλευτών, σελ. 7040

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πέµ-

πτης 24 Μαρτίου 2016, σελ. 7016

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του

συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
«Κύρωση της Συµφωνίας για το RACVIAC - Κέντρο Συνεργα-
σίας για την Ασφάλεια»., σελ. 6975 - 6977

2. Συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων των
τροπολογιών και ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών: «Προσαρµογή της ελληνικής νο-
µοθεσίας: α) στις διατάξεις της Οδηγίας 2013/50/ΕΕ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου, της 22ας
Οκτωβρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 16ης
Απριλίου 2014 και άλλες διατάξεις», σελ. 7007 - 7044

3. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής:
Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής  Άµυνας και Εξωτερικών Υπο-

θέσεων καταθέτει τις Εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του
Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας:

α) «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του
Υπουργείου Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
του Υπουργείου  Άµυνας της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους
τοµείς Υποδοµής και Περιβάλλοντος/ Ενέργειας», σελ. 7040

β) «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της
Ελληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρα-
τίας της Κορέας για την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµέ-
νων Στρατιωτικών Πληροφοριών», σελ. 7040

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 6975 - 7018
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7034-7052
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 7018-7034

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:             
ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 7019, 7043
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7040, 7042
ΒΡΟΥΤΣΗΣ Ι. , σελ. 7024, 7025
ΓΚΙΟΛΑΣ Ι. , σελ. 7040, 7042
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 7025, 7027                                                           
ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 7025
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 6975, 7007, 7013, 7017
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 7037, 7040, 7042, 7043
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 7024, 7040, 7042
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7030                                                                                      
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7024
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 7028
ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥΛΟΥ Α. , 

σελ. 7019, 7024, 7025, 7027, 
7028, 7030

Β. Επί της αναφοράς στο προσφυγικό - µεταναστευτικό
θέµα:

ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 7040
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 6977
ΒΡΟΥΤΣΗΣ Ι. , σελ. 7028
ΔΑΝΕΛΛΗΣ Σ. , σελ. 7031
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 7026, 7027
ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 7015
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 7019
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. ,  

σελ. 7038
ΚΑΡΡΑΣ Γ. , σελ. 7031                                                                                       
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7034
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7036
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ Γ. , σελ. 7033
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 6975, 6976

Γ. Επί της αναφοράς στις τροµοκρατικές επιθέσεις που
έγιναν στις Βρυξέλλες:

ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 7040
ΒΡΟΥΤΣΗΣ Ι. , σελ. 7028
ΔΑΝΕΛΛΗΣ Σ. , σελ. 7029
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 7026
ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7007
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Ν. , σελ. 7007
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 7019
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7037, 7038
ΚΑΡΡΑΣ Γ. , σελ. 7031
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7034
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7036
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ Γ. , σελ. 7033
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7025

Δ. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών:
ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ Ι. , σελ. 6976
ΒΑΡΔΑΛΗΣ Α. , σελ. 6976
ΠΑΠΠΑΣ Χ. , σελ. 6975

Ε. Επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
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ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 7019, 7020, 7040, 7042, 
7043

ΒΑΡΔΑΛΗΣ Α. , σελ. 7013, 7043
ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7009, 7042
ΒΡΟΥΤΣΗΣ Ι. , σελ. 7028, 7029
ΓΚΙΟΛΑΣ Ι. , σελ. 7007, 7032, 7043
ΔΑΝΕΛΛΗΣ Σ. , σελ. 7029, 7030
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 7017, 7025
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 7026, 7027
ΘΕΟΧΑΡΗΣ Θ. , σελ. 7015, 7027
ΘΕΩΝΑΣ Ι. , σελ. 7024
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 7019
ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 7037                                                              
ΚΑΡΡΑΣ   σελ. 7031, 7032
ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ Γ. , σελ. 7023
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 7012, 7042, 7043
ΛΑΓΟΣ Ι. , σελ. 7030, 7034
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 7036, 7037
ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ Γ. , σελ. 7023, 7029, 7033, 7037, 

7043
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 7010, 7011
ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 7039
ΣΤΑΘΑΚΗΣ Γ. , σελ. 7017
ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ Ε. , σελ. 7025 

ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ
ΑΝΤΩΝΙΟΥ Χ.  , σελ. 7027
ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 7028, 7029



Αθήνα, σήµερα στις 22 Μαρτίου 2016, ηµέρα Τρίτη και ώρα
10.11’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής, κ. ΝΙΚΗΤΑ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση. 

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 17-3-2016
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της �Β’συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης 17
Μαρτίου 2016, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Αναγκαίες ρυθµίσεις για την εναρµόνιση της Ελλη-
νικής Νοµοθεσίας µε τον νέο Κώδικα Αντιντόπινγκ του Παγκό-
σµιου Οργανισµού Αντιντόπινγκ και άλλες διατάξεις»)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύ-
ρωση της Συµφωνίας για το RACVIAC – Κέντρο Συνεργασίας για
την Ασφάλεια». 

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να σας πω ότι η σηµερινή συνεδρίαση
θα διεξαχθεί σε δύο µέρη. Θα ξεκινήσουµε αρχικά µε το πρώτο
σχέδιο νόµου που είναι πολύ σύντοµο και µετά θα συζητήσουµε
πώς θα προχωρήσουµε µε το δεύτερο σχέδιο νόµου. 

Το νοµοσχέδιο ψηφίστηκε στη Διαρκή Επιτροπή κατά πλειοψη-
φία. Εισάγεται προς συζήτηση στη Βουλή µε τη διαδικασία του
άρθρου 108 του Κανονισµού της Βουλής, µπορούν δηλαδή να
λάβουν τον λόγο όσοι έχουν αντίρρηση επί της κυρώσεως αυτής
της συµφωνίας. 

Με βάση το τι έγινε στην επιτροπή, κατά της Συµφωνίας ψή-
φισε η Χρυσή Αυγή και το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας. Επο-
µένως οι δύο εκπρόσωποι των δύο κοµµάτων, ο κ. Παππάς και ο
συνάδελφος από το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, θα έχουν
τον λόγο εφόσον επιθυµούν για πέντε λεπτά.

Ορίστε, κύριε Παππά, έχετε τον λόγο. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, όπως εί-

παµε και στην επιτροπή, η συµφωνία αυτή υποτίθεται ότι υλο-
ποιεί µέσω ενός συγκεκριµένου κέντρου τους ελέγχους των
εξοπλισµών και την προώθηση µέτρων οικοδόµησης εµπιστοσύ-
νης επί θεµάτων ασφαλείας και γενικότερα λειτουργεί για τη δι-
εύρυνση συνεργασία στη νοτιοανατολική Ευρώπη. Υποτίθεται ότι
µε τη συµφωνία αυτή ελέγχονται οι συνθήκες εξοπλισµού της νο-
τιοανατολικής Ευρώπης. 

Για µας φαίνεται ότι αυτή η συµφωνία είναι προσχηµατική και

ανειλικρινής. Το RACVIAC - Κέντρο Συνεργασίας για την Ασφά-
λεια είναι κάτι που δεν έχει καµµία απολύτως χρησιµότητα στην
πράξη. Είναι ένα ακόµα ΝΑΤΟϊκό κατασκεύασµα, µια ακόµα δη-
µιουργία πολυεθνικών κέντρων, κέντρων που υπερασπίζονται τα
ΝΑΤΟϊκά συµφέροντα. 

Τίθεται, λοιπόν, το εξής ερώτηµα: Τι ακριβώς είναι αυτό το κέν-
τρο; Τι κάνει και ποια είναι η αποστολή του; Διότι στην αποστολή
του και στο πεδίο δραστηριοτήτων διαβάζουµε τα εξής: «…προ-
άγει τον διάλογο για την ασφάλεια και τη µεταρρύθµιση του
τοµέα ασφαλείας, τον έλεγχο των εξοπλισµών, καθώς και τα
µέτρα οικοδόµησης εµπιστοσύνης και ασφαλείας». Ακόµα κι αν
κάποιος καλοπροαίρετα δεχόταν ότι µπορεί να γίνει κάτι τέτοιο
-να γίνει ο έλεγχος-, δεν ορίζεται πώς αυτός θα γίνει στην πράξη.
Δεν ορίζεται δηλαδή πώς θα ελεγχθούν αυτά τα ζητήµατα. Θα
υπάρχουν τυχόν κυρώσεις αν κάτι διαγνωστεί ότι κινείται εκτός
του πλαισίου της συµφωνίας και κατ’ επέκταση του συγκεκριµέ-
νου κέντρου; Από ποιον θα επιβληθούν αυτές οι κυρώσεις; Ο
έλεγχος των εξοπλισµών απαιτεί κυρίως ευρύτερη βούληση και
δεν είναι κάτι που µπορεί να επιτευχθεί µε τις όποιες συµφωνίες
ή συνθήκες που στην ουσία συνάπτονται για να δηµιουργούνται
δοµές στους µηχανισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του
ΝΑΤΟ. 

Στην πράξη αυτό το κέντρο είναι άλλη µια ΜΚΟ, την υψηλή
εποπτεία της οποίας έχει το ΝΑΤΟ και οι Βρυξέλλες, µια ΜΚΟ
που εµπεδώνει τα νατοϊκά συµφέροντα και τις νεοταξικές πολι-
τικές. 

Οµιλούµε, λοιπόν, για το ΝΑΤΟ. Ποιο ΝΑΤΟ; Αυτό, το οποίο
µας έφερε είκοσι πέντε Τούρκους παρατηρητές στα ελληνικά
νησιά, όπως τον Τούρκο παρατηρητή που πάτησε το πόδι του
στη Χίο, ο οποίος στο διαβατήριό του είχε σφραγίδα του ψευδο-
κράτους. Και διάφοροι κυβερνητικοί προσπαθούν να µας πουν
περιφραστικά ότι δεν τρέχει τίποτα και ότι σφράγισαν ένα χαρτί,
το οποίο θα συνοδεύει το διαβατήριο του Τούρκου. Και όταν οι
τοπικές αρχές –πολύ σωστά- είπαν ότι αυτός είναι παράνοµος
και θα πρέπει να αποχωρήσει, οι υπόλοιποι έξι Τούρκοι παρατη-
ρητές είπαν ότι «εάν αποχωρήσει ο συνάδελφός µας, θα φύγου-
µε και εµείς». Γιατί δεν τους αφήσαµε να φύγουν; Ως πότε θα
σκύβουµε το κεφάλι; 

Παραµένει αυτό το ερώτηµα, λοιπόν. Διότι, για εµάς, για τους
Έλληνες εθνικιστές, η σηµερινή πολιτική που διεξάγει η Κυβέρ-
νηση –θα έλεγα µάλλον ο ετερόκλητος συνασπισµός των ανεύ-
θυνων επικινδύνων, δηλαδή Τσίπρα-Καµµένου- οδηγεί σε µια
εθνική αυτοκτονία. 

Διότι, το ΝΑΤΟ που τόσο περήφανα ο κ. Καµµένος µάς έλεγε
και στην Επιτροπή και στη Βουλή ότι συµφώνησε µε την Ελλάδα
να εποπτεύει και να αλωνίζει το ελληνικό Αιγαίο, θα είναι το
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ΝΑΤΟ αυτό, υπό την εποπτεία του οποίου το Αιγαίο µας θα µοι-
ραστεί στη µέση, στον εικοστό πέµπτο Μεσηµβρινό, δηλαδή ό,τι
ακριβώς επιδιώκει η Τουρκία από το 1974 και µετά. 

Το ΝΑΤΟ ποτέ δεν έπαιξε καθαρό παιχνίδι, δεν έπαιξε καθαρά
σε ό,τι αφορά την Ελλάδα και σε ό,τι αφορά το Αιγαίο. Το ίδιο
συµβαίνει και σήµερα. Και χάριν του ΝΑΤΟ και των γερακιών της
Αµερικής αποθρασύνθηκαν και τα τουρκικά κυβερνητικά µέσα
µαζικής ενηµέρωσης. Διαβάζουµε: «Θα πάρουµε χωρίς στρατό
τα νησιά µας». Το λένε ξεκάθαρα: Χωρίς στρατό έχουν πατήσει
το πόδι τους οι Τούρκοι στα ελληνικά νησιά. 

Κύριε Πρόεδρε, παρατηρούµε εν έτει 2016, λίγες ηµέρες πριν
τον εορτασµό της εθνικής µας επετείου της 25ης Μαρτίου, να δη-
µιουργείται ένα εκρηκτικό µείγµα εθνικής αποδόµησης. 

Από τη µία έχουµε τους δανειστές, την τεχνητή οικονοµική
κρίση και την οικονοµική δικτατορία της Ευρωπαϊκής Ένωσης.
Από την άλλη έχουµε το ΝΑΤΟ στο Αιγαίο και τελευταία έχουµε
το «λαθροµεταναστευτικό» ή «προσφυγικό», όπως το λέτε εσείς,
το οποίο είναι ένα εκρηκτικό πρόβληµα, σε συνδυασµό µε το δη-
µογραφικό. 

Χθες το βράδυ –νοµίζω ότι δεν ήσασταν εσείς εδώ, κύριε Πρό-
εδρε-  ο εκπρόσωπος Τύπου της Χρυσής Αυγής, ο Ηλίας Κασι-
διάρης, κατήγγειλε µε δυναµικό ύφος τη µειοδοτική πολιτική του
ΣΥΡΙΖΑ για τα εθνικά θέµατα, όπως το λαθροµεταναστευτικό. 

Κατηγόρησε τον Υπουργό, τον κ. Μουζάλα, για πράξεις ουσια-
στικά εθνικής προδοσίας και δήλωσε πως εµείς, η µελλοντική
εθνική κυβέρνηση της Χρυσής Αυγής –ο Θεός να δώσει και ο
λαός να υποστηρίξει- θα τον απελάσει στα Σκόπια. Στις δυναµι-
κές καταγγελίες του κ. Κασιδιάρη παρατηρήσαµε το εξής: Να
αντιδρά ο συνήγορος του ΣΥΡΙΖΑ, ο Βουλευτής της Νέας Δηµο-
κρατίας, ο κ. Κικίλιας, για να λάβει βέβαια και τις δέουσες απαν-
τήσεις από τον κ. Κασιδιάρη. Αποκαλύφθηκε χθες η Νέα Δηµο-
κρατία ως το δεκανίκι κατ’ ουσίαν του ΣΥΡΙΖΑ. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταθέσαµε χθες –και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- στα Πρα-
κτικά την πρόταση νόµου -θα πάρει και την άγουσα µε την κανο-
νική της µορφή- του Λαϊκού Συνδέσµου- Χρυσή Αυγή για την πά-
ταξη της λαθροµετανάστευσης. Όταν εφαρµοστεί αυτός ο εθνι-
κός νόµος, το µείζον πρόβληµα του εποικισµού της Ελλάδας θα
πάψει να υφίσταται.

Κύριε Πρόεδρε, θα σας καταθέσω στα Πρακτικά, διότι πολλή
συζήτηση έχει γίνει τον τελευταίο καιρό, για να γίνει γνωστό και
στον ελληνικό λαό την Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως λίγες ηµέ-
ρες πριν, στις 9 Μαρτίου 2016. Με αυτήν, λοιπόν, την Εφηµερίδα
της Κυβερνήσεως, µε αυτή την απόφαση του Υπουργού Εθνικής
Αµύνης ο ελληνικός στρατός, οι Ένοπλες Δυνάµεις, τα παιδιά
του ελληνικού λαού, αυτοί οι οποίοι υπηρετούν, οι µόνιµοι και οι
στρατεύσιµοι, οι οποίοι έχουν καθήκον να προασπίζουν την εθνι-
κή κυριαρχία και ασφάλεια γίνονται κατ’ ουσίαν –και ας µην πα-
ρεξηγηθείτε µε την έκφραση «Φιλιππινέζα», γιατί σηµαίνει ότι
είναι υπηρέτρια- «Φιλιππινέζες» των λαθροµεταναστών. Γίνονται
υπηρέτες. Μου έρχονται µηνύµατα από µονίµους αξιωµατικούς,
αλλά και από στρατεύσιµους. Ο στρατός βράζει. Δεν το ανέχον-
ται άλλο πια αυτό. Και βλέπουµε να δίδονται κάποια ποσά τερά-
στια, 74 εκατοµµύρια ευρώ, για σίτιση, για υγειονοµικό, για δια-
σκέδαση. 

Είναι σκανδαλώδης αυτή η απόφαση, κύριε Πρόεδρε. Κάτι
πρέπει να γίνει. Εµείς µαχόµαστε για να δοθούν οι προϋποθέσεις
και τα χρήµατα στον ελληνικό λαό που πένεται και όχι στους
εποικιστές.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Χρήστος Παππάς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σε ό,τι αφορά τη συµφωνία καταλάβατε ότι την καταψηφί-
ζουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την

ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής των Ελλήνων, σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθή-
τριες και πέντε συνοδοί εκπαιδευτικοί τους, από το πρώτο τµήµα
του 1ου Γυµνασίου Νίκαιας. 

Καλωσορίσατε στη Βουλή των Ελλήνων.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Βαρδαλή, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Συζητάµε σήµερα την κύρωση της συµφωνίας µε αντικείµενο

τη συµµετοχή της χώρας µας στο Κέντρο Συνεργασίας για την
Ασφάλεια, το λεγόµενο RACVIAC. Ας δούµε, όµως, τι κέντρο για
τη συνεργασία και την ασφάλεια είναι αυτό.

Αν δει κανείς µόνο το πότε ιδρύθηκε, για ποιο σκοπό, ποιες
χώρες συµµετέχουν, εύκολα θα καταλάβει πως πρόκειται για ένα
πολυεθνικό όργανο επεξεργασίας διακρατικών σχέσεων χωρών,
που είτε ανήκουν στο ΝΑΤΟ είτε ανήκουν στην Ευρωπαϊκή
Ένωση είτε συνεργάζονται στενά µαζί τους στο πλαίσιο της προ-
ώθησης των επιδιώξεων αυτών των οργανισµών. 

Οι στόχοι και οι επιδιώξεις του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης είναι γνωστοί. Και µόνο το γεγονός ότι το συγκεκριµένο
κέντρο ιδρύθηκε αµέσως µετά τη διάλυση της Γιουγκοσλαβίας,
αυτό από µόνο του λέει πολλά. Είναι γνωστός ο ρόλος του ΝΑΤΟ
και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και των Ηνωµένων Πολιτειών
της Αµερικής στη διάλυση της Γιουγκοσλαβίας. Διότι χρηµατο-
δοτούσαν τις αντικαθεστωτικές οµάδες, όπως κάνουν και τώρα,
βέβαια, στη Συρία και δρούσαν για τα δικά τους σχέδια, πραγ-
µατοποιώντας τους περίφηµους αεροπορικούς βοµβαρδισµούς.
Σε αυτούς συνέβαλαν βεβαίως και τα GPS των διαφόρων µη κυ-
βερνητικών οργανώσεων, που δήθεν παρακολουθούσαν τη µε-
τανάστευση των πουλιών και αυτοί έδιναν πληροφορίες για το
πού πρέπει να βοµβαρδίζουν µε µεγαλύτερη ακρίβεια τα αερο-
πλάνα του ΝΑΤΟ. Τώρα ξανάρχονται στην περιοχή για να φρον-
τίσουν –ακούστε- την ασφάλεια της περιοχής, να οικοδοµήσουν
µέτρα εµπιστοσύνης και να ελέγξουν τους εξοπλισµούς που οι
ίδιοι µοίρασαν.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν το τρίτο άρθρο της συµφωνίας που λέει
ότι κάνουµε έλεγχο των εξοπλισµών, δεν εννοούν βέβαια τη µεί-
ωση των εξοπλισµών, αλλά ουσιαστικά και σύµφωνα µε την απαί-
τηση του ΝΑΤΟ θέλει πρώτα απ’ όλα την αύξηση κονδυλίων για
τους εξοπλισµούς και αυτό επιδιώκει. Αυτό είναι δεδοµένο.

Δεύτερον, επιδιώκει την τυποποίηση των εξοπλισµών, δηλαδή
εξοπλισµοί που υπηρετούν τα σχέδια και τις δράσεις του ΝΑΤΟ
και, αν κάποια απ’ αυτά τα υλικά που ήδη υπάρχουν θεωρούνται
ξεπερασµένα, να πάνε για καταστροφή και σίγουρα να πάρουν
στη θέση τους καινούργιο υλικό που σε καµµία περίπτωση δεν
θα εξυπηρετεί τα συµφέροντα και τις ανάγκες της δικής µας
χώρας ή και κάθε χώρας που συµµετέχει σε αυτό το κέντρο.
Απλώς εξυπηρετεί τα συµφέροντα και τις ανάγκες του επιθετικού
ιµπεριαλιστικού οργανισµού του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης ενάντια στους λαούς της περιοχής.

Είναι, λοιπόν, φανερό ότι εµείς δεν µπορούµε να ψηφίσουµε
µε αυτό που γίνεται σήµερα στη Συρία, στην Ουκρανία, µε τη νέα
επίθεση που ετοιµάζεται στη Λιβύη, µε την παρουσία του ΝΑΤΟ
στο Αιγαίο, η οποία αφ’ ενός µεν αµφισβητεί κυριαρχικά δικαιώ-
µατα της χώρας µας και αφ’ ετέρου εµπλέκει τη χώρα µας σε
καινούργιες περιπέτειες και µε τις δαπάνες για εξοπλισµούς που
απλώς εξυπηρετούν αυτά τα σχέδια του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης στην περιοχή. Εµείς δεν µπορούµε να ψηφίσουµε
και καταψηφίζουµε την παρούσα σύµβαση, διότι αυτή όχι µόνο
δεν µειώνει τους εξοπλισµούς αλλά τους αυξάνει. Και µάλιστα
τους αυξάνει για να µπορούν αυτοί οι εξοπλισµοί να είναι πιο
προσανατολισµένοι στις απαιτήσεις του ΝΑΤΟ για τους πολέ-
µους, που αυτό διεξάγει για τις ανάγκες του και βέβαια για τις
ανάγκες υπεράσπισης των δικών του επιχειρηµατικών οµίλων,
του κεφαλαίου και των πολυεθνικών επιχειρήσεων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Kύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο για πέντε λεπτά, όπως δικαιούστε. Αν πάρετε λιγότερο
χρόνο, ακόµα καλύτερα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ (Υφυπουργός Εξωτερικών): Ευχα-
ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
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Επειδή ακούστηκαν διάφορα πράγµατα, αυτό που θέλω να πω
σε σχέση µε τον οργανισµό είναι ότι είναι ένας περιφερειακός
οργανισµός. Είναι διεθνής ανεξάρτητος µη κερδοσκοπικού χα-
ρακτήρα, περιφερειακής κυριότητας οργανισµός µε εκπαιδευ-
τικό και επιµορφωτικό προσανατολισµό. Έχει, δηλαδή, µια ήπια
διπλωµατική δράση. Για την επανένταξή µας σαν πλήρες µέλος
σε αυτόν τον οργανισµό υπάρχουν λόγοι πολιτικής επιδίωξης βε-
βαίως και πάγιας πολιτικής της χώρας µας για τη στήριξη των
περιφερειακών πρωτοβουλιών και των πολυµερών θεσµών στη
νοτιοανατολική Ευρώπη. Δεν έχει καµµία σχέση µε όσα ακούστη-
καν.

Ποιος είναι ο σκοπός του; Είναι η σταθεροποίηση της περιο-
χής στη νοτιοανατολική Ευρώπη, ιδίως µετά τη διάλυση της
πρώην Γιουγκοσλαβίας. Είναι η ενηµέρωση και η ανταλλαγή από-
ψεων. Δεν έχει καµµία σχέση µε ελέγχους εξοπλισµών ή οτιδή-
ποτε άλλο. Είναι συµφέρον της χώρας µας να συµµετέχει σε
τέτοιους οργανισµούς, έτσι ώστε και να παρεµβαίνει και να υπε-
ρασπίζεται τα εθνικά της συµφέροντα. Αυτός είναι ο λόγος για
τον οποίο ζητάµε την κύρωση. Θα ήθελα να ευχαριστήσω τα κόµ-
µατα, τα οποία στη συντριπτική τους πλειοψηφία έχουν συµφω-
νήσει στην κύρωση αυτή.

Επίσης, θα ήθελα να ενηµερώσω το Σώµα ότι στην ιστοσελίδα
του Οργανισµού υπάρχουν όλοι οι απολογισµοί του οργανισµού
από το 2008 και µετά. Όποιος συνάδελφος ενδιαφέρεται, µπορεί
να την επισκεφθεί. Είναι οι απολογισµοί δράσης συνεδρίων, οµά-
δων εργασίας, ηµερίδων κ.λπ..

Μία τελευταία µου εκτίµηση είναι ότι µία µέρα µετά την παγ-
κόσµια ηµέρα κατά του ρατσισµού, θεωρώ ότι κηρύγµατα και
απόψεις, οι οποίες ακούστηκαν στην Αίθουσα αυτή τη στιγµή,
δεν έχουν καµµία θέση στην καρδιά των Ελλήνων, οι οποίοι απο-
τέλεσαν µε τη δράση τους και τη στάση τους απέναντι στους

πρόσφυγες παράδειγµα για όλον τον κόσµο και για όλη την Ευ-
ρώπη. Στην Ελλάδα ποτέ τέτοια κηρύγµατα δεν θα βρουν γόνιµο
έδαφος έτσι ώστε να καρποφορήσουν. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κηρύσσεται περαι-
ωµένη η συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της
Συµφωνίας για το RACVIAC – Κέντρο Συνεργασίας για την Ασφά-
λεια».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Συνεπώς το νοµοσχέ-

διο του Υπουργείου Εξωτερικών: «Κύρωση της Συµφωνίας για
το RACVIAC – Κέντρο Συνεργασίας για την Ασφάλεια» έγινε δεκ-
τό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρ-
θρων και του συνόλου και έχει ως εξής: 

«Κύρωση της Συµφωνίας για το RACVIAC – Κέντρο Συνεργα-
σίας για την Ασφάλεια

Άρθρο πρώτο

Κυρώνεται και έχει την ισχύ, που ορίζει το άρθρο 28 παρ. 1 του
Συντάγµατος, η Συµφωνία για το RACVIAC - Κέντρο Συνεργασίας
για την Ασφάλεια, που υπογράφηκε στη Budva του Μαυροβου-
νίου, στις 14 Απριλίου 2010, το κείµενο της οποίας σε πρωτότυπο
στην αγγλική γλώσσα και σε µετάφραση στην ελληνική έχει ως
εξής:
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Άρθρο δεύτερο

Η ισχύς του παρόντος νόµου αρχίζει από τη δηµοσίευσή του
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και της Συµφωνίας που κυ-
ρώνεται από την πλήρωση των προϋποθέσεων της παραγράφου
4 του άρθρου 27 αυτής.

Αθήνα,                                    2016

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

ΕΘΝΙΚΗΣ ΑΜΥΝΑΣ                           ΕΞΩΤΕΡΙΚΩΝ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συνεχίζουµε µε το δεύτερο σχέδιο νόµου.

Μόνη συζήτηση και ψήφιση επί της αρχής των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Προ-
σαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας: α) στις διατάξεις της Οδη-
γίας 2013/50/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµ-
βουλίου, της 22ας Οκτωβρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της Οδη-
γίας 2014/51/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβου-
λίου της 16ης Απριλίου 2014 και άλλες διατάξεις». 

Η Διάσκεψη των Προέδρων οµοφώνως αποφάσισε στη συνε-
δρίασή της στις 16-3-2016  τη συζήτηση του νοµοσχεδίου σε µία
συνεδρίαση. Προτείνω η συζήτηση του νοµοσχεδίου να γίνει ενι-
αία, δηλαδή επί της αρχής, επί την άρθρων και επί των τροπολο-
γιών. 

Κατ’ αρχάς να αναφέρω ότι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι
είναι από τον ΣΥΡΙΖΑ ο κ. Μπαλαούρας, από τη Νέα Δηµοκρατία
ο κ. Βρούτσης, από τη Χρυσή Αυγή ο κ. Παππάς, από τη Δηµο-
κρατική Συµπαράταξη ο κ. Λοβέρδος, από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα ο κ. Καραθανασόπουλος, από το Ποτάµι ο κ. Δανέλλης,
από τους ΑΝΕΛ ο κ. Παπαχριστόπουλος και από την Ένωση Κεν-
τρώων ο κ. Καρράς, ενώ εισηγητές θα είναι από τον ΣΥΡΙΖΑ ο κ.
Ιωάννης Γκόλιας, από τη Νέα Δηµοκρατία ο κ. Απόστολος Βεσυ-
ρόπουλος, από τη Χρυσή Αυγή ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος, από
τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη ο κ. Ιωάννης Κουτσούκος, από το
Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος ο κ. Αθανάσιος Βαρδαλής, από
το Ποτάµι ο κ. Θεοχάρης Θεοχάρης, από τους ΑΝΕΛ ο κ. Δηµή-
τριος Καµµένος, από την Ένωση Κεντρώων ο κ. Γεώργιος Κα-
τσιαντώνης. 

Σας κάνω τώρα την εξής πρόταση λαµβανοµένου υπ’όψιν ότι
το βράδυ έχουµε τη γνωστή συνεδρίαση για να τελειώσουµε όσο
το δυνατόν γρηγορότερα. Η πρόταση που σας κάνω είναι η εξής
-εάν τη δέχεστε για να τελειώσουµε νωρίτερα- και θα υπάρχει
µια σχετική ανοχή: Οι χρόνοι των εισηγητών από δεκαπέντε
λεπτά να γίνουν δώδεκα, ώστε να κερδίσουµε µισή ώρα, των Κοι-
νοβουλευτικών Εκπροσώπων παραµένουν δώδεκα λεπτά ανά-
λογα και µε το πόσοι συνάδελφοι θα γραφτούν -έχετε δικαίωµα
µε την ηλεκτρονική σας κάρτα στους δύο πρώτους εισηγητές να
εγγραφείτε- και θα δούµε για τα περαιτέρω. 

Έχουν κατατεθεί πέραν αυτών που ψηφίστηκαν στην επι-
τροπή, δύο τροπολογίες. Από ό,τι κατάλαβα, µπορεί να προσυ-
πογράφονται και από τον κ. Σταθάκη, αλλά είναι αρµοδιότητας
Υπουργείου Τουρισµού. Υποθέτω ότι ο κ. Σταθάκης ή η κ. Κουν-
τουρά, πριν τελειώσουν οι εισηγητές, θα έρθουν να παρουσιά-
σουν τις δύο τροπολογίες. 

Επίσης ακούω ότι θα κατατεθεί –δεν έχει κατατεθεί µέχρι στιγ-
µής- και µία ακόµη τροπολογία από το Υπουργείο Οικονοµικών,
όχι µε υπογράφοντα τον κ. Αλεξιάδη αλλά τον κ. Χουλιαράκη.
Αυτό σηµαίνει ότι αφού µας τις αναπτύξουν, οι εισηγητές και οι
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι -εφόσον το επιθυµούν- στις νέες
τροπολογίες θα έχουν τη δυνατότητα να δευτερολογήσουν και
να τοποθετηθούν επί των δύο τροπολογιών, που έχουν κατατε-
θεί, και της µίας, που είναι καθ’ οδόν, όπως έχω πληροφορηθεί. 

Συµφωνεί το Σώµα µε αυτήν τη διαδικασία; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ωραία, σας ευχαρι-

στώ πολύ. 

Και έτσι ξεκινάµε µε τον πρώτο εισηγητή από τον Σύριζα… 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπο-

ρούσα να έχω τον λόγο; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ορίστε. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΘΕΟΧΑΡΟΠΟΥΛΟΣ: Θα ήθελα να πω κάτι το

οποίο εκφράζει, νοµίζω, σύσσωµο το Σώµα. Παρακολουθούµε µε
µεγάλη ανησυχία τα όσα συµβαίνουν αυτή τη στιγµή στις Βρυ-
ξέλλες, τα θέµατα ασφαλείας και βεβαίως νοµίζω τα πράγµατα
θα είναι διαφορετικά από σήµερα. Συνεπώς το ελληνικό Κοινο-
βούλιο, επειδή συνεδριάζει αυτή τη στιγµή, νοµίζω ότι έχει την
εντονότατη ανησυχία για το τι συµβαίνει. 

Περιµένουµε ακριβώς –και πρέπει αυτό να το πούµε- να δούµε
το τι έγινε, αν πρόκειται για τροµοκρατικές ενέργειες ή όχι και
βεβαίως ευχόµαστε να µην υπάρχουν θύµατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Εγώ το πάω ένα βήµα
παρακάτω και θα πω ότι εάν αποδειχθεί ότι είναι τροµοκρατική
ενέργεια, είναι οµόφωνη η καταδίκη της πράξης αυτής. 

Ευχαριστώ, κύριε Θεοχαρόπουλε. 
Τον λόγο έχει ο κ. Γκιόλας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βασικός άξονας των νέων ρυθ-

µίσεων είναι η διαφάνεια σχετικά µε τη χρηµατοοικονοµική κα-
τάσταση των εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο εταιρειών και ο
εξορθολογισµός της υπάρχουσας χρηµατιστηριακής νοµοθε-
σίας.

Το νέο σχέδιο νόµου είναι ικανό να βελτιώσει το επενδυτικό
περιβάλλον, να συµβάλει στην τόνωση της αγοράς και της οικο-
νοµίας και να παράσχει ασφάλεια δικαίου στις συναλλαγές, στο
πλαίσιο ανασυγκρότησης της παραγωγικής βάσης, που είναι και
κύριος στόχος της Κυβέρνησης.

Με στόχο να προσφερθεί µεγαλύτερη ευελιξία στις εισηγµένες
εταιρείες και να µειωθεί η πίεση στους εκδότες κινητών αξιών,
το νέο νοµικό πλαίσιο καταργεί την υποχρέωση κατάρτισης τρι-
µηνιαίων οικονοµικών καταστάσεων για το πρώτο και τρίτο τρί-
µηνο. Έτσι, λοιπόν, θα έχουν δύο για κάθε οικονοµική χρήση.

Οι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο εταιρείες θα δηµοσιεύουν
εξαµηνιαίες και ετήσιες οικονοµικές εκθέσεις και µε αυτό τον
τρόπο θα µειωθούν ιδιαίτερα οι οικονοµικές επιβαρύνσεις για τις
µικροµεσαίες επιχειρήσεις. Επιπλέον, παρατείνονται και οι προ-
θεσµίες για τη δηµοσίευση της ετήσιας και της εξαµηνιαίας οι-
κονοµικής έκθεσης. Στον αντίποδα, όµως, οι εκθέσεις αυτές θα
είναι στη διάθεση του επενδυτικού κοινού για τουλάχιστον δέκα
έτη, αντί των πέντε που προβλεπόταν µέχρι σήµερα, ώστε να
εξασφαλίζεται ενισχυµένη δηµοσιότητα και να υπηρετείται η
ασφάλεια των συναλλαγών.

Στο ίδιο πλαίσιο και για να διευκολυνθεί η υποβολή, η προσβα-
σιµότητα και η ανάλυση των ετήσιων οικονοµικών εκθέσεων,
προστίθεται νέα ρύθµιση σύµφωνα µε την οποία από την 1η Ια-
νουαρίου 2020 οι ετήσιες οικονοµικές εκθέσεις συντάσσονται
πλέον σε ενιαίο ηλεκτρονικό µορφότυπο, υπό την προϋπόθεση
ότι η Ευρωπαϊκή Αρχή Κινητών Αξιών και Αγορών θα έχει προβεί
σε ανάλυση κόστους - οφέλους.

Το ίδιο θετικά αξιολογούνται και οι νέες διατάξεις του σχεδίου
νόµου, οι οποίες διευκρινίζουν και απλοποιούν τον καθορισµό
του κράτους-µέλους καταγωγής των εκδοτών και παρέχουν µε-
γαλύτερη ευχέρεια επιλογής νέου κράτους-µέλους καταγωγής,
ώστε να ανταποκρίνεται κάθε στιγµή στην πραγµατική κατά-
σταση των εκδοτών µέσα σε ένα συνεχώς µεταβαλλόµενο οικο-
νοµικό περιβάλλον. Εξειδικεύεται περαιτέρω και ο ορισµός του
«εκδότη», ώστε να περιλαµβάνει εκτός από νοµικά και φυσικά
πρόσωπα.

Επιπροσθέτως, ενισχύεται η διαφάνεια σχετικά µε τις πληρω-
µές που καταβάλλονται στις κυβερνήσεις από εκδότες των
οποίων οι κινητές αξίες είναι εισηγµένες προς διαπραγµάτευση
σε οργανωµένη αγορά και οι οποίοι ασκούν δραστηριότητες
στους κλάδους της εξόρυξης ή της υλοτοµίας από πρωτογενή
δάση, καθώς προβλέπεται ότι οι πληρωµές αυτές θα γνωστοποι-
ούνται σε χωριστή έκθεση και σε ετήσια βάση και θα παραµένουν
στη διάθεση του κοινού για τουλάχιστον δέκα έτη. 

Με σκοπό να διασφαλιστεί η ενηµέρωση των εκδοτών και των
επενδυτών σχετικά µε τη δοµή του ιδιοκτησιακού καθεστώτος
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των εταιρειών, αλλά και για την προστασία του επενδυτικού κοι-
νού, διευρύνεται η υποχρέωση γνωστοποίησης κατοχής χρηµα-
τοπιστωτικών µέσων για όλα τα µέσα, που έχουν παρόµοια οικο-
νοµική επίπτωση µε την κατοχή µετοχών και δικαιωµάτων από-
κτησης µετοχών. 

Έτσι, για την αποφυγή δηµιουργίας εσφαλµένης εικόνας για
την ιδιοκτησία των εισηγµένων εταιρειών, η υποχρεωτική γνω-
στοποίηση καλύπτει και περιλαµβάνει πλέον και νέα είδη χρηµα-
τοπιστωτικών µέσων, όπως κινητές αξίες, δικαιώµατα προαίρε-
σης, συµβόλαια µελλοντικής εκπλήρωσης, συµβάσεις ανταλλα-
γής (swaps) και άλλα.

Αναφορικά µε τον µηχανισµό κεντρικής αποθήκευσης πληρο-
φοριών σχετικά µε τις κινητές αξίες, που εισάγονται προς δια-
πραγµάτευση εισάγεται καινούργια θέσµιση υποχρέωσης του
µηχανισµού να διασυνδέεται µε τη δικτυακή πύλη, η οποία θα
αποτελεί ευρωπαϊκό σηµείο ηλεκτρονικής πρόσβασης, αποκα-
λούµενο «σηµείο πρόσβασης», από την έναρξη λειτουργίας. Και
µε αυτό τον τρόπο προωθείται και εξασφαλίζεται η ευκολότερη
ανταλλαγή δεδοµένων και η πληροφόρηση σε ενιαία ευρωπαϊκή
βάση.

Δεδοµένης της αναγκαιότητας να διασφαλιστεί η συµµόρ-
φωση προς τις απαιτήσεις του νόµου, οι νέες ρυθµίσεις ενι-
σχύουν τις αρµοδιότητες της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς και τις
εξουσίες της για να επιβάλλει κυρώσεις. Ειδικότερα, σε περιπτώ-
σεις διαπίστωσης ότι οι οικονοµικές εκθέσεις που υποβάλλονται
από τους εκδότες δεν καταρτίζονται σύµφωνα µε τις κείµενες
διατάξεις, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί να ζητήσει επα-
νέκδοσή τους ή δηµοσίευση διορθωτικής σηµείωσης. 

Εξοπλίζεται προσέτι η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, ενισχυόµενη
µε την εξουσία επιβολής υψηλότερων χρηµατικών κυρώσεων και
αυστηρών διοικητικών µέτρων, όπως είναι η δηµόσια δήλωση, η
οποία αναφέρει το υπαίτιο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο και τη φύ-
ση της παράβασης. Είναι επιτρεπτή η επιβολή αναστολής άσκη-
σης δικαιωµάτων ψήφου και φθάνει µέχρι και διαγραφή κινητών
αξιών.

Ακόµα προβλέπεται δηµοσίευση των αποφάσεων που επιβάλ-
λουν τις κυρώσεις και τα µέτρα αυτά, ώστε η δηµοσίευση να είναι
εύληπτη και να έχει και ένα αποτρεπτικό αποτέλεσµα στο ευρύ
κοινό. 

Με το άρθρο 1 της οδηγίας 51/2014 τροποποιούνται διατάξεις
σχετικά µε το ενηµερωτικό δελτίο δηµόσιας προσφοράς κινητών
αξιών και εισαγωγής τους προς διαπραγµάτευση. Έτσι, λοιπόν,
εισάγονται βελτιώσεις στον τρόπο γνωστοποίησης των τελικών
όρων της προσφοράς, που δεν περιλαµβάνονται στο βασικό ενη-
µερωτικό δελτίο ή σε συµπλήρωµα αυτού. 

Ακόµη, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς σε περίπτωση διασυνορια-
κών προσφορών ή όταν οι κινητές αξίες πρόκειται να εισαχθούν
προς διαπραγµάτευση και σε οργανωµένη αγορά που βρίσκεται
σε άλλο κράτος-µέλος, γνωστοποιεί τους όρους στην εποπτική
αρχή του κράτους-µέλους υποδοχής και στην Ευρωπαϊκή Αρχή
Αξιών και Αγορών. 

Εισερχόµεθα πλέον στο άρθρο 6 του νέου νόµου, το οποίο
αποτελεί εθνική επιλογή και σύλληψη της Κυβέρνησης. Με αυτό
επιδιώκεται η ενίσχυση της διαφάνειας στις σχέσεις µεταξύ των
πιστωτικών ιδρυµάτων και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Πιο
συγκεκριµένα, όλα τα πιστωτικά ιδρύµατα υποχρεούνται να δη-
µοσιεύουν στην ετήσια έκθεσή τους και στην επίσηµη εταιρική
τους ιστοσελίδα όλες τις πληρωµές που έκαναν για λόγους δια-
φήµισης, προβολής ή προώθησης, άµεσα ή έµµεσα, προς τις επι-
χειρήσεις µέσων ενηµέρωσης, καθώς και όλα τα ποσά που έχουν
καταβάλει ως χορηγία ή από άλλη χαριστική αιτία, σε φυσικά ή
νοµικά πρόσωπα. 

Η πολιτική αυτή πρωτοβουλία της Κυβέρνησής µας προάγει
την αλήθεια και τη διαφάνεια στο πλαίσιο λειτουργίας του γρα-
πτού και του ηλεκτρονικού Τύπου, κρίνεται δε αναγκαία για την
αντιµετώπιση φαινοµένων αδιαφάνειας και πιθανής αθέµιτης συ-
ναλλαγής µεταξύ των πιστωτικών εταιρειών και των µέσων µαζι-
κής ενηµέρωσης.

Το νέο σχέδιο νόµου βελτιώνει σηµαντικά τους κανόνες του
χρηµατοοικονοµικού τοµέα και συµβάλλει στην τόνωση της αγο-
ράς και της οικονοµίας, στη σταθερότητα των συναλλαγών και

στη δηµιουργία ενός ασφαλούς επενδυτικού περιβάλλοντος. Η
χρηµατοοικονοµική σταθερότητα και η εµπιστοσύνη στο χρηµα-
τιστηριακό σύστηµα είναι απαραίτητες για µια επωφελή επενδυ-
τική στρατηγική, για την οικονοµική βιωσιµότητα και την ανάπτυ-
ξη. 

Παράλληλα, η Κυβέρνηση -όπως προείπα- µε την πρωτοβου-
λία της εισαγωγής του άρθρου 6, σχετικά µε τις σχέσεις των πι-
στωτικών ιδρυµάτων και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης, αυξά-
νει τις εγγυήσεις διαφάνειας, προάγει την αλήθεια και την εµπι-
στοσύνη των πολιτών στους θεσµούς και συµβάλλει στην αντι-
µετώπιση αθέµιτων συναλλαγών και διασυνδέσεων. 

Και, βέβαια, µε ιδιαίτερη ικανοποίηση ακούσαµε προτάσεις
προερχόµενες από την Ελάσσονα Αντιπολίτευση, ίσως και άλλες
µερίδες, για επέκταση του µέτρου αυτού και σε άλλες εταιρείες
του ευρύτερου δηµόσιου τοµέα καθώς και των ΔΕΚΟ, που, όπως
είπε και ο κύριος Υπουργός, εξετάζεται θετικά από την Κυβέρ-
νηση, προκειµένου να θεσµοθετηθεί, παρ’ όλο που οφείλω να
επισηµάνω ότι το σύνολο των κοµµάτων, που κυβέρνησαν επί σα-
ράντα και πλέον χρόνια τον τόπο, δεν είχαν λάβει τέτοια πρό-
ληψη και πρωτοβουλία και δεν εφάρµοσαν κάποιο νοµοθέτηµα
για την πάταξη φαινοµένων αδιαφάνειας και αθέµιτων συναλλα-
γών, που, δυστυχώς, είχαν επηρεάσει αρνητικά και στιγµατίσει
έντονα τη δηµόσια ζωή.

Είναι ανάγκη τώρα να σταθώ και δι’ ολίγων και στις τέσσερις
υπουργικές τροπολογίες που εισήχθησαν στην επιτροπή. 

Με την τροπολογία µε γενικό αριθµό 282 και ειδικό αριθµό 63,
όπως ενσωµατώνεται πλέον σαν άρθρο 7 στο παρόν νοµοσχέδιο,
λαµβάνονται τα απαραίτητα εκείνα µέτρα για τη στελέχωση της
Γενικής Διεύθυνσης Δηµοσιονοµικών Ελέγχων, ώστε αυτή πλέον
να αποκτήσει ικανό αριθµό υπαλλήλων εχόντων επαρκή ελεγ-
κτική εµπειρία, προκειµένου να εξασφαλισθεί η διενέργεια των
απαιτούµενων ελέγχων. 

Με την επόµενη τροπολογία, που πλέον έχει θεσµοθετηθεί ως
άρθρο 8, επέρχεται µια νέα απαραίτητη διάταξη, που προέκυψε
από τη θέσπιση του συµφώνου συµβίωσης, ώστε να υποβάλλεται
κοινή πλέον φορολογική δήλωση από τους συµβιούντες εκ συµ-
φώνου. 

Επιπροσθέτως, παρατείνοντας αντίστοιχη ρύθµιση, που
ίσχυσε για το φορολογικό έτος 2015, αντιµετωπίζονται, για λό-
γους δικαιοσύνης, άτοµα όπως άνεργοι, νοικοκυρές, φοιτητές,
συµµετέχοντες σε προγράµµατα εργασιακής εµπειρίας και
vouchers και εφόσον αυτοί έχουν πραγµατικό εισόδηµα, που δεν
υπερβαίνει το ποσό των 6.000 ευρώ και το τεκµαρτό τους εισό-
δηµα δεν ξεπερνάει τις 9.500 ευρώ και δεν ασκούν επιχειρηµα-
τική δραστηριότητα, προβλέπεται να φορολογούνται µε την
κλίµατα των µισθωτών, οπότε έχουν τη γνωστή µείωση του φό-
ρου των 2.100 ευρώ. 

Με την τρίτη µέχρι τώρα κατατεθείσα τροπολογία, τη µε αριθ-
µό 284/65,  όπως ενσωµατώνεται στο άρθρο 9 του νοµοσχεδίου,
ρυθµίζονται τα θέµατα των δανειακών συµβάσεων που έχει συ-
νάψει ο Οργανισµός Διεξαγωγής Ιπποδροµιών Ελλάδος, ο ΟΔΙΕ,
µε πιστωτικά ιδρύµατα και για τις οποίες είχε ήδη χορηγηθεί η
εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου. Ακολουθώντας την ίδια πρα-
κτική, που εφαρµόσαµε και µε το Μέγαρο Μουσικής, το ανεξό-
φλητο υπόλοιπο των ανωτέρω δανείων αναλαµβάνεται του λοι-
πού από το ελληνικό δηµόσιο.

Τέλος, µε τη σχετική τροπολογία, την τέταρτη, που ενσωµα-
τώνεται πλέον ως άρθρο 10 στο νοµοσχέδιο, παρατείνεται για
έναν µήνα µέχρι την 3η Μαΐου 2016 η προθεσµία, προκειµένου
να ενταχθούν σε ρύθµιση επαγγελµατικά δάνεια και µικρών επι-
χειρήσεων, ώστε να είναι δυνατή και να επιδιωχθεί η ελάφρυνση
ή και η διαγραφή µέρους των οφειλών τους.

Κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι µε τον παρόν νοµοθέτηµα επέρ-
χονται οι αναγκαίες τροποποιήσεις για τη ρύθµιση των χρηµατο-
οικονοµικών δεδοµένων, της χρηµατιστηριακής πρακτικής και
της εξοµάλυνσης της οικονοµίας. Είναι ένα νοµοθέτηµα που κρί-
νεται απαραίτητο, επάναγκες, είναι οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, ενσωµατώσαµε και τα άρθρα αυτά και νοµίζω ότι πρέπει να
τύχει συνολικής αποδοχής από όλες τις δυνάµεις του Κοινοβου-
λίου.

Ευχαριστώ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Προχωράµε στον ει-

σηγητή της Νέας Δηµοκρατίας, τον συνάδελφο κ. Βεσυρόπουλο
Απόστολο.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το νοµοσχέδιο για την προσαρ-

µογή της ελληνικής νοµοθεσίας στις διατάξεις της οδηγίας
2013/50/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
της 22-10-2013 και στο άρθρο 1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 16-4-2014 έρ-
χεται στο Κοινοβούλιο σε µια συγκυρία, κατά την οποία η Κυ-
βέρνηση επιχειρεί διαρκείς ασκήσεις αποπροσανατολισµού από
τα µεγάλα και σοβαρά προβλήµατα που δηµιούργησε η πολιτική
της. 

Στο πλαίσιο αυτό εντάσσεται και η απογευµατινή συζήτηση
προ ηµερησίας διάταξης, που επιλέχθηκε τη στιγµή που η Κυ-
βέρνηση οδηγείται σε µια νέα φοροεπιδροµή εναντίον κυρίως
των µεσαίων και χαµηλών εισοδηµάτων, τη στιγµή που ετοιµάζε-
ται ένα νοµοσχέδιο για το ασφαλιστικό µε µειώσεις συντάξεων
και εξοντωτικές ασφαλιστικές εισφορές που είναι αδύνατον να
λειτουργήσουν αποτελεσµατικά µέσα σε ένα κλίµα ύφεσης. Ήδη
ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών άρχισε να προετοιµάζει
την κοινή γνώµη λέγοντας ότι τα δύσκολα πέρασαν και έρχονται
τα χειρότερα!

Πόσο µακρινά ακούγονται όλα αυτά σε σχέση µε το αλήστου
µνήµης πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης, το οποίο είµαι βέβαιος
ότι δεν θέλετε να θυµάστε και πιο πολύ δεν θέλετε να σας το θυ-
µίζουν! 

Η Νέα Δηµοκρατία αποτελεί δύναµη ευθύνης. Με αίσθηµα ευ-
θύνης απευθύνεται στους πολίτες. Όσες προσπάθειες αποπρο-
σανατολισµού και αν κάνει η Κυβέρνηση, τα προβλήµατα που
συσσωρεύει η πολιτική της είναι εδώ. Δεν µπορούν να κρυφτούν.
Τα βιώνει και τα υφίσταται κάθε πολίτης. Και εµείς είµαστε εδώ
να τα αναδεικνύουµε µιλώντας µε τη γλώσσα της αλήθειας, κα-
ταθέτοντας ρεαλιστικές και αξιόπιστες προτάσεις. Εµείς είµαστε
εδώ και δεν θα αφήσουµε να πέσει τίποτα κάτω. Τίποτα δεν θα
µείνει αναπάντητο. Το περίφηµο ηθικό πλεονέκτηµα η Κυβέρνη-
σή σας το έχει απολέσει προ πολλού. 

Σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα, η προ-
σαρµογή των δύο συγκεκριµένων ευρωπαϊκών οδηγιών και η
τροποποίηση των σχετικών νόµων, που επέρχεται νοµοτελειακά,
έχει δύο βασικούς στόχους. 

Πρώτον, τη διαφάνεια σε ό,τι σχετίζεται µε την πληροφόρηση
που αφορά τα ιδιαίτερα χαρακτηριστικά εκδοτών, των οποίων οι
κινητές αξίες έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση στη ρυθµι-
ζόµενη αγορά. Με αυτό τον τρόπο οι επενδυτές θα έχουν πλήρη
ενηµέρωση και γνώση για τη δοµή και το ιδιοκτησιακό καθεστώς
των εταιρειών στις οποίες επενδύουν.

Δεύτερον, την ευελιξία στο πλαίσιο λειτουργίας των εκδοτών
των κινητών αξιών, προκειµένου να µειωθεί η επιβάρυνση που
προκύπτει από το διοικητικό κόστος, αλλά χωρίς να υπάρχουν
εκπτώσεις σε θέµατα διαφάνειας. Καθορίζεται µε συγκεκριµέ-
νους όρους και µε ένα νέο νοµικό πλαίσιο το κράτος-µέλος κα-
ταγωγής όσων εκδίδουν χρεωστικούς τίτλους από τρίτες χώρες,
µε κανόνες και διαδικασίες που περιλαµβάνουν και την υποχρέ-
ωση σχετικής δηµοσιοποίησης από την πλευρά του εκδότη.

Γνωρίζετε πολύ καλά ότι η Νέα Δηµοκρατία λειτούργησε εποι-
κοδοµητικά απέναντι στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, το οποίο
στηρίζουµε επί της αρχής. Δεν θέλω να µπω στον πειρασµό να
θυµηθώ τον τρόπο µε τον οποίο λειτουργούσε ο ΣΥΡΙΖΑ ως αν-
τιπολίτευση κατά τη διάρκεια συζητήσεων νοµοσχεδίων, που
προέβλεπαν την προσαρµογή ευρωπαϊκών οδηγιών στην ελλη-
νική νοµοθεσία και ιδιαίτερα αυτών που αφορούσαν τη συνερ-
γασία των φορολογικών αρχών των κρατών-µελών της Ευρω-
παϊκής Ένωσης σε θέµατα φοροδιαφυγής. Είναι νωπές οι µνή-
µες. Όλοι θυµόµαστε τη στείρα και ανεξήγητη άρνηση της τότε
αξιωµατικής αντιπολίτευσης να στηρίξει ακόµα και τα αυτονόητα,
όπως εµείς πράττουµε σήµερα. 

Φαντάζοµαι ότι διαπιστώσατε όλο τον εποικοδοµητικό τρόπο
µε τον οποίο προσέγγισε η Νέα Δηµοκρατία το συγκεκριµένο νο-

µοσχέδιο, αλλά και τις τροπολογίες που ήρθαν, οι οποίες φυσικά
κατά την πάγια πρακτική σας στο νοµοθετικό έργο δεν έχουν
καµµία σχέση µε το νοµοσχέδιο. 

Οι ρυθµίσεις της ευρωπαϊκής οδηγίας 2013/50 στοχεύουν
στην υποχρέωση γνωστοποίησης κατοχής χρηµατοπιστωτικών
µέσων από την πλευρά του εκδότη. Γιατί γίνεται αυτό; Διότι, πολύ
απλά, η κατοχή κάποιων χρηµατοπιστωτικών µέσων µπορεί να
έχει ανάλογες οικονοµικές επιπτώσεις µε την κατοχή µετοχών ή
ανάλογων δικαιωµάτων και οι επενδυτές πρέπει να το γνωρίζουν.
Η επιλογή και ο χαρακτηρισµός του κράτους-µέλους καταγωγής
για τους εκδότες που προχωρούν στην έκδοση χρεωστικών τίτ-
λων ήταν επίσης αναγκαία. Σύµφωνα µε τις ρυθµίσεις του νοµο-
σχεδίου για τους εκδότες τρίτης χώρας που εκδίδουν χρεωστι-
κούς τίτλους ή µετοχές, το κράτος-µέλος καταγωγής υποχρεού-
ται να είναι πλέον αυτό που επιλέγουν µεταξύ των κρατών-µελών,
στα οποία οι κινητές αξίες τους έχουν εισαχθεί για διαπραγµά-
τευση σε οργανωµένη αγορά. 

Πρέπει, επίσης, να διευκρινίσουµε ότι η αναφορά στους χρε-
ωστικούς τίτλους αφορά αυτούς που η χρεωστική τους αξία ανά
µονάδα είναι µικρότερη των 1.000 ευρώ, όπως αναφέρεται και
στην παράγραφο 2 του άρθρου 2. 

Προσδιορίζεται, επίσης, πλήρως και ο ορισµός του όρου «εκ-
δότης». Στο εξής εκδότες θα θεωρούνται και οι εκδότες µη ει-
σηγµένων κινητών αξιών που αντιπροσωπεύονται από τους απο-
θετήριους τίτλους, οι οποίοι µπορεί να αντιστοιχούν σε έναν
αριθµό µετοχών. Με αυτό τον τρόπο έχουµε έναν ολοκληρωµένο
ορισµό της έννοιας του εκδότη. Κατά κύριο λόγο, όµως, µε τη
συγκεκριµένη ρύθµιση γίνεται ξεκάθαρο ότι οι εκδότες κινητών
αξιών µπορούν να είναι φυσικά πρόσωπα. 

Σε ό,τι αφορά τις υποχρεώσεις του εκδότη κινητών αξιών για
την εµπέδωση κανόνων διαφάνειας και ορθής λειτουργίας, αυτές
συµπυκνώνονται στα εξής: Ο εκδότης πρέπει να δηµοσιοποιήσει
το κράτος-µέλος καταγωγής εντός περιόδου τριών µηνών από
την ηµεροµηνία που οι κινητές αξίες του εισήχθησαν για πρώτη
φορά προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη αγορά. Αν δεν το
πράξει, ως κράτος-µέλος καταγωγής θεωρείται το κράτος-µέλος
στο οποίο έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση οι κινητές αξίες
του εκδότη. Αν οι κινητές αξίες του εκδότη έχουν εισαχθεί προς
διαπραγµάτευση σε οργανωµένες αγορές, που βρίσκονται ή λει-
τουργούν σε περισσότερα του ενός κράτη-µέλη, τα εν λόγω
κράτη-µέλη θεωρούνται κράτη-µέλη καταγωγής του εκδότη
µέχρι ο εκδότης των κινητών αξιών να δηµοσιοποιήσει ένα και
µόνο κράτος-µέλος καταγωγής. 

Καθίσταται σαφής και αδιαπραγµάτευτη η υποχρέωση ενηµέ-
ρωσης από την πλευρά του εκδότη σε περίπτωση απόκτησης ή
διάθεσης χρηµατοπιστωτικών µέσων, ενώ υπάρχουν και κυρώ-
σεις στην περίπτωση που δεν τηρηθεί ο συγκεκριµένος κανόνας. 

Σε ό,τι αφορά την άλλη στόχευση του νοµοσχεδίου για τη µεί-
ωση του διοικητικού κόστους για τις επιχειρήσεις, προκειµένου
να ενισχυθεί και να αναπτυχθεί ο τοµέας της χρηµαταγοράς, σε
αυτή εντάσσεται η κατάργηση της υποχρέωσης κατάρτισης τρι-
µηνιαίων και εννιαµηνιαίων οικονοµικών καταστάσεων για τις ει-
σηγµένες εταιρείες στο Χρηµατιστήριο. 

Στο εξής οι οικονοµικές καταστάσεις θα εκδίδονται από τις ει-
σηγµένες εταιρείες κάθε εξάµηνο, ενώ παρατείνεται και η προ-
θεσµία για τη δηµοσιοποίηση αυτών των καταστάσεων, µε απώ-
τατο χρονικό όριο τους τέσσερις µήνες για την ετήσια οικονοµική
κατάσταση και τους τρεις µήνες για την εξαµηνιαία. 

Η µείωση του διοικητικού κόστους και οικονοµικού κόστους
είναι εµφανής από τη συγκεκριµένη ρύθµιση, ενώ η κατάργηση
των τριµηνιαίων και εννιαµηνιαίων οικονοµικών καταστάσεων
συνδέεται µε την ήσσονα εποπτική σηµασία που είχαν σε καθαρό
πρακτικό επίπεδο. Γιατί; Διότι µόνο οι εξαµηνιαίες και ετήσιες οι-
κονοµικές καταστάσεις των εισηγµένων στο Χρηµατιστήριο εται-
ρειών έχουν πιστοποιηµένη εποπτική αξία, αφού υπογράφονται
από ορκωτό λογιστή και όχι οι τριµηνιαίες ή εννιαµηνιαίες. 

Πέρα από τη µείωση του διοικητικού και οικονοµικού κόστους,
η ρύθµιση αυτή δίνει διέξοδο στις δυσκολίες που αντιµετώπιζαν
κάποιες εταιρείες να παρέχουν εγκαίρως και πριν την παρέλευση
τριµήνου τα σχετικά στοιχεία, παρά το γεγονός ότι δεν υπήρχε
κανένα πρόβληµα νοµιµότητας στις συναλλαγές και τη διαχεί-
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ρισή τους. Σε πολλές περιπτώσεις οι συγκεκριµένες εταιρείες
απειλούνταν µε κυρώσεις, ενώ η µη έγκαιρη δηµοσιοποίηση των
οικονοµικών καταστάσεων ανά τρίµηνο αποτελούσε αφορµή για
χαλκευµένες και κακόβουλες φήµες. 

Εµείς αντιµετωπίζουµε θετικά την επέκταση των αρµοδιοτήτων
και των δυνατοτήτων παρέµβασης της Επιτροπής Κεφαλαιαγο-
ράς και ιδιαίτερα το να απαιτεί πρόσθετες πληροφορίες και στοι-
χεία που θα έπρεπε να περιλαµβάνονται στην ετήσια και εξαµη-
νιαία έκθεση του διοικητικού συµβουλίου κάθε εισηγµένης εται-
ρείας, αλλά και στην ετήσια και εξαµηνιαία οικονοµική έκθεση,
στοιχεία που µπορεί να αφορούν τη δραστηριότητα του εκδότη
ή των ελεγχόµενων από τον ίδιο επιχειρήσεων. 

Όµως, θέσαµε µία προϋπόθεση, για να µην αποτελεί η συγκε-
κριµένη ρύθµιση γράµµα κενό περιεχοµένου. Ποια ήταν αυτή;
Ήταν η ανάγκη ενίσχυσης µε προσωπικό της Επιτροπής Κεφα-
λαιαγοράς, για να είναι σε θέση η τελευταία να επιτελέσει µε
αποτελεσµατικότητα τον εποπτικό της ρόλο. Αυτή η ανάγκη είναι
το ίδιο σηµαντική µε την πρόβλεψη για την επιβολή πιο αυστη-
ρών οικονοµικών κυρώσεων και προστίµων που περιλαµβάνονται
στις διατάξεις του νοµοσχεδίου.

Υπάρχει, επίσης και η διάταξη που προβλέπει ότι το επενδυ-
τικό κοινό θα έχει πρόσβαση στις εξαµηνιαίες και ετήσιες εκθέ-
σεις για ένα διάστηµα τουλάχιστον δέκα ετών, ενώ µέχρι σήµερα
το χρονικό όριο ήταν η πενταετία.

Θα ήθελα να κάνω µία αναφορά στο άρθρο 6, µε το οποίο θα
δηµοσιοποιούνται οι αποφάσεις που θα λαµβάνουν οι διοικήσεις
των πιστωτικών ιδρυµάτων για πληρωµές για σκοπούς εµπορικής
διαφήµισης αλλά και για ποσά που θεωρούνται ως χορηγίες. 

Συµφωνήσαµε όλοι η συγκεκριµένη διάταξη να επεκταθεί σε
όλες τις επιχειρήσεις και τους οργανισµούς του δηµοσίου. Δεν
λύθηκαν, όµως, τα προβλήµατα του τραπεζικού συστήµατος µε
αυτή τη ρύθµιση, που εσείς και η πολιτική σας δηµιουργήσατε
και σας τα επεσήµανα αναλυτικά κατά τη διάρκεια της συζήτη-
σης του νοµοσχεδίου στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνω µε µία αναφορά στις
τροπολογίες που κατατέθηκαν. Νοµίζω ότι είναι περιττό να επι-
σηµάνω την αντικοινοβουλευτική αυτή πρακτική που, αντί για
εξαίρεση, την έχετε µετατρέψει σε κανόνα. Τι σας εµπόδιζε να
φέρετε εδώ και πολύ καιρό την τροπολογία για την παράταση
για το φορολογικό έτος 2015 της ρύθµισης που καθορίζει ότι τα
χαµηλά εισοδήµατα που αποκτούν άνεργοι, νοικοκυρές, φοιτη-
τές και όσοι συµµετέχουν σε επιδοτούµενα προγράµµατα εργα-
σιακής εµπειρίας θα αντιµετωπίζονται ως εισόδηµα από µισθωτή
εργασία, στο οποίο θα υπολογίζεται και το ποσό της µείωσης φό-
ρου της τάξεως των 2.100 ευρώ;

Μάλιστα, είχα καταθέσει και σχετική ερώτηση προς τον
Υπουργό Οικονοµικών και είχα επισηµάνει ότι αυτό θα πρέπει να
γίνει άµεσα και πολύ πριν την κατάθεση των φορολογικών δηλώ-
σεων. Κι εσείς έρχεστε κυριολεκτικά την τελευταία στιγµή και
φέρνετε συγκεκριµένη ρύθµιση.

Την ίδια στιγµή υπάρχουν κι άλλα ανοικτά θέµατα. Είµαστε στο
τέλος Μαρτίου και το σύστηµα για την υποβολή των φορολογι-
κών δηλώσεων ακόµα δεν έχει ανοίξει. Αυτό θα έχει επιπτώσεις
στον αριθµό των δόσεων και στις ηµεροµηνίες για την καταβολή
του φόρου εισοδήµατος, υπό την έννοια ότι θα συσσωρευτούν
φορολογικές υποχρεώσεις των πολιτών, µε αποτέλεσµα να µην
µπορούν οι τελευταίοι να ανταποκριθούν, αλλά και να υπάρχει
αρνητική αντανάκλαση στα δηµόσια έσοδα. Υπάρχει περίπτωση
να µπορεί να καταβληθεί η πρώτη δόση του φόρου εισοδήµατος
τον Μάιο; 

Γι’ αυτά τα ζητήµατα ακόµα δεν έχουµε πάρει απάντηση ή, για
να είµαστε πιο ακριβείς, η Κυβέρνηση δεν έχει απαντήσεις.

Θα αναφερθώ τώρα στην τροπολογία που καθορίζει διαφορε-
τική ηµεροµηνία υποβολής φορολογικών δηλώσεων για τα φυ-
σικά πρόσωπα που έχουν συµµετοχή σε νοµικά πρόσωπα. Σας
είπα και στην επιτροπή ότι έπρεπε να απαλειφθεί από την αιτιο-
λογική έκθεση ο όρος της κερδοφορίας του νοµικού προσώπου
και χαίροµαι που το αντιληφθήκατε, αφού ένα φυσικό πρόσωπο
δεν µπορεί να γνωρίζει αν θα κλείσει το οικονοµικό έτος µε κερ-
δοφορία για το νοµικό πρόσωπο στο οποίο συµµετέχει, προκει-
µένου να υποβάλει τη δήλωση.

Εξακολουθούµε, επίσης, να έχουµε σοβαρές ενστάσεις για την
τροπολογία που αναφέρεται στο µητρώο δηµοσιονοµικών ελεγ-
κτών και ελεγκτών της ΕΔΕΛ. Πρέπει να υπάρχει πλήρης διαφά-
νεια στη διαδικασία εκδήλωσης ενδιαφέροντος και επιλογής,
όπως ακριβώς συνέβη και µε τις διατάξεις που η δική µας η κυ-
βέρνηση πρώτη εισήγαγε και εφάρµοσε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα Δηµοκρατία στηρίζει επί
της αρχής το νοµοσχέδιο. Η θέση ευθύνης που υιοθετούµε απέ-
χει πολύ από τη θέση της στείρας άρνησης και του λαϊκισµού
που εσείς είχατε υιοθετήσει στο πρόσφατο παρελθόν. Όµως, δεν
πρέπει να παρερµηνεύεται. Δεν είναι λευκή επιταγή. Λευκή επι-
ταγή δεν έχετε. Αντίθετα, έχετε συσσωρεύσει πολλά γκρίζα σύν-
νεφα πάνω από τη χώρα. Η Κυβέρνησή σας έχει χάσει την
εµπιστοσύνη των πολιτών, γιατί αντί να κερδίσει αυτή την εµπι-
στοσύνη µε όπλο την αλήθεια, επιχείρησε να την κερδίσει µε
ψεύτικες ελπίδες και υποσχέσεις. 

Η ώρα του λογαριασµού ήρθε, µόνο που ένα µεγάλο µέρος
αυτού του λογαριασµού θα κληθούν να το καταβάλουν οι Έλλη-
νες πολίτες.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Βεσυρόπουλε.

Ο κ. Ηλίας Παναγιώταρος εκ µέρους της Χρυσής Αυγής, ως
ειδικός αγορητής, έχει τον λόγο.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ακούσαµε τώρα τον εισηγητή της Νέας Δηµοκρατίας που µας

είπε πολύ ωραία πράγµατα. Μας είπε ότι η Νέα Δηµοκρατία απο-
τελεί δύναµη ευθύνης, τη στιγµή που το κόµµα του χρωστά 230
εκατοµµύρια ευρώ στις τράπεζες και φυσικά δεν πρόκειται να τα
αποπληρώσει ποτέ. 

Ακούσαµε ότι η Νέα Δηµοκρατία δεν δίνει λευκή επιταγή στην
Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, αλλά ψηφίζατε κι εσείς µαζί στις 14
Αυγούστου το τρίτο µνηµόνιο, το επαχθέστερο όλων, όσο και αν
προσπαθείτε να δικαιολογηθείτε ότι αυτό το κάνατε για να µη
βγούµε από την Ευρωζώνη, την ίδια στιγµή που σε γενικές γραµ-
µές ψηφίζετε ό,τι ψηφίζουν και όλοι οι υπόλοιποι.

Ακούσαµε και ότι η Νέα Δηµοκρατία είναι εδώ, για να επιλύσει
τα οποιαδήποτε προβλήµατα υπάρχουν στην ελληνική κοινωνία.
Μα, εσείς δηµιουργήσατε αυτά τα προβλήµατα στην ελληνική
κοινωνία, συγκυβερνώντας µε το ΠΑΣΟΚ για σαράντα και πλέον
έτη.

Ακούσαµε και τον εισηγητή του ΣΥΡΙΖΑ να οµιλεί, όπως και
τους προηγούµενους εισηγητές σε άλλα νοµοσχέδια. Έχουν
γίνει βασιλικότεροι του βασιλέως ή ακόµα –για να το θέσω κα-
λύτερα- µνηµονιακότεροι και των πλέον µνηµονιακών. Εάν ακού-
σει κάποιος τις οµιλίες σας, τις θέσεις σας και τις προθέσεις σας
προ της 15ης Ιανουαρίου 2015, σίγουρα θα νοµίζει ότι είστε ένα
εντελώς διαφορετικό κόµµα, το οποίο δεν έχει καµµία σχέση µε
αυτό το οποίο κυβερνά εδώ και έναν χρόνο αυτή τη χώρα µε τη
σηµαντική βοήθεια των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.

Διαβάσαµε σήµερα στις εφηµερίδες –θα το έχετε διαβάσει και
αξίζει έναν σχολιασµό- τη δήλωση του κ. Στουρνάρα -ξέρετε-
αυτού του τραπεζίτη, ο οποίος χρεοκόπησε αρκετές τράπεζες
µέχρι να γίνει διοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος και να χρεο-
κοπήσει και ολόκληρη χώρα. Είπε το βαρυσήµαντο ότι δεν προ-
κάλεσαν την κρίση τα µνηµόνια. Ίσως να έχει και δίκιο. 

Την κρίση προκάλεσαν οι πολιτικοί, που έφεραν την πατρίδα
µας εδώ και αναγκάστηκαν µε το πιστόλι στον κρόταφο –όπως
λένε- να ψηφίσουν τα µνηµόνια, για να πάρουν τα λεφτά, οι χρε-
οκοπηµένοι τραπεζίτες αυτοί, που διέλυσαν το τραπεζικό σύ-
στηµα όχι µία αλλά πολλάκις, δανειζόµενοι άνω των 200 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ από τον ελληνικό λαό. Χρεωνόταν ο ελληνικός
λαός για να δανείζονται οι τράπεζες να χρεοκοπούν και να ξανα-
χρεοκοπούν και να ξαναχρεοκοπούν και το γνωστό σενάριο. Και
απ’ ότι όλα δείχνουν, λίαν συντόµως θα έχουµε και νέα δανει-
οδότηση των τραπεζών και πάλι από τον δύστυχο ελληνικό λαό.

Αλήθεια, έτσι νοµίζετε ότι θα ανακάµψει η λαβωµένη ελληνική
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οικονοµία; Έτσι θα εξυγιανθεί το χρηµατοπιστωτικό µας σύ-
στηµα, αυτό το οποίο είναι ανυπόληπτο στα πέρατα της γης, µε
ενσωµατώσεις οδηγιών σύµφωνα µε την Ευρωπαϊκή Ένωση;
Διότι περί αυτού πρόκειται. Είναι ένα νοµοσχέδιο το οποίο σας
έφεραν απ’ έξω και σας υποχρεώνουν να ενσωµατώσετε διάφο-
ρες οδηγίες µε βάση τα πρότυπα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Και λέει ο τίτλος του νοµοσχέδιου: «Προσαρµογή της ελληνι-
κής νοµοθεσίας: α) στις διατάξεις της Οδηγίας 2013/50/ΕΕ του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου, της 22ας Οκτω-
βρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 16ης Απριλίου
2014 και άλλες διατάξεις».

Είναι περισσότερο τεχνικές διατάξεις. Στα άρθρα 1 έως 5 εν-
σωµατώνεται στην ελληνική νοµοθεσία η οδηγία η οποία προεί-
παµε, που τροποποιεί άλλη οδηγία. Μιλάµε για αµιγώς τεχνικές
διατάξεις.

Το µόνο που µπορεί να αντιληφθεί κάποιος είναι στο άρθρο 2.
Οι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο εταιρείες θα εκδίδουν πλέον
οικονοµικές καταστάσεις εξάµηνες και ετήσιες αντί τρίµηνες και
εννεάµηνες. Λες και αυτό θα βοηθήσει την ανάκαµψη του ελλη-
νικού χρηµατιστηρίου, το οποίο πνέει τα λοίσθια. 

Επίσης, παρατείνεται η προθεσµία αυτών των καταστάσεων
σε τέσσερις µήνες για την ετήσια οικονοµική κατάσταση και σε
τρεις µήνες για την εξάµηνη από τη λήξη της περιόδου αναφο-
ράς. Αυτό γίνεται, για να µειωθεί η γραφειοκρατία καθώς και το
κόστος των αναφορών αυτών. Επίσης, ενισχύονται οι εξουσίες
της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, καθώς προβλέπεται η δυνατό-
τητα υποβολής υψηλών χρηµατικών κυρώσεων. 

Βλέπουµε ένα άρθρο το οποίο έχει ενδιαφέρον και χρήζει σχο-
λιασµού. Είναι το άρθρο 6. Προβλέπει ότι κάθε πιστωτικό ίδρυµα
θα δηµοσιοποιεί στην ετήσια έκθεση και στην επίσηµη εταιρική
του ιστοσελίδα το συνολικό ποσό που διαθέτει ετησίως για κάθε
είδους εµπορική διαφήµιση άµεση ή έµµεση, καθώς και την κα-
τανοµή του ποσού αυτού αναλυτικά ανά νοµικό πρόσωπο-µέσο
µαζικής ενηµέρωσης.

Επιπλέον, θα δηµοσιοποιεί κάθε είδους πληρωµή που δεν εµ-
πίπτει στον προϋπολογισµό της εµπορικής διαφήµισης, παρα-
δείγµατος χάριν, χορηγία που καταβάλλει στο πλαίσιο των δηµο-
σίων σχέσεων του ή άλλων δραστηριοτήτων προς µέσο µαζικής
ενηµέρωσης αλλά και κάθε είδους πληρωµή που καταβάλλει ως
χορηγία προς οποιονδήποτε. 

Η δηµοσιοποίηση θα γίνεται αναλυτικά ανά νοµικό πρόσωπο
που είναι ο τελικός αποδέκτης, ενώ εάν ο αποδέκτης είναι φυσικό
πρόσωπο τα σχετικά ποσά θα δηµοσιοποιούνται συγκεντρωτικά. 

Με κοινή απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών και του εκά-
στοτε αρµόδιου Υπουργού για θέµατα εποπτείας των νοµικών
προσώπων και φορέων, που υπάγονται στη Γενική Γραµµατεία
Ενηµέρωσης και Επικοινωνίας, µπορεί να εξειδικεύονται οι υπο-
χρεώσεις των πιστωτικών ιδρυµάτων κατά το παρόν άρθρο, ιδίως
όσον αφορά τον βαθµό ανάλυσης και τον τρόπο παρουσίασης
των σχετικών πληροφοριών.

Είναι ένα άρθρο το οποίο έχει ενδιαφέρον. Δείχνει ότι γίνεται
µια προσπάθεια προκειµένου να σταµατήσει αυτή η εκροή χρη-
µάτων από τις τράπεζες προς διαφόρους, τάχα µου για διαφή-
µιση. Αλλά -όπως βγαίνουν συνεχώς µέρα µε την ηµέρα στοιχεία-
προφανώς θα είναι άλλου είδους δοσοληψίες οι περισσότερες
εξ αυτών.

Βέβαια, θα πρέπει να σκεφτούµε για τις διαφηµίσεις, γιατί και
εδώ αξίζει να σχολιάσουµε. Αν παρακολουθήσει κάποιος τις δια-
φηµίσεις των τεσσάρων τραπεζών, που έχουν αποµείνει, θα δει
αυτές τις ηµέρες, είτε σε στάσεις λεωφορείων είτε στην τηλεό-
ραση είτε σε διάφορα άλλα µέσα, ότι, αν δεν ξέρει κανείς ποιες
είναι αυτές οι τράπεζες, θα νοµίζει ότι είµαστε στην Ελβετία ή σε
κάποια άλλη χώρα, που το τραπεζικό σύστηµα στην κυριολεξία
ανθεί, αναπτύσσεται και προχωράει. Η ολοκληρωτική εξαπάτηση
του ελληνικού λαού µέσω αυτών των διαφηµίσεων! Δηλαδή,
λεφτά τα οποία πετιούνται, για να διαφηµίζουν την πολλάκις χρε-
οκοπία τους. 

Και σίγουρα και αυτό θα έπρεπε να είναι ένα αντικείµενο ερεύ-
νης και ελέγχου, πώς είναι δυνατό να εξαπατάται ο ελληνικός
λαός µπροστά στα µάτια του µε τέτοιον πρόστυχο τρόπο, όπως

προείπαµε, για τις διαφηµίσεις.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Κύριε Παναγιώταρε,

συγγνώµη για λίγα δευτερόλεπτα, θα σας τα κρατήσω.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας», που
οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι τέσσερις µαθήτριες και
µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από τη Σχολή Μωραΐτη
και πενήντα έξι µαθήτριες και µαθητές και έξι εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί από το δεύτερο τµήµα του 1ου Γυµνασίου Νίκαιας.

Η Βουλής τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίστε, κύριε Παναγιώταρε.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Αυτό γίνεται την ίδια ώρα, επαναλαµ-

βάνω, όπου ο ελληνικός λαός κατατάσσει τις τράπεζες σε πολύ
χαµηλή σειρά, µέσω ενός βαρόµετρου, το οποίο είδε το φως της
δηµοσιότητας πριν από λίγες ηµέρες. Θεωρεί τις τράπεζες εντε-
λώς ανυπόληπτες. Και τη στιγµή που ο ελληνικός λαός πένεται,
που η ελληνική οικονοµία καταστρέφεται για έβδοµο συνεχές
έτος και δεν γίνεται τίποτα επί της ουσίας για να διορθωθούν τα
κακώς κείµενα, εµείς φέρνουµε τυπικές τροπολογίες νοµίζοντας
ότι έτσι θα σώσουµε την ελληνική οικονοµία και την ελληνική κοι-
νωνία. 

Φέρατε και κάποιες τροπολογίες άσχετες, που θα µπορούσαν
να έχουν έρθει σε άλλα νοµοσχέδια περισσότερο συναφή, να
έχουν κάποια σχέση. Είναι τέσσερις µέχρι στιγµής και τώρα µας
είπατε ότι θα έρθει και µία ακόµα για τις οποίες επιφυλασσό-
µεθα. Στο τέλος θα σας πούµε την άποψή µας. 

Η τροπολογία 283/64 είναι µια τροπολογία που περιέχει τρεις
ρυθµίσεις. Με την πρώτη ρύθµιση προβλέπεται διαφορετική προ-
θεσµία υποβολής της δήλωσης φορολογίας εισοδήµατος για τα
φυσικά πρόσωπα και τις νοµικές οντότητες που τηρούν απογρα-
φικά βιβλία. Με τη δεύτερη ρύθµιση δίνεται η δυνατότητα στα
πρόσωπα που έχουν συνάψει σύµφωνο συµβίωσης, να υποβάλ-
λουν κοινή δήλωση φορολογίας εισοδήµατος και να έχουν την
ίδια αντιµετώπιση µε τους έγγαµους, δηλαδή, κοινή κάλυψη τεκ-
µηρίων και µεταφορά φορολογικών εκπτώσεων. Ευτυχώς που γί-
νονται όλα αυτά και η κοινωνία µας προοδεύει και προχωράει.
Τέλος, παρατείνεται για το 2015 –ίσχυε µέχρι το 2014- η σχετική
διάταξη, µε την οποία τα εισοδήµατα, που αποκτούν περιστα-
σιακά ή ευκαιριακά απασχολούµενοι, άνεργοι, νοικοκυρές, φοι-
τητές, συµµετέχοντες σε προγράµµατα εργασιακής εµπειρίας
και εφόσον δεν είναι επιτηδευµατίες, δεν έχουν κάνει, δηλαδή,
έναρξη εργασιών, να αντιµετωπίζονται φορολογικά, για λόγους
φορολογικής δικαιοσύνης, ως εισόδηµα από µισθωτή εργασία
υπολογιζοµένου του ποσού της µείωσης φόρου των 2100 ευρώ. 

Ενώ περιέχει και θετική ρύθµιση η τροπολογία, πρέπει να κα-
ταψηφιστεί από εµάς και θα καταψηφιστεί γι’ αυτό που σας είπα,
για τη δεύτερη ρύθµιση, που εξοµοιώνει όσους συνάπτουν σύµ-
φωνο συµβίωσης µε όσους είναι έγγαµοι.

Βλέπουµε άλλη τροπολογία, την 2285/66, όπου παρατείνεται
µέχρι τις 3-5-2016, από 31-3-2016 που ισχύει σήµερα, η προθε-
σµία για την υποβολή αιτήσεων των βιώσιµων µικρών επιχειρή-
σεων και επαγγελµατιών αναφορικά µε την ελάφρυνση και τον
διακανονισµό οφειλών τους προς τους χρηµατοδοτικούς φορείς,
το δηµόσιο και φορείς κοινωνικής ασφάλισης. Με τον τρόπο
αυτό αναµένεται να ενταχθούν περισσότερες µικρές επιχειρή-
σεις και επαγγελµατίες, λόγω της παράτασης για ένα µήνα
ακόµα της δυνατότητας υποβολής αιτήσεων, στις διατάξεις που
αφορούν την ελάφρυνση και διαγραφή µέρους των οφειλών
τους προς τα πιστωτικά ιδρύµατα, στα κεφάλαια των οποίων το
δηµόσιο συµµετέχει µέσω του Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Στα-
θερότητας, ΤΧΣ. Είναι µία θετική τροπολογία που θα την υπερ-
ψηφίσουµε. 

Υπάρχει η τροπολογία σχετικά µε τον ΟΔΙΕ. Υπάρχει και η τρο-
πολογία σχετικά µε το Μητρώο Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών. Τις
τροπολογίες για τον ΟΔΙΕ και το Μητρώο των Δηµοσιονοµικών
Ελεγκτών, θα τις καταψηφίσουµε.

Θα ήθελα να ξανατονίσω ότι οι τράπεζες επί της ουσίας είναι
χρεοκοπηµένες, από τη στιγµή που οι καταθέτες δεν µπορούν
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να πάρουν τα λεφτά τους λόγω των capital controls, τα οποία τά-
χαµου τα φέρατε για σύντοµο χρονικό διάστηµα, αλλά απ’ ό,τι
φαίνεται θα διαιωνιστούν µέχρι να εξαντληθούν τα κεφάλαια των
πολιτών, αφού θα τους τα έχετε πάρει όλα ή θα έχουν χρεοκο-
πήσει ή οτιδήποτε άλλο µε όλα όσα συµβαίνουν στην πατρίδα
µας. Την ίδια στιγµή που η πατρίδα µας δέχεται µια ολοµέτωπη
επίθεση σε άλλους τοµείς, εµείς µιλάµε για το τραπεζικό σύ-
στηµα. Όµως αν δει κανείς τον χάρτη της Αττικής, δεκάδες hot
spots υπάρχουν ή κατασκευάζονται περιµετρικά της Αθήνας, σε
κοµβικά σηµεία, δίπλα από στρατόπεδα, δίπλα από βάσεις, δίπλα
από λιµάνια, δίπλα από µονάδες της ΔΕΗ, από µονάδες παρα-
γωγής καυσίµων ή ρεύµατος και δεν βλέπουµε αυτό το οποίο
έχει συµβεί σε άλλες χώρες, οι οποίες είχαν πρόσφυγες, λαθρο-
µετανάστες, τους είχαν «ενσωµατώσει» και σήµερα έχουµε νέες
βοµβιστικές επιθέσεις στις Βρυξέλλες. Δεν ξέρουµε τι µας γίνε-
ται, µας τραβάνε το χαλί κάτω από τα πόδια µας, όχι µόνο στην
Ελλάδα αλλά σε ολόκληρη την Ευρώπη και εµείς περί άλλων τυρ-
βάζουµε. 

Η ανάπτυξη δεν πρόκειται να έρθει ποτέ, µε το να ενσωµατώ-
νουµε τροπολογίες και οδηγίες της Ευρωπαϊκής Ένωσης στην
εθνική µας νοµοθεσία, ενώ την ίδια στιγµή ο κορµός, ο στυλοβά-
της κάθε υγιούς οικονοµίας και κοινωνίας, που είναι οι µικροµε-
σαίοι, οι βιοτέχνες, οι αγρότες, στην κυριολεξία εξοντώνονται.
Όσοι µπορούν, έχουν καταφύγει στο εξωτερικό, σε όµορες
χώρες, όπως είναι η Βουλγαρία, τα Σκόπια ή η Αλβανία, χώρες
που άλλες είναι και άλλες δεν είναι εντός της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, κάτι που σηµαίνει ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν µας προσφέ-
ρει απολύτως κανένα θετικό ως προς αυτόν τον τοµέα. Οι µεγά-
λες εταιρείες έχουν καταφύγει σε άλλες χώρες, όπως το Λου-
ξεµβούργο, που είναι φορολογικοί παράδεισοι εντός της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Έχουν πάει στο Λουξεµβούργο, που µέσω του
κ. Γιούνκερ µας κουνούν συνεχώς το δάχτυλο, µας πιέζουν, µας
έχουν βάλει στη µέγγενη και συνεχίζεται αυτή η κατάσταση εις
βάρος του ελληνικού λαού. 

Εµείς καταψηφίζουµε επί της αρχής. Όταν θα έρθει η ώρα για
τα άρθρα, θα σας ενηµερώσουµε για το ποια θα υπερψηφίσουµε
και ποια θα καταψηφίσουµε. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ να έρθει
στο Βήµα ο κ. Ιωάννης Κουτσούκος. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µερικές φορές η σκληρή

πραγµατικότητα, που θέτει διαφορετικά την ατζέντα στην πολι-
τική απ’ ό,τι εµείς την καθορίζουµε και την προγραµµατίζουµε.

Είναι φανερό, ότι αυτό το νέο τροµοκρατικό χτύπηµα σήµερα
το πρωί στις Βρυξέλλες θα δοκιµάσει τις αντοχές της δηµοκρα-
τικής Ευρώπης, τα δικαιώµατα και τις ελευθερίες των πολιτών,
καθώς είναι φανερό ότι η δηµοκρατική Ευρώπη και οι κατακτή-
σεις της δεν µπορούν να γίνουν ένα σιδερόφρακτο φρούριο, για
να αντιµετωπίσουν τα φαινόµενα της αναβαθµισµένης τροµοκρα-
τίας, εάν δεν υπάρξουν διεθνείς πρωτοβουλίες και συνεργασία,
για να χτυπηθεί η ρίζα του κακού και να πάψουν ορισµένοι να
παίζουν µε τα γεωπολιτικά τους συµφέροντα. Αυτό ως µια παρα-
τήρηση γιατί πιστεύω ότι αυτό είναι το κεντρικό ζήτηµα της ση-
µερινής ηµέρας. 

Έρχοµαι τώρα στο νοµοσχέδιο. Με το σηµερινό νοµοσχέδιο
εναρµονίζουµε την ελληνική έννοµη τάξη µε δύο οδηγίες, την
οδηγία 2013/50 και την οδηγία 2014/51, που έχουν σαν στόχο να
διευκολύνουν τις διαδικασίες ενηµέρωσης του κοινού από τις ει-
σηγµένες εταιρείες στα χρηµατιστήρια, τους λεγόµενους εκδό-
τες και θα κάνω ένα σχόλιο πάνω σ’ αυτό. 

Επίσης σ’ αυτό το νοµοσχέδιο η Κυβέρνηση έχει καταθέσει µε-
ρικές σηµαντικές τροπολογίες. Εγώ βιάστηκα να συγχαρώ τον κ.
Αλεξιάδη στην επιτροπή, διότι έφερε εγκαίρως τέσσερις τροπο-
λογίες και µπορέσαµε να τις συζητήσουµε, αλλά τις κακές συνή-
θειες, κύριε Υπουργέ, δεν πρόκειται να τις αποφύγετε. Η έξις
δευτέρα φύσις! Χθες το βράδυ καταθέσατε άλλες δύο τροπολο-
γίες. Ας µας πει κάποιος αν πρόλαβε να τις διαβάσει. Εν πάση
περιπτώσει θα κάνω και εγώ µια αναφορά σ’ αυτές και θα δούµε
στο τέλος τι θα κάνουµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι το παγκόσµιο
χρηµατοπιστωτικό σύστηµα αντιµετωπίζει διάφορες προκλήσεις
και κινδύνους. Προφανώς το περιβάλλον αυτό το αξιοποιούν
τόσο οι καλώς εννοούµενοι επενδυτές για να προσελκύσουν κε-
φάλαια αλλά και µικροί αποταµιευτές για να εναποθέσουν µε
ασφάλεια και µε την προσδοκία ενός κέρδους τα χρήµατά τους,
όσο και τα διάφορα κερδοσκοπικά funds, τα οποία πολλές φορές
αξιοποιούν αυτό το πλαίσιο, για να δηµιουργούν τεράστιες κρί-
σεις στο διεθνές χρηµατοπιστωτικό σύστηµα.

Όλα αυτά τα έχουµε δει. Τα έχουµε δει και µάλιστα έχουν
πέσει έξω στις προβλέψεις τους και διεθνείς οργανισµοί που
είχαν το εχέγγυο µιας αξιόπιστης ερµηνείας των χρηµατοπιστω-
τικών φαινοµένων. Δυστυχώς οι παγκόσµιοι ή διεθνείς οργανι-
σµοί που έχουν την ευθύνη της εποπτείας, σε αυτές τις περιπτώ-
σεις έρχονται µε πολύ µεγάλη καθυστέρηση να κάνουν ρυθµί-
σεις, οπότε αυτοί που θέλουν να εκµεταλλευτούν τις διαδικασίες,
βρίσκουν καινούργιες µεθόδους και εµείς τρέχουµε πάλι από
πίσω κ.ο.κ..

Εν πάση περιπτώσει θα είχε µία αξία να κουβεντιάσουµε για
τους ελέγχους, τη διαφάνεια και τη λειτουργία του Χρηµατιστη-
ρίου για τους Έλληνες πολίτες, αν αυτή τη στιγµή το ελληνικό
Χρηµατιστήριο προσέλκυε το ενδιαφέρον. Αυτήν τη στιγµή δεν
υπάρχει κανένα ενδιαφέρον. Το ελληνικό Χρηµατιστήριο απεικο-
νίζει πλήρως την κρίση και την υποβάθµιση της ελληνικής οικο-
νοµίας και είναι φανερό αυτό που έγινε πριν λίγο καιρό µε την
ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, όπου απλοί επενδυτές και
µέτοχοι έχασαν τα λεφτά τους.

Οι οδηγίες, όµως, που ερχόµαστε σήµερα να ενσωµατώσουµε
στο Εθνικό Δίκαιο, έχουν ορισµένες ρυθµίσεις οι οποίες διευκο-
λύνουν τρόπον τινά τους εκδότες, αυτούς που είναι εισηγµένοι
στα χρηµατιστήρια, από την πίεση να δηµοσιεύουν τριµηνιαία
στοιχεία και να παρουσιάζουν κερδοφορία, µεταθέτοντας αυτήν
την ανακοίνωση των τριµηνιαίων στοιχείων σε ετήσια βάση.

Παίρνουν παράταση προθεσµιών σε ορισµένες περιπτώσεις
που δεν έχει καταστεί δυνατόν να έχουν ετοιµάσει τα στοιχεία
τους και διευρύνεται η υποχρέωση γνωστοποίησής τους.

Υπάρχουν ορισµένες διατάξεις, οι οποίες µελλοντικά θα φα-
νούν πολύ χρήσιµες, όπως αυτή που αναφέρεται στο σηµείο
πρόσβασης, δηλαδή σε µία διαδικτυακή πύλη, καθώς επίσης και
εκείνη που δίνει τη δυνατότητα να υπάρξει ο ενιαίος ηλεκτρονι-
κός µορφότυπος, όπου δηλαδή συνολικά µέσα σε µία πλατ-
φόρµα που θα έχει ενιαία χαρακτηριστικά, θα µπορεί να δηµο-
σιεύονται αυτά τα πληροφοριακά στοιχεία.

Αυτή είναι πολύ ενδιαφέρουσα ρύθµιση, παρά το γεγονός ότι
ουσιαστικά παραπέµπεται στο µέλλον, γιατί η τεχνική υποδοµή
αυτή τη στιγµή, όχι µόνο στη χώρα µας αλλά και πανευρωπαϊκά,
δεν υπάρχει και δεν έχει καν επεξεργαστεί.

Θα έλεγα ότι δεν µπορεί να µπει κανείς σ’ ένα δίληµµα, αν θα
ψηφίσει ή όχι αυτές τις διατάξεις. Είναι το αυτονόητο. Για να µην
καταχρώµαι τον χρόνο σας, σταµατώ τα περί της οδηγίας και έρ-
χοµαι στα των τροπολογιών, οι οποίες είχαν έγκαιρα κατατεθεί
και είναι άρθρα του νοµοσχεδίου.

Πριν φθάσω, όµως, σε αυτές τις τροπολογίες, πρέπει να ανα-
φερθώ στο άρθρο 6, καθώς είναι ένα άρθρο, το οποίο δεν συν-
δέεται µε τις οδηγίες, παρά το γεγονός ότι επιχείρησε η Κυβέρ-
νηση σε έναν αντιπερισπασµό, να το συνδέσει.

Το άρθρο 6 τι λέει; Το άρθρο 6 λέει ότι τα πιστωτικά ιδρύµατα
υποχρεούνται για τις καταχωρήσεις ή τις δηµοσιεύσεις που κά-
νουν, να κάνουν ετήσιες ανακοινώσεις.

Κύριε Υπουργέ, από τη βιασύνη σας δεν έχετε δει ότι την υπο-
χρέωση για τις τρίµηνες ανακοινώσεις την καταργούµε µε το
προηγούµενο άρθρο. Δεν µπορεί δηλαδή στο άρθρο 6 να βά-
ζουµε υποχρεώσεις τις οποίες καταργούµε µε το προηγούµενο
άρθρο. Δείτε την παρατήρηση της Επιστηµονικής Επιτροπής και
διορθώστε το.

Εν πάση περιπτώσει η Κυβέρνηση έχει µια ευαισθησία, όπως
λέει -γιατί στην πραγµατικότητα δεν συµβαίνει αυτό- εναντίον της
λεγόµενης διαπλοκής. Φαντάζοµαι, ότι το απόγευµα θα ξανακού-
σουµε µια σειρά από τις γνωστές ιστορίες.

Αντί δηλαδή η Κυβέρνηση να µας πει πώς αυτά που έχει στα
χέρια της –τις λίστες Λαγκάρντ, τις λίστες των πενήντα πέντε χι-
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λιάδων που φέραµε εµείς µε τη σφραγίδα της Τράπεζας της Ελ-
λάδος, µε τη διάταξη που δεν ψήφισε ο ΣΥΡΙΖΑ, µε το άνοιγµα
των λογαριασµών, τις λίστες του Λιχτενστάιν, του Λονδίνου κ.λπ.-
πως θα τα αξιοποιήσει για να εισπράξει χρήµατα, θα ξανακού-
σουµε πάλι τη γνωστή ιστορία περί  διαπλοκής. Είναι ένα περι-
τύλιγµα, µε το οποίο µπετονάρεται και η Κοινοβουλευτική Οµάδα
του ΣΥΡΙΖΑ να ψηφίσει τα δύσκολα που έρχονται.

Λέω, λοιπόν, από την ώρα που έχετε αυτήν την πρόθεση, όπως
λέτε, δηλαδή να χτυπήσετε αυτήν τη διασύνδεση της διαπλοκής,
που δίνει χρήµατα για διαφηµίσεις σε µέσα µαζικής ενηµέρωσης,
τα οποία στη συνέχεια τη στηρίζουν, αυτό γιατί δεν το κάνετε -
ήταν σαφέστατη η πρόταση που διατύπωσα στην επιτροπή και
την επαναλαµβάνω στην Ολοµέλεια- και για τις ΔΕΚΟ; Η δικαιο-
λογία που µου λέτε ότι αυτό το νοµοσχέδιο δεν έχει καµµία
σχέση, δεν βασίζεται πουθενά, καθώς και η διάταξη του άρθρου
6 δεν έχει σχέση µε το νοµοσχέδιο.

Εάν, λοιπόν, θέλετε να χτυπήσετε την πηγή της κακοδαιµονίας
-διότι όπως αποδείχθηκε πρόσφατα, στις ΔΕΚΟ υπάρχει µια κυ-
ψέλη η οποία δηµιουργεί είτε εκβιαστές είτε εκβιαζόµενους-,
τότε πρέπει αυτήν τη διάταξη, να την επεκτείνετε εκεί που δια-
χειρίζονται χρήµα του ελληνικού λαού. Χρήµα του ελληνικού
λαού διαχειρίζονται οι ΔΕΚΟ, που είναι εισηγµένες στο χρηµατι-
στήριο.

Διότι και η διάταξη που βάζετε µε βάση τον ν. 2190, αφορά τις
εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο ανώνυµες εταιρείες. Άρα δεν
έχετε θεσµικό πρόβληµα. Από τη στιγµή που αποφασίσατε να
παρέµβετε στη λειτουργία µιας εισηγµένης στο Χρηµατιστήριο
ανώνυµης εταιρείας, όπως είναι ένα πιστωτικό ίδρυµα, µε τον
ίδιο τρόπο µπορείτε να παρέµβετε και στην ανάγκη δηµοσιοποί-
ησης των στοιχείων των διαφηµίσεων και των παροχών σε µέσα
µαζικής ενηµέρωσης και από τις ΔΕΚΟ.

Επαναλαµβάνω ότι το τελευταίο φαινόµενο το οποίο πρέπει να
διερευνηθεί σε βάθος, για να δούµε ποιοι εκβιάζουν, ποιοι εκβιά-
ζονται και πώς γίνεται αυτή η διαµεσολάβηση, µας κάνει όλους
όχι απλά καχύποπτους αλλά µας υποχρεώνει να επιµείνουµε σ’
αυτήν την επιχειρηµατολογία. Πιστεύω ότι πάνω απ’ όλα εσείς
προσωπικά δεν έχετε κανέναν λόγο για να µη θεσπίσετε αυτή τη
διάταξη, κύριε Υπουργέ

Τώρα έρχοµαι στις δικές σας τροπολογίες. 
Κύριε Υπουργέ, µας είχατε πει πάρα πολλές φορές, πως φέτος

θα επιταχύνατε τη διαδικασία υποβολής των φορολογικών δη-
λώσεων. Μάλιστα είχατε πει ότι αυτό θέλατε να το κάνετε -και
εγώ δεν έχω καµµία αντίρρηση σ’ αυτήν την επιχειρηµατολογία-
για να σπάσουµε τις δόσεις σε πολύ περισσότερες και να µην
έρθουν µαζεµένες οι δίµηνες δόσεις. Αυτό ήταν πάρα πολύ σω-
στό. 

Τι σας εµπόδισε, κύριε Υπουργέ, να φέρετε έγκαιρα στη Βουλή
αυτήν τη ρύθµιση που επαναλαµβάνει την προηγούµενη και
αφορά το να έχουν αφορολόγητο όσοι έχουν εισόδηµα µέχρι
6.000 ευρώ και δεν είναι επαγγελµατίες; Τι σας εµπόδισε; 

Το σύµφωνο συµβίωσης -την εναρµόνιση δηλαδή της διαδικα-
σίας µε το σύµφωνο συµβίωσης- το έχουµε ψηφίσει εδώ και
πάρα πολύ καιρό. Μήπως είναι και αυτό στη διαδικασία της δια-
πραγµάτευσης; Βάζετε υπό την έγκριση των δανειστών τόσο
απλά πράγµατα; Εσείς, δηλαδή, που θα σκίζατε τα µνηµόνια, που
θα διώχνατε τις τρόικες, που δεν λέγατε ούτε τη λέξη τρόικα, βά-
ζετε τα αυτονόητα στη διαδικασία της διαπραγµάτευσης; Διότι
η ρύθµιση που µας φέρατε είναι αυτονόητη και γι’ αυτό και την
ψηφίζουµε. 

Με αυτήν την ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, σας ρωτώ το εξής: Από
αυτή την περιβόητη διαπραγµάτευση µπορεί η ελληνική Βουλή
να έχει καµµιά άλλη πληροφόρηση, πέραν από το ότι οι καθολικοί
έχουν Πάσχα και ότι θα επιστρέψουν µετά το Πάσχα οι δανειστές
µας και οι εταίροι µας; Διότι προκαλέσαµε και εσάς και τον κ.
Τσακαλώτο και δεν πήραµε καµµιά απάντηση. 

Το ζήτηµα δεν είναι, αν η διαπραγµάτευση έχει να κάνει µε την
εφαρµογή των συµφωνηµένων και ψηφισµένων από την ελληνική
Βουλή, του πλαισίου αυτού που ψηφίστηκε το καλοκαίρι. 

Το ζήτηµα είναι, αν η συζήτηση που γίνεται αυτή τη στιγµή
αφορά ένα µνηµόνιο plus, αν δηλαδή οι εταίροι µας διαπιστώ-
νουν ότι µέχρι το 2018 υπάρχει και ένα άλλο δηµοσιονοµικό κενό

-για το οποίο υπάρχει µια διαµάχη µεταξύ ΔΝΤ και ευρωπαϊκών
θεσµών, για το αν είναι 5% ή 7% ή 3% µίνιµουµ- και το οποίο υπο-
χρεώνει την ελληνική Κυβέρνηση να πάρει πρόσθετα µέτρα δη-
µοσιονοµικά και φορολογικά και ασφαλιστικά. Αυτό είναι το
µείζον ζήτηµα, που αφορά όχι µόνο τον ΣΥΡΙΖΑ -ο οποίος λέει
ότι ο λαός ήξερε τι ψήφιζε το Σεπτέµβρη-και τα οποία επαναλαµ-
βάνω ότι είναι πρόσθετα µέτρα αλλά και την ελληνική κοινωνία,
για να ξέρει. 

Έρχοµαι τώρα στην άλλη τροπολογία, που αφορά το νόµο
Δένδια. Είπαµε στον κ. Σταθάκη την προηγούµενη φορά –ο
οποίος µας έφερε εδώ την παράταση της προθεσµίας γι’ αυτούς
που έχουν ως εγγύηση την πρώτη κατοικία- ότι µέχρι τώρα
έχουµε δώσει τρεις παρατάσεις και δεν καταφέρατε να λύσετε
το θέµα. Έτσι και τώρα έρχεται µια τροπολογία, που δίνει παρά-
ταση ένα µήνα στο νόµο Δένδια. Ο νόµος Δένδια λειτουργεί. Η
Κυβέρνηση τον έχει εντάξει και αυτόν στη διαπραγµάτευση για
τα λεγόµενα κόκκινα δάνεια. Εγώ, βέβαια, φοβάµαι ότι θα µας
πάρουν και τα πράσινα δάνεια. Εν πάση περιπτώσει αν δεν είναι
σίγουρο ότι αυτή η προθεσµία του ενός µηνός θα σας φτάσει,
ας δώσουµε έξι µήνες προθεσµία και µακάρι να τα λύσετε και
µακάρι να τα λύσετε και καλά! 

Όσον αφορά την άλλη τροπολογία για τους δηµοσιονοµικούς
ελεγκτές, σας έχω πει ότι θα την ψηφίσουµε. Όµως θέλουµε ορι-
σµένες εγγυήσεις για το πώς θα συµπληρωθεί το µητρώο. Φυ-
σικά κρατάω µια επιφύλαξη µέχρι τέλους, διότι ζητήσαµε
εξηγήσεις –τις οποίες δεν µας δώσατε- σχετικά µε το γιατί να
αναλάβει το κράτος αυτή τη στιγµή τα µη ληξιπρόθεσµα δάνεια
του ΟΔΙΕ, ο οποίος βρίσκεται στη διαδικασία της εκκαθάρισης.

Θέλω να δείτε και την παρατήρηση της Επιστηµονικής Επιτρο-
πής, σχετικά µε το αν αυτό αντιβαίνει και στους κανόνες περί των
κρατικών εγγυήσεων. Εγώ δεν θα επιµείνω σ’ αυτό. Όµως θα
πρέπει να υπάρξει µια δικαιολογία, σχετικά µε το γιατί την ώρα
που ένας οργανισµός βρίσκεται σε εκκαθάριση και µπορεί µε το
προϊόν της εκκαθάρισης να πληρώσει τα δάνεια, τα µεταφέραµε
στην κεντρική κυβέρνηση. Δεν καταλαβαίνω για ποιον λόγο γίνε-
ται αυτό. 

Σχετικά µε τις δύο εκπρόθεσµες τροπολογίες -και τελειώνω,
κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό- δεν θα είχα καµµία αντίρρηση να
ψηφίσουµε τη διάταξη, για να έχουν άδεια οι ιαµατικές πηγές.
Υπάρχει σχετικός νόµος. Είστε Κυβέρνηση για πάνω από ένα
χρόνο και θα µπορούσατε να έχετε ρυθµίσει τις διαδικασίες αδει-
οδότησης των ιαµατικών πηγών. Δεν το κάνατε. Άντε να δώσουµε
µια παράταση για να µην κλείσουν, γιατί έρχεται και η θερινή πε-
ρίοδος. Άντε να εγκρίνουµε και τη διαδικασία αδειοδότησης στα
χιονοδροµικά κέντρα, παρ’ ότι τελείωσε η σεζόν. Όµως δεν µπο-
ρείτε να µας τα φέρνετε χθες το βράδυ, για να τα ψηφίσουµε σή-
µερα το πρωί. Νοµίζω ότι χρειάζεται λίγη σοβαρότητα στη
διαδικασία του νοµοθετικού έργου και καλύτερη επεξεργασία
των διατάξεων! Αυτή δεν είναι µια δική µου διαπίστωση αλλά µια
διαπίστωση όλου του Σώµατος είτε ανήκουµε στην Πλειοψηφία
είτε στην Μειοψηφία. 

Με αυτά ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε και ευχαριστώ για την
ανοχή σας.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Παρακαλώ να έρθει
στο Βήµα ο κ. Αθανάσιος Βαρδαλής από το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας. 

Υπενθυµίζω ότι για τις εκπρόθεσµες τροπολογίες και όποια
άλλη κατατεθεί, αφού ακούσουµε τους Υπουργούς, οι εισηγητές
και οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι θα µπορούν να δευτερολο-
γήσουν και να τοποθετηθούν, εάν το επιθυµούν. Τον κ. Κουτσού-
κο τον άφησα, γιατί ήταν σύντοµος. Απλά να το έχετε υπ’ όψιν
σας, για να µην καταναλώνετε τον συγκεκριµένο χρόνο. 

Κύριε Βαρδαλή, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τη µέχρι τώρα συζήτηση

τόσο στην επιτροπή αλλά και στην Ολοµέλεια σήµερα, αυτό που
κατά τη γνώµη µας φάνηκε ξεκάθαρα, είναι πως όλα τα κόµµατα
συµφωνείτε -και πρωταγωνιστείτε µάλιστα- µε την εναρµόνιση
της ελληνικής νοµοθεσίας µε κοινοτικές οδηγίες που θωρακίζουν
τα συµφέροντα του χρηµατιστηριακού κεφαλαίου και προωθούν
την ενοποίηση των κεφαλαιαγορών των κρατών µελών της Ευ-
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ρωπαϊκής Ένωσης. 
Φαίνεται, πως το θέµα της λειτουργίας του Χρηµατιστηρίου

δεν προσφέρεται για δικοµµατικούς καυγάδες. Με άλλα λόγια
το Χρηµατιστήριο σας ενώνει. 

Ας δούµε, όµως, επί της ουσίας σε τι συµφωνείτε: 
Πρώτα από όλα, στο ότι οι προτεινόµενες ρυθµίσεις τονώνουν

τη χρηµατιστηριακή αγορά και ευνοούν τις επενδύσεις και την
οικονοµία γενικότερα.

Όλοι σας υποστηρίξατε, πως προσφέρει µεγαλύτερη ευελιξία
στις εισηγµένες εταιρίες και πως µειώνει τις οικονοµικές και δι-
οικητικές επιβαρύνσεις µέσω της κατάργησης της υποχρέωσης
κατάρτισης τριµηνιαίων οικονοµικών καταστάσεων για το πρώτο
και τρίτο τρίµηνο της οικονοµικής χρήσης. Επίσης παρατείνεται
η προθεσµία για τη δηµοσίευση της ετήσιας και της εξαµηνιαίας
οικονοµικής έκθεσης, ενώ παράλληλα διασφαλίζεται η πλήρης
ενηµέρωση των εκδοτών και επενδυτών για τη δοµή του ιδιοκτη-
σιακού καθεστώτος των εταιρειών. 

Συµφωνείτε όλοι σας στα παραπάνω, τα οποία δεν έχουν καµ-
µία σχέση µε τα συµφέροντα των εργαζοµένων αλλά αφορούν
τους λίγους, το µεγάλο κεφάλαιο, αυτούς που κερδοσκοπούν
µέσω του Χρηµατιστηρίου. 

Βλέπετε, πρέπει να εξυπηρετηθούν οι σύγχρονες και διευρυ-
µένες ανάγκες της καπιταλιστικής παραγωγής και κυκλοφορίας. 

Τώρα έχουµε ακόµη µια οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που
ενσωµατώνεται στο Εθνικό Δίκαιο. Άλλωστε πολλές οδηγίες
µέχρι τώρα έχουν ενσωµατωθεί και το µόνιµο επιχείρηµα ήταν η
διαφάνεια των συναλλαγών στο Χρηµατιστήριο ή η ίση πρό-
σβαση στην πληροφόρηση από όλους τους επενδυτές.

Όµως από τη µέχρι τώρα εµπειρία, ακόµη κι εάν κάποιος απλά
παρατηρεί τις εξελίξεις γύρω από το Χρηµατιστήριο, θα καταλά-
βει πως αυτό είναι µηχανισµός συγκέντρωσης κεφαλαίων και
ανακατανοµής εισοδηµάτων σε όφελος των επιχειρηµατικών οµί-
λων. 

Το Χρηµατιστήριο δεν έγινε για να παράγει πλούτο ούτε για
τη λαϊκή ευηµερία. Είναι φανερό πως η συγκεκριµένη πραγµατι-
κότητα, δεν µπορεί να αλλάξει µε νόµους και κρατικές ρυθµίσεις,
όπως αυτές που επιχειρείτε στο σχέδιο νόµου που συζητάµε. 

Αυτό συµβαίνει, γιατί οι όποιες ρυθµίσεις δεν αναιρούν τον χα-
ρακτήρα του Χρηµατιστηρίου. Τα µεγάλα λόγια περί διαφάνειας
και ελέγχου είναι «άλλα λόγια να αγαπιόµαστε»! Πάντα θα βρί-
σκουν τρόπο, να εξαπατούν το λεγόµενο «επενδυτικό κοινό».

Επί της ουσίας µε την ενσωµάτωση των συγκεκριµένων οδη-
γιών, διευκολύνονται οι εισηγµένες επιχειρήσεις στο να µειωθεί
το κόστος και οι γραφειοκρατικές λειτουργίες, κυρίως µέσα από
τη δηµοσιοποίηση των οικονοµικών τους εκθέσεων αλλά και της
παράτασης του χρονικού περιθωρίου για τη δηµοσιοποίησή
τους. 

Εντάσσεται στην προσπάθεια να διαµορφωθεί ενιαία αγορά
αξιών, για να µπορούν να πωλούνται και να αγοράζονται επιχει-
ρήσεις µε µεγαλύτερη ευκολία και ασφάλεια. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, η υπόθεση των χρηµατιστηρια-
κών συναλλαγών είναι µία υπόθεση που αφορά -και πρέπει να
αφορά- τους κατόχους κεφαλαίων. Δεν αφορά εκείνους που δια-
θέτουν κάποιες αποταµιεύσεις, άσχετα εάν οι κεφαλαιοκράτες
τις λιγουρεύονται, ώστε να ενισχυθεί ο συνολικός όγκος των πο-
σών που παίζονται στις χρηµαταγορές. Οι εργαζόµενοι και τα
λαϊκά στρώµατα θα πρέπει να γνωρίζουν πως ο τρόπος που διε-
ξάγονται οι χρηµατιστηριακές συναλλαγές, θυµίζουν όλο και πιο
πολύ έναν άνευ προηγουµένου τζόγο. 

Με άλλα λόγια, εύκολα µπορεί κανείς να διαπιστώσει την τε-
ράστια απόσταση που υπάρχει ανάµεσα σε διάφορους τοµείς
της παραγωγικής δραστηριότητας της κοινωνίας και στα τεκται-
νόµενα στο Χρηµατιστήριο. Το ερώτηµα περί των σχέσεων οικο-
νοµίας Χρηµατιστηρίου θα έρχεται και θα ξανάρχεται στην επι-
φάνεια.

Από αυτήν την άποψη το σηµαντικότερο είναι οι πολλοί, δη-
λαδή τα φτωχά λαϊκά στρώµατα, οι εργαζόµενοι, να γνωρίζουν
πως οι χρηµαταγορές είναι υπόθεση για λίγους. 

Ορισµένοι κατά τη συζήτηση στην επιτροπή, υποστήριξαν πως
το Χρηµατιστήριο σηµαίνει άντληση κεφαλαίων για τις επιχειρή-
σεις και άρα δηµιουργία θέσεων εργασίας. Προσπάθησαν να µας

πείσουν, πως µαζί µε την αύξηση των κερδών του κεφαλαίου, θα
υπάρξουν θετικά και για τους εργαζόµενους. Ακόµη υποστήρι-
ξαν, πως δεν πρέπει να φοβόµαστε το κεφάλαιο, γιατί το κεφά-
λαιο είναι αυτό που θα φέρει δουλειές και ανάπτυξη και άρα αυτό
που χρειάζεται, είναι να βάλουµε κανόνες και αυτό κάνει η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση.

Εποµένως οι εργαζόµενοι, οι µεροκαµατιάρηδες, πρέπει να
έχουν έννοια όχι µόνο για τη λειτουργία του Χρηµατιστηρίου
αλλά να παρακαλάνε και από πάνω να πάει καλά ο δείκτης τιµών. 

Το επιχείρηµα αυτό, βεβαίως, δεν στέκει στη λογική. Αρκεί να
δείτε πως µια σειρά από επιχειρήσεις που αντλούν κεφάλαια από
το Χρηµατιστήριο, ταυτόχρονα προχωρούν σε απολύσεις, µετα-
φέρουν τις παραγωγικές τους δραστηριότητες και τις έδρες των
επιχειρήσεών τους σε άλλα κράτη, κ.λπ.. Χαρακτηριστικό παρά-
δειγµα είναι η «COCA COLA», η οποία έχει προχωρήσει σε απο-
λύσεις δυόµισι χιλιάδων εργαζοµένων, έκλεισε τα τελευταία
χρόνια επτά εργοστάσια στη χώρα µας και µετέφερε την παρα-
γωγική της δραστηριότητα στα Βαλκάνια και αλλού, για να θω-
ρακίσει την ανταγωνιστικότητά της. 

Ίσως καλοπροαίρετα να αναρωτηθεί κάποιος. Ποιο είναι το
κακό στην όλη ιστορία; Θα υπάρξουν κέρδη, θα γίνουν επενδύ-
σεις, θα ανοίξουν δουλειές, θα µειωθεί η ανεργία, θα έρθει η ανά-
πτυξη και έτσι τελικά, µε χρόνια µε καιρούς θα αποκατασταθούν
και οι απώλειες των εργαζοµένων των τελευταίων χρόνων. 

Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα πράγµατα δεν είναι
έτσι. Κατ’ αρχάς όλο το αντεργατικό, αντιλαϊκό πλαίσιο, που δια-
µορφώθηκε τα προηγούµενα χρόνια θα µείνει απείραχτο, γιατί
αυτό είναι προϋπόθεση για τις επενδύσεις των µεγάλων επιχει-
ρηµατικών οµίλων για την ανάκαµψη των κερδών του κεφαλαίου.
Γι’ αυτό, άλλωστε, η Κυβέρνηση το µόνο που εγγυάται στον λαό,
είναι ορισµένα ψίχουλα για την ανακούφιση από τις επιπτώσεις
της αντιλαϊκής της πολιτικής. 

Δεύτερον, οι καπιταλιστές απαιτούν νέες φοροαπαλλαγές και
εισφοροαπαλλαγές, διαγραφές χρεών, ευνοϊκές ρυθµίσεις για
να επανατοποθετήσουν τα κεφάλαιά τους στη χώρα µας. Αυτές
οι διευκολύνσεις δεν θα µείνουν απλήρωτες. Θα τις πληρώσουν
για άλλη µια φορά -έµµεσα ή άµεσα- οι εργαζόµενοι και τα λαϊκά
στρώµατα. Ήδη είστε σε ετοιµότητα να ενσωµατώσετε νέες δρα-
στικές αλλαγές, ακόµα χειρότερες από τα αρχικά σχέδια, υιοθε-
τώντας υποδείξεις του κουαρτέτου σε φορολογικό, ασφαλιστικό,
δηµοσιονοµικά. 

Είναι ξεκάθαρο πια ότι ο στόχος της ανάκαµψης των κερδών
του κεφαλαίου, όποια κυβέρνηση κι αν τον υπηρετεί, σηµαίνει
αλύπητο χτύπηµα εργατικών λαϊκών δικαιωµάτων, πλήγµα στα
εργατικά λαϊκά συµφέροντα και είναι ασυµβίβαστος µε την ανα-
κούφιση, την ανάκτηση απωλειών και δικαιωµάτων που χάθηκαν
τα προηγούµενα χρόνια. Η µεταρρύθµιση του ασφαλιστικού είναι
ένα µέρος του σχεδίου. Ο αντιλαϊκός δρόµος για την ανάκαµψη
του κεφαλαίου δεν θα έχει τελειωµό. Το ασφαλιστικό θα ακολου-
θήσουν τα εργασιακά και ποιος ξέρει τι άλλο. Όλα αυτά αυξά-
νουν τα κέρδη του κεφαλαίου και χρεοκοπούν τον λαό.

Αυτό που εµείς θέλουµε να πούµε στους εργαζόµενους και τα
λαϊκά στρώµατα, είναι ότι στο Χρηµατιστήριο ο µόνος κερδισµέ-
νος είναι το κεφάλαιο. 

Το Χρηµατιστήριο ήταν, είναι και όσο θα υπάρχει, θα είναι
«ναός» του κεφαλαίου. 

Για παράδειγµα η κλοπή που έγινε την περίοδο 1999-2001,
έγινε για χάρη της ελεύθερης αγοράς, για χάρη της αύξησης της
κερδοφορίας των επιχειρηµατικών οµίλων. Για τον ίδιο λόγο
«έφαγαν» τα αποθεµατικά των ασφαλιστικών ταµείων. Είναι ένα
µέσο, για να αντλούν εύκολο, φθηνό χρήµα οι µεγάλες εταιρείες
από τον λαό. Είναι ένας ληστρικός µηχανισµός, για να γίνονται
οι πλούσιοι πλουσιότεροι και οι φτωχοί φτωχότεροι. Ποτέ και
πουθενά δεν ωφελήθηκαν λαϊκές δυνάµεις από το χρηµατιστη-
ριακό παιχνίδι. Μόνο έχασαν. Τα εύκολα κέρδη που υπόσχονται
κατά καιρούς, είναι το δόλωµα. Κάθε φορά που κλείνει ένας κύ-
κλος λειτουργίας του, ο λαός βγαίνει διπλά και τριπλά χαµένος,
όπως και να’ χει. 

Αυτός, µε λίγα λόγια, είναι ο καπιταλισµός. Αυτή, δηλαδή, είναι
η καπιταλιστική βαρβαρότητα. 

Όσον αφορά στο άρθρο 6, για το οποίο έγινε αρκετή συζή-
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τηση. Η ίδια η αιτιολογική έκθεση µάς διαβεβαιώνει, πως η συγ-
κεκριµένη ρύθµιση που προτείνεται, κατ’ αρχάς είναι συµβατή
και προβλέπεται στο τρίτο µνηµόνιο και άλλωστε δεν αποτελεί
κυβερνητική παρέµβαση στο έργο των πιστωτικών ιδρυµάτων.
Μάλιστα. Ισχυρίζεται ακόµη, πως θέλει να ενισχύσει τη διαφάνεια
στις αποφάσεις που λαµβάνουν οι διοικήσεις πιστωτικών ιδρυ-
µάτων στους τοµείς της εµπορικής διαφήµισης και πάσης φύ-
σεως χορηγίες. 

Η εκτίµηση του ΚΚΕ είναι, πως η δηµοσιοποίηση δεν πρόκειται
να αποτρέψει τη διαπλοκή. Τέτοιου είδους µπουµπούκια ανθί-
ζουν παντού στον έδαφος του καπιταλισµού και στην προσπά-
θεια εξασφάλισης του µεγαλύτερου ποσοστού κέρδους. Το
σίγουρο είναι, πως θα βρουν τρόπο να ξεπεράσουν τέτοιου εί-
δους «δυσκολίες».

Τελειώνοντας θα ήθελα να πω ότι η εργατική τάξη, το λαϊκό κί-
νηµα θα δώσουν τη δική τους απάντηση, µια απάντηση προς τα
µπρος, στο βαθµό που θα συνειδητοποιήσουν, µέσα από την ίδια
τους την πείρα, την ανάγκη να παλέψουν για τη δική τους προ-
οπτική, να απαλλαγούν από τις εκµεταλλευτικές σχέσεις παρα-
γωγής, να αντιστοιχίσουν την κοινωνικοποιηµένη παραγωγή µε
την κοινωνική ιδιοκτησία στα µέσα παραγωγής. 

Απευθυνόµενοι στους εργαζόµενους και τα λαϊκά στρώµατα,
τους λέµε ξεκάθαρα να µην αναζητούν λύσεις εκεί που δεν υπάρ-
χουν. Όχι άλλες θυσίες του λαού στο βωµό του κέρδους των µο-
νοπωλίων. Μέσο για να καλυτερέψει η ζωή τους, είναι µόνο η
δική τους πάλη, είναι η πάλη του λαού και πρώτα απ’ όλα των ερ-
γαζοµένων. 

Μη δείχνετε καµµία εµπιστοσύνη στα κόµµατα που λένε ότι «το
Χρηµατιστήριο αποτελεί λύση για σένα και τη χώρα». Αυτό που
χρειάζεται είναι βαθιές και ριζικές αλλαγές στην οικονοµία και
στην κοινωνία. Λύση προς όφελος του λαού µπορεί να έλθει µόνο
αν δυναµώσουν οι λαϊκοί αγώνες κατά του µεγάλου κεφαλαίου
και της αντιλαϊκής πολιτικής, αν αποδυναµωθούν τα κόµµατα που
υπηρετούν τις επιλογές τους. Η αγανάκτηση, ο θυµός για τα αν-
τιλαϊκά µέτρα που λαµβάνονται από την κυβερνώσα Αριστερά,
όπως και η συγκίνηση, η αγανάκτηση, ο θυµός για τα καραβάνια
των ξεριζωµένων, για τους πνιγµούς αθώων παιδιών, δεν αρκούν,
αν δεν µετουσιώνονται σε συνειδητοποίηση της αναγκαιότητας
για ρήξη και ανατροπή του εκµεταλλευτικού συστήµατος, αν δεν
γίνονται ενεργητική στάση ζωής για µια κοινωνία και εξουσία που
θα έχει στο επίκεντρό της τις ανάγκες των εργαζοµένων, του
λαού και όχι τα κέρδη των µονοπωλίων.

Είναι φανερό πως το ΚΚΕ καταψηφίζει το σχέδιο νόµου.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ο ειδικός αγορητής

του Ποταµιού κ. Θεοχάρης έχει τον λόγο.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση των ψεµάτων συ-

νεχίζει το καταστροφικό της έργο. Κάναµε µια πρόταση για υπε-
ρυπουργό µετανάστευσης για να συντονίσει τα πράγµατα και
βλέπουµε ότι την κάνατε αποδεκτή, βέβαια εµµέσως. Βάλατε τον
κ. Φερβέι, έναν Ολλανδό, να είναι ο υπερυπουργός και να µας
συντονίζει, να συντονίζει και τους Έλληνες και τους Τούρκους
και το ΝΑΤΟ και όλους. Είναι κι αυτό µια πρόοδος. Ίσως είναι και
ο τρόπος να λύσετε και το πρόβληµα του κ. Μουζάλα, εφόσον
υποβαθµίζεται από τον Ολλανδό επίτροπο µετανάστευσης. Έτσι
θα µπορέσετε να ξεφύγετε και από την κρίση.

Ο κ. Μουζάλας µας είπε χθες ότι η Αµυγδαλέζα δεν έκλεισε
ποτέ. Αλήθεια; Δεν την έκλεισε ο ΣΥΡΙΖΑ; Δεν µπόρεσε; Δεν
ήθελε; Τώρα που κατεβάσαµε τους µετανάστες µε χειροπέδες
στον Πειραιά, χαίρεστε; Αν χαίρεστε, πείτε το. Πείτε πως δεν σας
ανάγκασαν οι Ευρωπαίοι να κάνετε αυτήν την πολιτική, πως η
Αµυγδαλέζα είναι καλή. Πείτε πως όσο την κρατούσατε ανοιχτή
αλλά άδεια, τόσο φτιάχνατε την Ειδοµένη. Αυτή είναι η πολιτική
σας: Και «Αµυγδαλέζες» και «Ειδοµένες». Τα χειρότερα όλων των
εκδοχών!  

Με την ευκαιρία εξηγήστε µας κιόλας πώς θα αδειάσετε την
Ειδοµένη. Κάνατε µια εκτίµηση ότι σε λιγότερο από ένα µήνα θα
αδειάσει. Πώς; Πώς εκτιµάτε ότι θα φύγουν; Με τη βία; Το χει-
ρότερο είναι πως η Ειδοµένη των µεταναστών κουτσά στραβά

θα αδειάσει. Οι άλλες «Ειδοµένες» όµως; Με την «Ειδοµένη» των
ανέργων τι κάνετε; Τίποτα. Με την «Ειδοµένη» των µικροµεσαίων
ασχολείστε; Όχι βέβαια. Ίσα ίσα τη γεµίζετε µε νέους µικροµε-
σαίους, πάνω σε αυτούς που τη γέµισαν οι προηγούµενοι. Γιατί;
Γιατί είστε ανίκανοι; Σίγουρα. Γιατί είστε ψεύτες; Απόλυτα. Κυ-
ρίως, όµως, γιατί είστε αναίσθητοι και σας ενδιαφέρει µόνο η κα-
ρέκλα. Να τη χαίρεστε την καρέκλα σας. Όσο όµορφος και να
είναι ο θρόνος, τον έχετε στήσει πάνω στη λάσπη της δυστυχίας
του ελληνικού λαού. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αποτυχία σας σε όλα τα µέ-
τωπα, αλλά της διαφθοράς ιδιαίτερα, σας οδηγεί στην όξυνση.
Η «γάτα των Ιµαλαΐων» το έχει αποδείξει. Δεν σας νοιάζει η δια-
πλοκή γενικά και πώς θα την εξαφανίσετε. Σας νοιάζει η δια-
πλοκή τους για να φτιάξετε και να την αντικαταστήσετε µε τη
διαπλοκή σας. Είστε διεφθαρµένοι και όσο ανεβάζετε τους τό-
νους χωρίς αποτέλεσµα, τόσο το αποδεικνύετε, τόσο το καταλα-
βαίνει ο κάθε Έλληνας. 

Θα σας ακούσουµε, λοιπόν, και το βράδυ στο µίζερο θέατρο
που θα στήσετε µαζί µε την Αντιπολίτευση. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ερχόµαστε κάθε φορά να ψη-
φίσουµε νοµοσχέδια και ενσωµατώσεις κοινοτικών οδηγιών µε
το άγχος τι άλλες τροπολογίες θα καταθέσετε: άσχετες, αιφνι-
διαστικές, εκπρόθεσµες, αντισυνταγµατικές, στα όρια της λει-
τουργίας των θεσµών. Φέρατε τώρα δύο νέες, έκτακτες και περι-
µένουµε µία τρίτη την οποία δεν έχουµε δει ακόµα. Παρατάσεις!
Νοµοθετείτε για την δικιά σας ανικανότητα, του δηµοσίου δη-
λαδή. Δεν λύνετε κανένα πρόβληµα και απλώς δίνετε παρατά-
σεις. Πρέπει να φτιάξουµε έναν επίτροπο παρατάσεων να τα
δίνει αυτόµατα. Να µην έχουµε συνέχεια τροπολογίες παρατά-
σεων. 

Βέβαια, είναι τόσο πρόχειρη η κατάθεση, που καταθέσατε την
τροπολογία της κ. Κουντουρά µε έκθεση συνεπειών από άλλη
τροπολογία, άσχετη. Ούτε καν τα σωστά έγγραφα δεν καταθέ-
σατε στη Βουλή. Τόσο στο πόδι! 

Ταυτόχρονα οι πολίτες -και ειδικά οι µικροµεσαίοι- ακούν διαρ-
ροές και σενάρια αιφνιδιασµού για νέους συντελεστές έκτακτης
εισφοράς που θα αυξήσουν τα βάρη κατά 1,2 δισεκατοµµύριο
ευρώ –άλλο τόσο έκτακτη εισφορά, 1,2 δισεκατοµµύριο παίρ-
νουµε από την έκτακτη εισφορά, επί δύο στον ελληνικό λαό- για
µείωση του αφορολογήτου ορίου, για νέα κλίµακα που θα επιβα-
ρύνει τα νοικοκυριά µε άλλα 0,8 δισεκατοµµύριο ευρώ, για αύ-
ξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στα καύσιµα. Και το
καινούργιο φρούτο είναι ο ΕΝΦΙΑ και στα αυτοκίνητα. Κηρύξατε
πόλεµο και στους ιδιοκτήτες των ΙΧ. ΕΝΦΙΑ και στα αυτοκίνητα;
ΕΝΦΙΑ στα ακίνητα. Τουλάχιστον, βάλτε στα αυτοκίνητα που
είναι σε ακινησία. 

Την ίδια στιγµή άγνωστο παραµένει το τι θα γίνει µε τα δάνεια
των µικρών επιχειρήσεων και των επαγγελµατιών. Τι έγινε αυτή
η κόκκινη γραµµή; Ξεχάστηκε. Ενώ αν προσθέσουµε σε αυτά και
το ασφαλιστικό, η συνολική επιβάρυνση για συγκεκριµένες οµά-
δες µικροµεσαίων αναµένεται να καταστεί γιγάντια για τις δυνα-
τότητές τους µετά από επτά χρόνια κρίσης. Έτσι θα είστε και
αναποτελεσµατικοί. Δηλαδή, θα µας ζητάτε σε λίγο και άλλα
µέτρα. 

Βέβαια, όλα αυτά έρχονται να προστεθούν στο τέλος επιτη-
δεύµατος, στην προκαταβολή φόρου, στον ΕΝΦΙΑ όπου µει-
ώσετε τις αντικειµενικές αξίες για να αυξήσετε -όπως φαίνεται
τώρα- τους συντελεστές. Αφού τα νούµερα δεν βγαίνουν, η έν-
νοια του «αστικού εχθρού» επεκτείνετε και στους µικροµεσαίους,
του «ταξικού εχθρού».

Όλα θυσιάζονται για να µην προχωρήσετε σε καµµία µεταρ-
ρύθµιση, σε καµµία περιστολή δαπάνης, σε καµµία δοµική αλ-
λαγή. Το µείγµα της πολιτικής σας είναι φόροι, φόροι και φόροι.
Η αποβιοµηχάνιση της χώρας, οι εξήντα χιλιάδες επιχειρήσεις
στη Βουλγαρία, το κλείσιµο των εργοστασίων της «SOFTEX» και
της «CΟΝΤΙΝΕΝΤΑL», τα δέκα χιλιάδες λουκέτα σε µικροµεσαίες
επιχειρήσεις το 2015 δεν σας λένε τίποτα. 

Οι νέοι επιστήµονες, τα µυαλά και τα νιάτα της χώρας, που
φεύγουν µαζικά, δεν σας λέει τίποτα. Η αποτυχία σας να προ-
σελκύσετε ξένες επενδύσεις ή ακόµα να πείσετε τους Έλληνες
να βγάλουν τα λεφτά τους από τα στρώµατα και να τα βάλουν
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στις τράπεζες και η φυγή των υφισταµένων, πάλι δεν σας λέει τί-
ποτα. 

Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές πολιτών και εταιρειών σε εφορία,
ταµεία και τράπεζες είναι αθροιστικά υψηλότερες από µία φορά
το ΑΕΠ. Το 2015 είναι έτος κατά το οποίο αυξήσατε τους φόρους
και κινηθήκατε εκτός στόχων του αρχικού προϋπολογισµού.
Όµως, ακόµη πιο κρίσιµο είναι ότι οι ληξιπρόθεσµες οφειλές
προς την εφορία αυξάνονταν κατά 1 δισεκατοµµύριο ευρώ το
µήνα. 

Πώς θα αντεπεξέλθει ο πολίτης σε αυτήν την τελευταία επι-
δροµή στα εισοδήµατά του που ετοιµάζετε; Τι σας κάνει να πι-
στεύετε ότι αυτά τα µέτρα που βλέπουν το φως της δηµοσιό-
τητας, δεν θα οδηγούν ουσιαστικά µόνο σε αύξηση των ληξιπρό-
θεσµων στην εφορία;

Ας έρθω και στις τροπολογίες. 
Με την τροπολογία 283/64 αλλάζετε διατάξεις του Κώδικα Φο-

ρολογίας Εισοδήµατος. Ακόµη ρυθµίζετε θέµατα των δηλώσεων,
ενώ για άλλη µια φορά οι εξαγγελίες για άνοιγµα του TAXIS από
1η Φεβρουαρίου µένουν στον αέρα.

Αναφορικά µε τις εξαγγελίες του Υπουργού για περισσότερες
δόσεις στον φόρο εισοδήµατος, είµαστε προφανώς σύµφωνοι.
Αυτό, όµως, για να πετύχει, απαιτεί η όλη διαδικασία µε τις δη-
λώσεις να µην καθυστερήσει περαιτέρω.

Σε σχέση µε την παράταση του ν.4307, του νόµου Δένδια, για
ένα µήνα, επιβεβαιώνεται µε τον πιο επίσηµο τρόπο ότι οι ρυθµί-
σεις των µικρών δανείων αποτελούν αντικείµενο της τρέχουσας
διαπραγµάτευσης. Ρωτήσαµε πόσες επιχειρήσεις έχουν κάνει
χρήση των διατάξεων του ν.4307 και αν αληθεύουν τα στοιχεία
δηµοσιεύµατος ότι πρακτικά µιλάµε µόνο για εκατό επιχειρήσεις
που έχουν ενταχθεί και δεν πήραµε απάντηση.

Αναφορικά µε την τροπολογία 282/63 για το Μητρώο Δηµοσιο-
νοµικών Ελεγκτών, είναι θετική η διεύρυνση της δεξαµενής των
ατόµων από την οποία αντλούνται οι δηµοσιονοµικοί ελεγκτές.
Δεν είναι αρνητικό να υπάρχουν περισσότεροι υπάλληλοι που
µπορούν να στελεχώσουν τα συνεργεία ελέγχου. Πρέπει να είναι
αρκετοί. 

Όµως, προηγουµένως η µετακίνηση των ελεγκτών ανά εξαετία
είχε ως στόχο, µέσω της κινητικότητας των υπαλλήλων, να µην
παγιώνονται σχέσεις µεταξύ ελεγχοµένων και ελεγκτών. Τώρα
βλέπουµε ότι η κινητικότητα περιορίζεται σε επίπεδο τµήµατος
και όχι γενικής διεύθυνσης, δίνοντας τη δυνατότητα σε ελεγκτές
να παραµείνουν σε θέσεις ελεγκτικού έργου για πολύ µεγαλύ-
τερα διαστήµατα µε ό,τι κινδύνους συνεπάγεται αυτό. Διευκολύ-
νετε µε αυτήν την τροπολογία τη δυνατότητα διαφθοράς.

Για την τροπολογία 284/65 µε την οποία το ελληνικό δηµόσιο
αναλαµβάνει ως πρωτοφειλέτης τα δάνεια του υπό εκκαθάριση
ΟΔΙΕ, δεν µας αφήνετε άλλη επιλογή παρά να την αποδεχτούµε.
Γιατί; Διότι υπάρχει πρόβλεψη για αλυσιδωτή πτώχευση -cross
default- στα δάνεια του ΟΔΙΕ, αναφορικά µε τις εγγυήσεις του
ελληνικού δηµοσίου. Συνεπώς εάν τα πληρώσει το ελληνικό δη-
µόσιο µετά την πτώχευση του ΟΔΙΕ, στην πραγµατικότητα θα
πτωχεύσει και το υπόλοιπο, οι εγγυήσεις του ελληνικού δηµο-
σίου. Προφανώς, λοιπόν, δεν µπορούµε να συναινέσουµε να βρε-
θεί η Ελληνική Δηµοκρατία σε κατάσταση πτώχευσης.

Τέλος, το άρθρο για την υποχρέωση των πιστωτικών ιδρυµά-
των να δηµοσιεύουν τα στοιχεία της διαφηµιστικής τους δαπά-
νης και των χορηγιών είναι θετικό. Εδώ θα συµφωνήσουµε µε την
πρόταση του κ. Κουτσούκου. Πρέπει να επεκταθεί και στις ΔΕΚΟ.
Δεν το φέρνετε, γιατί δεν σας συµφέρει. Να το κάνετε και στις
ΔΕΚΟ, σε όλες όσες έχει συµµετοχή το ελληνικό δηµόσιο. Είχα
κάνει καταγγελία ότι άνθρωπος του ΣΥΡΙΖΑ στα ΕΛΠΕ ελέγχει
αυτές τις χορηγίες. Πρέπει όλες οι εταιρείες οι οποίες έχουν
σχέση µε το ελληνικό δηµόσιο, να είναι υποχρεωµένες να δηµο-
σιεύουν όλων των ειδών τις χορηγίες. 

Επίσης, δεν έχετε θέσει κανένα πλαίσιο σχετικά µε τη δανει-
οδότηση των µέσων µαζικής ενηµέρωσης από τις τράπεζες -και
αυτό το έχω ζητήσει κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου για τα
µέσα µαζικής ενηµέρωσης εδώ στη Βουλή- ενώ έχετε καταστήσει
τον Υπουργό πανίσχυρο µε αυτό το ίδιο νοµοσχέδιο στα θέµατα
αδειοδότησης. Ενώ απαξιώνετε τον ρόλο του ΕΣΡ, έρχεστε µε
µια ασπιρίνη για τα θέµατα της διαφήµισης. Αποδεκτή, αλλά είναι

µόνο ασπιρίνη και δεν βοηθά την αρρώστια. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση στα οικονοµικά,

όπως και τα θεσµικά ζητήµατα, φέρνει και σχεδιάζει αδιανόητες
πρακτικές και ρυθµίσεις καθεστωτικής αντίληψης. Ειδικά στο µέ-
τωπο της οικονοµικής πολιτικής, οι προτάσεις που βλέπουν το
φως της δηµοσιότητας είναι αντιπαραγωγικές, µη υλοποιήσιµες
και εντείνουν την αβεβαιότητα κι έτσι, θα φέρουν ακόµη µεγαλύ-
τερη καταστροφή.

Ακόµα χειρότερα, η πλειοψηφία απ’ αυτές θέτουν στο στόχα-
στρο τη µεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού, την πλειοψηφία
που θα σας ξεπληρώσει µε το ίδιο νόµισµα που την πληρώνετε
σήµερα. Να είστε σίγουροι. Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Θεοχάρη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να σας ανακοι-

νώσω το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Πέµπτης 24ης Μαρτίου
2016.                

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της. Βουλής)

1. Η µε αριθµό 679/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Παναγιώτας Βράντζα προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων, σχετικά µε την κατανοµή δικαιωµάτων ενίσχυσης
της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής (ΚΑΠ) για την περίοδο 2015-
2019.

2. Η µε αριθµό 675/17-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υποστελέχωση του Γε-
νικού Νοσοκοµείου Ρόδου και τα προβλήµατα λειτουργίας σε
νευραλγικούς τοµείς.

3. Η µε αριθµό 677/18-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσής Αυγής κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καθυ-
στέρηση του ενταφιασµού των Ελλήνων µαχητών του 1940 στην
Αλβανία».

4. Η µε αριθµό 673/17-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Θε-
όδωρου Παπαθεοδώρου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την έλλειψη στρατηγικού
σχεδιασµού για την αντιµετώπιση του προσφυγικού, τις καθυ-
στερήσεις στην εκταµίευση των ευρωπαϊκών πόρων, και τη µη
εφαρµογή του νόµου για τη χορήγηση ελληνικής ιθαγένειας.  

5. Η µε αριθµό 682/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την εξαί-
ρεση των συµβασιούχων εργαζοµένων σε όλους τους τοµείς κα-
θαριότητας των ΟΤΑ από  φορολογικές υποχρεώσεις που προσι-
διάζουν σε επιτηδευµατίες  .

6. Η µε αριθµό 680/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε την αφαίρεση της ελληνικής ιθαγένειας από οµο-
γενείς της πρώην ΕΣΣΔ. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της. Βουλής)

1. Η µε αριθµό 674/17-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κα-
ραγκούνη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε την αύξηση του αριθµού των εισακτέων στις
πανελλήνιες εξετάσεις για το ακαδηµαϊκό έτος 2016-2017, από
σεισµόπληκτες περιοχές του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας.

2. Η µε αριθµό 678/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τη δηµοσίευση της ανά-
θεσης προµηθειών, υπηρεσιών και έργων για την αντιµετώπιση
του προσφυγικού–µεταναστευτικού. 

3. Η µε αριθµό 683/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νι-
κολάου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και
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Δικτύων, σχετικά µε την επικινδυνότητα του εθνικού δικτύου Αµ-
φιλοχίας–Λευκάδας–Πρέβεζας–Ηγουµενίτσας.

4. Η µε αριθµό 681/21-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λαρίσης των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Βασιλείου Κόκκαλη προς
τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επανεξέταση του ύψους του προ-
στίµου που επιβάλλεται από την Επιθεώρηση Εργασίας και το
ΙΚΑ-ΕΤΑΜ για κάθε αδήλωτο εργαζόµενο.

5. Η µε αριθµό 643/10-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώ-
ταρου προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε την «αποβολή των Ορθόδοξων Ιεραρχών από τα
ελληνικά σχολεία».

6. Η µε αριθµό 648/11-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε τις εκπαιδευτικές ανάγκες στο Δήµο
Φαιστού Ηρακλείου Κρήτης.

7. Η µε αριθµό 606/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας  κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης στελέχωσης
της ακτινοδιαγνωστικής κλινικής του Νοσοκοµείου Ξάνθης.

8. Η µε αριθµό 567/22-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Κατσανιώτη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά
µε την επιβολή δηµοτικών τελών από το Δήµο της Πάτρας σε
επαγγελµατικές εγκαταστάσεις της περιοχής µε απόφαση του
Δηµοτικού Συµβουλίου. 

9. Η µε αριθµό 466/1-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Κασιδιάρη
προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότη-
σης, σχετικά µε τα «εκατοµµύρια που µοιράζει η Κυβέρνηση ΣΥ-
ΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ στα χρεοκοπηµένα κόµµατα». 

10. Η µε αριθµό 615/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κεντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς
τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την ενδεχόµενη ίδρυση
γραφείων Τουρκικού Οργανισµού στην Ελλάδα.

11. Η µε αριθµό 621/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Ευ-
σταθίας (Έφης) Γεωργοπούλου-Σαλτάρη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε το έργο της κατασκευής της νέας πτέρυγας
του Νοσοκοµείου της Αµαλιάδας. 

12. Η µε αριθµό 614/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λα-
γού προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «καλλιέργεια
κλίµατος έντασης και τις µεθοδεύσεις του τουρκικού προξενείου
στη Θράκη».

13. Η µε αριθµό 583/26-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πα-
ναγιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την
«εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας µας στους σκοπια-
νούς».

14. Η µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζα-
ρούλια προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα
λειτουργίας στο ΕΚΑΒ.

Κύριε Καµµένε και κύριε Κατσιαντώνη, µόνο µε δική σας έγ-
κριση, διαφορετικά δεν σταµατώ, εάν θέλετε να δώσω τον λόγο
στον κ. Σταθάκη για πέντε λεπτά για να υποστηρίξει τις τροπο-
λογίες του και να δώσω τον λόγο και στον κύριο Αντιπρόεδρο
που ζήτησε να µιλήσει επί του νοµοσχεδίου, για δεκαπέντε λεπτά
και να συνεχίσετε εσείς. Μόνο εάν έχω την έγκρισή σας. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Μάλιστα.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Μάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Η έγκριση δόθηκε. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά, σχε-

τικά µε τις δυο εκπρόθεσµες τροπολογίες. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΤΑΘΑΚΗΣ (Υπουργός Οικονοµίας, Ανάπτυξης

και Τουρισµού): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχουµε καταθέσει δύο τροπολογίες οι οποίες αναφέρονται σε

παρατάσεις για χιονοδροµικά κέντρα και ιαµατικά κέντρα. Επι-

τρέψτε µου να σταθώ στο πρώτο, στα χιονοδροµικά κέντρα. 
Όπως γνωρίζετε, έχουµε κληρονοµήσει µια κατάσταση όπου

από τα είκοσι τέσσερα χιονοδροµικά κέντρα, µόνο τα τέσσερα
έχουν πλήρη άδεια, δηλαδή έχουν καλύψει όλες τις προϋποθέ-
σεις του νόµου, συµπεριλαµβανοµένης και της µελέτης περιβαλ-
λοντικών επιπτώσεων. 

Στα υπόλοιπα χιονοδροµικά κέντρα υπάρχει µια καθυστέρηση,
εν µέρει ευθύνη ορισµένων από αυτών που αντιµετωπίζουν
όντως οικονοµικές δυσκολίες. Υπενθυµίζω ότι από τα χιονοδρο-
µικά κέντρα τρία ανήκουν σε ιδιώτες και τα υπόλοιπα είκοσι ένα
ανήκουν σε δήµους, σε δηµοτικές επιχειρήσεις, στη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού, σε διάφορα αθλητικά σωµατεία, ορειβατι-
κούς συλλόγους, σε περιφέρειες και στην ΕΤΑΔ. Υπό τις δεδο-
µένες συνθήκες και λόγω δυσκολιών υπάρχει µια καθυστέρηση
στην έκδοση των περιβαλλοντικών αδειών, επαναλαµβάνω εν
µέρει, κατά ένα µέρος, λόγω προβληµάτων των οικονοµικών φο-
ρέων διαχείρισης των κέντρων και εν µέρει λόγω της γνωστής
καθυστέρησης που υπάρχει στη δηµόσια διοίκηση να εκδίδει σε
µικρό χρονικό διάστηµα, να αξιολογεί, να τοποθετείται και να
αδειοδοτεί τις περιβαλλοντικές µελέτες. 

Τούτων δοθέντων υπάρχει ένα πρόβληµα, το οποίο πρέπει να
λύσουµε άµεσα και αυτό κάνει η παρούσα τροπολογία, η οποία
προτείνει να δίνεται διετής παράταση αποκλειστικά και µόνο για
να ολοκληρωθούν οι περιβαλλοντικές µελέτες. Το σήµα αδειοδό-
τησης οφείλει να καλύπτει όλες τις άλλες προϋποθέσεις του
νόµου, δηλαδή, όλα τα δικαιολογητικά πρέπει να είναι ως έχουν
για να µπορεί να πάρει ένα χιονοδροµικό κέντρο το σήµα, δεν
υπάρχει τρόπος δηλαδή, παρά µόνο µε εξαίρεση την περιβαλ-
λοντική µελέτη να πάρουν το ειδικό σήµα λειτουργίας. Συνεπώς
µόνο για την περιβαλλοντική µελέτη δεδοµένων αυτών των προ-
βληµάτων δίνεται διετής άδεια. 

Για όλα τα άλλα πιστοποιητικά που εγγυώνται την ασφαλή για
τους χρήστες των εγκαταστάσεων λειτουργία και για όλες τις
άλλες διαδικασίες, για να δοθεί το ειδικό σήµα ισχύουν ως έχουν
οι νόµοι χωρίς καµµία απολύτως παράταση.

Αυτή είναι η µία τροπολογία, λοιπόν, η οποία δίνει διετή παρά-
ταση αποκλειστικά και µόνο της περιβαλλοντικής µελέτης για να
ολοκληρωθεί η µόνιµη αδειοδότηση των είκοσι τεσσάρων χιονο-
δροµικών κέντρων

Η δεύτερη τροπολογία µε αριθµό 291/70 αναφέρεται στα ια-
µατικά κέντρα. Εκεί το πρόβληµα είναι εν µέρει νοµοθετικό, δη-
λαδή υπάρχει ασάφεια στον νόµο όσον αφορά το πώς χαρακτη-
ρίζονται αυτά τα λύµατα. Με την παρούσα νοµοθεσία συνήθως
χαρακτηρίζονται ως βιοµηχανικά λύµατα, για τα οποία ο νόµος
έχει εγείρει διάφορα προβλήµατα κατά την εφαρµογή του. Εδώ
η προθεσµία είναι πολύ συντοµότερη. Ουσιαστικά είναι µέχρι
τέλος του χρόνου, 31-12-2016. Η κεντρική ιδέα είναι να µπορέ-
σουν να λειτουργήσουν τα κέντρα δίνοντας αυτήν τη σύντοµη
παράταση, προκειµένου να ολοκληρωθεί η διαδικασία πάλι για
τις περιβαλλοντικές µελέτες µε κάποιες βελτιώσεις στον νόµο,
που είναι αναγκαίες να γίνουν ενδιάµεσα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Νικήτας Κακλαµάνης): Ευχαριστούµε.
Δίνω τον λόγο µε την άδεια των δύο συναδέλφων στον Αντι-

πρόεδρο της Κυβέρνησης, τον κ. Ιωάννη Δραγασάκη, για δεκα-
πέντε λεπτά.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να µιλήσω µόνο για το άρθρο 6, το οποίο εισάγει µια και-
νούργια πρακτική, µια καινούργια ρύθµιση, η οποία αφορά τις
τράπεζες και τη δαπάνη τους σε διαφηµίσεις, χορηγίες κ.λπ.. Η
ρύθµιση, λοιπόν, προβλέπει ότι οι τράπεζες θα πρέπει να κοινο-
ποιούν τις δαπάνες τους µέχρι τελικού αποδέκτη, είτε είναι αυτό
µέσω έντυπου, όπως εφηµερίδες, τηλεοράσεις, ιστοσελίδες
κ.λπ., είτε ιδρύµατα  είτε οτιδήποτε. 

Επίσης, µε τις τροπολογίες που έχουν κατατεθεί προβλέπονται
ορισµένες διαδικασίες για την εποπτεία της εφαρµογής της ρύθ-
µισης αυτής, καθώς και κάποιες ποινές από την Τράπεζα της Ελ-
λάδας και την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς.

Το πρώτο σηµείο στο οποίο θα ήθελα να αναφερθώ είναι η
αναγκαιότητα. Τι µας ώθησε σε αυτήν την ρύθµιση, η οποία ως
θέµα µπορούµε να πούµε ότι µας απασχόλησε από την πρώτη
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στιγµή; Ο τρόπος λειτουργίας µέχρι τώρα των τραπεζών έχει
αναδείξει µια σειρά προβληµάτων, παθογενειών πέρα από την
τυπική νοµιµότητα ή όχι. Το ιδιαίτερο εδώ είναι ότι η διαφηµι-
στική δαπάνη των τραπεζών είναι µεγάλη και εποµένως επηρεά-
ζει λόγω του όγκου της και της κατανοµής της όχι µόνο τις
τράπεζες που διαφηµίζονται αλλά και την αγορά των µέσων δια-
φήµισης, προβολής. Δηλαδή οι τράπεζες µπορούν να επηρεά-
ζουν θετικά ή αρνητικά µια ολόκληρη αγορά, που είναι η αγορά
των µέσων ενηµέρωσης κι εποµένως να αλλοιώνουν και τον αν-
ταγωνισµό σε αυτήν την αγορά. 

Θα πρέπει να γίνει µια µελέτη από την Ένωση Τραπεζών, αν
είναι δυνατόν, ή από την Τράπεζα της Ελλάδας, η οποία να ανα-
φερθεί στο παρελθόν -ιδίως στη δεκαετία του 2000, που ήταν και
µια δεκαετία µεγάλης ανάπτυξης και των τραπεζών και των δια-
φηµίσεων κ.λπ.- και η µελέτη αυτή να βάλει σε µια στήλη τα δά-
νεια των τραπεζών προς εταιρείες ΜΜΕ, σε µια άλλη στήλη να
βάλει τους τόκους των δανείων αυτών και σε µια άλλη στήλη να
βάλει τις διαφηµίσεις, γιατί οι τράπεζες που έδωσαν τα δάνεια,
έδιναν και διαφηµίσεις στα µέσα ενηµέρωσης. Εδώ πρέπει να
γίνει µια τέτοια µελέτη, διότι µε τα στοιχεία τα οποία εγώ είχα,
µόνο µία ενδεικτική προσεγγιστική προσπάθεια έκανα για ένα
έτος. 

Από την προσπάθεια αυτή προκύπτει το εξής ενδιαφέρον εύ-
ρηµα: Σε πολλές περιπτώσεις η τράπεζα που έδινε τα δάνεια, για
παράδειγµα σε ένα συγκρότηµα, κάλυπτε µε τη διαφηµιστική δα-
πάνη και µεγάλο µέρος των τόκων του δανείου, σε ορισµένες πε-
ριπτώσεις και πλήρως. Σκεφτείτε λοιπόν, τη σχέση που διαµορ-
φώνεται. Μία τράπεζα δίνει δάνειο σε κάποιον. Ταυτόχρονα,
όµως, έχει την ευθύνη της εξυπηρέτησης του δανείου, διότι αν
η διαφήµιση δεν επαρκεί, δεν είναι αρκετή, το µέσον δεν θα µπο-
ρεί να εξυπηρετεί το δάνειο. Άρα, δηµιουργείται κίνητρο για την
τράπεζα να δίνει διαφήµιση στο µέσο στο οποίο δάνεισε για να
µπορεί το µέσο αυτό να εξυπηρετεί το δάνειό του. 

Καταλαβαίνουµε εδώ ότι αυτό είναι µια στρέβλωση τραπεζικής
λειτουργίας, διότι δίπλα µπορεί να υπάρχει µια καινοτόµα επιχεί-
ρηση που να µην µπορεί να πάρει δάνειο και επίσης δηµιουργεί-
ται κι ένας µηχανισµός αθέµιτου πλουτισµού. 

Δεν θα εκπλαγώ αν από τη µελέτη που είπα ότι πρέπει να γίνει,
δούµε ότι η διαφηµιστική δαπάνη για κάποια χρόνια υπερέβαινε
και τους τόκους. Δηλαδή κάποιος παίρνει δάνειο, κάνει µια εται-
ρεία µέσων ενηµέρωσης µε τα δάνεια, οι τόκοι των δανείων εξο-
φλούνται από τη διαφήµιση που δίνουν οι τράπεζες και ο ίδιος
ως µέτοχος έχει και µια υπεραξία, η οποία αυξάνεται. 

Ποιο είναι τώρα το επικίνδυνο σηµείο αυτού του µηχανισµού
που είχε στηθεί και που συχνά λέγεται διαπλοκή κ.λπ.; Εγώ προ-
τιµώ τον όρο ότι είναι µια µορφή καπιταλισµού, ο οποίος στηρί-
ζεται σε διαµεσολαβήσεις είτε πολιτικής εξουσίας είτε σε άλλους
τύπους διαµεσολαβήσεων. Το πρόβληµα που δηµιουργείται είναι
ότι όταν µειώνεται η διαφηµιστική δαπάνη λόγω της κρίσης, οι
επιχειρήσεις που στήθηκαν µε αυτόν τον τρόπο δεν είναι βιώσι-
µες, οδηγούνται σε χρεοκοπία και τα δάνεια που δόθηκαν µε
αυτόν τον τρόπο δεν είναι και αυτά εξυπηρετήσιµα. Έτσι, λοιπόν,
συσσωρεύεται το πρόβληµα, δάνεια να µην εξυπηρετούνται,
εταιρείες να µην είναι βιώσιµες και αυτό όλο το σύστηµα θέλει
ρύθµιση. 

Η δική µας παρέµβαση εδώ είναι ένας κόκκος άµµου, θα έλεγε
κάποιος, σε όλον αυτόν το µηχανισµό. Δεν επιλύει το πρόβληµα.
Δηµιουργεί, όµως, µια συνθήκη διαφάνειας. Υποχρεώνει τις τρά-
πεζες τα στοιχεία αυτά να είναι στη δηµοσιότητα και από εκεί και
πέρα ο καθένας θα µπορούσε και µπορεί να κρίνει την πολιτική
της κάθε τράπεζας κ.λπ..

Ο δεύτερος λόγος που µας ώθησε, ειδικά αυτήν τη στιγµή να
πάρουµε αυτήν την πρωτοβουλία -και χαίροµαι που αρκετοί Βου-
λευτές απ’ ό,τι είδα και από την Αντιπολίτευση συνηγορούν- ήταν
βέβαια και αυτά που αποκαλύφθηκαν µε συµµορίες, εγκληµατι-
κές οργανώσεις, εκβιασµούς κ.λπ.. 

Εποµένως, είναι ένα θετικό βήµα. Δεν µπορούµε να έχουµε αυ-
ταπάτη. Αν κάποιος θέλει να κάνει µία πράξη, πέρα από τις δια-
τάξεις αυτές, θα µπορεί να το κάνει, αλλά τουλάχιστον θα υπάρ-
χει ο νόµος και θα µπορούν οι αρχές µε βάση τον νόµο αλλά και
οι φορείς της οικονοµίας, της αγοράς, της κοινωνίας να ασκούν

έναν έλεγχο.
Ποια είναι η στάση τώρα των τραπεζών; Αν κρίνω από κάποια

ανώνυµα δηµοσιεύµατα, ορισµένοι γκρινιάζουν ότι αυτό τους δη-
µιουργεί κάποιο πρόβληµα και δυσκολεύει τον ανταγωνισµό.
Γιατί δυσκολεύει τον ανταγωνισµό; Η αδιαφάνεια δυσκολεύει τον
ανταγωνισµό. 

Έχω εδώ τα συγκεντρωτικά στοιχεία της διαφηµιστικής δαπά-
νης για ένα έτος, νοµίζω το 2014. Εδώ βλέπουµε ότι το ένα συγ-
κρότηµα πήρε 1,5 εκατοµµύριο ευρώ, το άλλο ένα εκατοµµύριο,
το άλλο 800.000 ευρώ, το άλλο δεν πήρε τίποτα. Με ποιο κριτή-
ριο γίνονται αυτά; 

Εµείς δεν παρεµβαίνουµε στην πολιτική των τραπεζών. Εάν µία
τράπεζα θέλει όλη τη διαφηµιστική δαπάνη να τη βάλει σε ένα
έντυπο ή σε ένα µέσο, αυτό είναι δικαίωµά της. Αυτό που ζη-
τούµε είναι να γίνει γνωστό και αν θέλει η τράπεζα, µπορεί να
δώσει εξηγήσεις για την πολιτική της.

Νοµίζω ότι το µέτρο που εισάγουµε διευκολύνει τον ανταγω-
νισµό –µε τη σωστή έννοια του όρου- και τον µεταθέτει µάλιστα,
εκεί που πρέπει να πάει ο ανταγωνισµός, δηλαδή στην ποιότητα
των υπηρεσιών και στην εξυπηρέτηση του πελάτη και όχι σε υπό-
γεια και µυστικά κονδύλια.

Πάντως, θέλω να πω ότι η πλειοψηφία των στελεχών των τρα-
πεζών, µε βάση και την επικοινωνία που είχα, θεωρεί ότι αυτή η
ρύθµιση είναι θετική. Μάλιστα, όπως µου είπε και ένας τραπεζί-
της, τους απαλλάσσει και αυτούς από έναν µπελά, εννοώντας ότι
τους απαλλάσσει από πιέσεις του τύπου «γιατί έδωσες εκεί και
δεν δίνεις αλλού». 

Άρα, οι τράπεζες που θέλουν να κάνουν σωστά τη δουλειά
τους, είναι θετικές και αυτές. Εποµένως, µπορώ να αξιολογήσω
ότι όσοι γκρινιάζουν, µάλλον θέλουν να κάνουν άλλα πράγµατα
απ’ αυτά τα οποία λένε ότι θέλουν να κάνουν. Είναι, λοιπόν, µία
ρύθµιση θετική για την κοινωνία, θετική µε την ευρύτερη έννοια
για το τραπεζικό σύστηµα, θετική για τους µετόχους των τραπε-
ζών που και αυτοί θέλουν διαφάνεια.

Άκουσα ότι υπήρξε η παρατήρηση πως θα µπορούσε το µέτρο
να επεκταθεί και πέρα από τις τράπεζες. Πρέπει να δηλώσω –θα
µιλήσουν και οι αρµόδιοι Υπουργοί- ότι πολιτικά ως Κυβέρνηση
συµφωνούµε. Υπάρχουν και φορείς, πέραν των τραπεζών που
λόγω του όγκου της διαφήµισής τους, µπορεί να µην έχουν αυτή
τη σχέση δανειστή-οφειλέτη, αλλά σίγουρα επηρεάζουν την
αγορά και τον τοµέα των µέσων ενηµέρωσης. Για παράδειγµα,
ο ΟΠΑΠ θα µπορούσε αυτό να το κάνει και µε δική του πρωτο-
βουλία, λόγω του µεγάλου όγκου της διαφηµιστικής δαπάνης ή
οι επιχειρήσεις ιντερνετικών στοιχηµάτων ή οι ΔΕΚΟ.

Εποµένως, εάν µεν η Κυβέρνηση και οι αρµόδιοι Υπουργοί
είναι έτοιµοι να διευρυνθεί το φάσµα εφαρµογής της συγκεκρι-
µένης ρύθµισης και σε όλους τους άλλους τοµείς, προσωπικά
δεν έχω καµµία αντίρρηση και θα το θεωρούσα θετικό. Αν υπάρ-
χουν, όµως, νοµοτεχνικοί λόγοι, που αυτό απαιτεί µία µελέτη,
εγώ θα πρότεινα να υπάρξει η έκκληση από τώρα προς τις ΔΕΚΟ
και προς άλλους φορείς, µε µεγάλη διαφηµιστική δαπάνη, οικειο-
θελώς να εφαρµόσουν αυτή τη ρύθµιση, µέχρις ότου υπάρξει
συγκεκριµένη νοµοθετική παρέµβαση γι’ αυτό το θέµα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΟΠΟΥ-
ΛΟΥ)

Εποµένως, µέσω αυτής της ρύθµισης επεκτείνουµε τη διαφά-
νεια και στον ευαίσθητο χώρο των τραπεζών. Είναι ευαίσθητος,
διότι οι τράπεζες διαχειρίζονται τις αποταµιεύσεις µας. Εποµέ-
νως, η φήµη, η εµπιστοσύνη, η εικόνα που έχει η κοινωνία για τις
τράπεζες είναι κάτι σηµαντικό και απ’ αυτήν την άποψη νοµίζω
ότι αυτή βοηθά. Είναι ένα στοιχείο, λοιπόν, δηµοκρατίας και η
δηµοκρατία είναι µία από τις προϋποθέσεις για να βγούµε απ’
αυτή τη µεγάλη κρίση.

Μ’ αυτές τις σκέψεις, λοιπόν, ελπίζω ότι η Βουλή, ει δυνατόν
σύσσωµη, θα στηρίξει αυτή τη συγκεκριµένη ρύθµιση.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ευχα-

ριστούµε.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
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κών): Κυρία Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω τον λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι θα

θέλατε, κύριε Αλεξιάδη;
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Θα ήθελα τον λόγο µόνο για ένα λεπτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,

κύριε Αλεξιάδη, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Στην οµιλία του ο εισηγητής από το Ποτάµι αναφέρθηκε
στα στελέχη της Κυβέρνησης µε µία βαρύτατη πολιτική έκ-
φραση. Είπε την έκφραση «είστε διεφθαρµένοι». 

Επειδή δεν µπορούµε αυτό να το αφήσουµε να περάσει έτσι,
εµείς καλούµε τον κ. Θεοχάρη είτε να διαγράψει από τα Πρα-
κτικά τη συγκεκριµένη έκφραση από την οµιλία του είτε να κατα-
θέσει τα σχετικά στοιχεία για τα στελέχη της Κυβέρνησης που
να τεκµηριώνουν αυτήν την έκφραση.

Σε ό,τι αφορά δε, την αγωνία του για το πώς θα αποµακρυν-
θούν οι πρόσφυγες από την Ειδοµένη, δεν θα ακολουθήσουµε
το παράδειγµα της τότε πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Οι-
κονοµικών για το πώς αποµάκρυνε έξω από το Υπουργείο Οικο-
νοµικών τις καθαρίστριες και άλλους διαδηλωτές. Τα ξέρουµε
αυτά. Δεν θα τα ακολουθήσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, πενήντα δύο µαθήτριες και µαθητές και
τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Γυµνάσιο Νίκαιας
(Γ’ Τµήµα)

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει τώρα ο κ. Δηµήτριος Καµµένος από τους ΑΝΕΛ
για δώδεκα λεπτά.

Ορίστε, κύριε Καµµένο, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αγαπητοί συνάδελφοι, η προσαρµογή της ελ-

ληνικής νοµοθεσίας στην ευρωπαϊκή νοµοθεσία είναι κάτι στο
οποίο ευτυχώς όλα τα κόµµατα συµφωνούν ότι πρέπει να υιοθε-
τηθεί. Φέρνει τους κανόνες διαφάνειας, νοµιµότητας και κανονι-
κότητας στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ως ένα µεγάλο βαθµό.

Όπως έχω πει και στις εισηγήσεις µου στην Επιτροπή Οικο-
νοµικών, είναι µέρος της στρατηγικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης
στο να φέρει έναν ενιαίο µηχανισµό ελέγχου και ασφάλειας όλων
των συναλλαγών, τόσο των τραπεζικών µε την τραπεζική ένωση,
όσο και των συναλλαγών στα χρηµατιστήρια µε την χρηµατιστη-
ριακή ένωση ή την ένωση των κεφαλαιαγορών η οποία θα ακο-
λουθήσει στα επόµενα χρόνια, έτσι ώστε να υπάρχουν κοινοί
κανόνες ασφάλειας, διαφάνειας και διαδικασίες, ειδικά σε αυ-
τούς που έχουν και κατέχουν τις µετοχές και τις διακινούν µέσα
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, στη ζώνη του ευρώ, µε τη διαφάνεια
που πρέπει να υπάρχει.

Διότι, πρέπει να γνωρίζουµε ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει ανοι-
χτά σύνορα στη διακίνηση κεφαλαίων και προσώπων. Άρα, όταν
µεταφέρονται κεφάλαια, οποιοσδήποτε άνθρωπος ή πολίτης της
Ευρωπαϊκής Ένωσης µπορεί να αγοράσει µετοχή σε οποιοδή-
ποτε χρηµατιστήριο της Ένωσης. Πρέπει, όµως, να υπάρχουν
κανόνες, οι οποίοι να διασφαλίζουν τη διαφάνεια και τη νοµιµό-
τητα. Και πιο πολύ πρέπει να προσέχουµε για το ξέπλυµα του
µαύρου χρήµατος ή για χρήµατα τα οποία χρησιµοποιούνται
πάρα πολλές φορές για αγορές µετοχών ή άυλων τίτλων, και
προέρχονται από παράνοµες δραστηριότητες. Αυτά πρέπει να
εκλείψουν, διότι βλέπουµε τι συµβαίνει στον κόσµο.

Θέλω να κάνω µία µικρή παρένθεση, εάν µου επιτρέπεται. Πι-
στεύω ότι όλοι οι συνάδελφοι εδώ και οι φίλοι ακροατές, τα παι-
διά από το σχολείο, θα πρέπει να συλλυπηθούµε και να λυπηθού-
µε ιδιαίτερα γι’ αυτό που συνέβη σήµερα στις Βρυξέλλες. Με την
αποτρόπαια πράξη να µπει µία βόµβα στον χώρο αναµονής, στο
check in, στο αεροδρόµιο των Βρυξελλών, έχουµε –εάν διάβασα
καλά- πάνω από είκοσι συνανθρώπους µας νεκρούς και πάρα

πολλούς τραυµατίες. 
Είναι τυφλές επιθέσεις µίσους οι οποίες δεν έχουν καµµία

θέση στην ευνοµούµενη και δηµοκρατική Ευρώπη. Πρέπει όλα
τα κράτη να προσέξουµε, να είµαστε ανεκτικοί και δηµοκρατικοί
προς όλους, αλλά πρέπει να υπάρχουν νόµοι και τάξη. Οι παλαι-
ότεροι ηµών έλεγαν, –εάν το βλέπατε και στις ταινίες- «τάξη και
ηθική». Πρέπει να υπάρχει τάξη, πρέπει να υπάρχει έλεγχος.

Είδαµε, επίσης, ένα παράδειγµα –το οποίο επικροτώ- σήµερα
µε το καράβι που ήρθε µε τους παράτυπους µετανάστες, νοµίζω,
από τη Χίο στο λιµάνι του Πειραιά. Ορθώς συνελήφθησαν, διότι
ήταν παράτυποι µετανάστες. Δεν είχαν κανέναν λόγο να έχουν
περάσει, να έχουν εκβιαστεί από τους Τούρκους δουλέµπορους
και να έχουν πληρώσει βέβαια, χιλιάδες ευρώ για να έρθουν στην
Ελλάδα µε µία ψεύτικη προοπτική. Ήταν όµως, και ψέµα η δική
τους αίτηση στις τουρκικές αρχές –αν θέλετε- ή στους δουλεµ-
πόρους ότι είναι µετανάστες ή πρόσφυγες. Δεν ήταν µετανάστες
ή πρόσφυγες. Ήταν παράτυποι µετανάστες και γι’ αυτό το λόγο
συνελήφθησαν και µεταφέρθηκαν σε χώρους κράτησης, όπου
θα ακολουθηθεί η διαδικασία είτε αίτησης ασύλου είτε επανα-
προώθησης πίσω στην πατρίδα τους στο Πακιστάν.

Αυτό δείχνει ότι η ελληνική δηµοκρατία λειτουργεί, στήνει ένα
αίσθηµα ασφάλειας και ένα αίσθηµα συνοχής προς τον ελληνικό
λαό. Δεν θα πρέπει ο ελληνικός λαός να ανησυχεί. Και όσον
αφορά τις νοµοθεσίες και τους νόµους που φέρνουµε στην
Βουλή, να πω ότι και η σηµερινή οδηγία είναι κοινής λογικής και
πρέπει να εφαρµοστεί. Πρέπει να εναρµονιστούµε µε το Ευρω-
παϊκό Δίκαιο για το καλό –όπως εξήγησα- και για τη νοµιµότητα
και τη διαφάνεια των συναλλαγών στα χρηµατιστήρια.

Το άρθρο 6 είναι πολύ σηµαντικό. Το εισαγάγει αυτή η Κυβέρ-
νηση και το επικροτούν όλα τα κόµµατα. Είναι καλό αυτό. Μέσω
του άρθρου 6 βάζουµε µια κανονικότητα και µία διαφάνεια –εάν
θέλετε- στη σχέση των µέσων µαζικής ενηµέρωσης µε το πολι-
τικό σύστηµα και τους πολίτες. Είναι ένα τρίγωνο. Τα µέσα µαζι-
κής ενηµέρωσης ποτέ δεν έδιναν ή δεν αναγκάστηκαν από
κανέναν νοµοθέτη ή καµµία κυβέρνηση να δίνουν στη δηµοσιό-
τητα µία λίστα των χορηγών τους, των εταιρειών που δίνουν τις
διαφηµίσεις σε αυτά. Με αυτόν τον τρόπο διασφαλίζει τη διαφά-
νεια. 

Και ο σκοπός αυτής της Κυβέρνησης είναι, στον µεγαλύτερο
βαθµό που µπορούµε να το καταφέρουµε, να υπάρξει µια απο-
πολιτικοποίηση της κοινωνίας.Δεν χρειάζεται, µε τον έµµεσο εκ-
βιασµό ότι δίνουµε µία χορηγία, δίνουµε µια µεγάλη διαφήµιση
κάθε µήνα, κάθε εβδοµάδα ή κάθε έτος σε ένα πολύ µεγάλο
µέσο ενηµέρωσης να το χειραγωγούµε και αυτό το µέσο να έχει
άµεση εξάρτηση από «εµάς», δηλαδή µία εταιρεία ή µια τράπεζα,
εν προκειµένω, η οποία δίνει αυτά τα χρήµατα έτσι ώστε να περ-
νάει την πολιτική της, η οποία µπορεί να είναι σωστή ή λάθος. 

Συγχρόνως, όµως, τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης έχουν έναν
πολύ σηµαντικό ρόλο. Πρέπει να ενηµερώνουν, όπως το λέει και
ο ορισµός τους, είναι µέσα ενηµέρωσης. Η ενηµέρωση πρέπει
να είναι δίκαιη, απρόσκοπτη και χωρίς να είναι υποκινούµενη ή
υποβοηθούµενη. Για να υπάρξει αυτή η διαφάνεια πλέον, µε το
νοµικό αυτό πλαίσιο, θα δίνουν τους χορηγούς, θα δίνουν τους
διαφηµιζόµενους, έτσι ώστε όλος ο κόσµος θα ξέρει ποιοι είναι
αυτοί οι οποίοι δίνουν τα χρήµατα, για να ζουν τα µέσα ενηµέ-
ρωσης. Δεν είναι κάτι παράνοµο αυτό, απλώς πρέπει να υπάρχει
µια κανονικότητα και διαφάνεια. 

Ίσως το µοναδικό έσοδο του µέσου ενηµέρωσης είναι η δια-
φήµιση και από εκεί και πέρα, είναι και άλλα τηλεοπτικά προ-
γράµµατα, όπως το τηλεµάρκετινγκ που πουλάει προϊόντα και
έχει ένα έσοδο. Όµως, το βασικό του έσοδο είναι η διαφήµιση
και από το έσοδο αυτό έχει να καλύψει όλα τα έξοδα, τα οποία
είναι η µισθοδοσία και όλη η λειτουργία του σταθµού. Άρα, είναι
σηµαντικό το διαφηµιστικό έσοδο και είναι αυτό που του δίνει
ζωή, οπότε είναι άµεσα εξαρτηµένο απ’ αυτό. Με το άρθρο 6
περνάµε σε αυτού του είδους την κανονικότητα, τη διαφάνεια,
έτσι ώστε ο λαός και εµείς και οι πολίτες και όλοι οι Βουλευτές
και οι ανταγωνιστές µεταξύ τους στα µέσα µαζικής ενηµέρωσης
να ξέρουν ποιος δίνει χρήµατα σε ποιον και τι µέλλει γενέσθαι
από εκεί και πέρα.

Όσον αφορά τις εκπρόθεσµες τροπολογίες, τις στηρίζουµε,
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για τον απλούστατο λόγο ότι διαχειριζόµαστε διάφορες κρίσεις
σε αυτήν την Κυβέρνηση. Η αδυναµία εµπρόθεσµης κατάθεσης
δεν είναι ζήτηµα αυτής της Κυβέρνησης -και δεν ψέγω και τις
προηγούµενες. Είναι έτσι το ελληνικό δηµόσιο σύστηµα και
υπάρχουν και τα πολλά συναρµόδια Υπουργεία. Θυµάµαι ότι κά-
ποτε, για να πάρουµε µια άδεια για µια επένδυση στην Ελλάδα,
πριν τέσσερα-πέντε χρόνια, χρειαζόµασταν είκοσι τρεις υπογρα-
φές από είκοσι τρεις διαφορετικούς ανθρώπους, για µία άδεια.
Αυτό συνεχίζει να υπάρχει δυστυχώς. Αυτό είναι ένα κοµµάτι που
πρέπει να αλλάξει η ελληνική Κυβέρνηση, να µειώσει τη διαδικα-
σία του δηµοσίου και την εξάρτηση του επιχειρηµατία από το δη-
µόσιο. 

Όµως, εάν σκεφθούµε επιχειρηµατικά, πρέπει να δώσουµε µία
ευελιξία σε κάποιους τοµείς και δραστηριότητες όπως είναι τα
χιονοδροµικά κέντρα, τα spa και πολλά άλλα τα οποία περνάνε.
Εδώ λέµε ότι δίνουµε την παράταση, να είναι όλοι σύννοµοι. Δεν
µπορούµε να έχουµε παράνοµα κέντρα ή µη πλήρως αδειοδοτη-
µένα, για παράδειγµα, χιονοδροµικά κέντρα, τα οποία έχουν του-
ρίστες Έλληνες και ξένους και πρέπει να έχουν τους στοιχειώ-
δεις κανόνες ασφάλειας και παροχής υπηρεσιών, διότι ο τουρι-
σµός είναι και το βασικό προϊόν µας.

Από εκεί και πέρα, θα µείνω για λίγο στο εξής και θα κλείσω,
επειδή ως Ανεξάρτητοι Έλληνες, όπως έχουµε πει, ψηφίζουµε
το νοµοσχέδιο επί της αρχής και επί των άρθρων, καθώς και τις
εκπρόθεσµες και άλλες τροπολογίες, που έχουν έρθει στο συγ-
κεκριµένο νοµοσχέδιο, για τους λόγους που εξήγησα. 

Θα στεναχωρήσω λίγο τον κ. Κουτσούκο, τον φίλο µου. Γιατί
παντού υπάρχει το ΠΑΣΟΚ. Στη σύµβαση του ΟΔΙΕ, για ευνόη-
τους λόγους δεν θα µπω σε λεπτοµέρειες. Όµως, να είστε σίγου-
ροι ότι γνωρίζω όλες τις λεπτοµέρειες. Δηλαδή, γνωρίζω τα
πάντα για τη σύµβαση αυτή. 

Είναι τρεις δανειακές συµβάσεις: Δύο µε την ABN AMRO και
µία µε το ΤΤ. Οι δύο µε την ABN AMRO έγιναν µε το µαγικό Γερ-
µανικό Δίκαιο, µε δάνεια τα οποία ήταν τύπου bonds, τα οποία
δεν είναι ούτε bonds ούτε δάνειο εταιρικό, λέγονται schulthein,
υβριδικά συστήµατα τα οποία δανείστηκε το ελληνικό δηµόσιο
το 2001, το 2002, το 2003, µε υπουργικές υπογραφές του κ. Δρυ,
του κ. Φλωρίδη, µε αρµόδιο Υπουργό τον κ. Βενιζέλο, ολυµπιακά
έργα. Αυτά στις δανειακές συµβάσεις, υποτίθεται ότι θα είχαν
χρήση για τα ακίνητα. Το 2008 σταµατήσαµε να τα πληρώνουµε
και κατέπεσαν οι εγγυήσεις. Η µαγική ζηµιά στο ελληνικό δηµό-
σιο! Κατέπεσαν ξαφνικά οι κρατικές εγγυήσεις, οι οποίες ήταν
στο 100% των διακοσίων οκτώ δανείων, µε Γερµανικό Δίκαιο τα
δύο. Απορροφήθηκε το ΤΤ από την Eurobank, µεταφέρθηκαν οι
υποχρεώσεις σε άλλες εταιρείες. 

Θα τα δούµε αυτά σε επίκαιρη ερώτησή µου, η οποία θα έχει
να κάνει µε το πώς χρησιµοποιήθηκαν αυτά τα χρήµατα, γιατί σή-
µερα µας σκάει η «βόµβα» στα χέρια, η βόµβα η συγκεκριµένη.
Για να απαντήσω και να βοηθήσω και τον φίλο µου τον Χάρη -
γιατί δεν είχε διαβάσει τη δανειακή, την οποία όµως διάβασα
εγώ- για να ξέρει το γιατί πληρώνουµε σήµερα, γιατί καλείται το
δηµόσιο, υπάρχει µία απλή απάντηση: Υπήρχε µία ρήτρα στη δα-
νειακή σύµβαση που έχει υπογραφεί το 2003, στις δύο συµβά-
σεις της ABN AMRO του Γερµανικού Δικαίου, ότι εάν η εταιρεία
µπει σε εκκαθάριση γίνεται άµεσα απαιτητό το σύνολο των υπο-
χρεώσεων που υπάρχουν από εκείνη τη στιγµή. Δεν υπάρχει
πλέον επόµενη µέρα για να πληρώσουµε. Εάν δεν πληρώσουµε
σήµερα χρεοκοπούµε. Και σωστά είπε ο Χάρης, υπάρχει και ο
όρος cross default, δηλαδή της διαγώνιας χρεοκοπίας σε οτιδή-

ποτε άλλο οµόλογο έχει ελληνική εγγύηση, το οποίο είναι χρεο-
κοπία, αν θέλετε, και αθέτηση πληρωµών σε ελληνική εγγύηση,
κάτι το οποίο δεν είναι καλό για την ελληνική οικονοµία, γιατί
στην ουσία χρεοκοπούν οι εγγυήσεις όλου του ελληνικού δηµο-
σίου.

Άρα, έπρεπε να γίνει αυτό. Συµβαίνει, ναι, και θέλω να πω ότι
αυτά τα δάνεια κάποια στιγµή θα ψαχτούν, το γιατί σταµάτησε η
πληρωµή το 2008, εάν πήγαν τα χρήµατα εκεί που έλεγαν οι δα-
νειακές συµβάσεις, εάν πληρώθηκαν µε τον σωστό τόκο και τον
σωστό τόκο υπερηµερίας και εάν πληρώθηκε το 1%, κύριε
Υπουργέ, που είχε προµήθεια το δηµόσιο για την εγγύησή του. 

Κλείνω, λέγοντας ότι νοµίζω πως δεν θα πρέπει να καταναλώ-
σουµε πάρα πολύ χρόνο για τη σηµερινή διαδικασία, διότι είναι
εύλογη, δίκαιη και πρέπει να συνεχίσουµε, να δούµε από εδώ και
πέρα τι γίνεται, να µονοιάσουµε πολιτικά, να χαµηλώσουµε τους
τόνους, διότι το µεταναστευτικό είναι ένα ζήτηµα πάρα πολύ
ευαίσθητο. Είναι πολύ συγκεκριµένοι οι τρόποι που πρέπει να το
διαχειριστούµε. Θα υπάρξει µια οµάδα διαχείρισης κρίσεων. Η
κρίση είναι συγκεκριµένη και πρέπει όλα τα κόµµατα να συνοµο-
λογήσουν και να µην χρησιµοποιεί το µεταναστευτικό κανένας
από εµάς ούτε στην Κυβέρνηση ούτε στην Αντιπολίτευση, για πο-
λιτικούς λόγους, αλλά να δούµε πώς θα δώσουµε λύση σ’ αν-
θρώπους οι οποίοι βασανίζονται. 

Εδώ θέλω να συγχαρώ -και κλείνω µε αυτό, κυρία Πρόεδρε-
και το Λιµενικό, που χθες κατάφερε, χτυπώντας τις µηχανές των
λαθρεµπόρων, να συλλάβει δύο λαθρεµπόρους έξω από τη Χίο,
αλλά και τις µυστικές υπηρεσίες και την ελληνική έννοµη τάξη
στο Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης, τον Υπουργό, που κατάφερε να
πιάσει τους δήθεν «προβοκάτορες αριστερούς», οι οποίοι µοίρα-
ζαν τα φυλλάδια στην Ειδοµένη και προέτρεπαν να γίνουν φασα-
ρίες και να επιτεθούν στους αστυνοµικούς, για να δηµιουργηθεί
η αίσθηση -στις κάµερες, στο BBC και σε όλους τους ξένους- ότι
οι Έλληνες είναι αυτοί που επιτίθενται στους αστυνοµικούς και
κάνουν προβοκάτσια και επανάσταση στα σύνορα, σε µια ευαί-
σθητη περιοχή για την Ελλάδα, µε τα Σκόπια. Υπήρξαν άνθρωποι,
Έλληνες, κύριοι συνάδελφοι, οι οποίοι έλεγαν στους βασανισµέ-
νους, «πηγαίνετε και επιτεθείτε στους αστυνοµικούς». Τι πρέπει
να κάνει το ελληνικό κράτος γι’ αυτούς τους ανθρώπους που συ-
νέλαβε χθες; Συγχαρητήρια στις ελληνικές αρχές που τους συ-
νέλαβαν, αλλά η ερώτηση µένει ανοιχτή: Τι πρέπει να τους
κάνουµε; 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-

γο έχει ο Υπουργός κ. Αλεξιάδης για κάποιες νοµοτεχνικές βελ-
τιώσεις. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Είναι δύο οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις.

Η µια είναι στο άρθρο 6, όπου αντιµετωπίζουµε τα διάφορα
προβλήµατα, σε σχέση µε την τροπολογία που έχει κατατεθεί και
δίνουµε λύση σ’ αυτά τα συγκεκριµένα ζητήµατα. 

Η άλλη είναι µια νοµοτεχνική βελτίωση που αφορά την αιτιο-
λογική έκθεση. Αποδεχόµαστε αυτό που είπε ο εισηγητής της
Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Βεσυρόπουλος, το οποίο είναι πολύ
σωστό, και διαγράφεται η φράση «τα οποία αποκτούν εισόδηµα
από τη διανοµή κερδών στις 31 Δεκεµβρίου εκάστου φορολογι-
κού έτους». 

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές
βελτιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον λό-
γο έχει ο κ. Κατσιαντώνης από την Ένωση Κεντρώων. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε το τρέχον νοµο-
σχέδιο, οι εταιρείες υποχρεώνονται πλέον αποκλειστικά στην κα-
τάρτιση εξαµηνιαίων και ετήσιων οικονοµικών καταστάσεων.
Καταργούνται, δηλαδή, οι τρίµηνες και οι εννεάµηνες. Παρατεί-
νεται και η προθεσµία για τη δηµοσίευσή τους σε τέσσερις µήνες
από τη λήξη της περιόδου αναφοράς για τις ετήσιες και σε τρεις
µήνες για τις εξάµηνες. 

Αυτό µπορούµε να το θεωρήσουµε υπέρ της αγοράς υπό προ-
ϋποθέσεις. Η επιδίωξή σας για στροφή των επενδυτών σε µια πιο
µακρόπνοη στρατηγική θα µπορούσε να αποδειχθεί άνευ αντι-
κρίσµατος. Εάν ο όγκος των πληροφοριακών δεδοµένων που
λαµβάνουµε από την ιδιωτική οικονοµία µειωθεί και ταυτόχρονα
δεν υπάρξει σωστή αξιοποίηση, τότε µειώνονται, τόσο η διαφά-
νεια, όσο και η αξιοπιστία της εγχώριας αγοράς. 

Βέβαια, η αλήθεια είναι ότι η συνήθεια της δηµοσίευσης κατα-
στάσεων τριµήνου και εννεαµήνου δεν είχε καµµία εποπτική αξία.
Φόρτωναν µε κόστη κατάρτισης και δηµοσίευσης τις εισηγµένες
εταιρείες. Επιπρόσθετα, η νοµοθεσία απειλούσε µε κυρώσεις και
αρνητική δηµοσιότητα, όταν κάποιες εταιρείες δεν µπορούσαν
να παρέχουν έγκαιρα τα απαιτούµενα στοιχεία. 

Όπως είναι γνωστό, άλλωστε, µόνο οι εξαµηνιαίες και ετήσιες
οικονοµικές καταστάσεις των εισηγµένων υπογράφονται από ορ-
κωτό ελεγκτή. Γι’ αυτό, επιµένουµε να δώσετε ιδιαίτερη προσοχή
κατά την εφαρµογή της συγκεκριµένης πτυχής του νοµοσχεδίου,
να καταλήξει δηλαδή προς όφελος και της ιδιωτικής οικονοµίας
και του κράτους. 

Υποθέτουµε ότι οι συγκεκριµένες ρυθµίσεις σάς επιβλήθηκαν
από τους εταίρους µας, γιατί η εµπειρία µας από τη διακυβέρ-
νησή σας δεν µας έχει αποδείξει ότι ενδιαφέρεστε και ιδιαίτερα
για τις ιδιωτικές εταιρείες.

Οι ιδεοληψίες σας περί του ιδιωτικού κεφαλαίου είναι σε
όλους µας γνωστές. Άλλωστε, εκεί προστρέχετε και τώρα, για
να αποσπάσετε χρήµατα από τα πρόσθετα επιβαλλόµενα µέτρα
των δανειστών µας. Κατά συνέπεια, µας φαίνεται εντελώς ουτο-
πικό ή τουλάχιστον προσχηµατικό το να προσπαθείτε να κάνετε
τη ζωή των ιδιωτικών επιχειρήσεων πιο εύκολη.

Ας προχωρήσουµε, όµως, σε ένα άλλο φλέγον θέµα του νο-
µοσχεδίου. Ο κ. Τσίπρας, σε δηλώσεις του υποστηρίζει διαρκώς
ότι η ιδιωτική αγορά δεν µπορεί να ρυθµιστεί από µόνη της. Για
παράδειγµα, στην περίπτωση των µέσων µαζικής ενηµέρωσης
και των τηλεοπτικών αδειών.

Υποστήριξε πρόσφατα σε συνέντευξή του, πως περιορίζει τις
άδειες και παρεµβαίνει µε τόσο έντονο τρόπο, γιατί η ελεύθερη
αγορά δεν έχει την ικανότητα να ρυθµιστεί από µόνη της για τα
τελευταία είκοσι πέντε χρόνια. Kαι σας ερωτώ, κύριοι, σε αυτό
το σηµείο: Πότε είχαµε ελεύθερη αγορά στην Ελλάδα; Όταν το
κράτος χρηµατοδοτούσε µε τράπεζες και κρατική διαφήµιση όλα
τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης; Όταν το σύνολο της ιδιωτικής οι-
κονοµίας ζούσε µε τα αποφάγια των δηµοσίων υπαλλήλων; Όταν
οι δηµόσιοι υπάλληλοι ήταν ο νούµερο ένα καταναλωτής της
χώρας και κινούσε την αγορά; Αυτό είναι η ελεύθερη αγορά για
σας; Να παίρνουµε δάνεια, να διορίζουµε και να τα τρώµε στη
λιανική κατανάλωση; 

Δυστυχώς, έχουµε κάνει επιστήµη την ταβέρνα, το ποτό και
τον καφέ. Όχι επειδή αποφασίσαµε στρατηγικά να το πράξουµε,
αλλά επειδή, εκ των πραγµάτων, κάπου έπρεπε να τρώνε τα χρή-
µατά τους οι κρατικοδίαιτοι υπάλληλοι, που αφειδώς διορίζατε
µε παχυλούς µισθούς και τώρα που µειώθηκαν λίγο τα προνόµιά
τους έπεσε και η ιδιωτική οικονοµία. 

Αυτό το σαθρό και βάρβαρο οικονοµικό µοντέλο ακολουθού-
σατε. Και δεν απευθύνοµαι µόνο στον ΣΥΡΙΖΑ. Απευθύνοµαι και
στη Νέα Δηµοκρατία και στο ΠΑΣΟΚ, οι οποίοι ιδεολογικά δεν
έχουν απολύτως καµµία διαφορά. Λαϊκά κόµµατα και τα δύο, µε
δήθεν φιλελεύθερο προσωπείο. Μέχρι και πριν από πέντε-έξι
χρόνια δίνατε µισθούς σε ΔΕΚΟ, κατά µέσο όρο, τέσσερα και
πέντε χιλιάρικα τον µήνα. Εποµένως, µε ποιο θράσος εγκαλείτε
την ελεύθερη αγορά ότι δεν είναι ικανή να ρυθµιστεί µόνη της;

Ελεύθερη αγορά δεν έχουµε ζήσει ποτέ στην Ελλάδα. Πώς κα-
τακρίνετε κάτι που δεν έχει ζήσει ποτέ ο Έλληνας πολίτης;

Για παράδειγµα, στο συγκεκριµένο νοµοσχέδιο κάνετε λόγο
για την αναγκαία διαφάνεια στην τραπεζική διαφήµιση. Η τραπε-
ζική διαφήµιση έχει αποτελέσει στο παρελθόν ένα χρήσιµο ερ-
γαλείο του κράτους, για να χρηµατοδοτεί ιδιωτικά συµφέροντα
για διάφορους λόγους. Μιλάµε για ένα πολιτικό έγκληµα, που
απλώνεται σε όλες τις κυβερνήσεις των τελευταίων δεκαετιών. 

Είµαστε κατά καιρούς µάρτυρες επιχειρηµατιών µέσων µαζι-
κής ενηµέρωσης και εργολάβων, οι οποίοι εκτός από τραπεζική
διαφηµιστική δαπάνη γίνονταν αποδέκτες δανείων υψηλής επι-
κινδυνότητας. Το λέω κοµψά, για να µην το πω θαλασσοδάνεια.
Και σαν συµπλήρωση έπαιρναν από πάνω και πακέτα διαφήµισης
από τα τραπεζικά ιδρύµατα. Ακόµη και µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης χαµηλής επιρροής έπαιρναν υψηλά ποσά, δήθεν για να δια-
φηµίσουν την α’ ή β’ τράπεζα.

Γιατί γίνονταν όλα αυτά; Επειδή είχαν κάποια γνωριµία µε κά-
ποιο πολιτικό πρόσωπο. Αυτή η συναλλαγή ήταν µια σηµαντική
όψη της διαπλοκής, η οποία υφίσταται, ακόµη και στις µέρες
µας. Όσο υπάρχουν πρόθυµοι πολιτικοί που έχουν εκλεγεί µε το
ρουσφέτι και όχι µε την ηθική τους ακεραιότητα, πάντα θα βρί-
σκεται «παραθυράκι» σε τέτοιες µεθοδεύσεις.

Η µία όψη του νοµίσµατος έχει το ρουσφέτι, η άλλη όψη έχει
τη µίζα και τη διαπλοκή. Στο πλαίσιο, λοιπόν, των απαιτήσεων της
Ευρωπαϊκής Ένωσης για αποκοµµατικοποίηση των τραπεζών,
χαιρόµαστε που αναγκάζεστε να υιοθετήσετε τέτοιες νοµοθετι-
κές παρεµβάσεις. Το ξέρουµε ότι αναγκάζεστε. Εσείς το οµολο-
γείτε άλλωστε ότι είστε πρόθυµοι για την εφαρµογή των έξωθεν
κανόνων που µας επιβάλλονται.

Τώρα, όµως, θα αναγκαστείτε, όπως και εµείς ανέκαθεν προ-
τείναµε, να αποδεχθείτε τη διαφάνεια στην κατανοµή του διαφη-
µιστικού budget των τραπεζών.

Να αναφερθώ και στην τροπολογία σας περί του ΟΔΙΕ. Οµο-
λογώ ότι λόγω της απουσίας µου στο εξωτερικό, κατά τα προ-
ηγούµενα χρόνια, δεν ήξερα µέχρι πρότινος ότι ο ΟΔΙΕ ήταν
ΔΕΚΟ. Δηλαδή, ότι ακόµη και τα άλογα, ο τζόγος, θεωρείται επι-
χείρηση κοινής ωφέλειας. Ειλικρινά, στα µάτια µου φαντάζει σαν
ανέκδοτο. Ακόµη και στον τοµέα του τζόγου βρίσκαµε την ευκαι-
ρία για ρουσφέτια και πελατειακό κράτος και από πάνω οι εκά-
στοτε managers του οργανισµού τού φόρτωσαν κάποιες εκα-
τοντάδες εκατοµµύρια ευρώ δάνεια, κατά την προηγούµενη δε-
καετία, ιδίως κατά την περίοδο των Ολυµπιακών Αγώνων. Τα δά-
νεια αυτά δεν κατάφερε να τα αποπληρώσει. Και σήµερα, µε
τροπολογία που έχετε καταθέσει από την προηγούµενη εβδο-
µάδα, µας ζητάτε να τα εγγράψουµε στο δηµόσιο χρέος µας. Να
κρατικοποιήσουµε τα δάνεια του Ιπποδρόµου, τα οποία φθάνουν
τα 208,3 εκατοµµύρια ευρώ.

Ορίστε λοιπόν, κύριε Τσίπρα, πού µας έχει φτάσει η κρατική
διαχείριση της οικονοµίας και όχι η ελεύθερη αγορά. Οι δηµόσιοι
οργανισµοί είναι καταχρεωµένοι και οι φορολογούµενοι καλούν-
ται να πληρώσουν το µάρµαρο. Και κατηγορείτε κι από πάνω…

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Εµείς τους χρεοκοπή-
σαµε; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Δεν σας έχω διακόψει ποτέ.
Έτσι δεν είναι; 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Λέω, εµείς τους χρε-
οκοπήσαµε; 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Για ποιο λόγο µε διακόπτετε
αυτή τη στιγµή; Σας έχω διακόψει ποτέ; Την επόµενη φορά που
θα βρίσκοµαι στην Επιτροπή Οικονοµικών, θα σας διακόπτω συ-
νέχεια. Αυτό είναι υπόσχεση! 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Ερώτηση έκανα. Δεν
σας διέκοψα, κύριε συνάδελφε!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΤΣΙΑΝΤΩΝΗΣ: Επαναλαµβάνω ότι κατηγορείτε
κι από πάνω τον ιδιωτικό τοµέα και την αγορά για έλλειψη ικανό-
τητας. Ποιοι; Εσείς οι ίδιοι που ποτέ δεν την φέρατε στη χώρα
µας. Εµείς, η Ένωση Κεντρώων, είµαστε υπέρ της διαφάνειας
και εναντίον της διαπλοκής. Γι’ αυτό θέλουµε το ίδιο νοµοσχέδιο
που υπογράφουµε σήµερα για τις τράπεζες να ισχύσει για όλες
τις εταιρείες και οργανισµούς στους οποίους συµµετέχει το κρά-
τος.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ]Ε’ - 22 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 7023



Έχουµε γίνει µάρτυρες σκανδαλωδών διαφηµιστικών ποσών
και µέσω ΚΕΕΛΠΝΟ και µέσω ΔΕΗ και µέσω ΕΥΔΑΠ στο παρελ-
θόν, λες και κάποιος θα πειστεί από κάποια διαφήµιση αν χρει-
άζεται νερό ή ρεύµα στο σπίτι του. Είναι τόσο κραυγαλέα η
διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος σ’ αυτές τις περιπτώσεις
που δεν χρειάζονται λεζάντες. Όλο αυτό το φαγοπότι των περα-
σµένων ετών δεν πρέπει να αφήσει ασυγκίνητους, τουλάχιστον
όσους στους οποίους έχει αποµείνει ακόµα και λίγη κοινή λογική. 

Πρέπει να σταµατήσει η διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος.
Αυτό έπρεπε να το είχαµε καταλάβει εγκαίρως µόνοι µας και όχι
να σερνόµαστε την τελευταία στιγµή υπό τις απειλές των εταί-
ρων και πιστωτών µας. 

Όσον αφορά όλες τις τροπολογίες που φέρατε σήµερα, επι-
φυλασσόµεθα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τώρα
θα δώσω τον λόγο στους δύο εγγεγραµµένους οµιλητές και µετά
θα αρχίσουν οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω τον λόγο επί
της διαδικασίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι θέ-
λετε, κύριε Κουτσούκο; 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κατά την οµιλία µου, ως αγορητής
της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης, έθεσα θέµα για τις εκπρόθε-
σµες τροπολογίες. Δυστυχώς την ώρα που µιλούσα, δεν είχε
γίνει αντιληπτό –τώρα µας διανεµήθηκαν- ότι στις 11.45’, δηλαδή
πριν µισή ώρα, κατατέθηκαν δύο τροπολογίες, για τις οποίες δεν
µίλησαν οι προλαλήσαντες Υπουργοί και οι οποίες είναι ιδιαίτερα
προβληµατικές. Θα τοποθετηθούµε δευτερολογώντας, εφόσον
µας δώσετε τη δυνατότητα, όπως είπε ο κύριος Πρόεδρος, γιατί
δεν µιλήσαµε γι’ αυτές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι, θα
σας δώσω τον λόγο για ένα, δύο λεπτά. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Δεν θα µας πει κάποιος κάτι γι’
αυτές; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι,
αυτό είναι κάτι που θα δούµε. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Όχι να το δούµε. Είναι θέµα κοινο-
βουλευτικής τάξης, κυρία Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τι να
κάνω εγώ; Θα δώσω τον λόγο…

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Δεν µπορεί να ψηφίζει η Βουλή
χωρίς να πούµε για τις τροπολογίες! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είναι
εδώ οι Υπουργοί και θα πάρουν τον λόγο. Μην καθυστερούµε
τώρα για να ολοκληρώνουµε. 

Ελάτε, κύριε Θεωνά, έχετε τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Θέλουµε να µιλήσουµε, κυρία Πρό-

εδρε. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Να πάρουν οι δύο οµιλητές τον λόγο

και µετά οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Και µετά οι Κοινοβουλευτικοί Εκπρό-

σωποι! Έχω ζητήσει πρώτος τον λόγο, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχει ζη-

τήσει και ο κ. Δανέλλης από το Ποτάµι τον λόγο, γιατί έχει µια
ανειληµµένη υποχρέωση. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχω ζητήσει πρώτος
τον λόγο, γιατί έχω και εγώ µια υποχρέωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Εντάξει,
κύριε Δανέλλη, θα µιλήσετε δεύτερος. Γι’ αυτό µην χάνουµε
χρόνο. 

Ορίστε, κύριε Θεωνά, έχετε τον λόγο για επτά λεπτά. Μετά θα
µιλήσει ο κ. Ηλιόπουλος. Ας πάµε, λοιπόν, γρήγορα για όσους
βιάζονται.  

ΙΩΑΝΝΗΣ ΘΕΩΝΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να ξεκινήσω µε

δύο σχόλια. Δεν θα ασχοληθώ πολύ µε τον κ. Θεοχάρη ειδικά.
Θα κάνω µόνο µία παρατήρηση. Περίµενα ότι η ευαισθησία του
θα τον οδηγούσε να ζητήσει σήµερα συγγνώµη για το ατόπηµα
που έκανε µιλώντας στην Επιτροπή Οικονοµικών, όταν θεώρησε

ότι δεν έχει πειστεί ακόµα για το αν η ελληνική Κυβέρνηση θα
στηρίξει στη Σύνοδο Κορυφής τις θέσεις της Κύπρου ή της Τουρ-
κίας. Εγώ αυτό το χαρακτήρισα ως προβοκάτσια. Και ήταν προ-
βοκάτσια!

Το δεύτερο που θέλω να πω στον κ. Θεοχάρη είναι ότι θα πρέ-
πει να βάλει κάπου φρένο στον «σπουδαίο» πολιτικό λόγο που
εκφράζει στο Κοινοβούλιο, χρησιµοποιώντας µια γλώσσα που
δεν χρησιµοποιείται -δεν θέλω να θίξω τα λιµάνια- ούτε στα λι-
µάνια! Πρόκειται για µια γλώσσα υβριστική και αχρεία, για έναν
πολιτικό λόγο αχρείο! 

Και επειδή παρακολουθούσαν την οµιλία του και µαθητές λυ-
κείων και γυµνασίων, ας τους πει σε ποιο πανεπιστήµιο διδάχ-
θηκε την ποιότητα αυτού του πολιτικού λόγου, µήπως πάνε και
αυτά τα παιδιά σ’ αυτό το πανεπιστήµιο να σπουδάσουν αυτόν
τον τεράστιο πολιτικό λόγο που εκφράζει, βρίζοντας και υπονο-
µεύοντας κάθε θέση, κάθε δηµοκρατική έκφραση µέσα σε αυτό
το Κοινοβούλιο. Εγώ θεωρώ ότι αυτός ο πολιτικός λόγος είναι
απαράδεκτος για το Κοινοβούλιό µας. 

Σε ό,τι αφορά στον εισηγητή της Ένωσης Κεντρώων, θα κάνω
µόνο µία παρατήρηση, που είχα κάνει και σε άλλο στέλεχος του
ίδιου κόµµατος, όταν µιλούσε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υπο-
θέσεων: Εάν θέλουν µπορούν να µελετήσουν λίγο την περίοδο
µετά το 1944-1945, µε τη λήξη του Β’ Παγκοσµίου Πολέµου. 

Σε όλον τον κόσµο και όχι µόνο στην Ελλάδα, σε όλη την Ευ-
ρώπη αλλά και στην Αµερική, όλες οι επιχειρήσεις που συγκρο-
τήθηκαν για να προωθήσουν παραγωγές που αφορούσαν την
ηλεκτρική ενέργεια, τις τηλεπικοινωνίες, τα ταχυδροµεία, τις σι-
δηροδροµικές µεταφορές και συγκοινωνίες, την ύδρευση, όλες
αυτές πήραν τη µορφή δηµόσιου οργανισµού και δηµόσιας επι-
χείρησης. Τυχαίο ήταν αυτό; Ήταν σε θέση ο ιδιωτικός τοµέας
να παίξει τον ρόλο που έπαιξε ο δηµόσιος τοµέας, αναδεικνύον-
τας όλους αυτούς τους κλάδους σε πολύ µεγάλο, υψηλό επίπεδο
παροχής υπηρεσιών και εξυπηρετήσεων στους λαούς των χω-
ρών, στις οποίες οργανώθηκαν αυτές οι επιχειρήσεις; 

Σε ό,τι αφορά στο νοµοσχέδιο, αγαπητοί συνάδελφοι και συ-
ναδέλφισσες, θεωρώ ότι αυτό, όπως αναφέρει η εισηγητική έκ-
θεση, «έχει κύριο στόχο την ενίσχυση της διαφάνειας στις
αποφάσεις που λαµβάνουν οι διοικήσεις των πιστωτικών ιδρυµά-
των για πάσης φύσεως χορηγίες και πληρωµές για σκοπούς εµ-
πορικής διαφήµισης».

Αυτό, κατά τη δική µου γνώµη, είναι θετικό. Πρέπει να υπάρχει
µία τέτοια κατεύθυνση. Όµως, ταυτόχρονα, κατά τη γνώµη µου,
το νοµοσχέδιο ενισχύει  υπερβολικά τις εξουσίες της Επιτροπής
Κεφαλαιαγοράς. Και θέλω να θυµίσω -γιατί δεν µπορώ να το ξε-
χάσω ποτέ, αν και δεν ήµουν πάντα παρατηρητής από κοντά των
εξελίξεων στο Χρηµατιστήριο, αλλά αυτό δεν µου είχε ξεφύγει-
ότι στα χρόνια που το Χρηµατιστήριο στην Ελλάδα ήταν σε άν-
θηση η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς έδινε άδεια σε επιχειρήσεις
που ήθελαν να κάνουν αύξηση µετοχικού κεφαλαίου να κάνουν
εγγραφές επενδυτών στο Χρηµατιστήριο, µε την προϋπόθεση,
όµως, ότι θα προτείνουν την αύξηση αυτή µετοχικού κεφαλαίου
να οδηγηθεί σε συγκεκριµένους τοµείς επενδύσεων. 

Όµως, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς ποτέ δεν ήλεγξε τότε, εάν
αυτές οι αυξήσεις µετοχικού κεφαλαίου, που έφταναν σε δισε-
κατοµµύρια δραχµές, οδηγήθηκαν στους στόχους που είχαν τε-
θεί ως προϋπόθεση για να εγκριθεί η αύξηση µετοχικού κεφα-
λαίου στα πλαίσια του Χρηµατιστηρίου. 

Δεν έγινε ποτέ τέτοιος έλεγχος και από ό,τι είχαµε διαβάσει
και σε εφηµερίδες τότε, επιχείρηση και µάλιστα µέσο µαζικής
ενηµέρωσης, που έκανε αύξηση µετοχικού κεφαλαίου για να
προωθήσει επενδύσεις και τοµείς που ενδιαφερόταν, όπως ήταν
εκδοτήρια, τυπογραφεία και λοιπά, δεν έκανε κάποια τέτοια
επένδυση, αλλά αγόρασε ξενοδοχεία στο Μαϊάµι. Δεν λέω ονό-
µατα, γιατί δεν µε ενδιαφέρουν τα ονόµατα αλλά η ουσία. 

Θεωρώ, λοιπόν, ότι και σήµερα πρέπει να µας απασχολήσει
ότι είµαστε µπροστά στην υπερενίσχυση των εξουσιών της Επι-
τροπής Κεφαλαιαγοράς. Θέτω, λοιπόν, ως θέµα ότι πρέπει να
υπάρξει µια διαδικασία ελέγχου της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς,
εάν τηρεί τους ελέγχους που πρέπει η ίδια να κάνει στην εφαρ-
µογή των εξουσιών, µε τις οποίες εξοπλίζεται αυτή τη στιγµή.
Θεωρώ ότι οι διαδικασίες αυτές πρέπει να προωθηθούν.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω σε ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να κλείσω µε αυτήν την εξουσία της Επιτροπής Κεφα-

λαιαγοράς και να εκφράσω την ανησυχία µου.
Όλες αυτές οι αρµοδιότητες, που πολλές φορές µπορεί να

εκτραπούν και στην εξυπηρέτηση άλλων στόχων και όχι αυτών
που αναγνωρίζονται επισήµως, πρέπει να προβλέπονται. Πρέπει
να υπάρχει µια διαδικασία ελέγχου αυτών των εξουσιών. Και
θεωρώ ότι οι υπερεξουσίες πρέπει να έχουν και µία µορφή ελέγ-
χου, ώστε να είναι πιο σίγουρο ότι µπορούν να αποτραπούν εν-
δεχοµένως άλλοι στόχοι. Για παράδειγµα, όταν έχει εξουσία
πλέον η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς να βάζει πρόστιµα µέχρι 2
εκατοµµύρια ευρώ στο νοµικό πρόσωπο -αν είναι νοµικό πρό-
σωπο ο φορέας, στον οποίο βάζει το πρόστιµο- και ταυτόχρονα,
αυτοτελή πρόστιµα στα µέλη της διοίκησης, στα µέλη του διοι-
κητικού συµβουλίου, στους διευθύνοντες, στους ελέγχοντες,
στους λογιστές και δεν συµµαζεύεται, τότε κάπου µπορεί να έχει
κι άλλους στόχους. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, για το περιθώριο που µου
δώσατε. 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Μια σταλιά περιθώριο
ήταν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριοι
συνάδελφοι, έχει ζητήσει τον λόγο ο Υπουργός, κ. Τσακαλώτος,
για δύο λεπτά.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κυρία
Πρόεδρε. Έκανε αναφορά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θα τα
πείτε. Έχετε συγκεντρώσει πολλά προσωπικά. 

Κύριε Τσακαλώτο, έχετε τον λόγο. Για τις τροπολογίες θα µι-
λήσετε;

ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Για τις
τροπολογίες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει µία τροπολογία για την
τεχνική υποστήριξη που χρειάζεται η Κυβέρνηση σε εµπειρογνώ-
µονες. Πριν από αυτό, όµως, να πω ότι σήµερα είναι µια άσχηµη
µέρα για την Ευρωπαϊκή Ένωση και την Ευρωζώνη µε τα γεγο-
νότα στο Βέλγιο. Στέλνουµε τη συµπαράστασή µας, την αλλη-
λεγγύη µας σ’ αυτόν τον λαό. Θα προσπαθήσω κι εγώ να εκφρά-
σω στον Υπουργό Οικονοµικών τη δική µας συµπαράσταση. 

Μπορώ να κάνω µια ενηµέρωση για τις διαπραγµατεύσεις; Δεν
ξέρω αν µπορώ, γιατί δεν ρωτήθηκα.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Να κάνετε. 
ΕΥΚΛΕΙΔΗΣ ΤΣΑΚΑΛΩΤΟΣ (Υπουργός Οικονοµικών): Μπο-

ρώ να σας µιλήσω γι’ αυτό για δύο, τρία λεπτά. 
Θα διαβάσατε όλοι τι λέει το δελτίο Τύπου των τεσσάρων θε-

σµών, ότι η διαπραγµάτευση έχει πάει πάρα πολύ καλά στα δύο
βασικά ζητήµατα: την αναδιαµόρφωση του φόρου εισοδήµατος
και το ασφαλιστικό. Οι θεσµοί θα επιστρέψουν συγκεκριµένη
ηµέρα, στις 2 Απριλίου, που είναι Σάββατο. Φαντάζοµαι στο δικό
µου επίπεδο θα αρχίσουν οι συζητήσεις τη Δευτέρα, 4 Απριλίου.
Ο σκοπός είναι η πρώτη φάση αυτών των διαπραγµατεύσεων να
έχει τελειώσει µέχρι τις 12, 13 Απριλίου. Μετά αρχίζουν οι συζη-
τήσεις στην Ουάσιγκτον -είναι η ανοιξιάτικη συνάντηση του ΔΝΤ-
µε στόχο να υπάρχει µία τελική συµφωνία για όλο το πακέτο, δη-
λαδή και τις υποχρεώσεις της Κυβέρνησης που βγαίνουν από τη
συµφωνία του καλοκαιριού, αλλά και το χρέος. Αυτός είναι ο στό-
χος. Νοµίζω ότι υπάρχουν πολλοί παίκτες που έχουν διαφορετι-
κές απόψεις, αλλά υπάρχουν και πάρα πολλοί παίκτες που θέ-
λουν να βρεθεί λύση. Και νοµίζω ότι θα µπορέσει να βρεθεί λύση
µέχρι τις 22 Απριλίου. 

Αυτά για τη διαπραγµάτευση. Δεν θα µπω σε λεπτοµέρειες για
το τι λέµε εµείς για το φορολογικό και τι λέµε εµείς για το ασφα-
λιστικό. Απλώς να κάνω µία προειδοποίηση στον κόσµο ότι αυτά
που διαβάζω στα δελτία των οκτώ και των εννιά το βράδυ είναι
πολύ µακριά απ’ αυτά που συζητάµε. Ξαφνιάζοµαι µε το τι έχω
διαβάσει και το τι έχω δει. Δεν ξέρω σε ποιες συναντήσεις ανα-
φέρονται και σε ποιες συζητήσεις. Πάντως όχι σε αυτές όπου
έχω εγώ κάποια συµµετοχή. 

Για να συνδέσω τώρα την ενηµέρωση για τη διαπραγµάτευση

µε αυτήν την τροπολογία, πρέπει να σας πω ότι αν η εικόνα που
έχετε είναι µια εικόνα πληθώρας συµβούλων που µας βοηθάνε,
κάνετε λάθος. 

Όχι µόνο δεν έχουµε πληθώρα συµβούλων, αλλά είµαστε σε
µια κατάσταση που πολύ συχνά η άλλη πλευρά, το ΔΝΤ που έχει
τεράστια εµπειρία σε τέτοιες διαπραγµατεύσεις, όπως καταλα-
βαίνετε, αλλά και οι άλλοι θεσµοί, είναι οπλισµένοι µε πάρα πολύ
µεγάλη τεχνοκρατική βοήθεια. 

Λέγοντας αυτό, δεν θέλω να υποτιµήσω καθόλου τη συµβολή
των υπηρεσιακών σε αυτήν τη διαπραγµάτευση. Είναι και δικη-
γόροι και οικονοµολόγοι και άλλοι στο δικό µου Υπουργείο και
σε άλλα Υπουργεία που έχουν δώσει τον καλύτερο εαυτό τους.
Έχουν δουλέψει απεριόριστες ώρες χωρίς καµµία γκρίνια µέχρι
τις δώδεκα, µέχρι τη µία, µέχρι τις δύο. Θέλω να ευχαριστήσω
απ’ αυτό το Βήµα αυτά τα παιδιά που έχουν δώσει τον καλύτερο
εαυτό τους για να συµβάλουν σ’ αυτήν τη διαπραγµάτευση πραγ-
µατικά πέραν απ’ ό,τι θα µπορούσε να ζητήσει ένας Υπουργός
Οικονοµικών.

Τούτων δοθέντων, όµως, υπάρχουν και συγκεκριµένες γνώ-
σεις για τη διαπραγµάτευση, παλαιότερα για την ανακεφαλαι-
οποίηση των τραπεζών, τώρα για το χρέος, που δεν µπορούµε
να τις έχουµε ούτε από τους υπηρεσιακούς, ούτε από συµβού-
λους µε την πιο πολιτική χροιά που έχει ο κάθε Υπουργός. Γι’
αυτό κατά καιρούς χρειάζεται να υπάρχουν κάποια συµβόλαια
µε κάποιους εµπειρογνώµονες µε διαφάνεια, όπως θα σας εξη-
γήσει και θα το αναλύσει ο Πρόεδρος του ΚYΣOIΠ κ. Δραγασά-
κης σε λίγο ότι χρειάζεται και αυτή η πιο εξειδικευµένη γνώση.
Για τα άλλα που ακούγονται, για τις λεπτοµέρειες, γιατί πήραµε
αυτόν τον σύµβουλο και όχι τον άλλο και πώς πληρώθηκε αυτό,
δεσµεύοµαι τη Δευτέρα που υπάρχουν επίκαιρες ερωτήσεις να
απαντήσω στο πιο συγκεκριµένο επίπεδο. 

Στο πιο αφηρηµένο επίπεδο, νοµίζω ότι έχουµε µία τροπολογία
εδώ µε την οποία θα µπορέσουµε να αναθέσουµε συγκεκριµένα
έργα σε συγκεκριµένους ανθρώπους ή οργανισµούς όταν χρει-
άζονται, γιατί χρειάζεται αυτό πολύ συχνά και γρήγορα. Νοµίζω
ότι θα ξέρετε όσοι ήσασταν πριν –και κοιτάω συγκεκριµένα
άτοµα- ότι υπήρχαν πολύ µεγάλα συµβόλαια και για το PSI και
για τις ιδιωτικοποιήσεις για το ΤΑΙΠΕΔ. Εµείς απλώς αυτό το συ-
νεχίζουµε µε πολύ πιο περιορισµένες δαπάνες και µε πολύ µε-
γαλύτερη διαφάνεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Θα δώ-
σω τον λόγο και στον κ. Δραγασάκη για τρία λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, εγώ είχα τον
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Ηλιόπουλε, ζήτησαν τον λόγο όλοι οι Υπουργοί. Δεν µπορώ να
το παρακάµψω.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Ναι, αλλά µίλησαν για δεύτερη φορά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ζητούν

τον λόγο επί των τροπολογιών. Τι να κάνω, κύριε Βρούτση; Εφό-
σον ζητάει ο κ. Κουτσούκος, θεωρούσε και απαράδεκτο το να
µην απαντήσουν.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, γιατί να λάβει
τον λόγο ο κ. Δραγασάκης; Μίλησε πριν από λίγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Για το
άρθρο, όχι για τις τροπολογίες. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μέχρι τότε τι µεσολάβησε; Δεν
µπορούσε να τα πει τότε; Ο κ. Δραγασάκης τώρα νοµοθετεί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ήθελε
να µιλήσει για το νοµοσχέδιο. Τώρα θα µιλήσει για τις τροπολο-
γίες. Ας µη χάνουµε χρόνο. Όλοι ωφελούµαστε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν λέω για τον χρόνο, αλλά για
τη διαδικασία.

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω κι
εγώ τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Θεοχάρη, θα µιλήσετε. Περιµένετε.

Ορίστε, κύριε Δραγασάκη, έχετε τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ (Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης):
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Δεν είχε κατατεθεί η τροπολογία πριν. Δύο λόγια θα πω, απλώς
για ενηµέρωση.

Η τροπολογία αυτή, όπως είπε ο Υπουργός, προβλέπει το
εξής: Μέχρι τώρα το Κυβερνητικό Συµβούλιο Οικονοµικής Πολι-
τικής µπορούσε να εγκρίνει συµβάσεις ορισµένου χρόνου µέχρι
τρεις µήνες, µε δικαίωµα ανανέωσης βέβαια. Διαπιστώσαµε ότι
υπάρχουν έργα, στα οποία χρειάζεται µεγαλύτερη χρονική διάρ-
κεια και για να µην γίνονται αυτές οι ανανεώσεις, οι οποίες καµ-
µία φορά υποκρύπτουν άλλα θέµατα, κρίναµε πιο σωστό να
εγκρίνει η Βουλή να υπάρχει το εξάµηνο. Βέβαια, και το εξάµηνο
καµµία φορά µπορεί να φανεί λίγο, αλλά τουλάχιστον είναι πιο
κοντά στις πραγµατικές ανάγκες. 

Το δεύτερο είναι ότι µέχρι τώρα το ΚΥΣΟΙΠ προέβλεπε ανάγ-
κες µόνο του Υπουργείου Οικονοµικών. Επειδή ο Υπουργός Οι-
κονοµικών είναι υπεύθυνος για τη διαπραγµάτευση, ίσως από
ελλιπή τότε προετοιµασία, είχε πει στη λειτουργία του ΚΥΣΟΙΠ
ότι µόνο ο Αντιπρόεδρος και ο Υπουργός Οικονοµικών µπορούν
να υπογράφουν τέτοιες συµβάσεις. Διαπιστώσαµε ότι και άλλα
Υπουργεία µπορεί να διαπραγµατευθούν θέµατα όπως το Υπουρ-
γείο Ενέργειας τώρα µε τον ΑΔΜΗΕ. Προκύπτουν ανάγκες,
οπότε το σχήµα τώρα είναι ότι ο Αντιπρόεδρος, ο Υπουργός Οι-
κονοµικών -που πληρώνει διότι είναι προεδρία, δεν έχει προϋπο-
λογισµό- και ο αρµόδιος Υπουργός που έχει το θέµα, υπογρά-
φουν.

Τι συνέβαινε παλαιότερα γύρω από αυτά τα θέµατα; Διότι
υπάρχουν ανάγκες εξωτερικών γνώσεων σε θέµατα που είναι ει-
δικά ή σε θέµατα που είναι εφάπαξ, όπως η ανακεφαλαιοποίηση
των τραπεζών, η οποία δεν γίνεται συνέχεια για να πούµε ότι θα
έχουµε µία υπηρεσία στο δηµόσιο για τις ανακεφαλαιοποιήσεις.
Όταν, λοιπόν, έχεις µία ανακεφαλαιοποίηση, πρέπει να πάρεις
έναν σύµβουλο, για να σε βοηθήσει. Βεβαίως, για τη διαπραγµά-
τευση, ίσως θα µπορούσε να είχε προβλεφθεί µία πιο µόνιµη
δοµή, γιατί πάντα θα έχουµε θέµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Κυβέρνησης)

Ολοκληρώνω.
Εν πάση περιπτώσει, αυτό που γινόταν παλαιότερα είναι ότι

τέτοιες ανάγκες συνήθως καλύπτονταν, για λόγους ευελιξίας,
από εποπτεύοντες φορείς. Όταν ήθελε ο Υπουργός κάτι, το περ-
νούσε από τον ΟΔΔΗΧ, το ΤΑΙΠΕΔ και από αλλού. Και αυτή η
δουλειά που τώρα θέλουµε να κάνουµε, θα µπορούσε να χρηµα-
τοδοτηθεί από έναν φορέα. Προτιµούµε να είναι µε διαφανείς
όρους µέσω του ΚΥΣΟΙΠ, διότι είναι ελέγξιµο. Όποιος Βουλευ-
τής θέλει, µπορεί να κάνει µια ερώτηση και να πάρει τα στοιχεία.

Άρα η ρύθµιση που γίνεται είναι απλή, καλύπτει µία συγκεκρι-
µένη ανάγκη και έχει δύο στοιχεία: Είναι πιο διαφανής η διαδι-
κασία έναντι του παρελθόντος και πιο οικονοµική. 

Για να µην σπαταλήσω χρόνο -αν και εφόσον χρειαστεί, υπάρ-
χουν τα στοιχεία- απλώς θα δώσω µόνο ένα στοιχείο από τις δα-
πάνες για συµβούλους και υποστήριξη του ΤΧΣ, το οποίο
χειρίζεται θέµατα ανακεφαλαιοποιήσεων, PSI και λοιπά. Το 2003
ξοδεύτηκαν 8,4 εκατοµµύρια, το 2014 ξοδεύτηκαν 14,4 εκατοµ-
µύρια, το 2015, που είχαµε και τη γνωστή ανακεφαλαιοποίηση,
1 εκατοµµύριο. Εποµένως η πρόταση που κάνουµε, αποσκοπεί
στο να έχουµε µια πιο διαφανή και πιο οικονοµική διαχείριση.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τώρα,
κύριε Θεοχάρη, περιµένετε. Θα µιλήσει ο κ. Ηλιόπουλος για επτά
λεπτά και µόλις ξεκινήσει ο κύκλος των Κοινοβουλευτικών Εκ-
προσώπων, θα σας δώσω επί προσωπικού τον λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, µαθαίνουµε
από τα site και µας ήρθε τώρα µήνυµα στο κινητό, ότι θα ανα-
βληθεί η απογευµατινή συζήτηση σε επίπεδο αρχηγών κοµµάτων
για ένα πολύ µεγάλο θέµα, αυτό της διαπλοκής και της δικαιο-
σύνης, για το οποίο και εµείς έχουµε πάρα πολλά να πούµε,
όποτε γίνει αυτή η συζήτηση, γιατί έχουµε πέσει θύµατα αυτής
της «ανεξάρτητης» -εντός χιλιάδων εισαγωγικών- δικαιοσύνης
στην Ελλάδα. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να µας ενηµερώσετε και να µην τα µαθαί-
νουµε από διάφορα ειδησεογραφικά site, αν όντως ο Πρωθυ-

πουργός της χώρας –αυτός που παριστάνει τον Πρωθυπουργό
της χώρας- µίλησε µε αυτόν που παριστάνει τον αρχηγό της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και µεταξύ τους, σαν καλοί φίλοι συ-
νεννοήθηκαν, γιατί δεν έχουν απολύτως τίποτα να χωρίσουν, να
µεταφερθεί η απογευµατινή συζήτηση σε άλλη ηµέρα. Και αυτό
γιατί έγινε, απ’ ό,τι µαθαίνουµε κι εµείς; 

Θα κάνω µια παρένθεση εδώ. Είµαστε µέσα στο Κοινοβούλιο
και µε ρωτούν διάφοροι φίλοι όπου µε βρίσκουν «Τι γίνεται εκεί
µέσα στο Κοινοβούλιο;» και τους απαντάω: «Απολύτως τίποτα».
Και µάλιστα, σήµερα δεν θα µιλήσω καθόλου, βέβαια, για το συγ-
κεκριµένο νοµοσχέδιο, γιατί µετά από πολλούς µήνες, σήµερα
κατάφερα να µιλήσω έστω αυτά τα επτά λεπτά που µου δίνει το
ελληνικό Κοινοβούλιο και να πω τις απόψεις µου, γιατί όλα τα νο-
µοσχέδια τα φέρνετε µε τη µορφή του κατεπείγοντος. Μιλάνε οι
εισηγητές και οι κοινοβουλευτικοί και τέλος, µε διαδικασίες εξ-
πρές, όπως αυτές που καταγγέλλατε, βέβαια, τόσα χρόνια, όταν
κυβερνούσαν οι υπόλοιποι.

Θα κάνει, λοιπόν, ο κ. Τσίπρας µια σύσκεψη για τα µέτρα ασ-
φαλείας που πρέπει να ληφθούν -δεν ξέρω κι εγώ τι άλλο- µε τον
κ. Καµµένο –και δεν ξέρω κι εγώ ποιους άλλους- τον κ. Τόσκα,
όπως διαβάζουµε, για να συζητήσουν τι; Ποιος είναι πιο επικίν-
δυνος από τον άλλο; Ποιος είναι πιο άχρηστος από τον άλλον;
Ποιος θα φέρει περισσότερους λαθροµετανάστες; Αν θα τους
εξυπηρετήσουµε καλύτερα; Τι θα πει ο κ. Καµµένος στον κ. Τσί-
πρα; 

Θα του δώσει τα διαπιστευτήρια ότι κάνει καλή εξυπηρέτηση
και ότι µαγειρεύει καλά; Γιατί θα πρέπει να το έχει ακούσει ότι
όλοι οι λαθροµετανάστες τρέφονται από αυτά που τους µαγει-
ρεύει ο ελληνικός στρατός. Άρα τι µπορεί να πει ο κ. Καµµένος;
Αν έχει περισσότερο πιπέρι ή αλάτι το φαγητό του τζιχαντιστή
που πήγε και ανατινάχθηκε στις Βρυξέλλες;

Διαβάζω κάτι µηνύµατα συµπαράστασης που στέλνετε ως Κυ-
βέρνηση –είστε και ανεκδιήγητοι και δεν ντρέπεστε και καθόλου-
στην κυβέρνηση του Βελγίου. Στέλνετε µηνύµατα στην Ευρώπη
ότι είστε συντετριµµένοι. Δεν έπρεπε να στέλνετε τέτοια µηνύ-
µατα. Θα πρέπει να τους ζητήσετε ένα µεγάλο συγγνώµη για όλο
αυτό κακό που έχετε προκαλέσει, που έχετε αφήσει τα σύνορα
αφύλακτα, τρύπια –όπως λέει ο ελληνικός λαός- για να µπαίνουν
αυτοί οι τζιχαντιστές, να ξυρίζονται, να κρατάνε και ένα µωρό
στα χέρια να σας κοροϊδεύουν και µετά να πηγαίνουν στα αερο-
δρόµια και στα µετρό και να ανατινάζονται. Και νοµίζετε ότι εµάς
θα µας λυπηθούν και ότι δεν πρόκειται να γίνει κάτι µέσα στο
σπίτι µας, µέσα στην πατρίδα µας, αλλά γελιέστε. 

Γιατί αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι ανήκουν σε αυτό το θρή-
σκευµα, µισούν κάθε τι χριστιανικό, µισούν κάθε τι ευρωπαϊκό.
Δεν πρόκειται ποτέ, όσο και αν θέλετε, µε όποια διεστραµµένη
ιδεοληψία από τις οποίες διακατέχεστε όλοι σας στο ΣΥΡΙΖΑ και
στη συγκυβέρνηση, αυτοί οι άνθρωποι να ενσωµατωθούν σε έναν
ευρωπαϊκό, σε έναν δυτικό τρόπο ζωής. Μπορεί να δείτε ότι
αυτοί οι βοµβιστές έχουν µεγαλώσει κιόλας στις Βρυξέλλες,
αλλά αυτό δεν τους αποτρέπει σε τίποτα.  Όταν θα έρθει η ώρα
που θα τους πει ο καθοδηγητής τους να ανατιναχθούν, θα σκο-
τώσουν όλον τον κόσµο, όσους είναι απέναντί τους, απέναντι στο
θρήσκευµά τους. 

Είναι και αυτός εκεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ένας Κούλογλου,
ένας κρατικοδίαιτος µια ζωή, ο οποίος τόσο καιρό βγαίνει και βρί-
ζει τη Χρυσή Αυγή σαν ρατσιστές, σαν δεν ξέρω και εγώ ποια
άλλη χυδαία έκφραση χρησιµοποιεί αυτός ο άνθρωπος, και σή-
µερα µπορεί να βρισκόταν εκεί στις Βρυξέλλες. Αν τραυµατιζό-
ταν ή αν χτυπούσε κάποιος δικός του ή ο ίδιος, τι θα έλεγε αυτός
ο άνθρωπος; Θα έλεγε ότι καλώς έκαναν και µπήκαν όλοι αυτοί
οι εκατοµµύρια µέσα στην Ευρώπη µε δίοδο την Ελλάδα; 

Και έχω τη «χαρά» και την «τιµή» να έχω πίσω µου την κυρία
Πρόεδρο, το σύµβολο των απανταχού λαθροµεταναστών. Οι λα-
θροµετανάστες όλου του κόσµου ενώθηκαν, για να αποδεχθούν
την πρόκλησή σας, όταν ήσασταν αρµόδια για το θέµα αυτό και
να έρθουν στη χώρα µας. Γιατί λέγατε ότι λιάζονται και ότι τους
χάνουµε. Βέβαια όταν θέλει κάποιος να πάει να παρανοµήσει και
ακούει την Υπουργό να λέει ότι λιάζονται και χάνονται οι λαθρο-
µετανάστες µέσα στη χώρα, θα µας προτιµήσουν και αυτοί και
οι οικογένειές τους. Ήσασταν πάρα πολύ συνεπείς στο πρό-
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γραµµά σας. Γιατί τόσα χρόνια ο ΣΥΡΙΖΑ έλεγε ότι θα φωνάξουν
και τις οικογένειές τους. Μην είναι µόνοι τους εδώ οι τζιχαντι-
στές, να έχουν και τις οικογένειές τους µαζί. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Τζιχαντιστές είναι όλοι αυτοί που έρ-
χονται;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ένα µεγάλο µέρος είναι τζιχαν-
τιστές. Ναι. Σας πείραξε; Μπράβο. 

Εάν θέλετε εσείς του ΣΥΡΙΖΑ, όχι εσείς προσωπικά, σας το
έχουµε πει πάρα πολλές φορές ότι µπορείτε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε
Ηλιόπουλε, δεν θα κάνετε διάλογο. Συνεχίστε την οµιλία σας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, δεν θα κάνουµε κανέναν
διάλογο. Δεν έχω καµία όρεξη µε εσάς που έχετε τις ιδεοληψίες,
να κάνω κανέναν απολύτως διάλογο. 

Απλά θα σας επαναλάβω πάρα πολλές φορές τη θέση µας, ότι
µπορείτε να τους πάρετε σπίτι σας, να µην τους φορτώνετε σε
όλη την επικράτεια, να µην τους φορτώνετε σε όλη την Ελλάδα.
Δεν φταίνε οι εκατό κάτοικοι της Ειδοµένης να υποστούν τα βα-
σανιστήρια που τους έχετε αφήσει να υποστούν. Όπως και σε
όλη την Ελλάδα, παντού, δεν είναι τυχαίο ότι εκτός από κάποια
κοµµατόσκυλα και εκτός από κάποιους δήθεν ανθρωπιστές που
πηγαίνουν και τους ταΐζουν, όλοι οι υπόλοιποι Έλληνες µε το που
ακούγεται µια φήµη ότι θα έρθουν κοντά τους, στο µέρος τους
λαθροµετανάστες, ξεσηκώνονται και δείχνουν µε κάθε τρόπο την
αντίθεσή τους. 

Βέβαια εσάς δεν σας ενδιαφέρει το τι λέει ο ελληνικός λαός.
Εσάς σας ενδιαφέρει να καλοπερνάνε οι λαθροµετανάστες και
να έχουν όλα τα κοµφόρ. Αυτό σας ενδιαφέρει. Ότι πάτε δίπλα
σε δυστυχισµένους Έλληνες -που τους έχετε κάνει να πεινάνε-
και άλλα προβλήµατα, ούτε καν σας περνάει από το µυαλό. 

Η Χρυσή Αυγή έχει ξεκάθαρες θέσεις για αυτό το θέµα. Σαφώς
και δεν δέχεται κανένα hot spot, πουθενά στην Ελλάδα. Σαφώς
και καταθέτουµε πρόταση νόµου για να απελαθούν όλοι οι λα-
θροµετανάστες, να γυρίσουν πίσω στις χώρες προέλευσής τους.
Δεν τους θέλει κανένας Έλληνας. 

Δεν παραλάβαµε την πατρίδα µας ούτε µε σαρίες, ούτε µε
µουσουλµάνους, ούτε µε τζιχαντιστές, ούτε µε όλους αυτούς
τους ανθρώπους οι οποίο είναι ενάντια στο ελληνικό ιδεώδες.
Είναι ενάντια σε κάθε τι ευρωπαϊκό, δυτικό, ελληνικό. 

Εµείς, βέβαια, σαν ελληνικός λαός έχουµε εφεύρει το Δούρειο
Ίππο. Και µέσω αυτής της δικής µας ανακάλυψης προσπαθούν
κάποιοι µε ένα πολύ οργανωµένο σχέδιο, µε έναν Δούρειο Ίππο,
να γεµίσουν την Ελλάδα και την Ευρώπη ισλαµιστές, να ισλαµο-
ποιήσουν, να µουσουλµανοποιήσουν τους τόπους µας. 

Δεν είναι πρόσφυγες, µην γελιόµαστε και µην προσπαθείτε να
µας τους περάσετε σαν πρόσφυγες, σαν προσφυγόπουλα που
τους δίνετε είκοσι ευρώ για να βγάζετε καµιά φωτογραφία κα-
νένα παιδί. Ένα µέρος από αυτούς είναι τζιχαντιστές. Οι άλλοι
προέρχονται από χώρες που δεν έχουν πόλεµο. 

Δεν τους ζητήσαµε να έρθουν στα µέρη µας, δεν θα τους απο-
δεχθούµε, δεν θέλουν και οι ίδιοι να ενσωµατωθούν στον δικό
µας τρόπο ζωής, οπότε ούτε αυτοί το θέλουν ούτε εµείς. Λέµε
όχι στην κατάληψη της Ελλάδας από αλλογενείς, όχι στην ισλα-
µοποίηση της πατρίδας µας, όχι στον εποικισµό. 

Κλείνοντας, λοιπόν, θα πω ότι η Χρυσή Αυγή είναι η τελευταία
γραµµή άµυνας σε όλα αυτά τα σχέδια εναντίον της πατρίδας
µας, αλλά και η πρώτη γραµµή επίθεσης, για να ξαναπάρουµε
την πατρίδα µας πίσω. Καταλάβετέ το. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Ηλιόπουλε, σε σας και σε πολλούς άλλους που µου δίνουν αυτές
τις υπερφυσικές ιδιότητες να κουνάω το χέρι µου και να έρχονται
εδώ οι πρόσφυγες, οι µετανάστες και όλοι οι απελπισµένοι της
γης, σας ευχαριστώ, διότι φαίνεται ότι είµαι σούπερ ήρωας εγώ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ανοίξτε µου το
µικρόφωνο για ένα δευτερόλεπτο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τέλος
πάντων. Εν πάση περιπτώσει, δεν θα ανοίξω διάλογο µαζί σας. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είσαστε Πρόεδρος, ανοίξτε µου
το µικρόφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Συνεχί-

στε. Εδώ κάνουµε συζήτηση για ένα νοµοσχέδιο και εσείς θέλετε
να µας πείτε τα γνωστά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ωραία. Κυρία Πρόεδρε, σχολιά-
ζετε οµιλία Βουλευτού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έχετε
site να τα λέτε. Αφήστε τη Βουλή. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, την οµιλία µου σχολιάσατε,
κυρία Πρόεδρε. Ανοίξτε µου το µικρόφωνο, για να απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε
κύριε Θεοχάρη, συνεχίστε, θα σας δώσω τρία λεπτά. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, σχολιάσατε
την οµιλία µου. Ανοίξτε µου το µικρόφωνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Έλα,
τελείωσε τώρα! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μα, σχολιάσατε την οµιλία µου,
κυρία Πρόεδρε. Ανοίξτε µου το µικρόφωνο επιτέλους! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
εαυτό µου σχολιάζω. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Όχι, την οµιλία µου σχολιάσατε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Επειδή

απευθυνθήκατε σε εµένα, εντάξει; Τελείωσε τώρα. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν έχετε καµµία υπερφυσική

δυνατότητα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τότε τι

έχω; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Είστε άχρηστη και εσείς, όπως

και όλη η Κυβέρνηση!  
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ναι, τα

καταφέρνω. Ένα άτοµο κατάφερε τα πάντα, να ανατρέψει τη γε-
ωπολιτική της ισορροπίας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ανοίξτε µου το
µικρόφωνο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Ορίστε,
κύριε Θεοχάρη, έχετε τον λόγο. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-
εδρε. 

Ο κ. Θεωνάς δεν αντέχει την πολιτική  κριτική -είναι δεδοµένο-
, όπως και ο υπόλοιπος ΣΥΡΙΖΑ δεν αντέχει στην πολιτική κριτική.
Μας το είπε και ο κ. Βερναρδάκης πριν από µερικές εβδοµάδες
ότι αυτονοµούνται τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και αυτό δεν
είναι καλό. Είναι προφανές ότι αυτονοµείται και η αντιπολίτευση
και αυτό δεν αρέσει στο καθεστώς ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. 

Επίσης, µου έγινε κριτική, γιατί µίλησα για διαφθορά. Πράγ-
µατι, δεν είµαι δικαστής και ίσως ο κ. Αλεξιάδης, που δεν είναι
πολιτικός, να µη θέλει να δει τη διαφορά, αλλά υπάρχει διαφορά
µεταξύ δικαστών και πολιτικών. Εγώ, λοιπόν, σας κρίνω πολιτικά.
Σας λέω, για παράδειγµα, όπως αρχικά είπε ο κ. Θεωνάς, ότι πρέ-
πει να υποστηρίξετε την Κύπρο και πρέπει να πάτε πριν τη Σύ-
νοδο Κορυφής µε διακηρυγµένη υποστήριξη στην Κύπρο. Είναι
καλό ότι το κάνατε στη Σύνοδο Κορυφής και το επικροτώ, αλλά
έπρεπε από πριν να το έχετε κάνει, όπως το ζήτησα. Εν πάση πε-
ριπτώσει, έστω και τελευταία στιγµή τη στηρίξατε. 

Τώρα, όσον αφορά τη διαφθορά, σας είπα ήδη ότι οι τροπο-
λογίες για το Γενικό Λογιστήριο ευνοούν ειδικές σχέσεις µεταξύ
ελεγκτών και ελεγχοµένων. Δεν πρέπει να τις ευνοήσετε. Άρα,
πολιτικά ευνοείτε τη διαφθορά.

Σας λέω πως έχετε ξεχάσει ότι θα πιάσετε το λαθρεµπόριο των
καυσίµων 1,5 δισεκατοµµυρίου. Πού είναι η πολιτική σας βού-
ληση να τα πιάσετε; Και αυτά έλεγε ο αρµόδιος Υπουργός ο κ.
Μάρδας στις προγραµµατικές δηλώσεις τον περασµένο Γενάρη.
Πού είναι η βούλησή σας; 

Σας λέω ότι ξεχάσατε 2,5 δισεκατοµµύρια από τη λίστα του
Νικολούδη. Πού είναι η βούλησή σας; 

Είχατε πει στις προγραµµατικές δηλώσεις σχετικά µε 800 εκα-
τοµµύρια από το λαθρεµπόριο καυσίµων. Τίποτα δεν φέρατε. 

Προχθές, ο κ. Χουλιαράκης έδωσε στοιχεία στη Βουλή. Από
τον ειδικό λογαριασµό από τη διαφθορά, το 2015 πήραµε 4 εκα-
τοµµύρια, ενώ το 2014 πήραµε 27 εκατοµµύρια. Αυτή είναι, λοι-
πόν, η διακηρυγµένη σας βούληση, η οποία δεν φέρνει ούτε ένα
αποτέλεσµα. 

Δεν θέλετε λοιπόν, να βρίσκετε  λύσεις. 
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Θα ήθελα να πω δύο λόγια, για να µην πάρω µετά το χρόνο
από τη δευτερολογία, σχετικά µε τις τροπολογίες και να ολοκλη-
ρώσω. Δεν θα χρειαστεί να πάρω δευτερολογία µετά από αυτό. 

Μας µίλησε και ο κ. Τσακαλώτος λίγο για τη διαπραγµάτευση
και µας είπε ότι υπάρχουν πολλοί παίχτες οι οποίοι θέλουν τις
λύσεις. Καλό είναι αυτό. Αυτό µας το λέει εδώ και δύο µήνες και
ακόµη δεν βλέπουµε την αξιολόγηση, ακόµη δεν βλέπουµε φως.
Μακάρι να είναι έτσι όπως το λέει, αλλά δεν είµαι σίγουρος καν,
αν η λύση που προσφέρετε σε αυτό το τραπέζι είναι λύση που
θέλει η ίδια η Κυβέρνηση να φέρει. 

Τέλος, κάνετε νοµοτεχνική βελτίωση και αλλάζετε την τροπο-
λογία, το άρθρο 6. Γιατί δεν αλλάζετε αυτό που σας ζητήσαµε
και για τις ΔΕΚΟ; Γιατί τώρα που χάσατε τον έλεγχο των τραπε-
ζών, τώρα που δεν µπορείτε να ελέγξετε τις τέσσερις συστηµικές
τράπεζες που έφυγαν στα χέρια του SSM, τώρα φέρνετε τροπο-
λογία για τις διαφηµιστικές τους δαπάνες. 

Και το παράλληλο πρόγραµµα που µας έλεγε ο κ. Δραγασά-
κης, το παράλληλο τραπεζικό σύστηµα, όταν χάνετε τον έλεγχο
και της τράπεζας Αττικής, η οποία ελέγχεται από τον SSM για τα
έργα και τις ηµέρες των διοικήσεων, τώρα λοιπόν και σε αυτήν
την τροπολογία µας το φέρνετε. 

Για τις ΔΕΚΟ, όµως, που ελέγχετε εσείς το κρατικό χρήµα, που
είναι η διαφθορά του κρατικού χρήµατος, δεν φαίνεται καµµία
αλλαγή. Χάνετε την ευκαιρία και αποδεικνύεται στην πράξη ότι
ευνοείτε τη διαφθορά και την θέλετε. Θα σας εγκαλώ πολιτικά
συνέχεια ότι ευνοείτε πολιτικά την διαφθορά.

Τέλος, για τα στοιχεία για τον κ. Κιµ στην τροπολογία που µας
φέρνετε: Έχω ζητήσει επανειληµµένα τα στοιχεία. Μιλάτε για
διαφάνεια. Μιλάτε για µείωση εξόδων. Έχετε φέρει µετακλητούς
του διεθνούς jet set. Από εκεί που λέγατε ότι θα καταργήσετε
τους µετακλητούς, µας φέρνετε και διεθνείς µετακλητούς. Ο κ.
Κιµ αµείβεται ή όχι µε 125.000 ευρώ το µήνα; Να φέρετε εδώ τα
στοιχεία. Να µη µας φέρνει ο κ. Δραγασάκης στοιχεία για το ΤΧΣ,
το οποίο ΤΧΣ δεν αναφέρεται στην τροπολογία. Και ένα νοσοκο-
µείο µπορεί να µείωσε τις δαπάνες του, έχει σχέση µε αυτήν την
τροπολογία;

Να µας φέρετε τα στοιχεία για το Υπουργείο Οικονοµικών, αν
µείωσε τις δαπάνες σε αυτούς τους ανθρώπους και να µας πει
πόσες είναι αυτές οι δαπάνες. 

Δεν υπηρετείτε τη διαφάνεια. Υπηρετείτε συνεχώς την δια-
φθορά!

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, είκοσι ένας µαθητές και µαθήτριες και
δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Αρ-
χαγγέλου Ρόδου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχει γίνει γνωστό ότι για το απόγευµα διερευνάται η
αναβολή της προ ηµερήσιας διάταξης συζήτησης. Θα συνεδριά-
σει στις 15:00’ η Διάσκεψη των Προέδρων για να δει αν πράγµατι
θα αναβληθεί και για ποια µέρα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Έτσι που το είπατε δεν το καταλά-
βαµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Είναι
ένα αίτηµα του Πρωθυπουργού. Θα το συζητήσει η Διάσκεψη
των Προέδρων.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Αναβάλλεται ή δεν αναβάλλεται;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Δεν έχει

αναβληθεί, διότι δεν το αποφασίζει µόνος του. Θα συνέλθει η
Διάσκεψη των Προέδρων. Ζητάει λόγω των βοµβιστικών επιθέ-
σεων και λόγω της έντασης που θα προκληθεί στη συζήτηση, τη
δυνατότητα ολίγων ηµερών αναβολής. Έχει συνεννοηθεί και µε
τον Αρχηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. 

Τα υπόλοιπα δεν είναι της αρµοδιότητάς µου να σας απαν-
τήσω.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Έχω την εντύπωση ότι η Διάσκεψη
των Προέδρων θα καθορίσει την ηµεροµηνία. Η αναβολή εζη-
τήθη και γίνεται.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): «Δυνα-
τότητα αναβολής» λέει το αίτηµα. Εγώ σας µεταφέρω µε ακρί-
βεια τι λέει το αίτηµα.

Τον λόγο έχει ο κ. Βρούτσης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκ µέ-

ρους της Νέας Δηµοκρατίας εκφράζουµε τη θλίψη µας και τη
συµπαράστασή µας στο λαό του Βελγίου και καταδικάζουµε µε
τον πιο κατηγορηµατικό τρόπο τις απαράδεκτες αυτές τροµο-
κρατικές ενέργειες και το αίµα των αθώων πολιτών που σήµερα
το πρωί τροµοκράτες στην καρδιά της Ευρώπης χτύπησαν.

Το σίγουρο είναι ότι τα γεγονότα αυτά και µετά τα γεγονότα
του Παρισίου θα επηρεάσουν την Ευρώπη. Δυστυχώς, θα επη-
ρεάσουν και την χώρα µας. Θα επηρεάσουν αναπόφευκτα την
πολιτική της µετανάστευσης και του προσφυγικού. Και προ-
βλέπω ότι θα τα επηρεάσουν αρνητικά. Θα τα επηρεάσουν αρ-
νητικά, γιατί σήµερα -δυστυχώς- µε ενάµιση χρόνο καθυστέρη-
ση, η Κυβέρνηση δείχνει και ανήµπορη και ανίκανη και επιβεβαι-
ώνεται το πόσο λάθος πολιτική έχει ακολουθήσει µέχρι σήµερα. 

Εκτιµώ ότι αδικείτε την κ. Χριστοδουλοπούλου µε την µοµφή
η οποία γίνεται κατά καιρούς στο πρόσωπό της για το περίφηµο
«λιάζονται». Δεν φταίει η κ. Χριστοδουλοπούλου. Ήταν η κυβερ-
νητική, συνολικά, πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ που δηµι-
ούργησε αυτό το µεγάλο πρόβληµα στη χώρα µας, το οποίο
σήµερα έφερε ως αποτέλεσµα η πατρίδα µας να είναι αποµονω-
µένη, µε κλειστά σύνορα και να είναι ο περίγελος και η δακτυλο-
δεικτούµενη της Ευρώπης. Αυτό καταφέρατε, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ!

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς τι θα κάνετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Εµείς αυτό που µπορούσαµε να κά-

νουµε, το αποδείξαµε. Επί προηγούµενης κυβερνήσεως είχαµε
αποτρέψει τις ροές των εκατοντάδων χιλιάδων µεταναστών. 

Κι αν κάποιοι σήµερα επικαλούνται το Φαρµακονήσι, πολύ
απλά λέω ότι η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ έφερε εκατό φορές το
Φαρµακονήσι µε τους εκατοντάδες πνιγµένους στο Αιγαίο µε την
πολιτική της. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Πώς το έκανε αυτό; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Και η πολιτική η δική σας, κυρία Χρι-

στοδουλοπούλου ήταν συγκεκριµένη. Κάνατε συγκεκριµένα
πράγµατα. Όχι εσείς -το επαναλαµβάνω- ο ΣΥΡΙΖΑ. Κλείσατε την
Αµυγδαλέζα, εκπέµψατε ένα µήνυµα στην παγκόσµια κοινότητα
ότι η Ελλάδα απλόχερα µπορεί να υποδεχθεί τον καθένα και το
µήνυµα ελήφθη. Η Τουρκία το αξιοποίησε και εκατοντάδες χιλιά-
δες µετανάστες και πρόσφυγες από παντού ακολούθησαν την
πορεία του µηνύµατός σας. 

Σήµερα, ενάµιση χρόνο µετά, αλλάζετε πολιτική και η µία Αµυ-
γδαλέζα που κλείσατε, τη οποία καταγγέλλατε, πολλαπλασιάζε-
ται επί εκατό. Αυτοί είστε! 

Δυστυχώς, όµως, τα λάθη σας, τις ιδεοληψίες σας τις πληρώ-
νει ο ελληνικός λαός. Τις πληρώνει βιωµατικά, τις πληρώνει και
οικονοµικά. Γιατί αυτό το οποίο συµβαίνει σήµερα στην Ελλάδα,
κάποιος θα το πληρώσει. Θα το πληρώσουν οι Έλληνες, ο Έλ-
ληνας εργαζόµενος, ο Έλληνας άνεργος, θα το πληρώσει ο Έλ-
ληνας συνταξιούχος. Πληρώνουν τις πολιτικές του ΣΥΡΙΖΑ και
των ΑΝΕΛ. 

Μην ξεχνάµε τους ΑΝΕΛ, διότι τη στιγµή που γίνονται αυτά στη
χώρα µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διατρέχει στο διαδίκτυο
η εικόνα του κ. Καµµένου, Υπουργού της Κυβέρνησης, να λέει
ότι θα γεµίσει τζιχαντιστές την Ευρώπη. Κρυβόµαστε πίσω από
το δάχτυλό µας; Αυτό δεν είπε ο Υπουργός της Κυβέρνησης; Και
ποια είναι η επίπτωση για τον Υπουργό εκ µέρους του Πρωθυ-
πουργού, σήµερα που έπρεπε να υπάρχουν κάποιες κινήσεις; Τί-
ποτα. Απλώς συνυπάρχετε για την καρέκλα. Δυστυχώς, το µαρ-
ξιστικό όνειρο έχει µετατραπεί σε εφιαλτικό όνειρο για τους Έλ-
ληνες από την πολιτική σας.

Εγώ άκουσα τους καθησυχασµούς του κ. Τσακαλώτου για τη
διαπραγµάτευση. Μακάρι να είναι έτσι όπως τα λέει. Όµως, δεν
πρέπει να ξεχνάει ο ελληνικός λαός ότι τίποτα από αυτά τα οποία
συµβαίνουν σήµερα -την αγωνία και τις επικείµενες µειώσεις σε
συντάξεις, σε µισθούς και αυξήσεις φόρων- δεν θα συνέβαινε αν
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δεν υπήρχε αυτή η ιδεοληψία του ΣΥΡΙΖΑ, ο απύθµενος λαϊκι-
σµός και η δηµαγωγία και η ανάγκη για κατάληψη της εξουσίας
και της καρέκλας τον Ιανουάριο του 2015. 

Αυτό κάνατε, κύριε Υπουργέ. Είπατε απίστευτα ψέµατα, εξα-
πατήσατε τον ελληνικό λαό, µιλήσατε για αυξήσεις, για σκίσιµο
µνηµονίου, για µια γενναία διαπραγµάτευση. Τον εξαπατήσατε
τον ελληνικό λαό και κοιτάξτε πού τον φέρατε: Κάνατε τις πρώ-
τες µειώσεις το 2015, µειώσατε τις συντάξεις 2% οριζόντια, τις
επικουρικές 6%. Είστε η πρώτη Κυβέρνηση που µείωσε τη χαµη-
λότερη σύνταξη, τα 486 ευρώ και τα φτάσατε στα 120 ευρώ το
µήνα. Αυξήσατε τους φόρους στα νησιά του Αιγαίου, όπως στη
Ρόδο -και ήταν εδώ και τα είκοσι ένα παιδιά από τη Ρόδο που µας
παρακολουθούσαν- και αλλάξατε το βιοτικό επίπεδο, ένα στά-
τους το οποίο έχει κερδίσει η Ελλάδα από το 1980 και µετά απέ-
ναντι στην είσοδό µας στην τότε ΕΟΚ. Ήταν ένα κυριαρχικό
δικαίωµα που το χάσαµε. Και µέχρι τον Ιούνιο του 2016 θα το χά-
σουν όλα τα νησιά του Αιγαίου αυτό το προνόµιο. Αυξήσατε φό-
ρους στους αγρότες, στον πρωτογενή τοµέα. 

Τώρα έρχεται το δεύτερο κύµα που αφορά το αχρείαστο τρίτο
µνηµόνιο του ΣΥΡΙΖΑ -αυτό πληρώνει σήµερα ο ελληνικός λαός-
στο οποίο, δυστυχώς, παρά τον ήρεµο τρόπο του κ. Τσακαλώτου
ότι θα πάνε όλα καλά, προβλέπεται αλλαγή του αφορολογήτου.
Υπουργοί και Βουλευτές δικοί σας λένε πλέον ότι ο πλούτος
προσδιορίζεται στα 1.000 ευρώ το µήνα, άρα ας φορολογήσουµε
από εκεί και πάνω. Αυτή είναι πολιτική σας. Οι «φόροι, φόροι,
φόροι» είναι πολιτική του ΣΥΡΙΖΑ. Πώς να το κάνουµε; 

Προβλέπονται µειώσεις, λοιπόν, των συντάξεων και είναι τε-
λείως υποκριτικό. Το σχέδιο του κ. Κατρούγκαλου, το οποίο λέει
ότι δεν θα µειωθούν οι συντάξεις, πέρα από τις µειώσεις που ανέ-
φερα πριν, προβλέπει µείωση από 15% έως 30% -το σχέδιό του,
αυτό που παρουσίασε- στους καινούργιους συνταξιούχους. Προ-
βλέπει µείωση των επικουρικών συντάξεων και αλλαγή του στά-
τους σε όλο το ασφαλιστικό, το οποίο κατά τη γνώµη µου είναι
ένα κακέκτυπο αντίγραφο της δικής µας πολιτικής που ήµασταν
έτοιµοι να εφαρµόσουµε τον Ιανουάριο του 2015 και το οποίο
ήταν µια σταθµισµένη πολιτική για το ασφαλιστικό, ένας νόµος
που κληρονόµησα από προκατόχους µου. Το σεβάστηκα, το στή-
ριξα, το εξορθολόγησα και ήταν έτοιµο να εφαρµοστεί. Και εσείς
το πήρατε, το κακοποιήσατε, αλλάξατε τους συντελεστές ανα-
πλήρωσης, µε αποτέλεσµα να έρχονται τώρα, µαζί µε το τρίτο,
αχρείαστο µνηµόνιο του ΣΥΡΙΖΑ, πολιτικές για το ασφαλιστικό,
οι οποίες ουσιαστικά θα µειώσουν πάρα πολύ τις συντάξεις όλων
των Ελλήνων αδιάκριτα. 

Και µαζί µε όλα αυτά, ακούω την κυρία Πρόεδρο να λέει ότι πι-
θανόν σήµερα να ακυρωθεί η συζήτηση για το θέµα της διαπλο-
κής µε εισήγηση του Πρωθυπουργού λόγω των γεγονότων. Ο
πειρασµός, όµως, καθηµερινά εκ µέρους της Κυβέρνησης είναι
αδιανόητος και ασύλληπτος. Τροφοδοτεί τα µέσα ενηµέρωσης
και το πολιτικό σύστηµα καθηµερινά είτε µε δηλώσεις είτε µε
ενέργειες που προκαλούν, κύριε Υπουργέ. 

Και µια τέτοια ενέργεια είναι η τροπολογία την οποία καταθέ-
σατε σήµερα. Και γιατί ζητάτε την έγκριση του Κοινοβουλίου; 

Να µάθει, λοιπόν, ο ελληνικός λαός ότι ο ΣΥΡΙΖΑ κατέθεσε µία
τροπολογία µε την οποία ζητάει τη δυνατότητα, δια µέσου της
έγκρισης των Ελλήνων Βουλευτών, για απευθείας ανάθεση σε
πρόσωπα αδιευκρίνιστα, µε ποσά αδιευκρίνιστα, για να κάνει τι;
Για να έχει υποστήριξη στη διαπραγµάτευση.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Δεν είχατε εσείς;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Είστε ανίκανοι -και εάν αυτό δεν είναι

ο ορισµός της ανικανότητάς, τι είναι;- να διαχειριστείτε πράγ-
µατα για τα οποία σας εξέλεξε ο ελληνικός λαός. Παραιτηθείτε,
λοιπόν! Δεν σας εξέλεξε ο ελληνικός λαός για να προσλαµβάνετε
υπαλλήλους, για να τους πληρώνετε να κάνουν τη δική σας δου-
λειά. Εµείς δεν το κάναµε αυτό.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Δεν το κάνατε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Δεν υπήρχε τέτοια πολιτική εκ µέρους

της προηγούµενης κυβέρνησης.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Οκτώ εκατοµµύρια

σας είπε ο Αντιπρόεδρος.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Και τα στοιχεία τα οποία παρέθεσε

προηγουµένως ο κύριος Αντιπρόεδρος, είναι άσχετα µεταξύ

τους.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Άσχετα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Είναι τελείως διαφορετικά. 
Ζητάτε, λοιπόν, λευκή εξουσιοδότηση; Και τι έργο παράγουν

αυτοί; Και ποιοι είναι αυτοί; Και ζητάτε απευθείας ανάθεση; Αυτό
δεν είναι ο ορισµός της ανικανότητας και της αδιαφάνειας; Και
εάν δεν είναι αυτό θράσος, να έρχεστε, δηλαδή, εδώ για να νο-
µιµοποιήσει η ελληνική Βουλή την αδιαφάνεια και την ανικανό-
τητα, τι είναι, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΔΟΠΟΥΛΟΣ: Έχετε πολύ µεγάλο θράσος!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Εσείς οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ πώς

τα ανέχεστε αυτά; 
Και τώρα δεν κάνω τη σύγκριση µε το παρελθόν για το τι λέ-

γατε για την task force -η οποία δεν πληρωνόταν κιόλας- την
οποία καταργήσατε την επόµενη µέρα. Η task force δεν πληρω-
νόταν. Ήταν βοήθεια στην ελληνική κυβέρνηση.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Γκαουλάιτερ ήταν.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Και σήµερα έρχεστε µε θράσος και ζη-

τάτε απευθείας αναθέσεις για να έχετε υποστήριξη για το έργο
το δικό σας; Και οι υπάλληλοι των Υπουργείων τι κάνουν; Τους
υποτιµάτε, όπως τους υποτιµήσατε και στο Υπουργείο Εργασίας,
που σας κατήγγειλαν και είπαν ότι ο κ. Κατρούγκαλος κοροϊδεύει
και πως ποτέ το νοµοσχέδιο το οποίο προβάλλει ως ελληνικό,
δεν γράφτηκε στο Υπουργείο Εργασίας. Και ποιοι το έγραψαν;
Τώρα επιβεβαιώνεται. Μήπως και εκεί πλήρωσε ο ελληνικός λαός
και ο Έλληνας φορολογούµενος για το νοµοσχέδιο του κ. Κα-
τρούγκαλου; Συνδέονται αυτά, κύριε Αλεξιάδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς, επιβεβαιώνεται η
πλήρης αποτυχία της Κυβέρνησης σε όλα τα επίπεδα. Την πιο
κρίσιµη στιγµή για την Ελλάδα και τον ελληνικό λαό έτυχε να
είναι στο τιµόνι της Κυβέρνησης ο ΣΥΡΙΖΑ µαζί µε τους ΑΝΕΛ,
που οδήγησαν το σκάφος της χώρας µας στην ξέρα και σε απρό-
βλεπτα προβλήµατα που φέρνουν τώρα µπροστά µας.

Κρίµα, γιατί πέρα από το πολιτικό κόστος του ΣΥΡΙΖΑ και της
Κυβέρνησης -φαίνεται καθηµερινά από τις δηµοσκοπήσεις ότι
παίρνετε διαζύγιο από την ελληνική κοινωνία- το πολιτικό τίµηµα
που εισπράττει ο ΣΥΡΙΖΑ, το εισπράττει δυστυχώς και ο ελληνι-
κός λαός. Πληρώνουµε την ιδεοληψία, τη δηµαγωγία ενός κόµ-
µατος, το οποίο πήρε την εξουσία λέγοντας ψέµατα και εξαπα-
τώντας κατά σύστηµα τον ελληνικό λαό, κάτι που συνεχίζει να
κάνει µέχρι και σήµερα.

Έχω την αίσθηση ότι είναι η ώρα να τα µαζεύετε.
Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τον
λόγο έχει ο κ. Δανέλλης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε µία αποφράδα ηµέρα, για

την Ευρώπη και τον κόσµο ολόκληρο. Η Ευρώπη βρίσκεται µπρο-
στά σε ένα εξαιρετικά περίπλοκο και δύσκολο δίληµµα, πρό-
κληση, επιταγή: Να διασφαλίσει στους ευρωπαίους πολίτες και
στους επισκέπτες της το αγαθό της ασφάλειας, χωρίς, όµως,
ταυτοχρόνως να απωλέσει τίποτα από τον κώδικα των αξιών που
κάνουν την Ευρώπη διαφορετική από τον κόσµο ολόκληρο, ό,τι
αναφέρεται, δηλαδή, στις κατακτήσεις για τα δικαιώµατα του αν-
θρώπου και του πολίτη.

Γι’ αυτόν τον λόγο απαιτείται όσο ποτέ ψυχραιµία και σύνεση,
έτσι ώστε να αποφύγουµε όλα αυτά που µπορεί να υποστούµε
ως ενωµένη Ευρώπη και ως κόσµος ολόκληρος.

Θέλω, επίσης, να εκφράσω και εκ µέρους του κόµµατός µου
τη θλίψη και τα συλλυπητήρια µου στους συγγενείς των αθώων
θυµάτων, γιατί τέτοιου είδους τυφλά κτυπήµατα µέχρι σήµερα
δεν είχαµε ποτέ στην ευρωπαϊκή ήπειρο, τουλάχιστον επί εποχής
ύπαρξης της Ενωµένης Ευρώπης, επί εποχής εγχειρήµατος του
να υπερβούµε όλα εκείνα που µας είχαν οδηγήσει στους ολέ-
θρους των παγκοσµίων πολέµων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γράφει ο Γιαπωνέζος συγγρα-
φέας Χαρούκι Μουρακάµι: «Δυστυχώς, το ρολόι δουλεύει, οι
ώρες περνούν, το παρελθόν αυξάνεται, το µέλλον υποχωρεί, οι
δυνατότητες µειώνονται, οι τύψεις συσσωρεύονται». Ή µήπως
όχι; Τίποτα απ’ όλα όσα διαδραµατίζονται γύρω µας δεν αποδει-
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κνύουν ότι γίνεστε, ότι γινόµαστε συνολικότερα σοφότεροι από
τα λάθη.

Για να πάρουµε ένα µείζονα τοµέα της δηµόσιας ζωής και της
λειτουργίας της δηµοκρατίας, πού βρίσκεται σήµερα το αίτηµα
για περισσότερη δικαιοσύνη και διαφάνεια, που είναι απαιτήσεις
της κοινωνίας, µίας τραυµατισµένης από ένα επί µακρόν προβλη-
µατικό παρελθόν; Εκτός, βεβαίως, εάν εννοούσατε, όλον αυτόν
τον καιρό και σήµερα, ότι η διαπλοκή είναι κάτι που χαρακτηρίζει
µόνο τους άλλους. Η στάση τόσο του Αναπληρωτή Υπουργού Δι-
καιοσύνης, δυστυχώς, όσο και του Πρωθυπουργού που εξακο-
λουθεί να τον στηρίζει στην υπόθεση Τσατάνη, µόνο σε περισ-
σότερη δικαιοσύνη και διαφάνεια δεν παραπέµπουν.

Ας είµαστε ειλικρινείς. Οι κυβερνήσεις στη µεταπολιτευτική
Ελλάδα πάντα επιχειρούσαν να ελέγξουν τη δικαστική εξουσία.
Καµµία κυβέρνηση ποτέ δεν επιθύµησε την ανεξαρτησία της
χωρίς εκπτώσεις, χωρίς αστερίσκους. Ωστόσο, στη δηµοκρατία
οι εξουσίες όχι µόνο διαχωρίζονται, αλλά επιβάλλεται και να αλ-
ληλοελέγχονται. Η µία πρέπει να επιτηρεί την άλλη, για να µην
υπάρχουν εκτροπές. 

Αυτά είναι κατακτήσεις του µακρινού Διαφωτισµού. Όµως, η
απέχθεια που τρέφετε για τη διάκριση των εξουσιών, τον ακρο-
γωνιαίο λίθο της δηµοκρατίας, είναι άνευ προηγουµένου, γιατί
εδράζεται σε ιδεοληψίες και συνεπώς, γίνεται πολύ πιο επικίν-
δυνη. 

Δυστυχώς, επίσης, είναι πολλαπλά επαναλαµβανόµενη, αφού
οµόφωνα και σύσσωµο το Υπουργικό Συµβούλιο διόρισε τη συν-
δικαλίστρια, που και µόνο γι’ αυτό το χαρακτηριστικό θα έπρεπε
να την θεωρεί εκτός του πίνακα των υποψηφίων, κ. Θάνου ως
Πρόεδρο του Αρείου Πάγου και εν συνεχεία, θεσµοθετήσατε
πρωτοφανείς εξουσίες γι’ αυτήν, δίνοντάς της τη δυνατότητα
πειθαρχικού ελέγχου όλων των δικαστών. 

Τι κάνατε, δηλαδή, στην ουσία µε αυτό; Επεκτείνατε τον έλεγ-
χο της εκτελεστικής εξουσίας επί των δικαστών σε ολόκληρη την
ιεραρχία. Έτσι, διασφαλίζεται το αίτηµα για περισσότερη δικαιο-
σύνη και διαφάνεια, ενώ από την άλλη πλευρά η ίδια η κ. Θάνου
ξεχνά να κρούσει τον κώδωνα του κινδύνου για την τραγικά αργή
απονοµή της δικαιοσύνης στη χώρα µας, µε αποτέλεσµα να κα-
ταλήγουµε στο όνειδος της αποφυλάκισης Ρουπακιά, ενός κατ’
οµολογία δολοφόνου, που µάλιστα λάµβανε εντολές και από
κόµµα της Βουλής, όπως το ίδιο το κόµµα αποδέχθηκε αναλαµ-
βάνοντας την πολιτική ευθύνη;

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Τι είπες τώρα;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Αναλάβατε την πολιτική ευθύνη. Ο

Αρχηγός σας ανέλαβε την πολιτική ευθύνη. Το ξεχνάτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Τι λες άνθρωπε; Θα σας ξεφτιλίσουµε! Να

ανακαλέσει, κυρία Πρόεδρε.
(Θόρυβος από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Ο Αρχηγός σας ανέλαβε την πολιτική

ευθύνη.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Βρε ψεύτη άνθρωπε, τι είπες;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μη δια-

κόπτετε τώρα…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Τι είπε;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Με παρασύρετε και ανοίγω διάλογο

µαζί σας. Είναι θέµα αρχής.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Αυτό που λέτε τώρα, τι είναι;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Μη δια-

κόπτετε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Να ανακαλέσει αυτό που λέει.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Δεν φταίτε εσείς που βρίσκεστε εδώ

µέσα. Αυτό είναι το µόνο ελαφρυντικό σας, ότι δεν φταίτε εσείς
που βρίσκεστε εδώ µέσα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Αυτό που είπες τώρα εσύ τι είναι; Ό,τι σου
κατεβαίνει στο µυαλό λες!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Έτσι, λοιπόν, ο παραλογισµός δεν
σταµατάει εδώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Δεν συνεχίζεται η κουβέντα έτσι. Θα ανα-
καλέσεις αυτό που είπες. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε…
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ότι έδωσε το κόµµα εντολή, τι είναι αυτά

που λες,;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Την πολιτική ευθύνη την αναλάβατε,

ναι ή όχι;
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Όχι!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ποια πολιτική ευθύνη;
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κανείς δεν ανέλαβε.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Τον Αρχηγό σας ελέγξτε, λοιπόν! Τε-

λειώσαµε! Την πολιτική ευθύνη αναλάβατε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν µπορεί να λέγονται τέ-

τοια πράγµατα!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κύριε

Λαγέ, εδώ είναι Βουλή. Ο καθένας εκφράζει τις απόψεις του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν µπορεί να λέγονται τέ-

τοια πράγµατα. Ζητώ τον λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Όταν

πάρετε τον λόγο, µπορείτε να πείτε ό,τι θέλετε. Τώρα δεν µπο-
ρείτε. Θα ολοκληρώσει ο οµιλητής και µετά θα µιλήσετε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΔΑΝΕΛΛΗΣ: Άρχισα να λέω, λοιπόν, ότι µε από-
λυτα σουρεαλιστικό τρόπο διαπιστώνουµε ότι επιστρέφουµε εί-
κοσι µε είκοσι πέντε χρόνια πριν, όταν µέσα στην απόλυτη άρ-
νηση της επικοινωνίας µας µε την πραγµατικότητα βλέπαµε ότι
ζούµε σε έναν διαφορετικό κόσµο απ’ αυτόν που όλος ο υπόλοι-
πος κόσµος αντιλαµβανόταν ότι ζει. Και σήµερα, που ξαναδηµι-
ουργούµε εκείνες τις προϋποθέσεις της απόλυτης αποµόνωσής
µας, διαπιστώνουµε µε τρόµο ότι απαιτείται ξανά αυτό που τότε
είχε απαιτηθεί και που στήθηκε, ένα δίκτυο λογικής -και σήµερα
απαιτείται ίσως πολύ περισσότερο- όπως εκείνο το δίκτυο λογι-
κής που είχε στήσει ο αξέχαστος Λεωνίδας Κύρκος, που και πολ-
λοί από εµάς εδώ µέσα, είχαµε τότε στηρίξει, λέγοντας το
αυτονόητο για το περίφηµο «Μακεδονικό», ότι η ελληνική Μακε-
δονία είναι ελληνική. Ήταν πολύ απλό αυτό και εξακολουθεί να
είναι πολύ απλό. Όλα τα υπόλοιπα, µας αυτοπαγιδεύουν και µας
αυτοπαγίδευσαν για είκοσι µε είκοσι πέντε χρόνια, αποµονώνον-
τάς µας από παντού. 

Σήµερα, λοιπόν, όπου βρισκόµαστε σε ένα χαµηλό βαροµε-
τρικό, που όλο και χαµηλώνει περισσότερο, εµείς εξακολου-
θούµε µέσα σε ένα ολέθριο υποκριτικό στρουθοκαµηλισµό να
ζούµε µια πραγµατικότητα έτσι όπως εµείς επιθυµούµε να τη
ζούµε. 

Όµως, των οικιών ηµών εµπιµπραµένων ηµείς παιανίζοµεν. Τι
πιο αποτελεσµατικό από το να ακουστεί ξανά το «Μακεδονία ξα-
κουστή» από τη µπάντα του Ναυτικού στην Αµερική, την ώρα που
ο κ. Καµµένος θα κατέθετε το στεφάνι του; Είναι δυνατόν τέτοιες
εκδηλώσεις εθνολαϊκιστικού κιτς να µπορούν να αλλάξουν τα διε-
θνή δεδοµένα δυο δεκαετιών; 

Είναι, επιπλέον, αποκαρδιωτικό ο Αρχηγός της Αξιωµατικής
Αντιπολίτευσης και πιθανόν αυριανός πρωθυπουργός, ο κ. Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης, να εµφανίζεται εν έτει 2016, πολύ πιο πίσω
από τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη του 1990 -αναφέροµαι στο
«Μακεδονικό»- όταν, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, οι
ισορροπίες γίνονται παραλυτικές, ακυρώνουν το µήνυµα και µα-
ταιώνουν στην πράξη και τον εκσυγχρονισµό και τις µεταρρυθ-
µίσεις και έτσι δεν µπορούµε να περάσουµε. Κα µη µου πει
κανείς πως η διαγραφή Κρανιδιώτη ισορροπεί τα πράγµατα, γιατί
ακόµα διερωτώµαι για τις δηλώσεις Κρανιδιώτη γιατί η εισαγγε-
λία δεν έχει αντιδράσει ακόµη σε µια ευθεία πρόκληση παθών,
διχασµού, µίσους και βίας του απερίγραπτου κυρίου «Δικτύου
21», που απειλεί µε Γουδί όλους εµάς τους εθνοπροδότες. Πρό-
κειται για µια τρέλα, αριστερή και δεξιά. Πώς να µας καταλάβει
κανένας τρίτος; Γι’ αυτό και ο διεθνής Τύπος γράφει έµπλεος
σκωπτικότητας ότι Υπουργός στην Ελλάδα εξωθείται σε παραί-
τηση, επειδή αποκάλεσε τη Μακεδονία «Μακεδονία». 

Ζούµε τη µέρα της µαρµότας. Κάνω µια σύντοµη αναφορά, µια
σύντοµη περιγραφή του µικροπεριβάλλοντός µας που ιδιαίτερα
σήµερα σε ό,τι συµβαίνει σε ολόκληρο τον κόσµο -άρα µας
αφορά απόλυτα- δείχνει και το πόσο έχουµε συναίσθηση της
πραγµατικότητας που ζούµε. Ίσως θα έπρεπε να επεξεργα-
στούµε το ότι ο αλυτρωτισµός που χαρακτηρίζει πια τη γειτονική
δηµοκρατία, χωρίς όνοµα, κυρίως οφείλεται και στη δική µας
άκαµπτη και µαξιµαλιστική στάση αυτών των χρόνων. Όλη η σύγ-
χρονη γενιά των πολιτικών που, όπως είδατε, µεγάλωσαν αυτά
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τα χρόνια, τα τελευταία είκοσι µε είκοσι πέντε χρόνια ανδρώθη-
καν, έχουν την αίσθηση ότι στην Ελλάδα οφείλεται ο απόλυτος
αποκλεισµός της χώρας τους σε µια τέτοια γειτονιά, όπως αυτή
την οποία ζούµε. 

Τηρουµένων των αναλογιών είναι, όπως και η σκληρή στάση
του γερακιού Νετανιάχου που εξαφάνισε τα µετριοπαθή κόµµατα
της Παλαιστίνης προς όφελος της ακραίας Φαµάς λίγα χρόνια
πριν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεγάλο θέµα βεβαίως το
οποίο έχουµε να κυριαρχεί και το οποίο πρέπει να αντιµετωπίσει
η χώρα δεν είναι άλλο από το προσφυγικό-µεταναστευτικό και
το γνωρίζουµε όλοι. Πρέπει, επίσης, όλοι να αναγνωρίσουµε πως
πρόκειται για ένα θέµα πολυεπίπεδο και εξαιρετικά πολύπλοκο,
που από τη φύση του δεν σηκώνει ούτε λαϊκισµούς ούτε αντιπο-
λιτευτικές κορώνες. 

Είναι εύκολο για τον καθένα από εµάς να κάνουµε κριτική στην
Κυβέρνηση για το ολέθριο και δήθεν ανθρωπιστικό κάλεσµα των
κολασµένων όλου του κόσµου σε µια Ελλάδα που θεωρούσαµε,
αφελώς, µέχρι και χθες ότι είναι χώρα τράνζιτ. 

Οφείλουµε, όµως, να µιλήσουµε ως γνήσιοι ευρωπαϊστές και
για τις ευθύνες της ίδιας της Ευρώπης, για το ανεπαρκές και την
ανικανότητά της και στις εκτιµήσεις και στα µέτρα και στις πρά-
ξεις. 

Το ίδιο ισχύει και για τη συµµετοχή της Ευρωπαϊκής Ένωσης
στις πρώτες φάσεις της αποσταθεροποίησης του αραβικού κό-
σµου µέσω της στήριξης της Αραβικής Άνοιξης που άνοιξε τον
ασκό του Αιόλου. 

Σήµερα η Ευρώπη –και εµείς µαζί- πληρώνει τα επίχειρα µιας
αντίληψης που οδήγησε στο «γαία πυρί µιχθήτω». Λένε, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, πως η τέχνη οφείλει να δίνει λύσεις στην
πραγµατικότητα. Ως λύση µου ακούστηκε ο επίλογος του Ρώσου
σκηνοθέτη Ανατόλι Βασίλιεφ στο µήνυµά του για την Παγκόσµια
Ηµέρα Θεάτρου χθες, στις 21 Μαρτίου. Αναρωτιέται, λοιπόν, για
το εξής: «Χρειαζόµαστε το θέατρο;». Και απαντά: «Χρειαζόµαστε
κάθε είδους θέατρο. Μόνο ένας είδος θεάτρου σίγουρα κανένας
δεν έχει ανάγκη. Και µιλώ για το θέατρο των πολιτικών παιχνι-
διών, ένα θέατρο πολιτικών ποντικοπαγίδων, ένα θέατρο που παί-
ζουν οι πολιτικοί, ένα µάταιο πολιτικό θέατρο». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Ελπίζω να αντιλαµβανόµαστε όλοι και ιδιαίτερα τις ηµέρες που

περνάµε πως ό,τι πιο καταστροφικό, ό,τι πιο ολέθριο θα είναι να
συνεχίσουµε την υποκρισία, θα είναι να συνεχίζουµε να παίζουµε
ένα πολιτικό θέατρο. Δεν ξέρω αν είναι σωστό απόψε να αναβλη-
θεί η προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση. Βεβαίως εάν πρόκει-
ται –όπως όλοι υποψιαζόµαστε- να εξελιχθεί σε ένα θέατρο διχα-
σµού και αλληλοκατηγοριών, προφανώς και πρέπει να αναβλη-
θεί. Όµως, δεν αρµόζει στις στιγµές µια προσέγγιση µε τις λογι-
κές του χθες όλων των ζητηµάτων που µας απασχολούν. 

Θα ήταν ένα δείγµα ωριµότητας, µια απαρχή νέας σελίδας
στην πολιτική ζωή του τόπου, αν απόψε είχαµε µια προσπάθεια
προσέγγισης προς συνεννόηση αυτών που αυτονόητα έπρεπε
να µας φέρουν κοντά, δηλαδή ό,τι έχει να κάνει µε την εξυγίανση
του δηµόσιου βίου και µε την αντιµετώπιση του µείζονος θέµατος
που σήµερα µας απασχολεί, τη διαχείριση του προσφυγικού ζη-
τήµατος. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαι-
δευτικό πρόγραµµα «1974- Η Αποκατάσταση της Δηµοκρατίας»
που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, είκοσι µαθητές και µαθή-
τριες και ένας εκπαιδευτικός συνοδός από τη Γερµανική Σχολή. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Καρράς, ο οποίος έχει µία επείγουσα δου-
λειά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Πριν από όλα θέλω να αναφερθώ στα γεγονότα των Βρυξελ-

λών. Είναι πράξεις οι οποίες αποτροπιάζουν την κοινή λογική. Τις
καταδικάζουµε και εκδηλώνουµε τη συµπαράστασή µας και την
αλληλεγγύη µας στον βελγικό λαό και φοβούµεθα ότι αυτά είναι
µια απαρχή απρόβλεπτων εξελίξεων για την Ευρώπη γενικότερα. 

Τονίστηκε και από τον προηγούµενο οµιλητή κ. Δανέλλη, το
σφάλµα του χειρισµού της λεγόµενης Αραβικής Άνοιξης που
οδήγησε σε µετακίνηση πληθυσµών, σε µετακίνηση ανεξέλεγ-
κτων ροών και ήδη εισπράττουµε τα αποτελέσµατα αυτής της
άστοχης πολιτικής, αυτής της επιφανειακής –θα την ονόµαζα-
πολιτικής για τον λόγο ότι ποτέ δεν σταθµίστηκαν οι συνθήκες
κάτω από τις οποίες διαβιούσαν αυτοί οι λαοί και επιχειρήθηκε η
άλωσή τους υπό τη µορφή µεταβολής των καθεστώτων τους. 

Ελπίζουµε και ευχόµεθα αυτή η επίθεση η οποία έγινε σήµερα
στις Βρυξέλλες του Βελγίου να είναι η τελευταία, γιατί διαφορε-
τικά οδηγούµεθα σε αποσταθεροποίηση των δηµοκρατικών
χωρών της Ευρώπης. 

Μπορώ να πω ότι εν όψει του µείζονος µεταναστευτικού ζητή-
µατος οδηγούµεθα και σε κίνδυνο διαιρέσεων εντός των ευρω-
παϊκών χωρών. Δεν µπορούµε να πούµε ούτε θέλουµε καν να
σκεφτούµε ποιες θα είναι οι συνέπειες αυτού, επειδή η Ελλάδα
βρίσκεται σε µια δυσχερέστατη πραγµατικά θέση αυτήν την επο-
χή, διότι έχει να αντιµετωπίσει και το προσφυγικό-µεταναστευ-
τικό ζήτηµα.

Έγινε χθες µεγάλη συζήτηση εδώ, στην Ολοµέλεια της Βου-
λής, για αυτό το ζήτηµα. Δεν προέκυψαν ασφαλή συµπεράσµατα
ότι η συµφωνία που έγινε µεταξύ Ευρωπαϊκής Ένωσης και Τουρ-
κίας και η επικαιροποίηση του προγράµµατος επανεισδοχής Ελ-
λάδος-Τουρκίας µπορούν να λειτουργήσουν. Θα το δούµε βέ-
βαια στη διαδροµή και θα τοποθετηθούµε και  πάλι σε αυτό το
µείζον θέµα. 

Σήµερα, όµως, συζητούµε ένα νοµοσχέδιο, για το οποίο, του-
λάχιστον σε ό,τι αφορά στον κορµό του όπως εισήχθη στην επι-
τροπή, τα ζητήµατα -για εµάς- έχουν εξαντληθεί. Είναι τεχνο-
κρατικά, εν πολλοίς τυπολατρικά και ενδεχοµένως θα αποδώ-
σουν στην ασφάλεια των συναλλαγών. 

Όµως, εξακολούθησε να υπάρχει ο άτεχνος, άκοµψος και εν
πολλοίς προσβλητικός τρόπος της νοµοθέτησης µέσω εκπροθέ-
σµων τροπολογιών, οι οποίες έρχονται σε καθηµερινή βάση στη
Βουλή και ανατρέπουν και τον προγραµµατισµό της, αλλά και τις
τοποθετήσεις µας πάνω στα νοµοσχέδια τα οποία κρίνει η Κυ-
βέρνηση ότι πρέπει να εισαχθούν. 

Το άρθρο 6 κάνει λόγο για διαφάνεια στα πιστωτικά ιδρύµατα.
Λέει, λοιπόν, το άρθρο 6, που έγινε δεκτό και από την επιτροπή
ότι θα πρέπει να δηµοσιεύουν τα πιστωτικά ιδρύµατα καταλό-
γους σχετικά µε το πού χορηγούν, πού παρέχουν διαφηµίσεις,
πού απευθύνουν χρήµατα. 

Ήρθε ο κ. Δραγασάκης και έδωσε µια άλλη «εικόνα κινδύνου»-
θα την ονοµάσω- ότι µπορεί να κρύβονται ζητήµατα χρηµατισµών
ή ενδεχοµένως κάποιων συναλλαγών που καλύπτονται µέσω χο-
ρηγιών ή µέσω παροχής διαφηµίσεων.

Καλά όλα αυτά. Όµως, γιατί να τίθεται τέτοιος βραχνάς στις
τράπεζες; Μην ξεχνάµε ότι σήµερα στην Ελλάδα οι τράπεζες
είναι ιδιωτικές, κύριοι συνάδελφοι. Εποµένως, στο πλαίσιο του
ανταγωνισµού είναι ενδεχόµενο να έχουν ανάγκη ευελιξίας. 

Δεν µένω σε αυτό και προχωρώ στο εξής, το οποίο θα ανα-
φέρω εδώ, επειδή προκαλούµαι: Ήρθε µετά -υπό τη µορφή νέας
τροπολογίας και νοµοθετικών βελτιώσεων- και ποινικοποιήθηκε
και αυτή η διάταξη. Διότι, για το ποσό του ενός εκατοµµυρίου
αφήνεται µία ευχέρεια στον Υπουργό να υποβάλει πρόστιµα στα
τραπεζικά ιδρύµατα. Και -όπως ξέρουµε όλοι- δεν είναι µόνο τα
τραπεζικά ιδρύµατα, είναι και οι θυγατρικές εταιρίες και οι άλλες
πιστωτικές µορφές που θα εµφανιστούν στο µέλλον. Έχει δη-
λαδή δικαίωµα ο Υπουργός να βάζει πρόστιµο για ψύλλου πή-
δηµα. Φοβούµεθα ότι εκεί, πλέον, είναι ο «βραχνάς» και για αυτό
χρησιµοποίησα αυτό τον όρο.  

Ποινικοποιείται, λοιπόν, µια εµπορική συµπεριφορά αυτήν τη
στιγµή γιατί το ένα εκατοµµύριο ευρώ έχει ποινική διάσταση.
Γνωρίζουµε ότι δεν είναι στο πλαίσιο των διοικητικών προστίµων
τέτοια νούµερα. Αποτελούν προσβολή περιουσίας και έχει κριθεί
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από το Ευρωπαϊκό Συµβούλιο ότι είναι ποινικής µορφής τα πρό-
στιµα αυτά. 

Το επόµενο που θέλω να σχολιάσω είναι το άρθρο 9. Έχω πει
από αυτήν τη θέση, κύριοι συνάδελφοι, ότι έχω βαρεθεί να α-
κούω για τον ΟΔΙΕ. Όταν πρωτοήρθαµε στη Βουλή κυρώσαµε
τη µεταβίβαση του Ιπποδρόµου. Ήρθαν τροπολογίες, έδωσαν
ασυλίες, έκαναν επιπλέον παραχωρήσεις περιουσιών. 

Σήµερα, λοιπόν, ήρθε να µεταφερθεί το υπόλοιπο των εγγυη-
τικών επιστολών, δηλαδή το παθητικό του ΟΔΙΕ, στο δηµόσιο.
Έχει µεταφερθεί, οφείλω να σας πω. Διότι, το λέει η έκθεση του
Γενικού Λογιστηρίου, ότι εάν και ο ΟΔΙΕ δεν ανήκει στη γενική
κυβέρνηση, εντούτοις τα χρήµατα αυτά των εγγυητικών επιστο-
λών εγγράφονται ως χρέος. 

Όµως, καλώς ή κακώς, δεν πρέπει να συνεχιστεί αυτή η πο-
ρεία, διότι στο τέλος ό,τι αποτυχηµένη επιχειρηµατική προσπά-
θεια έκανε το κράτος σε µία µακρόχρονη διαδροµή, τα αναλαµ-
βάνει όλα το κράτος µε σηµερινές συνθήκες και επιβαρύνεται το
δηµόσιο χρέος. 

Μάλιστα, άκουσα κάτι από τον κ. Θεοχάρη, που θέλω να το
σχολιάσω. Είπε ότι καλώς εισάγεται και αναλαµβάνει ως πρωτο-
φειλέτης το ελληνικό δηµόσιο την οφειλή του ΟΔΙΕ, για να µην
πτωχεύσει –λέει- το ελληνικό δηµόσιο, εάν πτωχεύσει ο ΟΔΙΕ,
που βρίσκεται σε εκκαθάριση. 

Μα, τα κράτη δεν πτωχεύουν διότι δεν υπόκεινται στον πτω-
χευτικό κώδικα. Τα κράτη κάνουν στάση πληρωµών ή πληρώνουν
τις υποχρεώσεις τους. Εποµένως, δεν νοµίζω ότι µπορούµε να
συζητάµε ότι κινδυνεύει το ελληνικό κράτος από αυτήν τη ρύθ-
µιση. Καλό θα ήταν να εξακολουθούσε η εκκαθάριση. Έχει δώσει
τις εγγυήσεις το κράτος. Το κράτος είναι οφειλέτης, καλώς ή
κακώς. Να εξακολουθήσει η εκκαθάριση µιας εταιρείας που ζη-
µίωσε πάρα πολύ τα ελληνικά δηµοσιονοµικά µεγέθη και αν µένει
κάποιο υπόλοιπο από την εκκαθάριση, ας το συµψηφίσει το κρά-
τος µε εκείνες τις υποχρεώσεις και αναλήψεις υποχρεώσεων που
έχουν κάνει. Αν δε µένει, ας πληρώσει το κράτος µε την κλασική
µορφή της εγγύησης.

Τροπολογίες, λοιπόν: Εξίσου άτεχνες και εξίσου «του ποδα-
ριού», όσο κι αν διαµαρτυρηθούν κάποιοι που θα ακούσουν την
άποψή µου. 

Έρχεται, λοιπόν, µία κραυγαλέα αντισυνταγµατική τροπολογία
την οποία εµείς θέλαµε να ψηφίσουµε –την υποστήριξε ο κ. Στα-
θάκης- για το θέµα των χιονοδροµικών κέντρων. Λέει, λοιπόν, ότι
τους δίνει και εµµέσως έγκριση περιβαλλοντικών όρων για δύο
χρόνια. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: … (δεν ακούστηκε)
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Μη διαµαρτύρεστε. Για

δύο χρόνια –λέει- θα λειτουργούν µέχρι να εγκριθούν οι περιβαλ-
λοντικοί όροι. Αυτό διαβάζω. Στον αιτούντα τίθεται προθεσµία
δύο ετών από τη χορήγηση του ειδικού σήµατος λειτουργίας για
προσκόµιση στην ως άνω αρµόδια υπηρεσία της σχετικής από-
φασης έγκρισης περιβαλλοντικών όρων. Πάροδος απράκτου της
προθεσµίας αφαιρεί το σήµα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Τα άλλα είναι απαραίτητα. Μόνο αυτή…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ-ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΡΡΑΣ: Αφήστε λίγο. Κύριε Γκιόλα,

γνωρίζετε τη νοµολογία του Συµβουλίου της Επικρατείας και δεν
πρέπει να µου το λέτε αυτό. Είναι αντισυνταγµατικές όλες οι δια-
τάξεις που υποκαθιστούν την έλλειψη ΑΕΠΟ. Η ΑΕΠΟ προκύπτει
από το άρθρο 24 του Συντάγµατος. Έχουµε κλείσει επιχειρήσεις
–και µιλώ εκ προσωπικής πείρας- που προσέφυγαν γιατί στε-
ρούντο ΑΕΠΟ. Έχουν κλείσει επιχειρήσεις. 

Εδώ έχω πρόταση να κάνω. Η πρόταση είναι µία και απλή:
Γιατί, λοιπόν, να ψηφίζουµε αντισυνταγµατικές διατάξεις µέσα
στη Βουλή; Θα πέσουν από τον ανταγωνισµό. Άκουσα αριθµούς,
ότι κάποια λειτουργούν µε εγκεκριµένους όρους, κάποια θα στη-
ριχθούν στη διάταξη. Ο ανταγωνισµός θα οδηγήσει σε αιτήσεις
ακυρώσεως και διακοπή λειτουργίας. Σας το λέω µε πείρα είκοσι-
τριάντα ετών πάνω σε αυτό το ειδικό κοµµάτι. 

Τι µπορεί να κάνει, λοιπόν, η Κυβέρνηση αν θέλει να µάθει; Ας
µάθουν, τέλος πάντων, στην Κυβέρνηση να λειτουργούν. Να
φέρει αµέσως πρότυπες περιβαλλοντικές δεσµεύσεις, να φέρει
ένα έντυπο, να δώσει δύο µήνες προθεσµία στα χιονοδροµικά
κέντρα να συµπληρώσουν το έντυπο, να υποκαταστήσουν την

έγκριση των περιβαλλοντικών όρων και να λειτουργήσουν νοµί-
µως. 

Υπάρχουν άλλες δραστηριότητες που µπορούν να γίνουν µε
τις λεγόµενες προτάσεις και δεσµεύσεις. Εδώ τα χιονοδροµικά
κέντρα γιατί δεν µπορούν; Δεν το σκέφτηκε κάποιος στο Υπουρ-
γείο; Γιατί δεν συνεργάζονται τα Υπουργεία; Φέρνει ο κ. Σταθά-
κης µια τροπολογία. Δεν κάνει µια ερώτηση στο Υπουργείο Περι-
βάλλοντος: «Μπορώ να την πάω ή δεν µπορώ να την πάω;». Την
υπογράφει και ο Υπουργός Τουρισµού. Δεν µπορεί να έχει γνώση
η κ. Κουντουρά πάνω σε αυτά τα θέµατα.

Λύστε πρακτικά θέµατα, κύριοι της Κυβέρνησης, για να µπο-
ρέσει να ανακουφιστεί το κράτος. Μην ανοίγετε πληγές εκεί που
δεν υπάρχουν από την κακή νοµοθεσία. Μην ανοίγετε πια πλη-
γές, για όνοµα του θεού. Το λέω µε καλή διάθεση αυτό. Δεν θέλω
να αντιπολιτευτώ. Θέλω να βοηθήσω ώστε να λειτουργήσουν κά-
ποια πράγµατα, εν πάση περιπτώσει, τα οποία αποδεδειγµένα
προκύπτουν ότι θα είναι αιτίες προβληµάτων. 

Αυτή, λοιπόν, η διάταξη θα είναι η γενεσιουργός αιτία, σε λίγο
καιρό θα οδηγήσουµε σε έναν εµφύλιο πόλεµο τις χιονοδροµικές
επιχειρήσεις της χώρας, δεν θέλω να γίνω µάντης κακών. Άλλες
θα υποστηρίζουν ότι έχουν τις νόµιµες προϋποθέσεις και άλλες
όχι, γιατί ο ανταγωνισµός θα είναι σκληρός στον τοµέα αυτό.

Κύριε Αλεξιάδη, εφόσον εκπροσωπείτε σήµερα την Κυβέρ-
νηση εδώ, η Κυβέρνηση θα έπρεπε να δει αυτά τα θέµατα. Όπως
σας είπα, τα λέω όλα αυτά µε σοβαρότητα και µε επίγνωση των
προβληµάτων. 

Για να µην καταχραστώ ιδιαίτερα τον χρόνο, θέλω να τελειώσω
λέγοντας ότι για εµάς είναι θετική η διάταξη, η τροπολογία, έστω
κι αν έρχεται µε τη µορφή αυτή. Περιµένουµε νόµο που θα ρυθ-
µίζει τα επιχειρηµατικά δάνεια, έστω και µε αυτήν την έννοια, το
αργότερο µέχρι τις 3 Μαΐου του 2016. Δεν θεωρούµε την προ-
θεσµία ικανή -γιατί έχει περάσει πολύς καιρός αφότου έχει νο-
µοθετηθεί ο ν.4307/2014-, αλλά -εν πάση περιπτώσει- να το θεω-
ρήσουµε ως µία έντονη υπόδειξη στην Κυβέρνηση για να κάνει
κάτι ώστε να τελειώσουν αυτά τα ζητήµατα. 

Η καθηµερινή καθυστέρηση στην οικονοµία σηµαίνει δισεκα-
τοµµύρια και στους ιδιώτες και στο κράτος. Αυτό πρέπει να µας
γίνει συνείδηση, διότι δεν πρέπει πλέον να στεκόµαστε στο αν
θα προσλάβουµε ή αν θα συµβληθούµε µε εξωτερικούς εµπει-
ρογνώµονες. Φέρνει άλλη διάταξη το Υπουργείο και µας µιλάει
για εξωτερικούς εµπειρογνώµονες.

Ξέρετε κάτι, κύριοι συνάδελφοι -και το λέω µε κάθε ειλικρίνεια-
, τρόµαξα όταν είδα αυτήν την τροπολογία και όχι γιατί θα φέ-
ρουν εξωτερικούς εµπειρογνώµονες. Θεωρώ ότι θα µπορούσαν
να φέρουν. Έχουν φέρει όλες οι κυβερνήσεις µε πολλές παθο-
λογίες. Δεν θέλω να µπω σε ζητήµατα διαφθοράς τα οποία εν-
δεχόµενα υποκρύπτονται, δεν είναι του παρόντος. Με τρόµαξε,
όµως, ο κύριος Υπουργός που την υποστήριξε. Λέει: «δεν µου
φτάνουν τρεις µήνες που µπορούν να ανανεωθούν, θέλω έξι να
µπορούν να ανανεώνονται». 

Γιατί µας το λέει αυτό; Τι οµολογεί εµµέσως πλην σαφώς; Την
αδυναµία αποκατάστασης της χώρας και της οικονοµίας. Διότι
αν εξακολουθήσουµε να έχουµε ανάγκη εξωτερικών συµβούλων,
φορέων, εµπειρογνωµόνων και λέµε «έλα κύριε έξι µήνες, πάρε
άλλους έξι, πάρε άλλους έξι» είναι µία οµολογία αδυναµίας ότι
µπορεί να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα της χώρας. 

Τελειώνοντας, κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω τούτο: Το νοµο-
σχέδιο ως προς τον κορµό του, το οποίο βοηθάει το ζήτηµα της
διαφάνειας στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα, θα το υποστηρίξουµε.
Ως προς τις τροπολογίες, όµως, σε σχέση και µε την τοποθέτησή
µου εκείνες τις οποίες στηλίτευσα, είµαστε αρνητικοί, ενώ στο
άρθρο 6 θα ψηφίσουµε «παρών». 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ένωσης Κεντρώων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα
ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκ-
θεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθη-
καν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και
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τρεις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το Γυµνάσιο Βουκολιών
Χανίων.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Στο σηµείο αυτό τελείωσαν τις οµιλίες τους εκείνοι που ζήτη-
σαν να προηγηθούν διότι είχαν κάποιο επείγον πρόβληµα. Βέ-
βαια ο κ. Βρούτσης δεν έφυγε. Γιατί είχατε ζητήσει να προηγη-
θείτε; Δεν κατάλαβα. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ: Ως Κοινοβουλευτικός. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Αναστασία Χριστοδουλοπούλου): Τώρα

αρχίζουµε την κανονική σειρά. 
Ο κ. Μπαλαούρας έχει τον λόγο.
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα παρακολουθούσαµε για

µια ακόµη φορά µια συγχορδία η οποία συντονίζεται µε τα µέσα
µαζικής ενηµέρωσης και των κοµµάτων που πήραν τον λόγο προ-
ηγουµένως οι εκπρόσωποί τους, µε ψεύδη, ψεύδη, ψεύδη! Δη-
λαδή µια µαύρη προπαγάνδα που είναι στη γνωστή κατεύθυνση.
Λέτε ψέµατα και τα προπαγανδίζετε και στο τέλος κάτι θα µείνει.
Σήµερα µάλιστα παρατηρήσαµε και το εξής: ένα κρεσέντο διαγ-
κωνισµών µεταξύ εισηγητών των κοµµάτων.

Και µάλιστα έφτασε ο κ. Βρούτσης -τον οποίο εκτιµώ, αλλά
µε εντυπωσίασε- να συνδέσει τα τραγικά σηµερινά γεγονότα στο
Βέλγιο µε τους πρόσφυγες και µε τις ευθύνες της ελληνικής Κυ-
βέρνησης, ότι έφερε τους πρόσφυγες στην Ελλάδα, δηλαδή το
συνέδεσε µε την τροµοκρατία. Και νοµίζω όλοι εδώ µέσα -οι πε-
ρισσότεροι τουλάχιστον- είµαστε εναντίον τέτοιων τροµοκρατι-
κών πράξεων και τις καταδικάζουµε. 

Αλλά δεν είναι καταδίκη, κύριε Βρούτση, όταν φέρνετε αµέσως
σαν άλλοθι ευθύνες κάποιου κράτους για να χτυπήσετε την Κυ-
βέρνηση αυτού του κράτους. Και σας θυµίζω ότι οι τροµοκράτες
του Παρισιού στο µόνο κράτος που κατεγράφησαν ήταν στην Ελ-
λάδα και εν µέρει στη Σερβία. Περάσανε από την Αυστρία, πε-
ράσανε από τη Γαλλία, περάσανε δεν ξέρω και εγώ από ποια
άλλα κράτη, δεν τους κατέγραψε κανείς. Να, λοιπόν, τι κάνετε:
µαύρη προπαγάνδα ακόµα σε ένα ζήτηµα που είναι το προσφυ-
γικό. 

Όταν έχεις τρεις χιλιάδες νησιά, πώς θα τα περιφρουρήσεις;
Τι µπορούµε να κάνουµε; Να εκκενώσουµε µε βίαιο τρόπο, όπως
είπε ο κ. Βαρβιτσιώτης, την Ειδοµένη, µε ΜΑΤ και µε κανόνια ή
να βυθίζουµε τις βάρκες µε τις οποίες έρχονται ανήµποροι άν-
θρωποι; Και δεν µαθαίνετε, δεν παίρνετε ένα κοµµάτι της πίτας
από το µεγαλείο του απλού Έλληνα που περιθάλπει από το υστέ-
ρηµά του µέσα σε αυτήν τη βαθιά κρίση, δίνει το είναι του, βου-
τάει µέσα στα παγωµένα νερά για να σώσει παιδιά και µεγάλους.
Δεν διδάσκεστε από αυτό που είναι µια διδαχή για όλη την Ευ-
ρώπη, για όλο τον κόσµο, θα έλεγα. 

Και τέλος, µην ξεχνάµε και τη σοφή παροιµία που λέει: «Όσοι
έσπειραν ανέµους θερίζουν θύελλες». Δυστυχώς, όµως, τις θύελ-
λες δεν τις θερίζουν εκείνοι που έχουν τις ευθύνες για τους ανέ-
µους. Τις θερίζει ο απλός κόσµος, είτε λέγεται Βέλγος είτε
Γάλλος είτε Έλληνας είτε Τούρκος.

Μάλιστα, ο κ. Θεοχάρης έφθασε σε σηµείο, στον διαγκωνισµό
αυτόν µεταξύ των κοµµάτων, να δώσει διαπιστευτήρια για το
ποιο είναι το πιο συγκλονιστικό, το πιο συκοφαντικό και το µεγα-
λύτερο ψέµα. Τι είπε µε µια φράση µόνο; «Είστε σαν τους εισαγ-
γελείς του στρατοδικείου, είστε διεφθαρµένοι». Αυτή τη φράση
είπε ο κ. Θεοχάρης, ο οποίος υποτίθεται ότι έχει ένα επίπεδο –
µάλλον δεν µιλάει τώρα τελευταία καλά- και µπορεί να στοιχει-
οθετεί αυτά τα οποία λέει.

Στη δευτερολογία του προκλήθηκε από τον Υπουργό και είπε:
«Δεν κάνατε εκείνο και το άλλο». Αυτό δεν δείχνει διαφθορά. Αν
δεν έχουµε κάνει ακόµα κάποια πράγµατα που έπρεπε να είχαµε
κάνει –αλλά θα εξηγήσω γιατί δεν έχουν προχωρήσει όπως έπρε-
πε- δεν είναι διαφθορά. Θα µας κρίνετε µετά από µια µικρή πε-
ρίοδο. Διαφθορά θα ήταν αν συγκαλύπταµε.

Είπε ο κ. Θεοχάρης στη δευτερολογία του: «Είστε διεφθαρµέ-
νοι γιατί δεν πήρατε µέτρα για την πάταξη του λαθρεµπορίου».
Τι βρήκαµε, κύριε Θεοχάρη, που είστε άµεσα εµπλεκόµενος µε
το Υπουργείο Οικονοµικών; Βρήκαµε υλική υποδοµή; Βρήκαµε

πολλούς και έµπειρους ανθρώπους για να κάνουν και τις λίστες;
Δεν µιλάτε πια για τα κόµµατα που διαχειρίστηκαν όλη αυτή τη
σαραντάχρονη πορεία του τόπου και κατάντησαν τον ελληνικό
λαό να ζητιανεύει από τους ισχυρούς της Ευρώπης! Γιατί δεν µι-
λάτε και δεν λέτε τι έγινε πάνω σε αυτό;

Τι βρήκαµε, λοιπόν, εµείς; Πείτε, λοιπόν, για την υλικοτεχνική
υποδοµή που βρήκαµε. Πώς µπορούµε να κάνουµε διασταύρωση
-που είναι οι κατευθυντήριες γραµµές της Κυβέρνησης- των στοι-
χείων των φορολογικών δηλώσεων µιας δεκαετίας ή µιας δεκα-
πενταετίας µε τις καταθέσεις; 

Πώς µπορούµε να βρούµε από τη λίστα Μπόργιανς που έχει
µόνο κωδικούς και έγινε «ΝΤΟΥ!» –η λέξη «ΝΤΟΥ!» εδώ ισχύει
και τονίζεται µε κεφαλαία γράµµατα και θαυµαστικό- από τους
οικονοµικούς εισαγγελείς σε ένα γραφείο που δεν είχε ούτε ταµ-
πέλα ούτε όνοµα και η περίφηµη ελβετική τράπεζα HSBC ήταν
κρυµµένη;

Αυτά, λοιπόν, είναι πράγµατα τα οποία προκαλούν το θυµικό
και το συναίσθηµα του ελληνικού λαού. Νοµίζω ότι κόβετε τα
πόδια σας µόνοι σας, κύριοι της αντιπολίτευσης. Θα έλεγα µια
παροιµία, επειδή µου αρέσει να λέω παροιµίες: «Ξύνεστε τη γκλί-
τσα του τσοπάνη». 

Δυστυχώς, δεν θα γίνει απόψε η συζήτηση στη Βουλή µε τους
Αρχηγούς των κοµµάτων. Ελπίζω πολύ σύντοµα να γίνει αυτή η
συζήτηση και να αποκαλυφθούν αυτά τα οποία έχει σχεδιάσει η
Κυβέρνηση και να τα αποκαλύψει στον ελληνικό λαό, ώστε να
γίνει πλήρως κοινωνός αυτών που έχουν συµβεί στο παρελθόν.

Είµαστε εµείς, λοιπόν, που δεν βρήκαµε αυτά τα πράγµατα
που σας είπα προηγουµένως; Ποια χώρα παραδόθηκε στην Κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ; Είναι µια χώρα βοµβαρδισµένη µε ναπάλµ.
Το έχω ξαναπεί στη Βουλή. Το ναπάλµ είναι εκείνη η βόµβα που
δεν αφήνει να φυτρώσουν χορτάρια για πολλά χρόνια ακόµη. Δεν
είναι απλώς κατεστραµµένη η καηµένη γη. 

Και µην ξεχνάτε -και το ξέρετε πολύ καλά εσείς- ότι είµαστε
σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης. Είµαστε σε µια κατάσταση που
οτιδήποτε είναι υπό διαπραγµάτευση. Δεν θέλω να πω αυτά που
είπα προχθές σε ένα ραδιόφωνο και εντυπωσιάστηκαν και µε ρώ-
ταγαν και µε ξαναρώταγαν. Δεν είµαι κυβερνητικό µέλος, αλλά
απλός Βουλευτής. Θέλω, όµως, να πω ότι έχω πληροφορίες ότι
ακόµη και οι θεσµοί αντέδρασαν στο να ανοίξουµε ορισµένες λί-
στες, όπως είναι η λίστα Λαγκάρντ. 

Έτσι, λοιπόν, βλέπουµε να λέει ο εκπρόσωπος των Κεντρώων
–όχι ο κ. Καρράς, αλλά άλλοι- ότι όλα τα κακά τα έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ.
Ο κ. Θεοχάρης µάλιστα λέει ότι νέοι φεύγουν στην ξενιτιά. Από
πού έφυγαν οι νέοι; Εµείς τους διώξαµε τους νέους; Υπολογίζε-
ται ότι τριακόσιες χιλιάδες άτοµα έχουν πάει στη Γερµανία, στην
Αυστραλία και στις Ηνωµένες Πολιτείες ακόµα. Εµείς τους διώ-
ξαµε; Για πάρτε τα στοιχεία, για να µιλήσουµε σε κάποιο επίπεδο
και µε στοιχεία. Το ενάµισι εκατοµµύριο των ανέργων εµείς το
κάναµε;

Κατηγορήστε µας ότι δεν εκκινήσαµε ακόµα, όπως θα θέλαµε,
την οικονοµία για να αρχίσει η ανάκαµψη και να αρχίσει να υπάρ-
χει φως µιας ελπίδας στον ελληνικό λαό. Αυτό µπορείτε να το
πείτε, αλλά όχι ότι εµείς τα δηµιουργήσαµε. Γι’ αυτό  µίλησα προ-
ηγουµένως για ψέµα και συκοφαντία. 

Να θυµίσω και να πω τη φράση «για κοίτα ποιος µιλάει»; Ποιοι
έχουν εµπλακεί στο σκάνδαλο της «SIEMENS»; Ποιοι έχουν εµ-
πλακεί στο σκάνδαλο της «ΠΑΝΓΑΙΑ», της ΑΤΕ, στα θαλασσοδά-
νεια των εκδοτών, στα θαλασσοδάνεια των κοµµάτων σας; Η Νέα
Δηµοκρατία χρωστάει 220.000.000, κύριε Βρούτση, και
150.000.000 -δεν ξέρω πόσα- χρωστάει το ΠΑΣΟΚ. Θα αναζητη-
θούν αυτά; Είναι από το αίµα του ελληνικού λαού; Πληρώσαµε
τις τράπεζες για την ανακεφαλαιοποίηση; Θα δώσει κάποιος…

Και εσείς, όταν φεύγατε από την Κυβέρνηση, βλέποντας τον
ΣΥΡΙΖΑ να έρχεται «καβάλα στο άλογο», τι κάνατε; Αµνηστεύ-
σατε τα τραπεζικά στελέχη που είχαν εµπλακεί µε αυτά τα θα-
λασσοδάνεια. 

Έτσι, λοιπόν, αυτή είναι η συγχορδία των µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης και του αµαρτωλού πολιτικού συστήµατος και βλέ-
πουµε ότι υπάρχει επίσης προσχώρηση σε αυτό το αµαρτωλό
πολιτικό σύστηµα και από το Ποτάµι, εάν θέλετε, και από ένα
µέρος της Ένωσης Κεντρώων.
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Και µάλιστα, ορισµένοι έρχονται, όπως ο κ. Κουτσούκος, και
τι λένε; Λένε: «Οι µικροµέτοχοι έχασαν τα λεφτά τους», απλά έχα-
σαν τα λεφτά τους, λες και έγινε ένας σεισµός στη χειρότερη, κι
ότι δηλαδή δεν ήταν θέµα πολιτικής, δεν είναι ότι αποφάσισαν
κάποιοι να παίξουν µε το χρηµατιστήριο και να γίνει µια µεγάλη
-που δεν έχει απαντηθεί ποτέ στα ελληνικά οικονοµικά χρονικά-
αρπαγή πλούτου από τον απλό Έλληνα, από τον βιοπαλαιστή,
από τον µικροεπιχειρηµατία προς ξένα χέρια και σε πλούσιους
Έλληνες, που είναι και εδώ πάρα πολλοί. Απλά, έχασαν τα λεφτά
τους.

Και τέλος, ανακαλύπτουν -λέει- τους συµβούλους. Βγαίνει ο
Δραγασάκης, ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, και λέει:
«8.000.000 πληρώσαµε για συµβούλους», εσείς, δηλαδή, η προ-
ηγούµενη κυβέρνηση, «το προηγούµενο έτος, το 2014. Ένα εκα-
τοµµύριο πλήρωσε η Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ». Και µιλάτε! 

Και να σας πω και άλλα, επειδή ήµουν στην Τράπεζα της Ελ-
λάδας και ξέρω; Παλαιότερα είχε γίνει το εξής: Θα σας θυµίσω
µια περίπτωση µε τον Κωνσταντίνο Μητσοτάκη, είχε πάρει µία
σύµβουλο και επειδή δεν έφταναν τα λεφτά, δεν ήταν ικανοποι-
ηµένη µε τα λεφτά που της έδινε το Γραφείο του Πρωθυπουργού
-γιατί ήταν σύµβουλος του Πρωθυπουργού- την πλήρωνε η Τρά-
πεζα της Ελλάδας, η οποία την πήρε και εκείνη ως σύµβουλο,
όπου όµως δεν πάταγε ποτέ. Και κάναµε απεργία για αυτό το γε-
γονός. 

Να σας πω και άλλα µε το ΔΝΤ, ποιος πληρώνει τα έξοδα,
ποιος πλήρωνε τα έξοδα της ελληνικής αντιπροσωπείας στις συ-
νόδους του ΔΝΤ στην Ουάσιγκτον; 

Έρχεται τώρα µια τροπολογία για τράπεζες, η οποία είναι
πολύ απλή και την ανέλυσαν και οι Υπουργοί και στο τέλος και ο
Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης. Τι λέει; Λέει λοιπόν -πού είναι για
να το ακούσει ο κ. Θεοχάρης, που είπε ότι είµαστε διεφθαρµέ-
νοι;- ότι θα πρέπει οι  τράπεζες να δηµοσιοποιούν τα στοιχεία
των εµπλοκών που υπάρχουν µε τις διαφηµιστικές δαπάνες. Πο-
λύ απλό, πάρα πολύ απλό. Έπρεπε να χειροκροτηθεί, όχι απλώς
να ψηφιστεί από όλες τις πτέρυγες της Βουλής -και αντί αυτού
έρχεται εδώ η γκρίνια, η µιζέρια και το ψεύδος- διότι είναι κάτι
το οποίο εντάσσεται µέσα στη διαφάνεια και στο χτύπηµα της
διαπλοκής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Υπάρχει, λοιπόν, µια συγχορδία τροµοκράτησης του ελληνικού

λαού να ξαναγυρίσει στο παλιό, σαπισµένο πολιτικό σύστηµα.
Εµείς θα έχουµε σε λίγες µέρες την ευκαιρία, θα έχει ξανά ο

Πρωθυπουργός την ευκαιρία να µιλήσει ανοικτά. Και τότε να
δούµε πόσοι θα τρέχουν µακριά για να σκεπαστούν στην αχλή
της µελαγχολίας τους. Θα βγουν πολλά στην φόρα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ.  ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Όσο και να το κρύψουν τα κανάλια, ο ελληνικός λαός και µάτια
έχει και αφτιά έχει και βλέπει και ακούει και γι’ αυτό περιµένει,
έχει επενδύσει πολλά στον ΣΥΡΙΖΑ -και καλά κάνει- και ελπίζω
και πιστεύω ότι δεν θα τον απογοητεύσουµε.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Μπαλαούρα.
Προχωρούµε µε τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Χρυσής

Αυγής κ. Ιωάννη Λαγό.
Ορίστε, κύριε Λαγέ, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΓΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να ξεκινήσω εκφράζοντας τα συλλυπητήρια της

Χρυσής Αυγής και τη θλίψη της για το τροµοκρατικό χτύπηµα
που έγινε στις Βρυξέλλες και που είχε δεκάδες νεκρούς και πάρα
πολλούς τραυµατισµένους. Δυστυχώς, αυτά τα πράγµατα που
γίνονται µέσα στην Ευρώπη είναι πολύ επικίνδυνα. Ελπίζουµε να
µην συµβούν και στην πατρίδα µας. Δεν είµαστε ιδιαίτερα αισιό-
δοξοι, όµως, γι’ αυτό.

Μετά από αυτό, όµως, είναι απαράδεκτο το γεγονός ότι πάρ-
θηκε µία απόφαση να µην γίνει η προγραµµατισµένη συζήτηση
σήµερα, που αφορούσε το θέµα της δικαιοσύνης, και δεν µπο-
ρούµε να καταλάβουµε για ποιο λόγο γίνεται αυτό. Ως προς αυτό

ενηµερωθήκαµε πρώτα από τους δηµοσιογράφους, από την τη-
λεόραση και εν συνεχεία το µάθαµε εµείς. Και αυτό έγινε πριν
καν γίνει η Διάσκεψη των Προέδρων. Αποφασίσθηκε ότι δεν θα
γίνει η συζήτηση, γιατί έτσι κάποιοι το θέλησαν. Κατά πόσο είναι
δηµοκρατικό αυτό; Ας µου απαντήσουν κάποιοι σε αυτήν την Αί-
θουσα. Μάθαµε ότι για τα µάτια του κόσµου στις 15:00’, αφού η
απόφαση είχε βγει από τις 12:30’, θα γίνει η Διάσκεψη των Προ-
έδρων για να αποφασίσουν τι; Αυτό που ήδη έχει αποφασιστεί.
Δηλαδή, εδώ κοροϊδευόµαστε µεταξύ µας όλοι µαζί. Θα επικυ-
ρώσει η Διάσκεψη των Προέδρων ότι αυτή η συζήτηση δεν πρό-
κειται να γίνει. Ποιος ο λόγος να γίνει η Διάσκεψη των Προέδρων;
Να µην γίνει. Αρκετά έχουµε κοροϊδευτεί εδώ πέρα µέσα. Αρκετά
έχει πει ο καθένας ό,τι θέλει. Ας πάψουµε πια να παίζουµε µε τις
λέξεις και µε τη στοιχειώδη λογική! Αυτά είναι απαράδεκτα πράγ-
µατα.

Είτε, λοιπόν, η απόφαση δεν θα είχε παρθεί και έπρεπε να συ-
ζητήσει και να αποφασίσει πραγµατικά η Διάσκεψη των Προ-
έδρων είτε η απόφαση έχει παρθεί από τον Πρωθυπουργό -γιατί
αυτή είναι η αλήθεια- που έκανε και ένα τηλεφώνηµα στον Αρ-
χηγό της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, όπως είπε προηγουµένως
η κυρία Πρόεδρος, και έτσι ακριβώς έγινε η όλη διαδικασία. Αφή-
νουµε, λοιπόν, στην κρίση του λαού, να κρίνει το κατά πόσον
είναι δηµοκρατικά αυτά που συµβαίνουν και κατά πόσο τους κο-
ροϊδεύουν. 

Ας φανταστεί ο ελληνικός λαός, φανταστείτε τι δούλεµα πέ-
φτει σε εσάς τους ίδιους, Έλληνες συµπολίτες, όταν εδώ, µέσα
στην ελληνική Βουλή, οι ίδιοι αυτοί σάς κοροϊδεύουν τόσο αι-
σχρά και κοροϊδεύονται και µεταξύ τους. Φανταστείτε πόσο πολύ
υπολογίζουν όλους εσάς τους ταλαίπωρους Έλληνες έξω.

Γιατί δεν γίνεται, λοιπόν, η συζήτηση; Γιατί ακούσαµε να λέει
προηγουµένως η κ. Χριστοδουλοπούλου, που ήταν εδώ, ότι
υπάρχει ο φόβος να δηµιουργηθεί ένταση στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο για αυτά που συνέβησαν στις Βρυξέλλες. Και γιατί να µην
δηµιουργηθεί ένταση; Ας υπάρξουν κουβέντες, ας ακουστούν.

Μήπως γιατί για άλλη µία φορά, έστω και µε άσχηµο τρόπο -
αλλά αυτή είναι η πραγµατικότητα-, θα δικαιωθεί η Χρυσή Αυγή;
Μήπως γιατί αυτά που λέµε εδώ και χρόνια επαληθεύονται µέρα
µε τη µέρα; Μήπως γιατί ο κίνδυνος πλέον είναι εντός των τειχών
της πατρίδας µας; Ή µήπως γιατί µπορεί και να φοβάστε ότι
µέχρι το απόγευµα, αν θα γίνει η συζήτηση, µπορεί κάποιοι να
έχουν συλληφθεί και να αποδειχθεί ότι αυτοί οι κάποιοι, οι τζι-
χαντιστές που έκαναν αυτήν την επίθεση, έχουν περάσει πολύ
πιθανόν από τα ελληνικά µας σύνορα, που τα προστατεύει υπο-
τίθεται όχι ο ελληνικός στρατός πλέον, αλλά το ΝΑΤΟ, οι Τούρ-
κοι, όλοι οι υπόλοιποι πλην των Ελλήνων. Μήπως φοβόµαστε και
αυτό το πράγµα; Γιατί πριν από λίγους µήνες έγινε και αυτό. 

Μήπως, λοιπόν, αυτοί που σας κοροϊδεύουν, που περνάνε τα
σύνορα δήθεν ταλαίπωροι, που πάνε και ζώνονται µε εκρηκτικά
και τινάζουν αθώους πολίτες στις ευρωπαϊκές χώρες, στις ευρω-
παϊκές πρωτεύουσες, περνάνε µέσα από τα ελληνικά σύνορα και
δεν πρέπει να ακουστούν αυτά;

Ας γίνει, λοιπόν, η κουβέντα, γιατί όσοι δεν έχουν να κρύψουν
κάτι δεν φοβούνται τυχόν ένταση, εάν υπάρξει. Η Χρυσή Αυγή
δεν έχει να φοβηθεί τίποτα και προκαλεί να συνεχιστεί η συζή-
τηση και να γίνει. Γιατί την κουβέντα δεν την κάνετε όχι γιατί σέ-
βεστε δήθεν τους νεκρούς που υπάρχουν -το είπατε προηγουµέ-
νως- αλλά δεν την κάνετε µόνο και µόνο για να µην υπάρξει έν-
ταση µέσα στο ελληνικό Κοινοβούλιο.

Γιατί να µην υπάρξει, λοιπόν, ένταση µέσα στο ελληνικό Κοι-
νοβούλιο όταν η κουβέντα που θα κάναµε αφορούσε την ελλη-
νική δικαιοσύνη και το κατά πόσο είναι ανεξάρτητη η ελληνική
δικαιοσύνη και θα µιλούσαν αυτοί που ήλεγχαν µέχρι τώρα ή
προσπαθούσαν να ελέγξουν σε µεγάλο βαθµό την ελληνική δι-
καιοσύνη µε αυτούς που ήρθαν τώρα για να συγκαλύψουν τους
προηγούµενους που έκαναν όλα αυτά; 

Θα µιλάγαµε για την ελληνική δικαιοσύνη και θα λέγαµε τα ση-
µεία και τα τέρατα που έχουν συµβεί τα τελευταία χρόνια στην
πατρίδα µας, και θα µιλούσαν οι µεν µε τους δε και θα διασταύ-
ρωναν τα ξίφη τους και θα µίλαγαν για την ελληνική δικαιοσύνη.
Η δικαιοσύνη πρέπει να είναι ανεξάρτητη και να κάνει καλά τη
δουλειά της µε ανοικτά τα µάτια, βλέποντας κατάµατα την αλή-
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θεια. Όµως, θα ήταν αυτοί οι ίδιοι Βουλευτές εδώ πέρα και οι
ίδιοι πολιτικοί αρχηγοί, πλην της Χρυσής Αυγής, που όταν έρχε-
ται ένα αίτηµα από την ελληνική δικαιοσύνη για άρση ασυλίας
κάποιου Βουλευτή από οποιοδήποτε κόµµα όλοι το κάνετε γαρ-
γάρα και κανείς δεν ψηφίζει να πάει στην ελληνική δικαιοσύνη
και να δούµε αν είναι αθώος ο άνθρωπος και να αθωωθεί.

Δεν είπαµε να καταδικαστεί οποιοσδήποτε, αλλά να πάει και
να δικαστεί. Κι εσείς εδώ, λοιπόν, έχετε γίνει «πλυντήριο» που
καλύπτετε όλους τους παράνοµους Βουλευτές, Υπουργούς νυν
και πρώην που υπήρξαν, σε αντίθεση φυσικά µε ό,τι έρχεται σε
σχέση µε τη Χρυσή Αυγή, για την οποία πηγαίνουµε και γίνεται
άρση της βουλευτικής µας ασυλίας. Μάλλον δεν υπάρχει βου-
λευτική ασυλία στη Χρυσή Αυγή, δεν το συζητάµε. Οποιοσδή-
ποτε µας πει το παραµικρό, γιατί υπάρχει και εξύβριση στο
δρόµο, υπάρχει άρση βουλευτικής ασυλίας. Πάµε, λοιπόν και
απολογούµαστε για πολιτικές οµιλίες που έχουµε κάνει. 

Να µιλήσουµε, λοιπόν, γι’ αυτήν την «ανεξάρτητη» ελληνική δι-
καιοσύνη. Ευτυχώς, που υπάρχουν κάποιοι τίµιοι και υπερήφανοι
Έλληνες δικαστικοί λειτουργοί και κρατάνε το γόητρο της ελλη-
νικής δικαιοσύνης, γιατί, δυστυχώς, υπάρχουν οµάδες οι οποίες
έχουν συµφέροντα, τα οποία γνωρίζει όλος ο ελληνικός λαός.
Μάλιστα πριν από δυόµισι χρόνια είχαµε αυτό το οποίο συνέ-
βαινε εις βάρος της Χρυσής Αυγής και είχαµε τη γνωστή οµάδα
Σαµαρά, Αθανασίου, Δένδια, µε κάποια υποχείρια εισαγγελείς οι
οποίοι υπήρχαν από πίσω, µε τον Ισίδωρο Ντογιάκο, µε τον ει-
σαγγελέα Κωσταρέλλο, µε την Κλάπα την ανακρίτρια, οι οποίοι
έβαζαν στη φυλακή αθώους Έλληνες Βουλευτές. Διότι δεν έκα-
ναν τίποτα. 

Και τόλµησε προηγουµένως κάποιος Βουλευτής από το ΠΟ-
ΤΑΜΙ -ο οποίος δεν είναι εδώ, έφυγε- να πει ότι υπήρχαν εντολές
στον Ρουπακιά, όταν αυτό δεν τόλµησε να το πει κανείς, όταν ο
ίδιος ο Ρουπακιάς έχει βγει και έχει πει πως ό,τι έγινε, έγινε γιατί
υπήρξε µια συµπλοκή αυτού και κάποιων ακόµα απέναντι, όταν
οι ίδιοι οι δικαστικοί που είχαν αναλάβει την υπόθεση δεν τόλµη-
σαν ποτέ να πουν ότι υπάρχει εντολή από το οποιοδήποτε στέ-
λεχος ή κυρίως Βουλευτή της Χρυσής Αυγής. Όµως αυτά δεν τα
λέει κανείς και λέγε, λέγε τόσα χρόνια µε τα µέσα µαζικής εξα-
πάτησης που υπάρχουν και εξυπηρετούν συµφέροντα, µε κάποια
συγκεκριµένα βουλευτικά τσιράκια που ήταν εδώ και συνέχισαν
αυτήν τη διαδικασία, σπίλωσαν τα ονόµατα αθώων ανθρώπων
που µπήκαν στη φυλακή, κάθισαν είκοσι και δεκαοκτώ µήνες στη
φυλακή, είναι ακόµα και τώρα µε περιοριστικούς όρους, όταν
εδώ µέσα υπάρχουν κλέφτες, λαµόγια που έχουν καταδυναστεύ-
σει τον ελληνικό λαό, τον έχουν κλέψει και δεν έχει γίνει καν συ-
ζήτηση να πάνε σε δικαστήριο, γιατί εσείς τους καλύπτετε και
όταν έρχεται αυτή η υπόθεση δεν ψηφίζετε να πάνε στο δικαστή-
ριο και να δούµε ποιοι είναι ένοχοι και ποιοι είναι αθώοι, σε αντί-
θεση µε τους Βουλευτές της Χρυσής Αυγής. 

Τόλµησε, λοιπόν, αυτός ο άνθρωπος να µπει σε αυτήν τη δια-
δικασία και να ρωτήσει γιατί βγήκε έξω ο Ρουπακιάς. Να απαν-
τήσουµε, λοιπόν, γιατί βγήκε έξω ο Ρουπακιάς. Διότι σε µία
δολοφονία που υπήρξε µε τον καθ’ οµολογίαν δολοφόνο να λέει
ότι «εγώ το έκανα, χωρίς να υπάρχει τίποτε άλλο», έγινε το παγ-
κόσµιο φαινόµενο, το παγκόσµιο ρεκόρ να µπουν φυλακή πε-
νήντα επτά άνθρωποι για µία δολοφονία συγκεκριµένου ανθρώ-
που από συγκεκριµένο, µπήκαν πενήντα επτά άνθρωποι, Βουλευ-
τές, εκλεγµένοι, στελέχη, νέοι άνθρωποι, γυναίκες οι οποίοι δεν
είχαν καµµία σχέση µε την υπόθεση. Η υπόθεση, φυσικά, αυτή
έχει ξεφτιλιστεί, έχει πάρει το δρόµο τον οποίο θα έπρεπε. 

Θα κάνω µία ερώτηση σε όσους είστε εδώ µέσα αυτήν τη
στιγµή, αλλά κυρίως στον ελληνικό λαό που µας ακούει. Γιατί πι-
στεύετε ότι εδώ και εννέα - δέκα µήνες που ξεκίνησε το δικαστή-
ριο της Χρυσής Αυγής δεν ακούγεται τίποτα στα µέσα µαζικής
ενηµέρωσης; Δεν ακούγεται τίποτα, γιατί καθηµερινά στο δικα-
στήριο αποδεικνύεται η αλήθεια, γιατί καθηµερινά στο δικαστή-
ριο ξεφτιλίζονται όλοι αυτοί οι οποίοι είχαν στήσει αυτήν την
υπόθεση. Γι’ αυτό τα ρουφιανάκια των µεγάλων µέσων µαζικής
ενηµέρωσης έχουν καταπιεί τα µικρόφωνά τους και δεν τολµούν
να πουν τι συµβαίνει στην Αίθουσα του δικαστηρίου. 

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και αυτοί οι Βουλευτές που είναι
εδώ µέσα και φεύγουν πανικόβλητοι µετά, που λένε αυτές τις

κουβέντες, να σκέφτονται τι λένε, γιατί είτε είναι ηλίθιοι και τα
λένε –και είναι πολύ πιθανό αυτό- είτε προβοκάτορες, προκατει-
ληµµένοι. Ό,τι κι από τα δύο να είναι, όµως, είναι επικίνδυνοι και
δεν αξίζουν να έχουν θέση εδώ στο ελληνικό Κοινοβούλιο, γιατί
αποδεικνύουν µία τεράστια εµπάθεια. 

Εδώ δεν έχει να κάνει µε ιδεολογία ή µε το ποιον συµπαθούµε
και ποιον αντιπαθούµε. Έχει να κάνει µε την πραγµατικότητα, µε
την αλήθεια. Μπορούµε να είµαστε ειλικρινείς, µας αρέσει η αλή-
θεια; Όσο κι αν εµένα δεν µ’ αρέσει κάτι, θα παραδεχθώ αν είναι
πραγµατικότητα ή όχι, σε αντίθεση µε πολύ µεγάλη µερίδα των
Ελλήνων Βουλευτών που ήταν εδώ µέσα, οι οποίοι από µίσος
τους για τη Χρυσή Αυγή είπαν τα πάντα και δεν βρήκαν τους
στοιχειώδεις κανόνες ευθιξίας και ανδρισµού να πουν ότι αυτά
που έγιναν ήταν απαράδεκτα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, ο Ρουπακιάς -για όσους ρωτάνε, να τους βοη-
θήσουµε- βγήκε έξω.

Επίσης, να θυµίσουµε έτσι επιγραµµατικά για κάποιο βίντεο
Μπαλτάκου που υπήρχε. Ο Μπαλτάκος δεν ήταν ο οποιοσδή-
ποτε. Ήταν ο Γραµµατέας της Κυβέρνησης τότε και παραδέχ-
θηκε ότι αυτά που συνέβησαν είχαν να κάνουν µε πολιτικές
διώξεις και την εντολή την είχε δώσει ο Σαµαράς. Καµµία, όµως,
ανεξάρτητη δικαιοσύνη δεν πήρε την πρωτοβουλία να ψάξει και
να δει εάν αυτά που λέει ο Μπαλτάκος είναι αλήθεια ή ψέµατα.
Εάν ήταν ψέµατα, να το συζητούσαµε. Μήπως, όµως, ήταν αλή-
θεια; Και εάν ήταν αλήθεια, έπρεπε να µπουν στη φυλακή ο Πρω-
θυπουργός τότε της Ελλάδας και πολλοί Υπουργοί που είχαν
στήσει όλη αυτήν την πλεκτάνη; Αυτή η συζήτηση, λοιπόν, έπ-
ρεπε να γίνει.

Και εάν τολµήσει ο Πρωθυπουργός και η Αξιωµατική Αντιπο-
λίτευση να τη φέρουν στη Βουλή, πραγµατικά θα διασυρθούν.
Εµείς είµαστε έτοιµοι ανά πάσα ώρα και στιγµή να φέρουµε και
άλλα στοιχεία στη δηµοσιότητα µε πολλά που έχουν γίνει, µε τον
ΣΥΡΙΖΑ ο οποίος αυτήν τη στιγµή δεν έχει τα κότσια να φέρει στο
φως της δηµοσιότητας άλλα σκάνδαλα που έχουν γίνει, µε τη
Νέα Δηµοκρατία η οποία προσπαθεί να σώσει το τοµάρι της. Και
το γαϊτανάκι αυτό συνεχίζεται.

Και να σας πω και κάτι άλλο. Κατηγορούσατε, λοιπόν, τη Χρυ-
σή Αυγή για εγκληµατική οργάνωση όταν δεν βρέθηκαν πουθενά
ούτε χρήµατα, ούτε οικονοµικό όφελος σε κανέναν, ούτε οπλο-
στάσια, ούτε τίποτα, µόνο οµιλίες. Σε αντίθεση µε τώρα που βλέ-
πουµε οµάδες αναρχικών να κάνουν πορείες στο κέντρο της
Αθήνας. Και τα όπλα αυτά που κρατάνε στα χέρια τους -όπως
παραδέχονται οι ίδιοι- είναι πραγµατικά. Και ρωτάω εγώ: Γιατί
αυτοί που έχουν προσαχθεί κατά καιρούς από τη συγκεκριµένη
οµάδα των αναρχικών -τα στοιχεία τους υπάρχουν και η οµάδα
τους παραδέχεται ότι τα όπλα που κρατάνε είναι πραγµατικά-
δεν συλλαµβάνονται σαν µέλη εγκληµατικής οργάνωσης; Γιατί η
Κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ τους καλύπτει; Και όχι µόνο η Κυβέρνηση
του ΣΥΡΙΖΑ, αλλά και τα µέσα µαζικής ενηµέρωσης και όλοι αυτοί
οι δηµοσιογράφοι, οι οποίοι για εµάς έκαναν τη µέρα νύχτα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επιτρέψτε µου ένα λεπτάκι, κύριε Πρόεδρε.
Είχα πολλά να σας πω. Δεν θα προλάβω. Απλώς θα ήθελα να

τελειώσω µε µία πρόταση που θα καταθέσουµε εµείς ως Χρυσή
Αυγή. Εµείς επειδή θέλουµε να βοηθήσουµε να υπάρξει δικαιο-
σύνη και να φανεί η πραγµατικότητα στο ελληνικό Κοινοβούλιο,
θα καλούσαµε και θα ζητούσαµε απ’ όλους τους Έλληνες Βου-
λευτές που έχουν διατελέσει από το 2006 και µετά ή και πιο πριν
ακόµα, να φέρουν στο φως της δηµοσιότητας τα περιουσιακά
τους στοιχεία, και τα κοµµατικά µας ταµεία και τα περιουσιακά
του καθενός Βουλευτή από εµάς. Να φέρουµε αυτά -και όχι τα
«πόθεν έσχες», αυτές τις λαµογιές που γίνονται και ο ένας καλύ-
πτει τον άλλον- τα περιουσιακά στοιχεία που υπάρχουν στα κοµ-
µατικά ταµεία, τι υπάρχει στο καθένα, από το οποιοδήποτε κόµµα
και εκεί να συζητηθούν και να δει ο ελληνικός λαός ποιοι είναι οι
κλέφτες και οι απατεώνες και ποιοι είναι καθαροί σε αυτήν εδώ
τη χώρα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλούµε στο Βήµα

τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Δηµοκρατικής Συµπαρά-
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ταξης, κ. Ανδρέα Λοβέρδο.
Ορίστε, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τους τε-

λευταίους µήνες ζούµε έναν παροξυσµό τροµοκρατικών γεγονό-
των, τροµοκρατικών ενεργειών στο Παρίσι, στην Κωνσταντινού-
πολη, στην Άγκυρα και στις Βρυξέλλες, έναν παροξυσµό τροµο-
κρατικών ενεργειών που δεν έχουν στόχο το κράτος, που θα µπο-
ρούσε να πει κανείς ότι µπορεί και να αµυνθεί, αλλά έχουν στόχο
τον καθηµερινό πολίτη, αυτόν που ζει και αναπνέει στα κέντρα ή
στις γειτονιές των πόλεων, στα γήπεδα ή στις πλατείες.

Με µία αναδροµή στο παρελθόν -που επιτρέπει κανείς να κα-
ταλαβαίνει µε ποιο φαινόµενο ασχολείται- θα δούµε ότι αυτή τη
µορφή της τροµοκρατίας, την πιο οδυνηρή, την πιο σκληρή, την
πιο αιµατηρή, την οργάνωναν και την ασκούσαν κύκλοι φασι-
σµού. Και η Ευρώπη έχει πολλά τέτοια παραδείγµατα µετά τον
Β’ Παγκόσµιο Πόλεµο και ειδικά στις δεκαετίες του ’60 και του
’70.

Αυτή η τροµοκρατία είναι πια µέσο στα χέρια φανατικών του
ισλαµισµού, που µε την ίδια ακριβώς λογική, όπως και παλαι-
ότερα Ευρωπαίοι οµοϊδεάτες τους, χτυπούν τους καθηµερινούς
ανθρώπους, µε σκοπό να εκφοβίσουν τις εξουσίες δήθεν. Χτυ-
πούν τον καθηµερινό άνθρωπο, ασκώντας µία µορφή εκδίκησης,
γιατί οι δυνατότητες της ζωής του -κατά τη κρίση τους- είναι κα-
λύτερες και αυτός ο άνθρωπος φταίει -κατά την κρίση τους- για
τα δικά τους δεινά. 

Αυτή, όµως, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, η τροµοκρα-
τία είναι ένα κακό, ένα πολύ µεγάλο κακό και τίποτε άλλο. Κα-
νένα, δε, πρόβληµα δεν ελαφρύνει. Επιβαρύνει όλα τα προβλή-
µατα, καταστρέφει και κανείς δεν µπορεί να «κτίσει» την παραµι-
κρή επιφύλαξη πάνω σ’ αυτήν. Πρέπει να την καταδικάζουµε όλοι
µαζί και µε τον ίδιο τρόπο, ρητά και απερίφραστα. 

Συµφωνώ, ως Έλληνας Βουλευτής, µε την αναβολή της σηµε-
ρινής συζήτησης. Όλος ο πλανήτης είναι αλλού και εµείς θα ήµα-
σταν αλλού. Όχι ότι δεν συµβαίνει σε πολλά άλλα θέµατα. Συµ-
βαίνει, όπως λόγου χάρη στη διαχείριση της κρίσης. Όλοι οι
άλλοι της κρίσης είναι αλλού και η Ελλάδα µόνη της, µε τις εσω-
τερικές της έριδες, τις τρέλες, τον παροξυσµό των εγωισµών,
αλλά όχι και σ’ αυτό το µακάβριο γεγονός να είµαστε αλλού από
τους υπόλοιπους. 

Καταδικάζουµε, συµµετέχουµε στην οδύνη και δηλώνουµε µε
τρόπο ρητό και απερίφραστο ότι δεν θα συνηθίσουµε. Γιατί, αγα-
πητές και αγαπητοί συνάδελφοι, όταν έχεις στην Τουρκία κυρίως
τροµοκρατικές, εγκληµατικές, αιµατηρές ενέργειες κάθε πέντε
ηµέρες, από ένα σηµείο και µετά επαναλαµβάνεσαι στην κατα-
δίκη και την έκβαση αλληλεγγύης. Και αυτό είναι ήττα, να το αι-
σθάνεσαι. Ποτέ δεν πρέπει να θεωρείς ότι επαναλαµβάνεσαι,
όταν προασπίζεσαι αρχές, όπως είναι η αξία της ανθρώπινης
ζωής και η ασφάλεια των πολιτών. 

Μιθριδατισµό εµείς δεν θα πάθουµε. Γι’ αυτό ως Δηµοκρατική
Συµπαράταξη όλο αυτό τον καιρό που ζούµε αυτά τα γεγονότα,
αυτά τα αιµατηρά, εγκληµατικά, τροµοκρατικά γεγονότα, είµα-
στε σαφείς, συγκεκριµένοι. Οι καταγγελίες µας είναι µονοδροµι-
κές, δεν έχουν αστερίσκους, δεν έχουν επιφυλάξεις. Είναι θέµα
αρχής, εν τέλει, η καταδίκη της τροµοκρατίας. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επειδή τα τελευταία χρόνια των
τροµοκρατικών ενεργειών επικεντρώνουν το αίτιο και το υποκεί-
µενο που ασκεί η τροµοκρατία στον φανατικό ισλαµισµό από τις
αρχές της δεκαετίας του 2000 και µέχρι σήµερα, πρέπει να κα-
ταλάβουν οι κυβερνώντες ότι η χώρα, µε δική τους ευθύνη σε
έναν µεγάλο βαθµό, έχει εµπλακεί σε προβλήµατα που οι σώ-
φρονες πολιτικές ηγεσίες του παρελθόντος είχαν αφήσει την πα-
τρίδα µας απ’ έξω. 

Από τη δεκαετία του �80, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε τις
πρωτοβουλίες του αείµνηστου Παπανδρέου και µε τις σχέσεις
που η χώρα ανέπτυξε µε τον αραβικό κόσµο η Ελλάδα έµεινε απ’
έξω. Έµεινε απ’ έξω από κάθε σύγκρουση φανατισµού, που είχε
κέντρο, ξαναλέω, τον ισλαµισµό αυτού του επιπέδου. Έµεινε απ’
έξω, όχι γιατί ασκούσε πολιτική δειλίας, αλλά γιατί ασκούσε πο-
λιτική θάρρους, υποστήριξης του δίκαιου αγώνα του παλαιστι-
νιακού λαού. Και όλοι οι µετέπειτα Πρωθυπουργοί και οι Υπουρ-
γοί Εξωτερικών, λίγο ή πολύ, αυτή την πρακτική την ακολουθούν.

Και αυτό είναι θετικό. 
Ωστόσο, οι άφρονες πολιτικές επί µήνες τώρα, που έκαναν την

Ελλάδα µαύρη τρύπα για µεταναστευτικές ροές χωρίς νόµιµη
βάση, για τις παράτυπες, παράνοµες µεταναστευτικές ροές,
αυτή η πολιτική αλλάζει δειλά, δειλά τελευταία, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές. Δεν άλλαξε, αλλάζει δειλά, δειλά τελευταία. 

Ο Πρωθυπουργός πριν από είκοσι µέρες, στην εκποµπή του
κ. Χατζηνικολάου, ηρνείτο τη διάκριση του παράνοµου µετανά-
στη από τον πρόσφυγα. Την ηρνείτο, όταν όλος ο κόσµος την
αποδεχόταν και αναδιπλώθηκε στη συνεδρίαση του Συµβουλίου
των Πολιτικών Αρχηγών υπό τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας και
φυσικά στη Σύνοδο Κορυφής και στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο.

Αυτή η πολιτική, λοιπόν, που δεν έβλεπε την πραγµατικότητα,
έφερε ως αναγκαία λύση το ΝΑΤΟ εδώ. Το στηρίξαµε αυτό.
Ήταν µια λύση, γιατί εµείς ασκούµε µία κριτική γι’ αυτά που κά-
νατε και στα εθνικά θέµατα και στα προβλήµατα της χώρας µε
τη µετανάστευση και στην οικονοµική µας πολιτική, αλλά έχουµε
χρέος όχι µόνο να ασκούµε κριτική στην καταστροφική σας πο-
λιτική, αλλά να λέµε και τι πρέπει να γίνει, αφού τα πράγµατα τα
φέρατε εκεί. Και ως αναγκαία λύση είπαµε «ναι», αλλά έχουµε
συνείδηση, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ότι καλείς το ΝΑΤΟ να
σου λύσει ένα πρόβληµα που εν τινι µέτρω εσύ δηµιούργησες,
αλλά δέχεσαι και την ηµερήσια διάταξη αυτού του οργανισµού
και όπως ξέρετε και όπως ξέρουµε δεσπόζον θέµα στην ηµερή-
σια διάταξη του ΝΑΤΟ είναι η καταπολέµηση της τροµοκρατίας
και η εµπλοκή µε τα κέντρα λήψης αποφάσεων και εκτέλεσης
αποφάσεων που σχετίζονται µε αυτά τα φαινόµενα στη γειτονιά
της χώρας µας, µε τα οποία µέσω της µετανάστευσης η Ελλάδα
εµπλέκεται, χωρίς να το θέλει. Η κατάσταση αυτή δηµιουργεί κιν-
δύνους που δεν είχαµε και άρα, αναγκάζει την Κυβέρνηση της
Ελλάδας να είναι σε κατάσταση µόνιµης επαγρύπνησης και αυτό
δεν το έχουµε δει ακόµη, παρ’ όλη την εµπειρία, την οποία ζούµε.

Βάλαµε το κεφάλι µας, µε ευθύνη της Κυβέρνησης, σε προ-
βλήµατα που ούτε τώρα που έχουµε κρίση τα είχαµε ανάγκη,
αλλά ούτε και στις εποχές της ακµής τα είχε ανάγκη η Ελλάδα
και ο Έλληνας πολίτης.

Κυρίες και κύριοι της πλειοψηφίας, εγώ δεν θα είµαι επιεικής,
όπως υπήρξα στο παρελθόν, όταν ακούω στην Αίθουσα αυτή,
συναδέλφους µου από την πλειοψηφία να καταγράφουν τις γε-
νικές αρχές, βάσει των οποίων πολιτεύονται η σηµερινή Κυβέρ-
νηση στο προσφυγικό-µεταναστευτικό και µέσα εκεί σ’ αυτήν την
καταγραφή, ή να µην υπάρχει καθόλου η ανάγκη της προστασίας
της Ελλάδας και των Ελλήνων πολιτών, ή να είναι στο τέλος,
τέλος τελευταία θέµατα στην ηµερήσια διάταξη των κυβερνών-
των. Εκλεγήκαµε, για να προστατεύσουµε τα συµφέροντα, την
τιµή και την αξιοπρέπεια της Ελλάδας των Ελληνίδων και των Ελ-
λήνων. Αυτή είναι η βασική µας υποχρέωση. Κατά τις ιδεολογι-
κοπολιτικές αναφορές κάθε κόµµατος και κάθε Βουλευτή
έπονται και άλλες αξίες, αρχές, πρόσωπα και καταστάσεις.

Σε ό,τι αφορά τώρα, αγαπητέ κύριε Πρόεδρε, το θέµα της κα-
νονικής µας ηµερήσιας διάταξης, αν δεν είχε συµβεί αυτό το τρα-
γικό γεγονός, εναντίον αθώων ανθρώπων στις Βρυξέλλες, αυτή
η αιµατηρή εγκληµατική τροµοκρατική ενέργεια ήταν να συζη-
τήσουµε ένα σχέδιο νόµου ως προς το οποίο συµφωνούµε και
για κάποιες τροπολογίες για την πλειοψηφία των οποίων συµφω-
νούµε, εφόσον τις ξέραµε, κατατέθηκαν εµπρόθεσµα και δεν
έχουµε λόγους µιας ετσιθελικής αντιπολίτευσης να πούµε «όχι».

Θέλω, όµως, να κάνω δύο αναφορές και µε αυτές να κλείσω,
στα όσα είπε ο κ. Τσακαλώτος, ο Υπουργός των Οικονοµικών.
Κατ’ αρχάς, µας ενηµέρωσε ότι ό,τι συζητούµε για την αξιολό-
γηση και πριν από αυτήν στην κατάθεση του σχεδίου νόµου για
άντληση χρηµάτων από το ασφαλιστικό και από τους φόρους -
τα οποία µετονοµάζονται σε ασφαλιστικά και φορολογικά, ενώ
δεν είναι ούτε ασφαλιστικά ούτε φορολογικά, αλλά είναι πώς θα
πάρουν λεφτά από το ασφαλιστικό και από το φορολογικό, για
να τα βάλουν στη «µαύρη» τρύπα του δηµοσίου που οι ίδιοι δη-
µιούργησαν- ότι αυτά που συζητάµε, αυτά που λέγαµε, κύριε συ-
νάδελφε, κύριε Σκρέκα, το πρωί, είναι όλα αναληθή και ψέµατα.
Μας είπατε ότι ό,τι συζητείται στο δηµόσιο διάλογο, δεν ισχύει
και ότι ισχύουν άλλα. Και αν ήταν εδώ, θα του έλεγα -και απευ-
θύνοµαι στον παρόντα Υπουργό, τον κ. Αλεξιάδη- «ωραία, και τι
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είναι αυτό που συζητείται;» 
Και όπως τους άκουγα να τα λένε αυτά στο ΣΚΑΪ -και ήταν και

οι δηµοσιογράφοι µέσα σ’ αυτή τη συζήτηση-, δεν βρέθηκε ένας
να πει γι’ αυτό το µέτρο που είναι επώδυνο αυτό καθ’ αυτό, που
είναι επώδυνο 100%, σε σχέση µε τις ρυθµίσεις που εγώ είχα την
τιµή να υπερασπιστώ εδώ και να ψηφιστούν. Δεν βρέθηκε ένας
να πει πόσα θα δώσει αυτό το µέτρο στον Προϋπολογισµό για
το έτος 2016 από την 1η Ιανουαρίου. Φτάνουµε Απρίλιο και θα
έχει αναδροµική ισχύ η βούτα των χρηµάτων του ασφαλιστικού.
Πόσα θα δώσει; 

Και πώς θα βγει το 1.800, κύριε Τσακαλώτε, που ήρθατε εδώ
να µας πείτε ότι υφίσταστε άδικα την κριτική των µέσων µαζικής
ενηµέρωσης που δεν ξέρουν τι λένε; Έχετε πει στον ελληνικό
λαό τι λέτε; 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δεν θα δευτερολογήσω. Το Προεδρείο µας
έχει δώσει τη δυνατότητα να δευτερολογήσουµε για τις τροπο-
λογίες. Δεν θα ασκήσω αυτό το δικαίωµά µου, αλλά θα ήθελα να
ολοκληρώσω τώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εντάξει, κύριε Λο-
βέρδο, αλλά κατά παρέκκλιση, όπως καταλαβαίνετε γιατί είναι
µια ξεχωριστή διαδικασία. 

Συνεχίστε, λοιπόν, τον ειρµό της σκέψεώς σας. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ρωτάω, λοιπόν, ποια είναι η βάση της

συζήτησης, για να µπορούµε και εµείς να συζητάµε µε όρους
πραγµατικότητας. Ξέρετε πόσους µήνες µας έχετε σ’ αυτήν την
παλιοκατάσταση; 

Είχατε πει ότι στις 20 Ιανουαρίου θα καταθέτατε το σχέδιο
νόµου για την άντληση χρηµάτων από το ασφαλιστικό σύστηµα.
Και φτάνουµε Απρίλιο! Και έρχεστε εδώ και κοµψεύεστε και κά-
νετε υποδείξεις για το ποια πρέπει να είναι η δηµόσια συζήτηση;
Με ό,τι την τροφοδοτείτε, γι’ αυτό συζητάµε! 

Ποια είναι η πραγµατική βάση για το φορολογικό; Διότι, συνά-
δελφοι, αν το ασφαλιστικό είναι 1.800 –η άντληση χρηµάτων από
εκεί, δηλαδή-, λένε ότι ο συνολικός λογαριασµός που θα µας φέ-
ρετε εδώ µε ενιαίο σχέδιο νόµου κάνει περίπου 5 δισεκατοµµύ-
ρια. Κι αν δεν κάνει 5 δισεκατοµµύρια και κάνει κάτι κοντά στο 4
µε 4.500.000.000, από πού θα φέρετε τα υπόλοιπα; Αποτελεί
υπονοµευτική λογική να πούµε ότι οι πηγές είναι συγκεκριµένες; 

Όσον αφορά το ασφαλιστικό, εγώ σας διαβεβαιώνω ότι, αν
µειώσει τις εισφορές, θα τα πάρει από τις επικουρικές και τις κύ-
ριες συντάξεις ό,τι τρικ και να παρουσιάσει στους Βουλευτές του
ο κ. Κατρούγκαλος ή τα στελέχη της Πλειοψηφίας στον ελληνικό
λαό. 

Και όσον αφορά τα φορολογικά, παροµοίως. Δεν είµαι ειδικός.
Είναι άλλοι ειδικότεροι. Δεν τα έχω χειριστεί, αλλά οι πηγές είναι
συγκεκριµένες. Θα µειώσετε το αφορολόγητο που οι δικές µας
κυβερνήσεις το είχαν φτάσει στις 9.500; Θα αυξήσετε τους συν-
τελεστές; Θα αυξήσετε την άντληση χρηµάτων από παράπλευ-
ρες φορολογικές καταστάσεις, όπως ΕΝΦΙΑ, εισφορά αλληλεγ-
γύης κοκ; Θα αυξήσετε τους έµµεσους φόρους; Τι θα κάνετε,
αφού δεν υπάρχει ανάπτυξη, αφού µας φέρατε την ύφεση; Τι θα
κάνετε; 

Γιατί δεν µας λέτε, για να γίνει µία πάρα πολύ συγκεκριµένη
συζήτηση, και γενικεύετε τόσο πολύ τον διάλογο διαψεύδοντας
τους πάντες και φτάσαµε Απρίλιο και κοροϊδευόµαστε εδώ τό-
σους µήνες; 

Ακόµα και ο Υπουργός –υποτίθεται, Υπουργός Ανάπτυξης- κ.
Σταθάκης που όλο παρατείνει τα θέµατα των δανείων, επιχειρη-
µατικών και άλλων, δεν µας λέει ποιο είναι το πρόβληµα. Διότι
εµείς, κύριοι συνάδελφοι, µαθαίνουµε ότι δεν πρόκειται για ρύθ-
µιση των «κόκκινων δανείων», αλλά των «πρασινοκόκκινων». Και
αυτή είναι η πραγµατικότητα! Το ακούµε από παντού! 

Όταν έφερε εδώ την παράταση της νοµοθετικής ρύθµισης
µέχρι 15 Απριλίου -που ήταν ήδη παράταση του νόµου που προ-
έβλεπε ότι η σχετική ρύθµιση θα έρθει µέχρι 15 Φεβρουαρίου-,
του είπαµε: «Το ψηφίζουµε, παράταση δίνεις. Δεν µας λες, όµως,
πού είναι η εµπλοκή; Δεν µας λες να ξέρουµε και εµείς σε ποιο
σηµείο είναι η συζήτησή σου; Τι µας λες µέχρι 15 Απριλίου;». Και
τι πρόσθεσε σήµερα µε την υπουργική παρέµβαση που έκανε σε

άλλη τροποποίηση, για άλλη παράταση δανείων, επί άλλου θέ-
µατος; Δεν µας λέει! Γελάει! Συµπεριφοριστής ο κύριος Υπουρ-
γός της Ανάπτυξης! Όµως, δεν µας λέει τι είναι αυτό που απασ-
χολεί. 

Συνεπώς, κάνετε µία πολιτική παρελκυστική, µε αποτέλεσµα
να χάνεται χρόνος στη «Βαρουφακιάδα νούµερο «ΙΙ»» σε βάρος
των συµφερόντων της χώρας, γιατί η οικονοµία χωρίς ασφάλεια,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν λειτουργεί. Αυτό είναι κάτι που
ξέρουµε όλοι. 

Και θα κλείσω µε το δεύτερο και τελευταίο µου σηµείο. Ήρθε
τώρα, πριν από λίγη ώρα, τροπολογία σε σχέση µε την υποστή-
ριξη συµβούλων, οι οποίοι προσλαµβάνονται χωρίς διαγωνισµό;
Χωρίς διαγωνισµό οι προµήθειες για τα νησιά για το προσφυ-
γικό-µεταναστευτικό, χωρίς διαγωνισµό και αυτό το απλό θέµα; 

Είπε κάποιος από την Πλειοψηφία –νοµίζω ότι εσείς ήσασταν,
σας άκουσα να το λέτε, κύριε συνάδελφε, κύριε Κοινοβουλευτικέ
Εκπρόσωπε, κύριε Μπαλαούρα- «και εσείς το κάνατε!». 

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Δεν είπα αυτό! 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Έτσι άκουσα!
ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Είπα ότι 8 εκατοµµύ-

ρια δώσατε, η προηγούµενη κυβέρνηση.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Αφού γινόταν και παλαιότερα, γιατί

φέρνετε διάταξη; Για να φέρετε διάταξη και τροπολογία αυτού
του επιπέδου, πάει να πει ότι δεν υπήρχε νοµική βάση για να γίνει
κάτι τέτοιο. 

Βεβαίως, χρησιµοποιούσαµε συµβούλους και τους παίρναµε
µε πρόχειρους διαγωνισµούς. Βεβαίως, οι ελληνικές Κυβερνή-
σεις έχουν ανάγκη συµβούλων. Εσείς µας κοροϊδεύατε και λέ-
γατε ότι «κάθε συµβουλή που µας δίνετε είναι συµβουλή από
κοράκια, µε σκοπό να βλάψουν τα συµφέροντα του ελληνικού
λαού»!

Εσείς συµµετείχατε στον λαϊκισµό ότι το να έχει ένας Υπουρ-
γός ή ο Πρωθυπουργός συµβούλους είναι λάθος και µας κρεµά-
γατε στα µανταλάκια. Εσείς είχατε Υπουργό τον Βαρουφάκη,
που έλεγε ότι θα χρησιµοποιήσει µόνο τα στελέχη του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών και µετά πήρε τον Κορεάτη µε έναν µισθό
εξωφρενικό. Εσείς τα κάνατε αυτά!

Εµείς κρατούσαµε την πεπατηµένη µιας νοµοθεσίας που
ισχύει από τη δεκαετία του 1980 και ας τη βρίζουν πολλοί. Ήταν
σωστή, γι’ αυτό και επιβίωσε επί τριάντα χρόνια. Είναι απαραίτη-
τη. 

Αλλά όχι και αυτό! Όχι να έρχεστε και να λέτε ότι για να σας
συµβουλέψουν στην διαπραγµάτευση θέλετε να κάνετε διαγωνι-
σµούς χωρίς διαδικασίες και χωρίς διαφάνεια! Αυτή την τροπο-
λογία θα την καταψηφίσουµε. 

Κλείνω, λέγοντας το εξής: Χάνεται πάλι χρόνος. Και από την
πορεία του διαλόγου, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από τον Ια-
νουάριο µέχρι σήµερα, οι υποχωρήσεις της πλειοψηφίας γίνονται
η µία πίσω από την άλλη. 

«Μόνο αύξηση εισφορών», είπαν. Μετά «λιγότερη αύξηση ει-
σφορών και περικοπή µόνο επικουρικών». Μετά «περικοπή και
κύριων συντάξεων». Αναφέροµαι µόνο σε ένα παράδειγµα. 

Άρα η διαπραγµάτευση είναι µία κοροϊδία. Και όσο χάνεται
χρόνος, χάνετε και σηµεία. Τα έχετε κάνει µαντάρα, έχετε πάρει
έναν µουντζούρη µε πολύ ανάποδο και επιθετικό τρόπο, τον πε-
ριφέρετε και δεν ξέρουµε σε ποιον τελικά θα καταλήξει. Πάντως,
στον ελληνικό λαό θα καταλήξει σύντοµα. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Δηµοκρατικής Συµπα-

ράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεχίζουµε µε τον

κ. Νικόλαο Καραθανασόπουλο, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας. 

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε. 
Η σηµερινή συζήτηση είναι φυσικό να σηµαδεύεται από τις

τροµοκρατικές ενέργειες στις Βρυξέλλες. Το Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας καταδικάζει αυτές τις ενέργειες και εκφράζει την
αλληλεγγύη του στο λαό του Βελγίου. 

Θεωρούµε ότι τέτοιου είδους τροµοκρατικές και εγκληµατικές
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ενέργειες γίνονται άλλοθι. Άλλωστε, στη δηµιουργία των τζιχαν-
τιστικών οργανώσεων σηµαντικός ήταν και ο ρόλος των Ηνωµέ-
νων Πολιτειών.

Τέτοιου είδους ενέργειες, λοιπόν, γίνονται άλλοθι για νέες ιµ-
περιαλιστικές επεµβάσεις και για κλιµάκωση των επιθέσεων.
Αυτό το έργο το έχουµε ξαναδεί µετά τις τροµοκρατικές ενέρ-
γειες στο Παρίσι. 

Αποτελούν, όµως, και άλλοθι για την κλιµάκωση νέων µέτρων
καταστολής και κρατικής τροµοκρατίας στο όνοµα της αντιµε-
τώπισης των τροµοκρατών απέναντι στους ίδιους τους λαούς και
τους εργαζόµενους της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Οι εξελίξεις αυτές διαµορφώνουν ακόµη χειρότερες προϋπο-
θέσεις, ακόµα χειρότερες συνθήκες για τη ζωή και το µέλλον των
προσφύγων και των µεταναστών στον τόπο µας, κάτω από το
πρίσµα και των πρόσφατων αποφάσεων της Συνόδου Κορυφής.
Οι αποφάσεις αυτές σηµατοδότησαν το κλείσιµο των βορείων
συνόρων, τον εγκλωβισµό δεκάδων χιλιάδων προσφύγων και µε-
ταναστών στην Ελλάδα, την άρνηση από πλευράς της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης –µε τη σύµφωνη γνώµη και της ελληνικής Κυβέρνη-
σης- της εφαρµογής της Συνθήκης Γενεύης για το καθεστώς των
προσφύγων, ζητήµατα, τα οποία θα διαµορφώσουν τις συνθήκες
αύξησης των ροών µεταναστών και προσφύγων και βεβαίως, θα
επιφέρουν αύξηση της τιµής των δουλεµπόρων διακινητών τους. 

Επίσης όλες αυτές οι εξελίξεις αναδεικνύουν και τον αναβαθ-
µισµένο ρόλο του ΝΑΤΟ στην ευρύτερη περιοχή του Αιγαίου, αφ
’ενός µεν στα πλαίσια του ανταγωνισµού και των αντιθέσεων µε
τη Ρωσία, αλλά πάνω από όλα αναδεικνύουν ιδιαίτερα τον ανα-
βαθµισµένο ρόλο του ΝΑΤΟ µε την παρουσία του –µε πρόσχηµα
το προσφυγικό- όσον αφορά στα ζητήµατα της προώθησης της
συνδιαχείρισης στο Αιγαίο και σε βάρος της εδαφικής ακεραι-
ότητας της Ελλάδας. 

Αυτές είναι ακριβώς οι πολιτικές και οι αποφάσεις της Ευρω-
παϊκής Ένωσης οι οποίες τρέφουν και το «αβγό του φιδιού», τον
φασισµό και τον ρατσισµό, επιβεβαιώνοντας για ακόµα µία φορά
ότι ο φασισµός και ο ναζισµός αποτελούν το παιδί του συστήµα-
τος το οποίο το χρησιµοποιεί στις δύσκολες συνθήκες ως εκτε-
λεστικό όργανο απέναντι στους εργαζόµενους, απέναντι στους
λαούς και στα δικαιώµατά τους. 

Σ’ αυτές τις κυβερνητικές επιλογές υπάρχει και η συνευθύνη
των υπολοίπων κοµµάτων. Άλλωστε, είναι πρόσφατη και πολύ
νωπή η υπογραφή την οποία έβαλαν στο κοινό ανακοινωθέν µε
τον Πρόεδρο της Δηµοκρατίας. Τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντι-
πολίτευσης θεωρούν ότι τόσο το ΝΑΤΟ όσο και η Ευρωπαϊκή
Ένωση αποτελούν τους παράγοντες επίλυσης του προβλήµατος
του µεταναστευτικού-προσφυγικού, ενώ επί της ουσίας Ευρω-
παϊκή Ένωση και ΝΑΤΟ δεν είναι τίποτε άλλο παρά παράγοντες
επιδείνωσης της κατάστασης αυτής. 

Η διέξοδος απέναντι σ’ αυτές τις δύσκολες συνθήκες δεν µπο-
ρεί να προέλθει από αλλού παρά µόνο από την αµφισβήτηση των
επιλογών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και κατ’ επέκταση των κυβερ-
νητικών αποφάσεων, δηλαδή από την αµφισβήτηση των συνθη-
κών της Ευρωπαϊκής Ένωσης όπως είναι η Συνθήκη του Σένγκεν,
οι αποφάσεις του Δουβλίνο, αλλά και οι πρόσφατες αποφάσεις
κορυφής και από την απευθείας µεταφορά τους στις χώρες προ-
ορισµού. 

Στο µεσοδιάστηµα χρειάζονται µέτρα για την ύπαρξη ανθρώ-
πινων συνθηκών για την προσωρινή διαβίωση των µεταναστών
και προσφύγων γι’ αυτόν τον ελάχιστο χρόνο που χρειάζονται
για τις διατυπώσεις. 

Βεβαίως, και µε το σηµερινό νοµοσχέδιο στο οποίο συµφω-
νούν και τα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολίτευσης και το ψηφί-
ζουν, η συζήτηση έγινε αφορµή για να υπάρξει µία ψευδεπίγρα-
φη αντιπαράθεση ανάµεσα στα υπόλοιπα κόµµατα της Αντιπολί-
τευσης και της Κυβέρνησης. Για παράδειγµα, ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας µίλησε για µία αποτυχηµένη
Κυβέρνηση, ότι η πολιτική της Κυβέρνησης είναι αποτυχηµένη.
Έτσι είναι τα πράγµατα; 

Εµείς θεωρούµε ότι η κυβερνητική πολιτική αποτελεί συνέχεια
των πολιτικών των προηγούµενων κυβερνήσεων, των κυβερνή-
σεων της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, που υλοποιεί επί
της ουσίας όσα αφήσατε άλυτα ή δεν θέλατε να αντιµετωπίσετε

ως Νέα Δηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ, όταν ήσασταν στην κυβέρνηση,
όπως για παράδειγµα την επιτάχυνση και την προώθηση των
ιδιωτικοποιήσεων. Το λιµάνι του Πειραιά είναι φωτεινό παρά-
δειγµα. Το Ελληνικό επίσης αποτελεί φωτεινό παράδειγµα, όπως
και οι ιδιωτικοποιήσεις των αεροδροµίων, ζητήµατα που αφο-
ρούν το ασφαλιστικό µέσα από την κατεδάφιση επί της ουσίας
του κοινωνικού χαρακτήρα της ασφάλισης και την µετατροπή της
σύνταξης σε προνοιακό επίδοµα ή τις ανατροπές που σχετίζονται
µε την αγορά εργασίας. 

Ακολουθεί, δηλαδή, πιστά την εφαρµοζόµενη πολιτική των
προηγούµενων κυβερνήσεων και γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο και
η σηµερινή ψήφιση του νοµοσχεδίου που συζητάµε δεν αποτελεί
καµµία πρωτοτυπία. Αποτελεί ενσωµάτωση στην ελληνική έννοµη
τάξη οδηγιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης όσον αφορά στο ρόλο
των χρηµαταγορών, για να µπορέσει ακριβώς να υπάρξει µία µε-
γαλύτερη ενιαιοποίηση, δηλαδή για να υπάρξουν ενιαίοι κανόνες
που να διέπουν τη λειτουργία των χρηµαταγορών στο πλαίσιο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, διευκολύνοντας επί της ουσίας τη
δράση του µεγάλου κεφαλαίου. 

Διακηρυγµένος στόχος της κυβερνητικής πολιτικής και αυτός
ο οποίος εφαρµόζεται στην πράξη, παρά την προσπάθεια ωραι-
οποίησης από µεριάς της Κυβέρνησης, δεν είναι τίποτε άλλο
παρά η προώθηση δύο συµπληρωµατικών ζητηµάτων. 

Το πρώτο αφορά ότι τα βάρη διαχείρισης της καπιταλιστικής
κρίσης πρέπει να συνεχίσουν να τα πληρώνουν οι µισθωτοί, οι
συνταξιούχοι και τα υπόλοιπα λαϊκά στρώµατα.

Οι συζητήσεις τις οποίες κάνει αυτό το διάστηµα µε το κουαρ-
τέτο είναι αποκαλυπτικές, οι αλλαγές στη φορολογία, οι αλλαγές
στο ασφαλιστικό και σε µια σειρά άλλα ζητήµατα σηµατοδοτούν
την κλιµάκωση της αντιλαϊκής επίθεσης, αλλά και ταυτόχρονα η
προώθηση τέτοιων µέτρων που θα θωρακίζουν ακόµη περισσό-
τερο και θα διασφαλίζουν ακόµη περισσότερο πιο ευνοϊκό περι-
βάλλον για την ανάπτυξη της ανταγωνιστικότητας αλλά και της
κερδοφορίας των µονοπωλιακών οµίλων. 

Από τη στιγµή, λοιπόν, που οι στόχοι που θέλει να υλοποιήσει
η κυβερνητική πολιτική είναι οι ίδιοι χωρίς καµµία απολύτως δια-
φοροποίηση µε τους στόχους των προηγούµενων κυβερνήσεων,
γεννάται ένα πολύ µεγάλο ερώτηµα: Γιατί υπάρχει αυτή διαπάλη
ανάµεσα στα κόµµατα της Αντιπολίτευσης τα οποία ψήφισαν το
τρίτο µνηµόνιο και στην Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ; 

Η διαπάλη αφορά πραγµατικά γεγονότα. Δεν είναι απλώς µια
ψευδεπίγραφη διαπάλη. Αφορά επί της ουσίας το ποιος θα απο-
σπάσει τα εύσηµα από τον κ. Σόιµπλε, από την Ευρωπαϊκή Ένω-
ση, από το Διεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, από τις Ηνωµένες Πολι-
τείες, ως ο καλύτερος διαχειριστής των συµφερόντων της καπι-
ταλιστικής βαρβαρότητας και των πολιτικών που έχουν απο-
φασιστεί. Εκεί βρίσκεται η διαπάλη σας: Ποιοι θα πείσετε περισ-
σότερο την αστική τάξη της χώρας µας και τους µονοπωλιακούς
οµίλους ότι µπορείτε να υλοποιήσετε κατά γράµµα, απαρέγκλιτα
και χωρίς αντιστάσεις την κυβερνητική πολιτική, τις πολιτικές επι-
λογές, τις στρατηγικές επιλογές του µεγάλου κεφαλαίου στη
χώρα µας. 

Και στις σηµερινές συνθήκες αυτοί που αποσπούν τα εύσηµα
είναι βεβαίως τα κόµµατα που αποτελούν τη συγκυβέρνηση, ΣΥ-
ΡΙΖΑ και ΑΝΕΛ, ότι στις σηµερινές συνθήκες µπορούν να υλοποι-
ήσουν πολύ πιο αποτελεσµατικά αυτήν τη βάρβαρη και ταξική
πολιτική. 

Από αυτήν την άποψη, αποτελούν σκιαµαχίες οι αντιπαραθέ-
σεις τις οποίες κάνετε, γιατί επί της ουσίας αφήνετε στο απυρό-
βλητο τον πραγµατικό υπεύθυνο της καθηµερινής επιδείνωσης
της θέσης της λαϊκής οικογένειας, που δεν είναι τίποτα άλλο
παρά οι πολιτικές οι οποίες εξυπηρετούν, στηρίζουν τους στρα-
τηγικούς σχεδιασµούς της αστικής τάξης και των µονοπωλιακών
οµίλων. Είναι επιλογές που σήµερα έχει ανάγκη, για να µπορέσει
να επιβιώσει το κοινωνικοοικονοµικό σύστηµα της καπιταλιστικής
βαρβαρότητας. 

Εµείς το λέµε καθαρά, δεν έχουµε καµµία αυταπάτη, καµµία
αµφιβολία ότι το επόµενο διάστηµα θα κλιµακωθεί η αντιλαϊκή
επίθεση, µε άξονες το φορολογικό και το ασφαλιστικό. Από
αυτήν την άποψη, η εργατική τάξη και τα υπόλοιπα λαϊκά στρώ-
µατα πρέπει να είναι προετοιµασµένοι. Και πρέπει να είναι προ-
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ετοιµασµένοι, µη έχοντας καµµία αυταπάτη ότι η υπόθεση της
ανακούφισης από τα τεράστια προβλήµατα τα οποία αντιµετω-
πίζουν, η υπόθεση της αναβάθµισης της θέσης του λαού, για να
µπορεί να ικανοποιεί το σύνολο των σύγχρονων και διευρυµένων
αναγκών, περνάει µέσα αφ’ ενός µεν από την αποφασιστική ισχυ-
ροποίηση του ΚΚΕ, αλλά και αφ’ ετέρου από την οργάνωση της
κοινής πάλης απέναντι στους πραγµατικούς υπεύθυνους των
προβληµάτων σε µια λογική συνολικότερων και γενικότερων ρή-
ξεων και ανατροπών. 

Βεβαίως, το νοµοσχέδιο το οποίο συζητάµε και τις τροπολο-
γίες που αναφέρθηκε αναλυτικά ο εισηγητής µας, ως ΚΚΕ το κα-
ταψηφίζουµε επί της αρχής και στο σύνολό του. Επί των συγκε-
κριµένων τροπολογιών θα τοποθετηθούµε αναλυτικά κατά τη
διάρκεια της ψηφοφορίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Καραθανασόπουλο. 

Τελευταίος από τους κοινοβουλευτικούς εκπροσώπους είναι
ο κ. Αθανάσιος Παπαχριστόπουλος, κοινοβουλευτικός εκπρόσω-
πος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. 

Έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΠΑΧΡΙΣΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-

εδρε.
Παίρνω αφορµή το άρθρο 6 του νοµοσχεδίου για τη διαφάνεια

που πρέπει να επικρατεί ανάµεσα στις τράπεζες και τα χορηγού-
µενα µέσα µαζικής ενηµέρωσης ή ιδιώτες.  Όποιος διαβάσει µε
προσοχή την απόρρητη έκθεση της «PricewaterhouseCoopers»
που δηµοσιεύτηκε πρόσφατα, θα δει ότι χωρίς εγγυήσεις ένα κα-
νάλι πήρε 124 εκατοµµύρια, ένα άλλο κανάλι -πάλι χωρίς καµµιά
εγγύηση- πήρε γύρω στα 15,5 εκατοµµύρια, µια εφηµερίδα πήρε
γύρω στα 3 εκατοµµύρια και ένας σκέτος, πολύ γνωστός δηµο-
σιογράφος πήρε γύρω στα 2,3 εκατοµµύρια.

Θέλω εδώ να θυµίσω, γιατί έχουµε ασθενική µνήµη, τα εξής:
Σήµερα θα γινόταν µια κουβέντα για τις παρεµβάσεις που γίνον-
ται στη δικαιοσύνη. Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να κάνω µια παρέν-
θεση και να πω ότι είµαι από αυτούς που χρόνια λένε ότι για τα
λειτουργήσει σωστά η Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία, ο τρίτος πυ-
λώνας της που είναι η δικαστική εξουσία, θα έπρεπε να είναι ανε-
ξάρτητος.

Ο αείµνηστος Σωτήρης Μπάγιας είχε κάνει µια φοβερή πρό-
ταση. Μπορεί να µην µιλάει για την απόλυτη ανεξαρτησία της δι-
καιοσύνης, αλλά σε πολύ µεγάλο βαθµό ανεξαρτησία. Δυστυ-
χώς, δεν έγινε τίποτα. Το άρθρο 90 του Συντάγµατος, που καθο-
ρίζει πώς διορίζονται οι Πρόεδροι του Αρείου Πάγου, του Ελεγ-
κτικού Συνεδρίου και του Συµβουλίου της Επικρατείας, πιστεύω
ότι θα πρέπει να αλλάξει κάποτε. Ιδού πεδίο δόξης λαµπρό στην
επόµενη αναθεώρηση να κάτσουµε όλοι µαζί, αν πράγµατι θέ-
λουµε να λειτουργεί σωστά η Κοινοβουλευτική Δηµοκρατία, ο
ένας από τους τρεις πυλώνες να είναι πράγµατι ανεξάρτητος.
Μέχρι τότε, όµως, αυτή είναι η δικαιοσύνη και θα δούµε πώς λει-
τουργούσε. 

Ένας Βουλευτής, ο Δηµήτρης Τσιρώνης του ΠΑΣΟΚ, ο οποίος
ήταν Πρόεδρος στην Επιτροπή για το Βατοπέδι, προέβλεψε το
2010 ότι η κυπριακή οικονοµία και µια συγκεκριµένη τράπεζα θα
κατέρρεαν και µάλιστα, σε γραπτή αναφορά του. Δυο χρόνια αρ-
γότερα ο τότε Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος που είχε αν-
τίθετη γνώµη, διαψεύστηκε, διότι πράγµατι και η τράπεζα
κατέρρευσε δύο χρόνια και δύο µήνες µετά. Γύρω στον Οκτώ-
βριο ή Σεπτέµβριο του 2012 η κυπριακή οικονοµία καταρρέει, η
τράπεζα καταρρέει. 

Η Κυπριακή Βουλή, το Υπουργείο Δικαιοσύνης της Κύπρου και
ο Εισαγγελέας της Κύπρου κάνουν έναν αγώνα δρόµου. Πι-
στεύουν ότι η χώρα τους έχει υποστεί ζηµιές από 2,5 ως 15 δι-
σεκατοµµύρια, µε µέσο όρο τα 7 δισεκατοµµύρια. 

Εδώ να θυµίσω όσον αφορά στη «Lehman Brothers», που τά-
ραξε τον πλανήτη το 2008: Η κατάχρηση ήταν γύρω στα 70 δι-
σεκατοµµύρια και τινάχθηκε ο κόσµος στο αέρα. Καταλαβαίνετε
τι σηµαίνει για µια µικρή χώρα όπως είναι η Κύπρος να χάνει 6
µε 7 δισεκατοµµύρια. Ακόµη και σήµερα, µε διάφορα δικαστικά
τερτίπια, ο συγκεκριµένος τραπεζίτης δεν έχει ανακριθεί από τις
κυπριακές αρχές. Έχει σχέση µε τη συζήτηση που θα γινόταν
απόψε στο Ελληνικό Κοινοβούλιο. 

Θέλω ακόµη να θυµίσω -και δεν µπαίνω σε λεπτοµέρειες- το
εξής: Φαντάζοµαι ότι την Κυπριακή Δηµοκρατία δεν τη σεβόµα-
στε a la carte. Δεν πιστεύω ο Αναστασιάδης να έχει προσχωρήσει
στον ΣΥΡΙΖΑ. Λέω, η Κυπριακή Βουλή το Υπουργείο Δικαιοσύνης
και ο Εισαγγελέας της Κύπρου.

Θέλω, επίσης, να θυµίσω σε σχέση µε την κουβέντα που θα γι-
νόταν και αναβάλλεται σωστά κατά τη γνώµη µου, ότι ο Χριστο-
φοράκος έφυγε εν χορδαίς και οργάνοις όπως και ο Καραβέλας,
µια δικαιοσύνη που πάλι λειτούργησε λίγο περίεργα σε εκείνη
την περίπτωση.

Θέλω να θυµίσω ότι ο Σίκατσεκ έδωσε δεκάδες ονόµατα Ελ-
λήνων πολιτικών που δωροδοκήθηκαν από τη «Siemens» και ένας
Έλληνας εισαγγελέας γνωµάτευσε ότι αυτό ήταν δωρεά. 

Θέλω, ακόµη, να θυµίσω ότι ένας γνωστός εκδότης έκανε κου-
ρελόχαρτο όλες τις διαδικασίες «πόθεν έσχες», δηλώσεων κ.λπ.,
προφανώς γιατί αισθανόταν ότι ήταν στο απυρόβλητο. Ακόµα και
πράγµατα, δηλαδή, που δεν είχε και συµφέρον να µην τα κάνει,
τα περιφρονούσε. Βαριόταν προφανώς. 

Έτσι λειτούργησε η χώρα τα πολλά προηγούµενα χρόνια. Kαι
βλέπω µια απεγνωσµένη προσπάθεια -γιατί η υπερβολή ενδηµεί
σε αυτήν την Αίθουσα- ότι όλα γινόντουσαν καλώς, τίποτα δεν
έγινε λάθος, η δικαιοσύνη δούλευε σωστά και πάει λέγοντας. 

Σήµερα, έγινε ένα απίστευτο κτύπηµα στις Βρυξέλλες. Είναι
κακό για όλη την Ευρώπη. Κυρίως, όµως, είναι κακό για τη χώρα
µας. Ξέρουµε ότι η αξιολόγηση είναι σε διαδικασία εκκρεµότη-
τας, σε διαδικασία εκκρεµότητας είναι και το προσφυγικό. Είναι
µια δύσκολη στιγµή και δεν δικαιολογεί υψηλούς τόνους. 

Θέλω, όµως, εδώ να ξεκαθαρίσω ένα ζήτηµα. Ακούω συχνά
την κριτική ότι από τη µια ζητάτε συναίνεση και από την άλλη µας
κατηγορείτε. Θέλω να µου απαντήσει ευθέως όποιος Βουλευτής
–και πιστεύω ότι είναι πάρα πολλοί, οι περισσότεροι εδώ µέσα
είναι έντιµοι άνθρωποι- στο εξής: Υπάρχει συµψηφισµός ανά-
µεσα στα ποινικά αδικήµατα ή σε αυτά που ερευνάει η δικαιο-
σύνη µε το θέµα της διακυβέρνησης της χώρας; Να απαντήσει
κάποιος σε αυτήν την ερώτηση, να ξέρουµε τι µας γίνεται. Γιατί
εγώ πιστεύω ότι όλοι, µηδενός εξαιρουµένου, πρέπει να είµαστε
ενωµένοι. Η διαφθορά, η διαπλοκή σε αυτή τη χώρα έπαιξαν κα-
θοριστικό ρόλο. 

Ακούω µάλιστα µερικούς, που µου θυµίζουν περισσότερο το
ασφαλιστικό της δικτατορίας: «Ονόµατα»! «Ονόµατα»! Και το
λένε έτσι µε στόµφο, στο στιλ, «Αν δεν πεις ονόµατα, δεν µου
λες τίποτα». Πόσα ονόµατα χρειάζονται, δηλαδή, για να θυµη-
θούµε ότι ποτέ κανείς δεν τιµωρήθηκε για το Χρηµατιστήριο, που
άλλαξαν χέρια περιουσίες; Πόσα ονόµατα χρειάζονται για να θυ-
µηθούµε πως πέντε, έξι εταιρείες έπαιρναν όλα τα δηµόσια έργα
για είκοσι χρόνια; Πόσα ονόµατα χρειάζονται; Χίλια τριακόσια
υπάρχουν. Πριν, η Αγροτική Τράπεζα, χωρίς καµµία εγγύηση,
χρηµατοδοτούσε κόσµο και κοσµάκη. Πόσα ονόµατα χρειάζονται
για να δούµε πώς έφευγαν τα δισεκατοµµύρια από την τράπεζα
για επενδύσεις και πήγαιναν στο εξωτερικό; Πόσα ονόµατα χρει-
άζονται για το πάρτι που γινόταν στους εξοπλισµούς; Απίστευτος
διαγκωνισµός; Τα «RAFALE» ή τα «F-16»; Όµιλοι από πίσω κλπ..
Πόσα ονόµατα χρειάζονται για να θυµηθούµε τι έγινε στους
Ολυµπιακούς Αγώνες; Έφτασαν στο παρά πέντε και µε απευ-
θείας ανάθεση ευνοήθηκαν συγκεκριµένοι άνθρωποι.

Τι θέλω να πω: Αυτή η κουβέντα που θα γινόταν και θα ανα-
βληθεί -και ξαναλέω, σωστά- πρέπει να γίνει. Αυτό το µονότονο
επιχείρηµα ότι όλα τα δεινά του πλανήτη τα συσσώρευσε στη
χώρα ο ΣΥΡΙΖΑ και οι Ανεξάρτητοι Έλληνες το χρόνο που κυβερ-
νάνε, πρέπει κάποτε να πάρει τέλος. Εγώ προκαλώ δηµόσια σαν
Βουλευτής του Ελληνικού Κοινοβουλίου και όχι σαν µέλος του
«χ» κόµµατος, όποιος έχει σκάνδαλο γι’ αυτήν την Κυβέρνηση ας
το φέρει σε µένα και δεσµεύοµαι δηµόσια να το βγάλω, εάν
πραγµατικά είναι κουµπωµένο. Εάν δεν το βγάλω, δεν θα έχω
µούτρα να εµφανιστώ µπροστά σας. 

Δυστυχώς, ένα µεγάλο κοµµάτι -όχι όλο οφείλω να οµολο-
γήσω- του πολιτικού προσωπικού έβαλε χοντρά το χέρι του στο
µέλι. Δεν είναι ώρα να τα θυµίζω. Είναι στιγµές λίγο δύσκολες
αυτή τη στιγµή. Εάν η χώρα έφτασε εδώ που έφτασε, έφτασε
γιατί το πολιτικό προσωπικό ήταν κατώτερο των περιστάσεων.
Ανεργία ύψους 26% τη βρήκαµε. Τρία εκατοµµύρια ανασφάλι-
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στους τους βρήκαµε. Τριακόσιες χιλιάδες -το είπε και ο Μάκης
Μπαλαούρας- που είχαν ήδη φύγει στο εξωτερικό, τους βρή-
καµε. Ένα εκατοµµύριο κάτω από το όριο της φτώχειας τους
βρήκαµε. 

Εγώ εάν ήµουν Έλληνας πολίτης ένα πράγµα θα ζήταγα: Ποτέ
πια πολιτικός να µην ακουµπήσει, να µη βάλει το χέρι του στο
µέλι! Αυτή τη µοναδική απαίτηση έχω. Και πιστεύω ότι αυτή η Κυ-
βέρνηση εκπληρώνει αυτήν την απαίτηση και την εκπληρώνει στο
ακέραιο. 

Το µόνο που θέλω να σχολιάσω είναι το άρθρο 6. Μακάρι µε
αυτό το άρθρο να υπάρξει διαφάνεια, γιατί το τρίγωνο επιχειρη-
µατίας-τράπεζες-πολιτικό προσωπικό που λειτούργησε σε βάρος
δέκα εκατοµµυρίων πολιτών, καλά κρατούσε. Δεν νοµίζω ότι φτά-
νει µόνο το άρθρο 6, αλλά πιστεύω ότι βοηθάει πολύ. 

Εννοείται ότι εµείς ψηφίζουµε και επί του συνόλου και επί της
αρχής το νοµοσχέδιο. Ενστάσεις υπάρχουν. Θα µπορούσε, ας
πούµε, ο ΟΔΙΕ να ξεκαθαριστεί πρώτα και να πάει µετά. Δεν το
θεωρώ, όµως, µείζον.

Θεωρώ µεγάλο, όµως, θέµα ότι το τραπεζικό σύστηµα δεν
είναι στο απυρόβλητο. Οι κανόνες σε αυτό το σύστηµα πρέπει
να υπάρχουν και να είναι διαφανείς, διαφανέστατοι.

Θέλω να πιστεύω -και τελειώνω- ότι το χτύπηµα στο Βέλγιο δεν
θα επηρεάσει τη χώρα µας, γιατί κάποιοι έχουν τροµοκρατηθεί.
Θέλω να πιστεύω ότι είναι µια κακή στιγµή που θα ξεπεραστεί.
Έγινε και στο Παρίσι, έγινε και στη Δαµασκό, έγινε και µε την κα-
τάρριψη των ρωσικών αεροπλάνων, µε τα τροµοκρατικά χτυπή-
µατα στην Τουρκία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό και τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω πραγµατικά στο µέτρο των δυνατοτήτων µου να πω µε

την πιο δυνατή ψυχή που µπορεί να πει κάποιος, το εξής: Αν στα-
µατήσει το πολιτικό προσωπικό να διαπλέκεται, η χώρα θα αλλά-
ξει ρότα. Και νοµίζω ότι αυτή η Κυβέρνηση σε αυτό το σηµείο
είναι επιτυχηµένη.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από τις πτέρυγες του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Αθανάσιο Παπαχριστόπουλο, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, ως εισηγητής του ΣΥ-
ΡΙΖΑ µπορώ να έχω τον λόγο για τις τροπολογίες, οι οποίες δεν
είχαν κατατεθεί ενόσω έκανα την εισήγηση;

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Το έχουµε συµφωνήσει.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν θα µιλήσει ο Υπουργός;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριοι συνάδελφοι,

έχω να κάνω κάτι ανακοινώσεις, µετά θα δώσω τον λόγο για δύο
λεπτά στους εισηγητές και µετά θα δώσουµε τον λόγο στον
κύριο Υπουργό για να κλείσει. Εκτός αν θέλετε να προηγηθεί ο
κύριος Υπουργός.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Να προηγηθεί ο κύριος Υ-
πουργός.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Να συµφωνήσουµε.
Νοµίζω ότι είναι πιο δόκιµο αυτό που λέµε τώρα. Να δώσουµε
τον λόγο στον κύριο Υπουργό, να σχολιάσετε και εσείς και µετά,
αν χρειαστεί, να κλείσει ο κύριος Υπουργός.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα τέσσερις µαθητές και
µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 9ο Δη-
µοτικό Σχολείο Σπάρτης και Δηµοτικό Σχολείο Μαγούλας Λακω-
νίας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα τα εξής:
Η Διαρκής Επιτροπή Εθνικής Άµυνας και Εξωτερικών Υποθέ-

σεων καταθέτει τις εκθέσεις της στα σχέδια νόµων του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας:

Α. «Κύρωση του Μνηµονίου Συνεργασίας µεταξύ του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του Υ-
πουργείου Άµυνας της Κυπριακής Δηµοκρατίας στους τοµείς
Υποδοµής και Περιβάλλοντος/ Ενέργειας».

Β. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελ-
ληνικής Δηµοκρατίας και της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της
Κορέας για την Αµοιβαία Προστασία Διαβαθµισµένων Στρατιω-
τικών Πληροφοριών».

Τέλος, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Κοινοβουλευτικής Δεοντο-
λογίας καταθέτει τις εκθέσεις της στις αιτήσεις της εισαγγελικής
αρχής για τη χορήγηση άδειας άσκησης ποινικής δίωξης κατά
Βουλευτών.

Μετά από αυτό, νοµίζω ότι µπορούµε να δώσουµε τον λόγο,
όπως είπαµε, στον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών, κ. Τρύ-
φωνα Αλεξιάδη. Μετά θα γίνει η συζήτηση, όπως την ορίσαµε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, νοµίζω ότι η
σηµερινή µέρα δεν αφήνει περιθώρια για καµµία πολιτική εκµε-
τάλλευση και πρέπει να δηλώσουµε όλοι το ελάχιστο, ότι είµαστε
όλοι Βέλγοι. Επίσης, πρέπει να καταλάβουµε ότι τα προβλήµατα
της Ευρώπης δεν µπορούν να λυθούν από µια χώρα, από µια
µόνο λογική, αλλά χρειάζεται συνεργασία. Και δεν µπορεί οι λο-
γικές που κυριαρχήσαν τα προηγούµενα χρόνια -ως προς το πώς
αντιµετωπίζουµε και τα εθνικά και τα κοινωνικά προβλήµατα- να
συνεχίζουν στην Ευρώπη. 

Πρέπει να αλλάξουµε στρατηγική στην Ευρώπη, διότι αλλιώς
αυτά τα προβλήµατα, δυστυχώς, θα επιδεινώνονται και θα φέρ-
νουν στο προσκήνιο πολιτικές δυνάµεις και απόψεις που θα ανα-
παράγουν αυτόν τον φαύλο κύκλο στην Ευρώπη.

Σε ό,τι αφορά τώρα τα ζητήµατα του νοµοσχεδίου και σε ό,τι
αφορά την πολιτική κριτική που ακούσαµε σήµερα στη Βουλή,
καθώς και στην επιτροπή, θέλω να επισηµάνω το εξής, το οποίο
το έχουµε πει και άλλη φορά. Η κριτική που υφίσταται η Κυβέρ-
νηση, έχει ένα κοινό χαρακτηριστικό. Δεν θέλω να πω ότι συντο-
νίζεται από κάπου, αλλά έχει ένα κοινό χαρακτηριστικό: Την
αδυναµία από Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και Ποτάµι να καταθέ-
σουν ενναλακτική πολιτική πρόταση. Κάνουν µια διαρκή κριτική
στην Κυβέρνηση και στην επιτροπή και εδώ, αλλά δεν καταθέ-
τουν καµία εναλλακτική πολιτική πρόταση. 

Γιατί αναφέροµαι σε αυτά τα τρία κόµµατα; Διότι έχουν τη µε-
γάλη ευθύνη για τα σηµερινά χάλια της χώρας, αφού κυβέρνη-
σαν για δεκάδες χρόνια είτε ως κόµµατα είτε µερικά από τα
στελέχη τους. Και είναι πραγµατικά προκλητικό, να έρχονται εδώ
και να κατηγορούν, για παράδειγµα, για τα θέµατα του φορολο-
γικού συστήµατος ή του χρέους αυτοί που δηµιούργησαν τα
προβλήµατα. Και κατηγορούν εµάς που προσπαθούµε να λύ-
σουµε τα προβλήµατα. 

Επίσης χωρίς να θέλω σε καµµία περίπτωση να συνδέσω το
προσφυγικό θέµα µε τα γεγονότα των Βρυξελλών ή της Κων-
σταντινούπολης -διότι έγινε και αυτό εδώ, ήρθαν κάποιοι να κα-
ταθέσουν τη λύπη τους για όσα έγιναν στις Βρυξέλλες και αµέ-
σως µετά να τα συνδυάσουν µε τις ευθύνες της Κυβέρνησης στο
προσφυγικό- θέλω να πω το εξής: Στο θέµα της κριτικής που
ακούστηκε σήµερα εδώ προς την Κυβέρνηση για το προσφυγικό,
εκτός από µια συγκεκριµένη πτέρυγα, ακραία, που είναι σαφέ-
στατο τι προτείνει -να βουλιάζουµε βάρκες και να στήσουµε πο-
λυβόλα στα σύνορα- οι άλλοι που έκαναν κριτική στην Κυβέρ-
νηση, δεν είπαν τι λάθος κάνει η Κυβέρνηση. Δηλαδή τι διαφο-
ρετικό έπρεπε να κάνουµε στο προσφυγικό ως Κυβέρνηση; Ποια
είναι η κριτική; Ποια είναι η άλλη πρόταση; Διότι διαρκώς κριτική,
κριτική, κριτική, δεν καταλαβαίνω τι θέλουν να πουν. 

Υπάρχει ένα επιχείρηµα, το οποίο ακούγεται και ξανακούγεται
εδώ. Έρχονται εδώ και θέλουν να διαβάσουν τα προεκλογικά
άπαντα του ΣΥΡΙΖΑ, συγκρίνοντας τι έλεγε ο ΣΥΡΙΖΑ προεκλο-
γικά και τι κάνει η Κυβέρνηση σήµερα. Έχουµε απαντήσει πάρα
πολλές φορές και έχουµε τεκµηριώσει τι ακριβώς κάνει η Κυβέρ-
νηση σήµερα, το ιστορικό αφήγηµα και την πολιτική διαδροµή.

Θα συµφωνήσω, όµως, απολύτως µε τον εκπρόσωπο της Νέας
Δηµοκρατίας. Είναι νωπές οι µνήµες και ο κόσµος θυµάται πάρα
πολύ καλά τι έκαναν και πού µας οδήγησαν οι κυβερνήσεις της
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Νέας Δηµοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, µε τη συµµετοχή και στήριξη στε-
λεχών από το Ποτάµι που σήµερα έρχονται εδώ και µας κάνουν
µαθήµατα ηθικής και θεωρούν ότι η Κυβέρνηση είναι διεφθαρ-
µένη για την ολιγωρία µας στα θέµατα φοροδιαφυγής και λα-
θρεµπορίου. Έλεος! Υποκρισία στον υπέρτατο βαθµό! 

Τι πρέπει να πούµε για το τι έκαναν οι κυβερνήσεις Νέας Δη-
µοκρατίας, ΠΑΣΟΚ και τα στελέχη από το Ποτάµι που ήταν πρω-
τοκλασάτα στελέχη είτε στον κρατικό µηχανισµό, είτε στα
κόµµατα αυτά, γι’ αυτούς τους τοµείς που σήµερα κατηγορούν
την Κυβέρνηση; 

Ας το ξεπεράσουµε, όµως, αυτό, γιατί η Αντιπολίτευση έχει
ένα σαφέστατο πολιτικό µήνυµα να στείλει στον ελληνικό λαό.
Θέλει την επιστροφή στο χθες. Σωστά το τονίζει και σωστά κάνει
κριτική στην Κυβέρνηση. Θέλει να γυρίσουµε στο χθες, διότι
αυτό είναι το όραµά της. Και πρέπει να το καταλάβουν αυτό οι
πολίτες πρώτα απ’ όλα, διότι ξέρουµε πολύ καλά ποιο είναι το
όραµά των πολιτών. 

Άκουσα και την κριτική για τους συµβούλους, οι οποίοι είναι
αναγκαίοι για να κάνουµε τη δουλειά µας. Ο αντιπρόεδρος τα
είπε σαφέστατα για την τροπολογία αυτή. Είναι προκλητικό,
όµως, αυτοί οι οποίοι θέλουν να γυρίσουµε στο χθες για να απο-
λύσουν κόσµο, να κάνουν κριτική σε εµάς για τους συµβούλους
που χρειαζόµαστε για συγκεκριµένο χρονικό διάστηµα και συγ-
κεκριµένη δουλειά. 

Σε ό,τι αφορά, όµως, τα θέµατα του νοµοσχεδίου: Όπως έχω
πει και στην επιτροπή, µε αυτό το σχέδιο νόµου ενσωµατώνουµε
στην ελληνική νοµοθεσία την Ευρωπαϊκή Οδηγία 213/50. Η οδη-
γία αυτή αφορά τη διαφάνεια, αναφορικά µε την πληροφόρηση
που οφείλουν να παρέχουν στο κοινό και τους αρµόδιους επο-
πτικούς φορείς οι εκδότες κινητών αξιών. Έτσι η ελληνική νοµο-
θεσία εναρµονίζεται µε την ευρωπαϊκή, ενώ ταυτόχρονα επιτυγ-
χάνεται η βελτίωση της ποιότητας της παρεχόµενης πληροφο-
ρίας, εξυγιαίνοντας την αγορά προς όφελος τόσο των εκδοτών
αξιών όσο και των επενδυτών, κυρίως των επενδυτών εκείνων
που έχουν µια πιο µακροπρόθεσµη οπτική, µια πιο µακροπρόθε-
σµη στρατηγική. 

Αυτές ακριβώς είναι οι επενδύσεις τις οποίες επιδιώκουµε.
Είναι επενδύσεις που µπορούν να µετατρέψουν το φαύλο κύκλο
σε ενάρετο, επενδύσεις µε πολλαπλασιαστικά οικονοµικά οφέλη
στην πραγµατική οικονοµία. 

Δεν θα σας κουράσω, όµως, µε τα τεχνικά ζητήµατα και τις
αναλύσεις του νόµου. Τα ανέλυσε µε επάρκεια ο εισηγητής της
Πλειοψηφίας, αλλά συζητήθηκαν και στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων. 

Το σηµείο που θέλω να σταθώ -και νοµίζω ότι είναι το σηµείο
που πολιτικά χαρακτηρίζει το νοµοσχέδιο- είναι το άρθρο 6, ένα
άρθρο το οποίο αποτελεί νοµοθετική πρωτοβουλία της Κυβέρ-
νησης -δεν ήταν στην οδηγία- και χτυπά µια από τις µακροχρό-
νιες παθογένειες της ελληνικής οικονοµίας. Χτυπάει την αδιαφά-
νεια, χτυπάει τις σχέσεις διαπλοκής µεταξύ τραπεζικού συστή-
µατος και ΜΜΕ. Διότι η δική µας αναπτυξιακή στρατηγική δεν θα
µπορούσε να µην έρχεται σε ρήξη µε τη διαπλοκή. Και όλοι ξέ-
ρουµε ότι το αµαρτωλό τρίγωνο της διαπλοκής δεν είναι άλλο
από το τρίγωνο επιχειρήσεων, τραπεζών και µέσων µαζικής ενη-
µέρωσης. 

Έτσι, µε το άρθρο 6 του παρόντος γεννάται για πρώτη φορά
η υποχρέωση των πιστωτικών ιδρυµάτων, να δηµοσιεύουν όλες
τις πληρωµές που έκαναν σε µέσα µαζικής ενηµέρωσης, διαφη-
µιστικές εταιρείες και οντότητες, συνδεδεµένες µε τις προηγού-
µενες επιχειρήσεις για λόγους διαφήµισης, όλες τους τις δα-
πάνες για λόγους προβολής ή προώθησης, καθώς και όλες τις
χορηγίες και δωρεές προς φυσικά ή νοµικά πρόσωπα.

Είναι σαφέστατο, λοιπόν, το τι θέλουµε να κάνουµε και είναι
σαφέστατα και τα πρόστιµα που θέλουµε να επιβάλλουµε σε
όσους δεν θέλουν να υπακούσουν σε αυτή την ιστορία, όχι για
να ελέγξουµε -όπως ακούστηκε- τις τράπεζες ή τα άλλα ιδρύ-
µατα µε άλλο τρόπο. Έχετε διδάξει οι προκάτοχοι στην κυβέρ-
νηση πολλά παιχνίδια σε αυτή την ιστορία. Εµείς δεν θα σας
ακολουθήσουµε, γιατί ακριβώς θέλουµε να προστατεύσουµε το
πολίτευµα.

Σε αυτό το σηµείο, όµως, και στα ζητήµατα της διαπλοκής πο-

λιτικών κέντρων µε µέσα µαζικής ενηµέρωσης, θέλω να αξιοποι-
ήσω την ευκαιρία και να µιλήσω για την παραποίηση της οµιλίας
µου σε επίκαιρη ερώτηση που έγινε την Παρασκευή. Και εντύ-
πωση δεν προκαλεί η στάση ορισµένων µέσων µαζικής ενηµέρω-
σης και ορισµένων δηµοσιογράφων. Ξαναλέω, «ορισµένων δηµο-
σιογράφων», γιατί θέλω να τους διαχωρίσω από εκείνους που τι-
µούν την πένα τους -όχι την ακριβή «Mont Blanc» που έχουν ορι-
σµένοι και γράφουν συνεχώς- που µε πολύ λίγους µισθούς
δουλεύουν και εργάζονται κάθε µέρα για να βγει εις πέρας η ενη-
µέρωση. 

Τους ξέρουµε αυτούς τους δηµοσιογράφους από τα προηγού-
µενα χρόνια. Τους ξέρουµε µέσα από τους «αγώνες» τους για τις
λέξεις «διαφθορά» και «διαπλοκή». Υπάρχουν ορισµένοι δηµο-
σιογράφοι που όσο κι αν ψάξετε, δεν έχουν πει ποτέ αυτές τις
λέξεις δηµόσια. Τους ξέρουµε από τους «αγώνες» τους για να
αποκαλυφθούν οι διάφορες λίστες, όπως η λίστα Λαγκάρντ κλπ..
Τους ξέρουµε από τους «αγώνες» τους για τα χρέη των κοµµά-
των -της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ- και από το πώς πρέ-
πει να καλυφθούν όλα αυτά τα πράγµατα, από το τι έλεγαν στα
διάφορα σκάνδαλα. Τους ξέρουµε πολύ καλά. Και ξέρω πολύ
καλά ότι αυτό το απόσπασµα -έστω και ξεκοµµένο- δεν θα παίξει
στα δελτία ειδήσεών τους.

Εντύπωση, λοιπόν, δεν προκαλεί η στάση ορισµένων ΜΜΕ και
ορισµένων δηµοσιογράφων. Εντύπωση προκαλεί ότι Βουλευτές
του Κοινοβουλίου υιοθετούν την παραποίηση των Πρακτικών της
Βουλής, της πραγµατικότητας, διότι είναι σαφές το τι είπα στη
Βουλή. Είναι σαφές ότι αναφερόµουν στη φορολογική ιστορία
του τόπου, στο παρελθόν, ακριβώς σε αυτό το οποίο δεν έχει
καµµία σχέση µε αυτό που κάνει η Κυβέρνηση. Διότι η Κυβέρ-
νηση κληρονόµησε ένα φορολογικό σύστηµα το οποίο αλλάζει -
στα δηµοσιονοµικά πλαίσια και στις δεσµεύσεις της χώρας- σιγά
σιγά και σταθερά. 

Είναι σαφές το τι ήθελε να κάνει η µονταζιέρα, όταν παραποί-
ησε τις δηλώσεις. Ήθελε να κρύψει ότι µε την τροπολογία η
οποία ψηφίστηκε στην Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων, σή-
µερα ψηφίζεται –ευελπιστώ- και στην Ολοµέλεια, τελειώνει το σί-
ριαλ µε τις φορολογικές δηλώσεις και τελειώνει και µια άλλη
προπαγάνδα όλων των προηγούµενων µηνών. Τι έλεγε η προπα-
γάνδα; Θα έχουµε αναδροµική φορολογία για τα εισοδήµατα του
2015, έλεγε η προπαγάνδα, φοροκαταιγίδα για τα εισοδήµατα
του 2015, αύξηση της φορολογίας για τα ενοίκια το 2015. Και
διάφοροι Βουλευτές και στελέχη εδώ µέσα έπαιρναν κοµµάτια
από τα δελτία ειδήσεων και τα έφερναν στις οµιλίες τους.

Κύριοι, αυτή η τροπολογία κλείνει αυτό το σίριαλ. Δεν υπάρχει
αναδροµικός φόρος για το 2015. Την Παρασκευή η διαπλοκή δεν
ήθελε να παίξει αυτό σαν είδηση και βρήκε τη δήλωση για να δη-
µιουργήσει πρόβληµα.

Είναι, λοιπόν, σαφές ότι ξεκινάµε µε τις φορολογικές δηλώ-
σεις. Εδώ υπήρχε η κριτική ότι τις ξεκινάµε καθυστερηµένα. Νο-
µίζω ότι αυτοί που καταθέτουν την κριτική αυτή, δεν έχουν εικόνα
-ή θέλουν να κρύψουν ότι δεν ξέρουν- πώς έρχονται τα νοµοθε-
τήµατα στη Βουλή, µέσα από ποια διαδικασία, ή δεν καταλαβαί-
νουν τι  σηµαίνει διαπραγµάτευση. Μάλλον είναι υπέρ της τα-
χείας, της fast track διαπραγµάτευσης, κατά την οποία πηγαί-
νουµε, κάνουµε ότι διαπραγµατευόµαστε και φέρνουµε στη
Βουλή αυτό που έχει έρθει απ’ έξω.

Εµείς, κύριοι, κάνουµε ουσιαστική διαπραγµάτευση, δύσκολη
διαπραγµάτευση. Και προσπαθούµε όσο µπορούµε το αποτέλε-
σµα της διαπραγµάτευσης να είναι θετικό για την κοινωνία.

Υπάρχουν, όµως, αυτοί που κριτικάρουν ότι το Υπουργείο Οι-
κονοµικών καθυστερεί και ρωτούν γιατί δεν γίνεται αυτό ή το
άλλο. Μακάρι να οργανωθεί –βλέπω εδώ τον Πρόεδρο της Επι-
τροπής Οικονοµικών Υποθέσεων- στην Επιτροπή Οικονοµικών
Υποθέσεων µια ουσιαστική συζήτηση, για να έρθουµε και να συ-
ζητήσουµε τι έγινε το 2013, το 2014 και τι έγινε το 2015 στα θέ-
µατα της φορολογίας, το πόσο αυξήθηκαν οι έλεγχοι, τι έγινε µε
τη φοροδιαφυγή και µε το λαθρεµπόριο, για να σταµατήσει η πα-
ραπληροφόρηση.

Εγώ θέλω να µου πουν σε ποια άλλη περίοδο στο Υπουργείο
Οικονοµικών είχαµε τέτοιο έργο σε νοµοθετικό επίπεδο και πότε
είχαµε τέτοιο έργο σε ελεγκτικό επίπεδο. Γιατί εάν συγκρίνουµε
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το ποσό που βεβαιώθηκε από ελέγχους το 2015 σε σχέση µε το
2014, είναι πάρα πολύ µεγαλύτερο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, εγώ έχω να µιλήσω για το νοµοσχέδιο, για τις
τροπολογίες, για χίλια δυο. Θα ήθελα για δύο µε τρία λεπτά την
υποµονή σας. Δεν θα σας φάω πολύ χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Καλώς. Συνεχίστε,
παρακαλώ.

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Πότε άλλοτε έγιναν τόσα πράγµατα για την εξυπηρέτηση
του πολίτη, για την αναδιοργάνωση του Υπουργείου Οικονοµι-
κών; Πότε άλλοτε βγάλαµε από τα ντουλάπια τους σκελετούς
των νόµων, που είχαν ψηφιστεί στην ελληνική Βουλή, αλλά, επει-
δή αφορούσαν θέµατα ελέγχων, θέµατα λαθρεµπορίου κ.λπ., δεν
είχαν βγει υπουργικές αποφάσεις; Γι’ αυτό δεν υπάρχει καµµία
κριτική. Είναι νόµοι που ψηφίστηκαν σε κυβερνήσεις Νέας Δη-
µοκρατίας και ΠΑΣΟΚ, σωστοί νόµοι, στους οποίους εµείς βγά-
ζουµε τις αποφάσεις και προχωρούµε στην υλοποίησή τους,
γιατί είχαν µείνει στα ντουλάπια του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Διαπραγµάτευση, λοιπόν, ναι, ουσιαστική, µε αποτελέσµατα
σε όφελος της κοινωνίας. 

Σε σχέση µε το παρόν νοµοσχέδιο, βλέπουµε ότι, εκτός από
την ενσωµάτωση της ευρωπαϊκής οδηγίας, υλοποιούνται και συγ-
κεκριµένες παρεµβάσεις, που βελτιώνουν το επενδυτικό περι-
βάλλον, κάνοντάς το ασφαλέστερο και πιο ελκυστικό στο ευρύ
κοινό, ενώ ταυτόχρονα ενισχύεται η διαφάνεια και δίνεται ένα
κτύπηµα στις σχέσεις εξάρτησης και διαπλοκής των τραπεζών
και των µέσων µαζικής ενηµέρωσης. Έτσι, το χρηµατοπιστωτικό
σύστηµα της χώρας γίνεται ακόµη πιο αξιόπιστο και πιο σταθερό. 

Κλείνοντας, για να µη ζητήσω άλλον χρόνο και υπάρχουν δι-
καιολογηµένα οι διαµαρτυρίες, θα ήθελα να αναφερθώ στις τρο-
πολογίες. Γίνονται αποδεκτές οι τροπολογίες µε αριθµό: 290/69,
291/70, 292/71 και 293/72. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Υπουργέ,
πείτε τες λίγο πιο αργά, γιατί βλέπω ότι προσπαθούν οι συνάδελ-
φοι να τις σηµειώσουν. Πείτε τες από την αρχή, εάν έχετε την
καλοσύνη. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ζητώ συγγνώµη και τις επαναλαµβάνω. 

Γίνονται αποδεκτές οι τροπολογίες 290/69, 291/70, 292/71 και
293/72. 

Δεν γίνονται αποδεκτές οι βουλευτικές τροπολογίες. Τα θέ-
µατα που θίγουν οι δύο βουλευτικές τροπολογίες, η πρώτη, που
καταθέτουν τέσσερις Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας –οι κύ-
ριοι Βεσυρόπουλος, Καρασµάνης, Στύλιος και Αθανασίου– και η
δεύτερη, που καταθέτει ο κ. Άδωνις Γεωργιάδης, είναι υπαρκτά
και θα τα αντιµετωπίσουµε σαν Κυβέρνηση σε άλλο νοµοθέτηµα,
µε τρόπο που να λύνει ουσιαστικά το πρόβληµα. 

Ευχαριστώ πολύ για τον χρόνο σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», δεκαεν-
νέα Γάλλοι µαθητές και µαθήτριες και ένας συνοδός εκπαιδευτι-
κός. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα δώσουµε τον λόγο στους εισηγητές και στους ειδικούς
αγορητές, εάν έχουν να προσθέσουν ή να ρωτήσουν κάτι, χωρίς
όµως να κάνουµε ξανά οµιλίες. 

Θέλει κάποιος συνάδελφος τον λόγο; 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Εγώ καλύφθηκα από τον κύριο Υπουργό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κ. Γκιόλας καλύ-

φθηκε από τον κύριο Υπουργό. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ζητώ τον λόγο για τις τρο-

πολογίες.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Και εγώ ζητώ τον λόγο, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βλέπω ότι ο κ. Βε-
συρόπουλος και ο κ. Κουτσούκος ζητούν τον λόγο. 

Κύριε Βεσυρόπουλε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Δεν θα αργήσω πολύ, µόνο δύο λεπτά.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όπως είπα και στην αρχή της

πρωτολογίας µου, η συζήτηση και η ψήφιση του συγκεκριµένου
νοµοσχεδίου συµπίπτει µε την απόπειρα της Κυβέρνησης να
αποπροσανατολίσει και να αποφύγει την ανάδειξη των αδιεξό-
δων που δηµιουργεί η πολιτική της. 

Μέλη της Κυβέρνησης αλλά και συνάδελφοι Βουλευτές από
την κυβερνητική Πλειοψηφία κινούνται µε αυτήν ακριβώς τη λο-
γική. Δεκτή κάθε συζήτηση για τη διαφάνεια και τη δικαιοσύνη.
Προφανώς υπάρχει ενόχληση για τις καταγγελίες δικαστικού λει-
τουργού εναντίον του κ. Παπαγγελόπουλου, για τις οποίες εµείς
ζητάµε το αυτονόητο: Να υπάρξει πλήρης διερεύνηση. 

Όχι, όµως, να µας λέει ο ΣΥΡΙΖΑ ότι αυτός έστειλε τις διάφο-
ρες λίστες στη δικαιοσύνη! Να υπενθυµίσω ότι η λίστα Λαγκάρντ,
µόλις εστάλη στο γραφείο του τότε Πρωθυπουργού κ. Σαµαρά,
απεστάλη αυθηµερόν στον οικονοµικό εισαγγελέα, στις 2 Οκτω-
βρίου 2012, και το δεύτερο cd της λίστας, αµέσως µόλις παρε-
λήφθη, εστάλη και αυτό αυθηµερόν στον οικονοµικό εισαγγελέα,
στις 21 Δεκεµβρίου του ίδιου έτους, µε εντολή του τότε Υπουρ-
γού Οικονοµικών κ. Στουρνάρα. 

Το ίδιο ισχύει για τις λίστες των εµβασµάτων εξωτερικού και
Λουξεµβούργου. Η πρώτη διαβιβάστηκε στους οικονοµικούς ει-
σαγγελείς στις 5 Σεπτεµβρίου 2012 και η δεύτερη, οµοίως, στις
αρχές Σεπτεµβρίου. Η λίστα µε τα εξήντα πέντε cd δηµιουργή-
θηκε µετά από αίτηµα του ΣΔΟΕ στις αρχές της θητείας της κυ-
βέρνησης Σαµαρά προς την Ένωση Ελληνικών Τραπεζών. Αυτά
προς αποκατάσταση της αλήθειας. 

Όσο για την τροπολογία που κατατέθηκε εκπρόθεσµα από την
Κυβέρνηση, σήµερα στις 12.00’, µε γενικό αριθµό 292 και ειδικό
71, θα ήθελα να πω ότι συνεχίζεται η πρακτική χρησιµοποίησης
κοινοβουλευτικών διαδικασιών, προκειµένου να εξυπηρετηθούν
προσωπικές και κοµµατικές σκοπιµότητες.  

Πρόκειται για φωτογραφική και πελατειακού χαρακτήρα τρο-
πολογία, την οποία εµείς δεν µπορούµε να κάνουµε αποδεκτή.
Δεν εµπιστεύεστε τα στελέχη του Υπουργείου Οικονοµικών;
Μήπως η συγκεκριµένη τροπολογία αφορά και µεταξύ αυτών και
πρώην σύµβουλο του κ. Βαρουφάκη από το εξωτερικό, που συ-
νεχίζετε να τον αξιοποιείτε, πληρώνοντάς τον και µάλιστα αδρά;

Για τις υπόλοιπες τροπολογίες, κύριε Πρόεδρε, τοποθετήθηκα
στην πρωτολογία µου.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Ιωάννης Κουτσούκος από τη Δηµοκρατική Συµπαράταξη

έχει τον λόγο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Γιάννης, µε δύο «ν», κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Γιάννης, εντάξει,

συγνώµη.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ένα σχόλιο µόνο θέλω να κάνω σε αυτά που είπε ο κύριος

Υπουργός. Εµένα µε τροµάζει που διακεκριµένα στελέχη της Κυ-
βέρνησης νοµίζουν ότι πάµε µπροστά, ενώ είναι βέβαιο ότι πάµε
πίσω σε όλα τα επίπεδα: στην οικονοµία, στο βιοτικό επίπεδο.

Ο κ. Αλεξιάδης προχθές την αλήθεια είπε. Δεν ξέρω αν του ξέ-
φυγε, αλλά είπε την αλήθεια. Διότι το 2016 θα είναι ένας χρόνος
που θα έχουµε πρόσθετους φόρους. Γι’ αυτό «τελείωσαν τα
άσχηµα και έρχονται τα χειρότερα», όπως είπε. Και αυτή είναι η
διαπραγµάτευση που κάνετε, κύριε Υπουργέ, για το «µνηµόνιο
plus». Να καλύψουµε, δηλαδή, κενά που δηµιουργήθηκαν στην
πορεία της διακυβέρνησής σας, που δεν ήταν καταγεγραµµένα
πριν αναλάβετε.

Επίσης, ήλθε ο κ. Δραγασάκης –και καλώς έκανε, νοµίζω- και
µας εξήγησε τη σκοπιµότητα του άρθρου 6. Χαίροµαι που συµ-
φώνησε µε την πρότασή µου, να διευρυνθεί η υποχρέωση δηµο-
σιοποίησης των στοιχείων στις ΔΕΚΟ. Έχει ευθύνη ως Αντιπρό-

7042 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



εδρος της Κυβέρνησης να συντονίσει τους αρµόδιους Υπουρ-
γούς να έλθουν γρήγορα στη Βουλή. Αυτή είναι η δουλειά του.
Μέχρι τότε θα περιµένουµε. 

Τη διάταξη εµείς θα την ψηφίσουµε, µόνο που δεν µπορεί να
µας εκφράζουν αυτά που λέγονται από το Βήµα, ότι τακτοποι-
ούµε τα των τραπεζών, τους βάζουµε σε δρόµο. Διότι όλοι γνω-
ρίζουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι το τραπεζικό σύστηµα παρα-
δόθηκε στους ξένους. Το συµβούλιο που κρίνει τις διοικήσεις του
και κάνει τις επιλογές είναι υπό την εποπτεία των ξένων και γι’
αυτό υπάρχουν και υπόνοιες ότι τώρα που δεν έχετε τον έλεγχο,
τώρα φέρνετε τη διάταξη.

ΓΕΡΑΣΙΜΟΣ (ΜΑΚΗΣ) ΜΠΑΛΑΟΥΡΑΣ: Γιατί πότε τον είχαµε
τον έλεγχο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Μπαλαούρα,
δεν έχετε τον λόγο, σας παρακαλώ.

Να προχωρήσουµε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Να προχωρήσω, κύριε Πρόεδρε.
Λέω, λοιπόν, ότι τις τροπολογίες, έστω και κατ’ ανάγκην, θα

τις ψηφίσουµε, διότι πράγµατι «φθάνει ο κόµπος στο χτένι» µε-
ρικές φορές, αλλά δεν είναι τρόπος αυτός να νοµοθετούµε. 

Υπάρχει, όµως, η αντίθεσή µας σε µια τροπολογία, την οποία
εξέφρασε ο κ. Λοβέρδος, αλλά θέλω να το πω και εγώ. Δεν είναι
δυνατόν να ξιφουλκούν συνάδελφοι από το Βήµα της Βουλής,
Κοινοβουλευτικοί Εκπρόσωποι των κοµµάτων τα οποία στηρίζουν
την Κυβέρνηση, κατά της διαπλοκής, να την ξορκίζουν από το
Βήµα και να ψηφίζουν κατά σύστηµα τροπολογίες που δίνουν
αναθέσεις κατ’ εξαίρεσην όλων των διαδικασιών. Αυτό δεν καλ-
λιεργεί τη διαπλοκή και την αδιαφάνεια; Αν, λοιπόν, θες να κατα-
πολεµήσεις τη διαπλοκή, δεν το κάνεις στα λόγια, το κάνεις στην
πράξη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, τον λόγο, παρακαλώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο, για να µη θεωρηθεί ότι
µένει αναπάντητο αυτό που ακούστηκε και να το ξεκαθαρίσω.

Δύο πράγµατα θέλω να πω. Πρώτα απ’ όλα, η συγκεκριµένη
τροπολογία, όπως είπε και ο κ. Τσακαλώτος, για το θέµα των στε-
λεχών µε τα οποία πρέπει να συνεργαστούµε για τα ζητήµατα
της διαπραγµάτευσης, σε καµµία περίπτωση δεν σηµαίνει ότι δεν
έχουµε εµπιστοσύνη στα στελέχη του Υπουργείου Οικονοµικών.
Αλλά εδώ έχουµε φθάσει στην άλλη πλευρά του Ρουβίκωνα.
Αυτοί οι οποίοι αποδεδειγµένα έπαιρναν τους νόµους στα αγ-
γλικά, τους µετέφραζαν και τους έφερναν στο Κοινοβούλιο, κα-
τηγορούν τώρα εµάς, επειδή χρειάζεται να συνεργαστούµε µε
στελέχη µε πολύ µικρότερο κόστος απ’ ό,τι τα προηγούµενα χρό-
νια.

Το είπε ο κ. Τσακαλώτος µε σαφήνεια. Βεβαίως και έχουµε εµ-
πιστοσύνη στα στελέχη του Υπουργείου Οικονοµικών, τα οποία
δίνουν µια µεγάλη µάχη, πέρα από ωράρια, πενθήµερα, Σαββα-
τοκύριακα κ.λπ., αλλά χρειαζόµαστε και ειδικά στελέχη, εξειδι-
κευµένα σε συγκεκριµένα πράγµατα, που δεν έχει το Υπουργείο
Οικονοµικών ή το Υπουργείο Οικονοµίας και Ανάπτυξης.

Δεύτερον, και θα κλείσω µ’ αυτό. Ακούµε µια κριτική για το
θέµα του τι διαπραγµατευόµαστε. Και εδώ ακούστηκαν ακόµα
και υποκριτικές φωνές. Εγώ θα σας θυµίσω δύο πράγµατα, διότι
µερικοί ξέχασαν ακόµα και το τι ψήφισαν. Νόµος 4334/2015. Ψη-
φίστηκε από διακόσιους είκοσι εννέα Βουλευτές! Νόµος 4336/
2015. Ψηφίστηκε από διακόσιους είκοσι έναν Βουλευτές! Ξέρετε
τι προέβλεπαν αυτοί οι νόµοι, για τους οποίους εµείς τώρα είµα-
στε αναγκασµένοι να διαπραγµατευθούµε και να πάρουµε µέτρα
και τους οποίους ψήφισε όλη η Βουλή; 

Προέβλεπαν την αύξηση του ΦΠΑ στα νησιά. Αυτό, λοιπόν, δεν
είναι κάτι που ψήφισε η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Είναι οι δύο
νόµοι, ο ν.4334/2015 και ο ν.4336/2015, που ψηφίστηκαν. Και
εµείς αγωνιζόµαστε να δοθεί λύση στο θέµα µε τα νησιά. Επίσης,
ψηφίστηκε η αύξηση του φόρου εισοδήµατος και συγκεκριµένα

µέτρα, όπως και το πετρέλαιο για τους αγρότες. Ε, δεν είναι δυ-
νατόν γι’ αυτά που ψηφίστηκαν τότε, τώρα, που έρχεται η ώρα
της υλοποίησης, κάποιοι να λένε «εσείς φταίτε γι’ αυτά τα πράγ-
µατα». Ας αναλάβουν κάποιοι την ευθύνη για το πώς οδηγήθηκε
η χώρα εδώ και εµείς, µε την υπευθυνότητα και τη σοβαρότητα
που έχουµε ως Κυβέρνηση, θα τα βγάλουµε πέρα. Ας αναλά-
βουν, λοιπόν, και την ευθύνη για το τι ψήφιζαν. 

Σας ευχαριστώ. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε για

ένα λεπτό για µια διευκρίνιση; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ορίστε, κύριε Βαρ-

δαλή, έχετε τον λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Στον νόµο που µας µοιράστηκε

τώρα, πριν από την ψηφοφορία, απουσιάζει η τελευταία τροπο-
λογία µε γενικό αριθµό 293 και ειδικό 72, την οποία ο κύριος
Υπουργός µάς είπε ότι κάνει δεκτή. Τι από τα δύο ισχύει τώρα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Θα απαντήσει ο κύ-
ριος Υπουργός. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 293 και ειδικό 72 µοιρά-
στηκε. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Εξοπλίζει την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς
για την επιβολή προστίµων. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Στο νόµο που µας φέρατε τώρα δεν
συµπεριλαµβάνεται µέσα αυτή η τροπολογία, ενώ συµπεριλαµ-
βάνονται όλες οι άλλες τροπολογίες. 

ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Είναι στο άρθρο 6.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Εποµένως η τροπο-
λογία µε γενικό αριθµό 293 και ειδικό 72 ενσωµατώθηκε στο
άρθρο 6.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΛΑΣ: Ναι, µε τις παραγράφους 7, 8, 9 και 10. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της αρχής,
των άρθρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας: α)
στις διατάξεις της Οδηγίας 2013/50/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου και του Συµβουλίου, της 22ας Οκτωβρίου 2013 και β)
στο άρθρο 1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινο-
βουλίου και του Συµβουλίου της 16ης Απριλίου 2014 και άλλες
διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Προσαρµογή της ελληνι-
κής νοµοθεσίας: α) στις διατάξεις της Οδηγίας 2013/50/ΕΕ του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου, της 22ας Οκτω-
βρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 16ης Απριλίου
2014 και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλει-
οψηφία. 

Εισερχόµαστε τώρα στην ψήφιση των άρθρων. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

1 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

2 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο
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3 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

4 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

5 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6, όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Παρών. 
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

6 έγινε δεκτό, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό,
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

7 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

8 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

9 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το άρθρο

10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία. 
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 290 και ειδικό 69 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Παρών. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 290 και ειδικό 69 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 291 και ειδικό 70 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Παρών. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 291 και ειδικό 70 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 292 και ειδικό 71 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία. 

ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 292 και ειδικό 71 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 293 και ειδικό 72 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Παρών.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Παρών.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Παρών.
ΘΕΟΧΑΡΗΣ (ΧΑΡΗΣ) ΘΕΟΧΑΡΗΣ: Παρών.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 293 και ειδικό 72 έγινε δεκτή ως έχει κατά
πλειοψηφία και εντάσσεται στο άρθρο 6 του νοµοσχεδίου.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Προ-

σαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας: α) στις διατάξεις της Οδη-
γίας 2013/50/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου, της 22ας Οκτωβρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της
Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµ-
βουλίου της 16ης Απριλίου 2014 και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό
επί της αρχής, επί των άρθρων και επί των τροπολογιών.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να ψηφίσουµε
το νοµοσχέδιο και στο σύνολό του;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ερωτάται το Σώµα:

Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΪΒΑΤΙΔΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΒΑΡΔΑΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΦΩΚΑΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Συνεπώς το νοµο-

σχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Προσαρµογή της ελληνι-
κής νοµοθεσίας: α) στις διατάξεις της Οδηγίας 2013/50/ΕΕ του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου, της 22ας Οκτω-
βρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 16ης Απριλίου
2014 και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει
ως εξής: 

«Προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας: α) στις διατάξεις
της Οδηγίας 2013/50/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου, της 22ας Οκτωβρίου 2013 και β) στο άρθρο 1 της
Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 16ης Απριλίου 2014 και άλλες διατάξεις

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Α’

Άρθρο 1
Σκοπός

Με τις διατάξεις του παρόντος νόµου ενσωµατώνονται στην
ελληνική έννοµη τάξη η Οδηγία 2013/50/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοι-
νοβουλίου και του Συµβουλίου της 22ας Οκτωβρίου 2013 (Επί-
σηµη Εφηµερίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης L294/06.11.2013, σελ.
13-27) «για την τροποποίηση της Οδηγίας 2004/109/ΕΚ του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου για την εναρµόνιση
των προϋποθέσεων διαφάνειας αναφορικά µε την πληροφόρηση
σχετικά µε εκδότες των οποίων οι κινητές αξίες έχουν εισαχθεί
προς διαπραγµάτευση σε ρυθµιζόµενη αγορά, της Οδηγίας
2003/71/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
σχετικά µε το ενηµερωτικό δελτίο που πρέπει να δηµοσιεύεται
κατά τη δηµόσια προσφορά κινητών αξιών ή την εισαγωγή τους
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προς διαπραγµάτευση και της Οδηγίας 2007/14/ΕΚ της Επιτρο-
πής σχετικά µε τον καθορισµό αναλυτικών κανόνων για την εφαρ-
µογή ορισµένων διατάξεων της Οδηγίας 2004/109/ΕΚ», το άρθρο
1 της Οδηγίας 2014/51/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου της 16ης Απριλίου 2014 (Επίσηµη Εφηµερίδα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης L153/22.5.2014, σελ. 1-61) «σχετικά µε την
τροποποίηση των Οδηγιών 2003/71/ΕΚ και 2009/138/ΕΚ και των
Κανονισµών (ΕΚ) αριθµ. 1060/2009, (ΕΕ) αριθµ. 1094/2010 και
(ΕΕ) αριθµ. 1095/2010, όσον αφορά τις εξουσίες της Ευρωπαϊ-
κής Εποπτικής Αρχής (Ευρωπαϊκή Αρχή Ασφαλίσεων και Επαγ-
γελµατικών Συντάξεων) και της Ευρωπαϊκής Εποπτικής Αρχής
(Ευρωπαϊκή Αρχή Κινητών Αξιών και Αγορών)» και ρυθµίζονται
συναφή θέµατα.

Για το σκοπό αυτόν τροποποιούνται µε το άρθρο 2 διατάξεις
του ν. 3556/2007 (Α’91) και µε το άρθρο 3 διατάξεις του ν.
3401/2005 (Α’257).

Άρθρο 2
Τροποποίηση του ν. 3556/2007 (Α’91)

1. Η περίπτωση β’ της παρ. 1 του άρθρου 3 του ν. 3556/2007
αντικαθίσταται ως εξής: 

«β) «Εκδότες»: νοούνται τα φυσικά ή νοµικά πρόσωπα, ιδιωτι-
κού ή δηµοσίου δικαίου, συµπεριλαµβανοµένων των κρατών, οι
κινητές αξίες των οποίων έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση
σε οργανωµένη αγορά.

Σε περίπτωση τίτλων παραστατικών κινητών αξιών που έχουν
εισαχθεί προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη αγορά, εκδότης
θεωρείται το πρόσωπο που εξέδωσε τις αντιπροσωπευόµενες κι-
νητές αξίες, είτε αυτές είναι εισηγµένες προς διαπραγµάτευση
σε οργανωµένη αγορά είτε όχι.»

2. Η περίπτωση η’ της παρ. 1 του άρθρου 3 του ν. 3556/2007,
όπως η περίπτωση αυτή τροποποιήθηκε µε τα άρθρα 132 του ν.
4099/2012 (Α’ 250) και 9 παρ. 2 του ν. 4281/2014 (Α’160), τροπο-
ποιείται ως εξής: 

(α) Το δεύτερο εδάφιο της υποπερίπτωσης αα’αντικαθίσταται
ως εξής: 

« - όταν ο εκδότης έχει συσταθεί σε τρίτη χώρα, το κράτος-
µέλος που επιλέγει ο εκδότης µεταξύ των κρατών-µελών στα
οποία οι κινητές αξίες του έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση
σε οργανωµένη αγορά. Η επιλογή του κράτους-µέλους καταγω-
γής εξακολουθεί να ισχύει, εκτός εάν ο εκδότης επιλέξει νέο κρά-
τος-µέλος καταγωγής, σύµφωνα µε την υποπερίπτωση γγ’ και
δηµοσιοποιήσει την επιλογή του σύµφωνα µε την υποπερίπτωση
δδ’ της παρούσας». 

(β) Η υποπερίπτωση ββ’αντικαθίσταται ως εξής: 
«Προκειµένου για εκδότη που δεν εµπίπτει στο πεδίο εφαρµο-

γής της ως άνω υποπερίπτωσης αα’, το κράτος-µέλος που επι-
λέγει ο εκδότης µεταξύ του κράτους-µέλους στο οποίο έχει την
καταστατική του έδρα, εφόσον συντρέχει περίπτωση, και των
κρατών-µελών στα οποία οι κινητές αξίες του έχουν εισαχθεί
προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη αγορά. Ο εκδότης µπορεί
να επιλέξει ένα µόνον κράτος-µέλος ως κράτος-µέλος καταγω-
γής. Η επιλογή του αυτή ισχύει για τουλάχιστον τρία (3) έτη,
εκτός εάν οι κινητές του αξίες δεν είναι πλέον εισηγµένες προς
διαπραγµάτευση σε οργανωµένη αγορά της Ένωσης ή εάν ο εκ-
δότης κατά τα τρία (3) αυτά έτη ενταχθεί στο πεδίο εφαρµογής
των υποπεριπτώσεων αα’ ή γγ’».

(γ) Προστίθενται υποπεριπτώσεις γγ’ και δδ’ ως εξής: 
«(γγ) Σε περίπτωση εκδότη του οποίου οι κινητές αξίες δεν

είναι πλέον εισηγµένες προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη
αγορά στο κράτος-µέλος καταγωγής του, όπως ορίζεται στο
δεύτερο εδάφιο της υποπερίπτωσης αα’ ή στην υποπερίπτωση
ββ’ αλλά εισάγονται προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη
αγορά ενός ή περισσοτέρων άλλων κρατών-µελών, το εν λόγω
νέο κράτος-µέλος καταγωγής που µπορεί να επιλέξει ο εκδότης
µεταξύ των κρατών-µελών στην οργανωµένη αγορά των οποίων
οι κινητές αξίες του εισάγονται προς διαπραγµάτευση και, εφό-
σον συντρέχει περίπτωση, του κράτους-µέλους στο οποίο ο εκ-
δότης έχει την καταστατική του έδρα».

«(δδ) Ο εκδότης δηµοσιοποιεί το κράτος-µέλος καταγωγής

του, όπως αναφέρεται στις υποπεριπτώσεις αα’, ββ’ ή γγ’ σύµ-
φωνα µε τα άρθρα 20 και 21. Επιπλέον, ο εκδότης δηµοσιοποιεί
το κράτος-µέλος καταγωγής στην αρµόδια αρχή του κράτους-
µέλους στο οποίο έχει την καταστατική του έδρα, εφόσον συν-
τρέχει περίπτωση, στην αρµόδια αρχή του κράτους-µέλους
καταγωγής και στις αρµόδιες αρχές όλων των κρατών-µελών
υποδοχής.

Στην περίπτωση που ο εκδότης δεν δηµοσιοποιήσει το κρά-
τος-µέλος καταγωγής κατά τα οριζόµενα στο δεύτερο εδάφιο
της υποπερίπτωσης αα’ ή στην υποπερίπτωση ββ’ εντός περιό-
δου τριών (3) µηνών από την ηµεροµηνία που οι κινητές αξίες
του εισήχθησαν για πρώτη φορά προς διαπραγµάτευση σε ορ-
γανωµένη αγορά, ως κράτος-µέλος καταγωγής νοείται το κρά-
τος-µέλος στο οποίο έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση σε
οργανωµένη αγορά οι κινητές αξίες του εκδότη. Σε περίπτωση
που οι κινητές αξίες του εκδότη έχουν εισαχθεί προς διαπραγ-
µάτευση σε οργανωµένες αγορές ευρισκόµενες ή λειτουργού-
σες σε περισσότερα του ενός κράτη-µέλη, τα εν λόγω κράτη-
µέλη νοούνται ως κράτη-µέλη καταγωγής του εκδότη έως ότου
ο εκδότης επιλέξει και δηµοσιοποιήσει ένα και µόνον κράτος-
µέλος καταγωγής.

Για εκδότη οι κινητές αξίες του οποίου έχουν ήδη εισαχθεί
προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη αγορά και ο οποίος δεν
έχει δηµοσιοποιήσει την επιλογή του κράτους-µέλους καταγω-
γής, όπως αναφέρεται στο δεύτερο εδάφιο της υποπερίπτωσης
αα’ ή στην υποπερίπτωση ββ’ πριν από τις 27 Νοεµβρίου 2015, η
προθεσµία των τριών (3) µηνών αρχίζει στις 27 Νοεµβρίου 2015.

Εκδότης που έχει επιλέξει κράτος-µέλος καταγωγής όπως
αναφέρεται στο δεύτερο εδάφιο της υποπερίπτωσης αα’ή στις
υποπεριπτώσεις ββ’ ή γγ’ και έχει κοινοποιήσει την επιλογή του
στις αρµόδιες αρχές του κράτους-µέλους καταγωγής πριν από
τις 27 Νοεµβρίου 2015 απαλλάσσεται από την υποχρέωση που
επιβάλλεται από την υποπερίπτωση αα’, εκτός εάν ο εν λόγω εκ-
δότης επιλέξει άλλο κράτος-µέλος καταγωγής µετά τις 27 Νοεµ-
βρίου 2015.» 

3. Η περίπτωση ιε’ της παρ. 1 του άρθρου 3 του ν. 3556/2007
αντικαθίσταται ως εξής: 

«ιε) «Πρόσωπο» νοείται, αν δεν ορίζεται διαφορετικά, τόσο φυ-
σικό όσο και νοµικό πρόσωπο, ιδιωτικού ή δηµοσίου δικαίου. Ως
«Νοµικά πρόσωπα» κατά την έννοια του παρόντος νόµου νοούν-
ται και καταχωρισµένες ενώσεις επιχειρήσεων χωρίς νοµική προ-
σωπικότητα, καθώς και εµπιστεύµατα (trusts).»

4. Στην παρ.1 του άρθρου 3 του ν. 3556/2007 προστίθεται πε-
ρίπτωση ιθ’ ως εξής:

«ιθ) «επίσηµη συµφωνία»: νοείται συµφωνία που είναι δεσµευ-
τική βάσει της εφαρµοστέας νοµοθεσίας.»

5. Η παρ. 1 του άρθρου 4 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται ως
εξής:

«1. Ο εκδότης δηµοσιοποιεί ετήσια οικονοµική έκθεση µε το
περιεχόµενο που ορίζεται στην επόµενη παράγραφο το αργό-
τερο τέσσερις (4) µήνες µετά τη λήξη κάθε οικονοµικής χρήσης.
Ως αφετηρία της προθεσµίας θεωρείται η τελευταία ηµέρα της
οικονοµικής χρήσης.

Ο εκδότης διασφαλίζει ότι η έκθεση αυτή είναι στη διάθεση
του επενδυτικού κοινού για διάστηµα τουλάχιστον δέκα (10)
ετών.»

6. Στο άρθρο 4 του ν. 3556/2007 προστίθεται παράγραφος 10
ως εξής: 

«10. Από την 1η Ιανουαρίου 2020, οι ετήσιες οικονοµικές εκ-
θέσεις συντάσσονται σε ενιαίο ηλεκτρονικό µορφότυπο για την
υποβολή εκθέσεων, υπό την προϋπόθεση ότι η Ευρωπαϊκή Επο-
πτική Αρχή (Ευρωπαϊκή Αρχή Κινητών Αξιών και Αγορών -
ΕΑΚΑΑ) που ιδρύθηκε µε τον Κανονισµό (ΕΕ) 1095/2010 του Ευ-
ρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου θα έχει προβεί σε
ανάλυση κόστους/οφέλους.»

7. Η παρ. 1 του άρθρου 5 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται ως
εξής:

«1. Ο εκδότης µετοχών ή χρεωστικών τίτλων δηµοσιοποιεί εξα-
µηνιαία οικονοµική έκθεση που αφορά στο πρώτο εξάµηνο της
οικονοµικής χρήσης το συντοµότερο δυνατό και, το αργότερο,
εντός τριών (3) µηνών µετά τη λήξη της περιόδου αναφοράς. Ως
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αφετηρία της προθεσµίας θεωρείται η τελευταία ηµέρα του εξα-
µήνου. Ο εκδότης διασφαλίζει ότι η έκθεση αυτή είναι στη διά-
θεση του επενδυτικού κοινού για διάστηµα τουλάχιστον δέκα
(10) ετών.»

8. Μετά το άρθρο 5 του ν. 3556/2007 προστίθεται νέο άρθρο
5Α ως εξής: 

«Άρθρο 5Α

Με απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου της Επιτροπής Κε-
φαλαιαγοράς δύναται να ορίζονται πρόσθετες πληροφορίες και
στοιχεία που πρέπει να περιλαµβάνει η ετήσια και η εξαµηνιαία
οικονοµική έκθεση των άρθρων 4 και 5 αντίστοιχα.» 

9. Το άρθρο 6 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται ως εξής: 

«Άρθρο 6
Έκθεση για τις πληρωµές στις Κυβερνήσεις

Οι εκδότες οι οποίοι δραστηριοποιούνται στους κλάδους της
εξόρυξης ή της υλοτοµίας από πρωτογενή δάση, όπως ορίζονται
στο άρθρο 41 παράγραφοι 1 και 2 της Οδηγίας 2013/34/ΕΕ του
Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου, της 26ης Ιουνίου
2013, σχετικά µε τις ετήσιες οικονοµικές καταστάσεις, τις ενο-
ποιηµένες οικονοµικές καταστάσεις και συναφείς εκθέσεις επι-
χειρήσεων ορισµένων µορφών, την τροποποίηση της Οδηγίας
2006/43/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου
και την κατάργηση των Οδηγιών 78/660/EOK και 83/349/ΕΟΚ του
Συµβουλίου, υποχρεούνται να καταρτίζουν σε ετήσια βάση, σύµ-
φωνα µε το Κεφάλαιο 10 της εν λόγω Οδηγίας, έκθεση για τις
πληρωµές τις οποίες καταβάλλουν στις Κυβερνήσεις. Η έκθεση
δηµοσιεύεται το αργότερο έξι (6) µήνες µετά τη λήξη κάθε οικο-
νοµικού έτους και παραµένει διαθέσιµη στο κοινό τουλάχιστον
για δέκα (10) έτη. Οι πληρωµές προς τις Κυβερνήσεις αναφέρον-
ται σε ενοποιηµένη βάση.»

10. Το άρθρο 7 του ν. 3556/2007 καταργείται. 
11. Η παρ. 1 του άρθρου 8 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται ως

εξής:
«1. Τα άρθρα 4 και 5 δεν εφαρµόζονται στους ακόλουθους εκ-

δότες:
α) Στο Ελληνικό Δηµόσιο και στους Οργανισµούς Τοπικής Αυ-

τοδιοίκησης, στα κράτη και στις τοπικές ή περιφερειακές αρχές
των κρατών, στους δηµόσιους διεθνείς φορείς στους οποίους
συµµετέχει ένα (1) τουλάχιστον κράτος-µέλος, στην Ευρωπαϊκή
Κεντρική Τράπεζα (ΕΚΤ), στον Ευρωπαϊκό Μηχανισµό Σταθερό-
τητας (ΕΜΣ) και σε κάθε άλλο µηχανισµό που δηµιουργείται µε
στόχο τη διαφύλαξη της χρηµατοοικονοµικής σταθερότητας της
ευρωπαϊκής νοµισµατικής ένωσης, προσφέροντας προσωρινή
χρηµατοδοτική συνδροµή στα κράτη-µέλη τα οποία έχουν ως νό-
µισµα το ευρώ, στην Τράπεζα της Ελλάδος (ΤτΕ) και στις εθνικές
κεντρικές τράπεζες των κρατών-µελών ανεξάρτητα από το αν εκ-
δίδουν µετοχές ή άλλες κινητές αξίες. 

β) Σε εκδότες που εκδίδουν αποκλειστικά χρεωστικούς τίτλους
που έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη
αγορά, των οποίων η ανά µονάδα ονοµαστική αξία είναι τουλά-
χιστον εκατό χιλιάδες (100.000) ευρώ ή, στην περίπτωση χρεω-
στικών τίτλων σε άλλο νόµισµα, εκτός ευρώ, εφόσον η αντίστοιχη
ανά µονάδα ονοµαστική αξία, την ηµεροµηνία της έκδοσης, είναι
ισοδύναµη µε τουλάχιστον εκατό χιλιάδες (100.000) ευρώ.

γ) Κατά παρέκκλιση από την περίπτωση β’ της παρούσας πα-
ραγράφου, τα άρθρα 4 και 5 δεν εφαρµόζονται σε εκδότες που
εκδίδουν αποκλειστικά χρεωστικούς τίτλους των οποίων η ανά
µονάδα ονοµαστική αξία είναι τουλάχιστον πενήντα χιλιάδες
(50.000) ευρώ ή, στην περίπτωση χρεωστικών τίτλων σε άλλο νό-
µισµα, εκτός του ευρώ, η αντίστοιχη ανά µονάδα ονοµαστική
αξία είναι, κατά την ηµεροµηνία της έκδοσης, ισοδύναµη µε του-
λάχιστον πενήντα χιλιάδες (50.000) ευρώ, οι οποίοι έχουν ήδη ει-
σαχθεί προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη αγορά στην
Ένωση πριν από τις 31 Δεκεµβρίου 2010, για όσο χρονικό διά-
στηµα οι εν λόγω χρεωστικοί τίτλοι είναι σε κυκλοφορία.»

12. Η παρ. 6 του άρθρου 9 του ν. 3556/2007 καταργείται. 
13. To άρθρο 11 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 11
Υποχρέωση ενηµέρωσης σε περίπτωση απόκτησης 

ή διάθεσης χρηµατοπιστωτικών µέσων

1. Η υποχρέωση ενηµέρωσης του άρθρου 9 καταλαµβάνει επί-
σης και φυσικά ή νοµικά πρόσωπα που κατέχουν, άµεσα ή έµ-
µεσα µέσω τρίτου:

α) χρηµατοπιστωτικά µέσα τα οποία, κατά τη λήξη τους, πα-
ρέχουν στον κάτοχο, σύµφωνα µε επίσηµη συµφωνία, είτε το
άνευ όρων δικαίωµα απόκτησης είτε τη διακριτική ευχέρεια ως
προς το δικαίωµα απόκτησης µετοχών, οι οποίες ενσωµατώνουν
δικαιώµατα ψήφου και έχουν ήδη εκδοθεί από εκδότη του οποίου
οι µετοχές έχουν εισαχθεί προς διαπραγµάτευση σε οργανωµένη
αγορά·

β) χρηµατοπιστωτικά µέσα που δεν περιλαµβάνονται στο στοι-
χείο α’ αλλά τα οποία αναφέρονται σε µετοχές για τις οποίες γί-
νεται λόγος σε αυτό το στοιχείο και έχουν οικονοµική επίπτωση
αντίστοιχη µε εκείνη των χρηµατοπιστωτικών µέσων που αναφέ-
ρονται σε αυτό είτε παρέχουν δικαίωµα φυσικού διακανονισµού
είτε όχι.

Η υποχρέωση ενηµέρωσης περιλαµβάνει την κατάταξη ανά
είδος των κατεχόµενων χρηµατοπιστωτικών µέσων σύµφωνα µε
το στοιχείο α’ και των κατεχόµενων χρηµατοπιστωτικών µέσων
σύµφωνα µε το στοιχείο β’ του προηγούµενου εδαφίου, κάνο-
ντας διάκριση µεταξύ των χρηµατοπιστωτικών µέσων που παρέ-
χουν δικαίωµα φυσικού διακανονισµού και των χρηµατοπιστω-
τικών µέσων που παρέχουν δικαίωµα διευθέτησης τοις µετρη-
τοίς.

2. Ο αριθµός των δικαιωµάτων ψήφου υπολογίζεται µε βάση
το συνολικό θεωρητικό αριθµό των υποκείµενων µετοχών του
χρηµατοπιστωτικού µέσου, µε εξαίρεση την περίπτωση που το
χρηµατοπιστωτικό µέσο προβλέπει αποκλειστικά διευθέτηση
τοις µετρητοίς, οπότε ο αριθµός των δικαιωµάτων ψήφου υπο-
λογίζεται βάσει του «συντελεστή δέλτα», πολλαπλασιάζοντας το
θεωρητικό ποσό των υποκείµενων µετοχών µε το «συντελεστή
δέλτα» του µέσου. Για το σκοπό αυτόν, ο κάτοχος συγκεντρώνει
και ενηµερώνει για όλα τα χρηµατοπιστωτικά µέσα που έχουν
σχέση µε τον ίδιο εκδότη υποκείµενων µετοχών. Μόνο θετικές
θέσεις λαµβάνονται υπόψη για τον υπολογισµό των δικαιωµάτων
ψήφου. Οι θετικές θέσεις δεν συµψηφίζονται µε τις αρνητικές
θέσεις που έχουν σχέση µε τον ίδιο εκδότη.

3. Για τους σκοπούς της παραγράφου 1, τα ακόλουθα θεω-
ρούνται ως χρηµατοπιστωτικά µέσα, µε την προϋπόθεση ότι πλη-
ρούν όλους τους όρους των στοιχείων α’ ή β’ του πρώτου
εδαφίου της παραγράφου 1:

α) κινητές αξίες,
β) δικαιώµατα προαίρεσης,
γ) συµβόλαια µελλοντικής εκπλήρωσης,
δ) συµβάσεις ανταλλαγής (swaps),
ε) προθεσµιακές συµφωνίες επιτοκίου,
στ) συµβάσεις επί διαφορών, και
ζ) άλλες συµβάσεις ή συµφωνίες µε παρόµοια οικονοµική επί-

πτωση για τις οποίες µπορεί να υπάρξει φυσικός διακανονισµός
ή διευθέτηση τοις µετρητοίς.

4. Οι εξαιρέσεις των παραγράφων 1 και 2 του άρθρου 12 και
οι περιπτώσεις απαλλαγής των παραγράφων 1 έως 5 του άρ-
θρου 13 εφαρµόζονται κατ’ αναλογία στις υποχρεώσεις ενηµέ-
ρωσης του παρόντος άρθρου.

5. Με απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου της Επιτροπής Κε-
φαλαιαγοράς σύµφωνα και µε τα σχετικά µε την Οδηγία
2004/109/ΕΚ εκτελεστικά µέτρα, δύναται να καθορίζει το περιε-
χόµενο της ενηµέρωσης, την προθεσµία και τον αποδέκτη της
ενηµέρωσης της παραγράφου 1 του παρόντος.»

14. Μετά το άρθρο 11 του ν. 3556/2007 προστίθεται νέο άρθρο
11Α, ως εξής: 

«Άρθρο 11Α
Άθροιση

1. Οι υποχρεώσεις ενηµέρωσης που ορίζονται στα άρθρα 9,
10 και 11 εφαρµόζονται επίσης σε πρόσωπα, όταν ο αριθµός των
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δικαιωµάτων ψήφου τα οποία κατέχουν άµεσα ή έµµεσα σύµ-
φωνα µε τα άρθρα 9 και 10, αθροιζόµενος µε τον αριθµό των δι-
καιωµάτων ψήφου που συνδέονται µε χρηµατοπιστωτικά µέσα
τα οποία κατέχουν άµεσα ή έµµεσα σύµφωνα µε το άρθρο 11,
φθάνει, υπερβαίνει ή κατέρχεται των ορίων που ορίζονται στο
άρθρο 9 παράγραφος 1.

Η ενηµέρωση που απαιτείται σύµφωνα µε το πρώτο εδάφιο
της παρούσας παραγράφου περιλαµβάνει διάκριση µεταξύ του
αριθµού των δικαιωµάτων ψήφου που ενσωµατώνονται σε µετο-
χές σύµφωνα µε τα άρθρα 9 και 10 και των δικαιωµάτων ψήφου
που έχουν σχέση µε χρηµατοπιστωτικά µέσα κατά την έννοια του
άρθρου 11.

2. Το πρόσωπο που έχει προβεί ήδη σε ενηµέρωση για τα δι-
καιώµατα ψήφου που έχουν σχέση µε χρηµατοπιστωτικά µέσα
σύµφωνα µε το άρθρο 11 προβαίνει εκ νέου σε ενηµέρωση, όταν
αποκτήσει τις υποκείµενες µετοχές και, λόγω αυτής της απόκτη-
σης, ο συνολικός αριθµός δικαιωµάτων ψήφου από µετοχές που
έχουν εκδοθεί από τον ίδιο εκδότη έχει φθάσει ή έχει υπερβεί τα
όρια που θεσπίζονται στο άρθρο 9 παράγραφος 1.»

15. Η παρ. 2 του άρθρου 12 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται
ως εξής:

«2. Τα δικαιώµατα ψήφου, που υπάγονται στο χαρτοφυλάκιο
συναλλαγών πιστωτικού ιδρύµατος ή Επιχείρησης Παροχής
Επενδυτικών Υπηρεσιών (Ε.Π.Ε.Υ.), σύµφωνα µε τα οριζόµενα
στο σηµείο 86 της παραγράφου 1 του άρθρου 4 και στο άρθρο
102 του Κανονισµού (ΕΕ) 575/2013 του Ευρωπαϊκού Κοινοβου-
λίου και του Συµβουλίου της 26ης Ιουνίου 2013, σχετικά µε τις
απαιτήσεις προληπτικής εποπτείας για πιστωτικά ιδρύµατα και
επιχειρήσεις επενδύσεων και την τροποποίηση του Κανονισµού
(ΕΕ) 648/2012, δεν υπολογίζονται για τους σκοπούς του άρθρου
9 εφόσον: 

α) τα δικαιώµατα ψήφου που υπάγονται στο χαρτοφυλάκιο συ-
ναλλαγών δεν υπερβαίνουν το 5%, και

β) τα δικαιώµατα ψήφου που ενσωµατώνονται σε µετοχές που
υπάγονται στο χαρτοφυλάκιο συναλλαγών δεν ασκούνται ούτε
χρησιµοποιούνται µε σκοπό την παρέµβαση στη διαχείριση του
εκδότη.»

16. Μετά την παρ. 2 του άρθρου 12 του ν. 3556/2007 προστί-
θεται παράγραφος 2α ως εξής: 

«2α. Το άρθρο 9 δεν εφαρµόζεται σε δικαιώµατα ψήφου εν-
σωµατωµένα σε µετοχές που αποκτώνται για λόγους σταθερο-
ποίησης σύµφωνα µε τον Κανονισµό (ΕΚ) 2273/2003 της
Επιτροπής, της 22ας Δεκεµβρίου 2003, για την εφαρµογή της
Οδηγίας 2003/6/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµ-
βουλίου σχετικά µε τις απαλλαγές που προβλέπονται για τα προ-
γράµµατα επαναγοράς και για τις πράξεις σταθεροποίησης
χρηµατοπιστωτικών µέσων, µε την προϋπόθεση ότι τα δικαιώ-
µατα ψήφου που ενσωµατώνονται σε αυτές τις µετοχές δεν
ασκούνται ούτε χρησιµοποιούνται µε σκοπό την παρέµβαση στη
διαχείριση του εκδότη.

17. Το εισαγωγικό µέρος της παραγράφου 2 του άρθρου 14,
αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η ενηµέρωση του εκδότη πραγµατοποιείται ταχέως και, σε
κάθε περίπτωση, το αργότερο εντός τριών (3) ηµερών διαπραγ-
µάτευσης, µετά την ηµεροµηνία κατά την οποία ο µέτοχος ή το
πρόσωπο, το οποίο αναφέρεται στο άρθρο 10.»

18. Καταργείται η παρ. 3 του άρθρου 16 του ν. 3556/2007.
19. Καταργείται η παρ. 2 του άρθρου 19 του ν. 3556/2007. 
20. Στην παρ. 7 του άρθρου 21 του ν. 3556/2007 προστίθεται

περίπτωση ε’ ως εξής:                                             
«(ε) προβλέπονται, σύµφωνα µε τα σχετικά µε την Οδηγία

2004/109/ΕΚ εκτελεστικά µέτρα, κανόνες που εξασφαλίζουν τη
διαλειτουργικότητα των τεχνολογιών πληροφοριών και επικοινω-
νιών που χρησιµοποιούνται από το µηχανισµό κεντρικής αποθή-
κευσης του παρόντος άρθρου και την πρόσβαση σε ρυθµιζό-
µενες πληροφορίες σε επίπεδο Ένωσης στο πλαίσιο εφαρµογής
της παραγράφου 4.»

21. Στη θέση της παρ. 8 του άρθρου 21 του ν. 3556/2007, που
καταργήθηκε µε το άρθρο 16 του ν. 4141/2013 (Α’ 81), τίθεται
νέα παράγραφος 8 ως εξής: 

«8. Ο κεντρικός µηχανισµός αποθήκευσης του παρόντος άρ-

θρου υποχρεούται, από την έναρξη λειτουργίας της δικτυακής
πύλης που αποτελεί ευρωπαϊκό σηµείο ηλεκτρονικής πρόσβασης
(«σηµείο πρόσβασης») να διασυνδέεται µε αυτή.» 

22. Στο τέλος της παρ. 1 του άρθρου 22 του ν. 3556/2007,
όπως η παράγραφος αυτή αντικαταστάθηκε µε το άρθρο 111 του
ν. 4099/2012, προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Οι πληροφορίες που καλύπτονται από τις υποχρεώσεις που
προβλέπει το δίκαιο της τρίτης χώρας υποβάλλονται σύµφωνα
µε το άρθρο 19 στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς και δηµοσιοποι-
ούνται σύµφωνα µε τα άρθρα 20 και 21.»

23. Στο τέλος της περίπτωσης η’της παρ. 2 του άρθρου 23 του
ν. 3556/2007 προστίθεται εδάφιο ως εξής:

«Σε περίπτωση διαπίστωσης ότι η πληροφόρηση της ετήσιας
ή εξαµηνιαίας οικονοµικής έκθεσης δεν καταρτίζεται σύµφωνα
µε τις κείµενες διατάξεις, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς, µπορεί να
ζητά από τον εκδότη να προβεί σε µία ή περισσότερες από τις
ακόλουθες ενέργειες: α) επανέκδοση των οικονοµικών εκθέ-
σεων, β) δηµοσιοποίηση διορθωτικής σηµείωσης ή γ) διόρθωση
σε µελλοντικές οικονοµικές εκθέσεις µε αναδιατύπωση συγκρί-
σιµων στοιχείων, εφόσον ενδείκνυται.» 

24. Στο τέλος της παρ. 2 του άρθρου 24 του ν. 3556/2007 προ-
στίθεται εδάφιο ως εξής:

«Για τις διασυνοριακές υποθέσεις, η Επιτροπή Κεφαλαιαγο-
ράς, στο πλαίσιο των αρµοδιοτήτων της για την επιβολή κυρώ-
σεων και διερεύνησης, συνεργάζεται στενά µε τις αρµόδιες
αρχές των κρατών-µελών, προκειµένου να διασφαλίσει ότι οι κυ-
ρώσεις ή τα µέτρα θα φέρουν τα επιθυµητά αποτελέσµατα και
συντονίζει τις ενέργειές της µε αυτές.»

25. Το άρθρο 26 του ν. 3556/2007 αντικαθίσταται ως εξής:

«Άρθρο 26

1. Με την επιφύλαξη της παραγράφου 2, σε περίπτωση παρά-
βασης των διατάξεων του παρόντος νόµου και των αποφάσεων
που εκδίδονται κατ’ εξουσιοδότηση του νόµου αυτού, η Επι-
τροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί να επιβάλει επίπληξη ή πρόστιµο
ύψους µέχρι ένα εκατοµµύριο (1.000.000) ευρώ.

2. Σε περίπτωση παράβασης των διατάξεων των άρθρων 4, 5,
6, 9, 10, 11, 11Α, 14, 15 και 16, και των αποφάσεων που εκδίδον-
ται κατ’ εξουσιοδότηση των διατάξεων αυτών, η Επιτροπή Κεφα-
λαιαγοράς µπορεί να επιβάλει τα εξής διοικητικά µέτρα και τις
εξής διοικητικές κυρώσεις:

α) δηµόσια δήλωση, η οποία αναφέρει το υπαίτιο φυσικό ή νο-
µικό πρόσωπο και τη φύση της παράβασης·

β) εντολή µε την οποία απαιτείται από το υπαίτιο φυσικό ή νο-
µικό πρόσωπο να παύσει και να µην επαναλάβει τη συµπεριφορά
που αποτελεί την παράβαση·

γ) πρόστιµα: 
αα) Στην περίπτωση νοµικού προσώπου ύψους:
- έως δέκα εκατοµµυρίων (10.000.000) ευρώ ή έως το 5 % του

συνολικού ετήσιου κύκλου εργασιών, σύµφωνα µε τις πλέον πρό-
σφατα δηµοσιευµένες ετήσιες οικονοµικές καταστάσεις που έχει
εγκρίνει το διαχειριστικό όργανο· εάν το νοµικό πρόσωπο είναι
µητρική επιχείρηση ή θυγατρική µιας µητρικής επιχείρησης που
υποχρεούται σε κατάρτιση ενοποιηµένων οικονοµικών καταστά-
σεων, δυνάµει της Οδηγίας 2013/34/ΕΕ, ο εφαρµοστέος συνολι-
κός ετήσιος κύκλος εργασιών ισούται µε το συνολικό ετήσιο
κύκλο εργασιών ή το αντίστοιχο είδος εισοδηµάτων δυνάµει των
σχετικών λογιστικών οδηγιών σύµφωνα µε τις πλέον πρόσφατα
δηµοσιευµένες ετήσιες ενοποιηµένες οικονοµικές καταστάσεις
που έχουν εγκριθεί από το διαχειριστικό όργανο της τελικής µη-
τρικής επιχείρησης ή

- έως το διπλάσιο του ποσού των κερδών που αποκτήθηκαν ή
των ζηµιών που αποφεύχθηκαν λόγω της παράβασης, όπου αυτά
δύνανται να προσδιοριστούν, όποιο ποσό από τα δύο είναι µεγα-
λύτερο.

ββ) Στην περίπτωση φυσικού προσώπου ύψους:
- έως δύο εκατοµµυρίων (2.000.000) ευρώ ή
- έως το διπλάσιο του ποσού των κερδών που αποκτήθηκαν ή

των ζηµιών που αποφεύχθηκαν λόγω της παράβασης, όπου αυτά
δύνανται να προσδιοριστούν, όποιο ποσό από τα δύο είναι µεγα-
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λύτερο.
3. Εάν το φυσικό ή νοµικό πρόσωπο δεν ενηµερώσει εµπρό-

θεσµα για την απόκτηση ή τη διάθεση σηµαντικής συµµετοχής,
σύµφωνα µε τα άρθρα 9, 10, 11, 11Α και 14, η Επιτροπή Κεφα-
λαιαγοράς µπορεί, για παραβάσεις ιδιαίτερης βαρύτητας, να επι-
βάλει και αναστολή της άσκησης των δικαιωµάτων ψήφου. 

4. Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί να επιβάλλει πρόστιµο
ύψους από τρεις χιλιάδες (3.000) έως πεντακόσιες χιλιάδες
(500.000) ευρώ σε όποιον:

α) παρακωλύει µε οποιονδήποτε τρόπο την άσκηση των αρµο-
διοτήτων της Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς στο πλαίσιο εφαρµο-
γής του παρόντος νόµου ή

β) αρνείται ή παρακωλύει την παροχή στην Επιτροπή Κεφαλαι-
αγοράς των, κατά την παράγραφο 2 του άρθρου 23 πληροφο-
ριών ή εγγράφων ή παρέχει εν γνώσει του ψευδείς πληροφορίες
ή αποκρύπτει αληθείς πληροφορίες. 

5. Σε περίπτωση παράβασης των διατάξεων του παρόντος
νόµου η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί, ανεξάρτητα από την
επιβολή κυρώσεων του παρόντος άρθρου, να αποφασίσει τη δια-
γραφή κινητών αξιών, σύµφωνα µε την παρ. 3 του άρθρου 17 του
ν. 3371/2005.

6. Όταν η υποχρέωση που παραβιάσθηκε βαρύνει νοµικό πρό-
σωπο, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί να επιβάλλει κυρώσεις
αυτοτελώς στο νοµικό πρόσωπο, στα µέλη των διοικητικών, δια-
χειριστικών ή εποπτικών οργάνων αυτού, στα διευθυντικά στε-
λέχη του, στον εσωτερικό ελεγκτή και στους εξωτερικούς
ελεγκτές.

7. Κατά τον καθορισµό του είδους και του ύψους των ανωτέρω
προβλεποµένων διοικητικών κυρώσεων, λαµβάνεται υπόψη από
την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς το σύνολο των ειδικών περιστά-
σεων που προέκυψαν κατά τη διερεύνηση της υπόθεσης και εν-
δεικτικά κατά περίπτωση:

α) η βαρύτητα και η διάρκεια της παράβασης·
β) ο βαθµός ευθύνης (responsibility) του υπαίτιου φυσικού ή

νοµικού προσώπου·
γ) η οικονοµική ισχύς του υπαίτιου φυσικού ή νοµικού προσώ-

που, παραδείγµατος χάριν, όπως προκύπτει από το συνολικό
κύκλο εργασιών του υπαίτιου νοµικού προσώπου ή από το ετήσιο
εισόδηµα του υπαίτιου φυσικού προσώπου·

δ) το ύψος των κερδών που αποκτήθηκαν ή των ζηµιών που
αποφεύχθηκαν από το υπαίτιο φυσικό ή νοµικό πρόσωπο, στο
βαθµό που µπορούν να προσδιοριστούν·

ε) οι ζηµίες τρίτων που προκλήθηκαν από την παράβαση, στο
βαθµό που µπορούν να προσδιοριστούν·

στ) ο βαθµός συνεργασίας του υπαίτιου φυσικού ή νοµικού
προσώπου µε την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς·

ζ) προηγούµενες παραβάσεις του υπαίτιου φυσικού ή νοµικού
προσώπου ή η καθ’ υποτροπή τέλεση παραβάσεων του παρόν-
τος.

8. Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς κοινοποιεί στην Τράπεζα της
Ελλάδος κάθε διοικητική κύρωση που επιβάλλει βάσει των δια-
τάξεων του παρόντος άρθρου σε πιστωτικό ίδρυµα, σε απασχο-
λούµενα σε πιστωτικό ίδρυµα πρόσωπα ή σε ελεγκτές πιστω-
τικού ιδρύµατος. 

9. Η επεξεργασία των δεδοµένων προσωπικού χαρακτήρα που
συλλέγονται στο πλαίσιο ή µε σκοπό την άσκηση των εξουσιών
εποπτείας και διερεύνησης σύµφωνα µε την παρούσα οδηγία
διεξάγεται σύµφωνα µε το ν. 2472/1997 (Α’50), την Οδηγία
95/46/ΕΚ και τον Κανονισµό (ΕΚ) 45/2001, ανάλογα µε την περί-
πτωση.»

26. Μετά το άρθρο 26 του ν. 3556/2007 προστίθεται άρθρο
26Α ως εξής:

«Άρθρο 26Α
Δηµοσίευση των αποφάσεων

1. Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς δηµοσιεύει χωρίς αδικαιολό-
γητη καθυστέρηση κάθε απόφαση για την επιβολή κυρώσεων ή
µέτρων, συµπεριλαµβανοµένων τουλάχιστον πληροφοριών για
το είδος και τη φύση της παράβασης και την ταυτότητα των φυ-
σικών ή νοµικών προσώπων που ευθύνονται για αυτήν.

Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς µπορεί να καθυστερήσει τη δη-
µοσίευση της απόφασης ή να δηµοσιεύσει την απόφαση ανώ-
νυµα σε µια εκ των κατωτέρω περιπτώσεων:

α) όταν, στην περίπτωση που η κύρωση επιβάλλεται σε φυσικό
πρόσωπο, η δηµοσιοποίηση των δεδοµένων προσωπικού χαρα-
κτήρα αποδεικνύεται δυσανάλογη, ότι τελεί, δηλαδή, σε µη ανε-
κτή σχέση µε τον επιδιωκόµενο σκοπό σύµφωνα µε την
προηγούµενη υποχρεωτική εκτίµηση της υπέρβασης της αρχής
της αναλογικότητας από την εν λόγω δηµοσίευση,

β) όταν η δηµοσίευση της απόφασης θα έθετε σε σοβαρό κίν-
δυνο τη σταθερότητα του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος ή
µιας διεξαγόµενης επίσηµης έρευνας,

γ) όταν η δηµοσίευση της απόφασης θα προξενούσε, στο
βαθµό που µπορεί να προσδιορισθεί αυτό, δυσανάλογη και σο-
βαρή ζηµία στα ενδιαφερόµενα ιδρύµατα ή φυσικά πρόσωπα.

2. Εάν ασκηθεί προσφυγή κατά της απόφασης που δηµοσιεύε-
ται δυνάµει της παραγράφου 1, η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς υπο-
χρεούται είτε να περιλάβει αυτή την πληροφορία στην αρχική
δηµοσίευση είτε να τροποποιήσει τη δηµοσίευση εάν ασκηθεί
προσφυγή αργότερα.»

Άρθρο 3
Τροποποίηση του ν. 3401/2005 (Α’257)

1. Η υποπερίπτωση ββ’ της περίπτωσης ιδ’ του άρθρου 2 του
ν. 3401/2005 αντικαθίσταται ως εξής:

«ββ) εφόσον πρόκειται για εκδότες κινητών αξιών που έχουν
συσταθεί σε τρίτη χώρα και δεν εµπίπτουν στην υποπερίπτωση
αα’, είτε το κράτος-µέλος όπου οι κινητές αξίες πρόκειται να απο-
τελέσουν αντικείµενο δηµόσιας προσφοράς για πρώτη φορά
µετά την 26η Νοεµβρίου 2013, είτε το κράτος-µέλος όπου υπο-
βάλλεται η πρώτη αίτηση για εισαγωγή προς διαπραγµάτευση
σε οργανωµένη αγορά, κατ’ επιλογή του εκδότη, του προσφέ-
ροντα ή του προσώπου που ζητεί την εισαγωγή προς διαπραγ-
µάτευση, ανάλογα µε την περίπτωση, µε την επιφύλαξη µετα-
γενέστερης επιλογής από τους εκδότες που έχουν συσταθεί σε
τρίτη χώρα υπό τις ακόλουθες προϋποθέσεις:

- εάν το κράτος-µέλος καταγωγής δεν είχε ορισθεί κατ’ επι-
λογή τους ή

- σύµφωνα µε το άρθρο 3 παρ. 1 περίπτωση η’ υποπερίπτωση
γγ’ του ν. 3556/2007 (Α’ 91).» 

2. Tα δεύτερο, τρίτο και τέταρτο εδάφια της παρ. 6 του άρ-
θρου 5 του ν. 3401/2005, όπως η παράγραφος αυτή αντικατα-
στάθηκε µε το άρθρο 123 του ν. 4099/2012, αντικαθίστανται ως
εξής:

«Αν οι τελικοί όροι της προσφοράς δεν περιλαµβάνονται στο
βασικό ενηµερωτικό δελτίο ή σε συµπλήρωµα αυτού, οι τελικοί
αυτοί όροι τίθενται στη διάθεση των επενδυτών, υποβάλλονται
από τον εκδότη στην Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς στην περίπτωση
που η Ελλάδα είναι το κράτος- µέλος καταγωγής του και γνω-
στοποιούνται από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς στην εποπτική
αρχή του κράτους - µέλους υποδοχής, το συντοµότερο δυνατό
όταν γίνεται κάθε δηµόσια προσφορά και, εφόσον είναι εφικτό,
πριν από την έναρξη της δηµόσιας προσφοράς ή την εισαγωγή
προς διαπραγµάτευση. Η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς στην περί-
πτωση αυτή κοινοποιεί τους εν λόγω τελικούς όρους στην Ευ-
ρωπαϊκή Αρχή Κινητών Αξιών και Αγορών. Οι τελικοί όροι
περιέχουν µόνον πληροφορίες που έχουν σχέση µε το σηµείωµα
κινητών αξιών και δεν χρησιµοποιούνται για τη συµπλήρωση του
βασικού ενηµερωτικού δελτίου. Στις περιπτώσεις αυτές εφαρµό-
ζονται οι διατάξεις του πρώτου εδαφίου της παραγράφου 3 του
άρθρου 8.»

ΚΕΦΑΛΑΙΟ Β’
ΤΡΟΠΟΠΟΙΗΣΗ ΔΙΑΤΑΞΕΩΝ ΤΟΥ Ν. 2789/2000 (Α’21)

Άρθρο 4
Παρ. 2 του άρθρου 70 του Κανονισµού (ΕΕ) 909/2014

Η υποπερίπτωση iii της περίπτωσης 1 της παρ. α’ του άρθρου
1 του ν. 2789/2000 αντικαθίσταται ως εξής: 

7048 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



«(iii) η οποία σχέση ορίζεται ως Σύστηµα και κοινοποιείται στην
Ευρωπαϊκή Αρχή Κινητών Αξιών και Αγορών από το κράτος-
µέλος του οποίου το δίκαιο εφαρµόζεται σύµφωνα µε το ως άνω
υποπερίπτωση ii  εφόσον αυτό το κράτος-µέλος έχει κρίνει τους
κανόνες του Συστήµατος ως ικανοποιητικούς.»

Άρθρο 5
Παρ. 2 του άρθρου 1 της Οδηγίας 2010/78/ΕΕ

1. Η παρ. 3 του άρθρου 10 του ν. 2789/2000 αντικαθίσταται ως
εξής: 

«3. Ο κατάλογος των Συστηµάτων της παραγράφου 1 του πα-
ρόντος άρθρου κοινοποιείται αµελλητί µε επιµέλεια της Τράπε-
ζας της Ελλάδος στην Ευρωπαϊκή Αρχή Κινητών Αξιών και
Αγορών και στις Αρµόδιες Αρχές.»

2. Η παρ. 4 του άρθρου 10 του ν. 2789/2000 αντικαθίσταται ως
εξής: 

«4. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών, ύστερα από ει-
σήγηση του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος ή της Επιτρο-
πής Κεφαλαιαγοράς, κατά περίπτωση, τροποποιείται ο
κατάλογος της παραγράφου 1 του παρόντος άρθρου και δύναν-
ται να προστίθενται νέα ή να αφαιρούνται από αυτόν υφιστάµενα
Συστήµατα, συµπεριλαµβανοµένων και των Συστηµάτων της πε-
ρίπτωσης 1 του άρθρου 2 του παρόντος νόµου. Η Απόφαση
αυτή, µε το νέο πλήρη κατάλογο των Συστηµάτων δηµοσιεύεται
στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως και κοινοποιείται αµελλητί, µε
επιµέλεια της Τράπεζας της Ελλάδος, στην Ευρωπαϊκή Αρχή Κι-
νητών Αξιών και Αγορών και στις Αρµόδιες Αρχές.»

Άρθρο 6
Διαφάνεια στις σχέσεις των πιστωτικών ιδρυµάτων

µε επιχειρήσεις µέσων ενηµέρωσης 
και επιχορηγούµενα πρόσωπα

1. Όλα τα πιστωτικά ιδρύµατα που έχουν έδρα στην Ελλάδα,
καθώς και τα υποκαταστήµατα τους που λειτουργούν στην αλ-
λοδαπή, εκτός εάν έχουν εξαιρεθεί από την εφαρµογή του ν.
4261/2014, υποχρεούνται να δηµοσιεύουν ετησίως και σε ενο-
ποιηµένη βάση πληροφορίες για όλες τις πληρωµές που έγιναν
εντός της οικείας οικονοµικής χρήσης, ιδίως πληρωµές για λό-
γους διαφήµισης, προβολής ή προώθησης, συµπεριλαµβανοµέ-
νων των πληρωµών λόγω χορηγιών κάθε είδους, οι οποίες:

α) Έχουν ως άµεσο ή έµµεσο αποδέκτη αα) επιχείρηση µέσων
ενηµέρωσης, ββ) επιχείρηση ηλεκτρονικών µέσων ενηµέρωσης,
γγ) άλλη οντότητα που είναι συνδεδεµένη µε τις ανωτέρω επιχει-
ρήσεις κατά την έννοια του άρθρου 42ε παράγραφος 5 του κ.ν.
2190/1920 ή κατά τον ορισµό του Διεθνούς Λογιστικού Προτύ-
που 24.

β) Έχουν ως άµεσο ή έµµεσο αποδέκτη επιχείρηση διαφήµι-
σης και επικοινωνίας, κατά το µέρος που αφορούν περαιτέρω
πληρωµές προς τις επιχειρήσεις της περίπτωσης α’ ανωτέρω.

Οι ανωτέρω πληρωµές δηµοσιεύονται ως εξατοµικευµένο σύ-
νολο πληρωµών για κάθε ένα από τα νοµικά ή/και φυσικά πρό-
σωπα που είναι τελικοί αποδέκτες των πληρωµών αυτών.

2. Όλα τα πιστωτικά ιδρύµατα µε έδρα στην Ελλάδα, καθώς
και τα υποκαταστήµατά τους που λειτουργούν στην αλλοδαπή,
υποχρεούνται να δηµοσιεύουν ετησίως και σε ενοποιηµένη βάση
πληροφορίες για όλες τις πληρωµές που διενεργούνται εντός
της οικείας οικονοµικής χρήσης, λόγω δωρεάς, χορηγίας, επιχο-
ρήγησης ή από άλλη χαριστική αιτία, προς φυσικά ή/και νοµικά
πρόσωπα. Οι ανωτέρω πληρωµές δηµοσιεύονται: α) όσον αφορά
τα φυσικά πρόσωπα, ως ενιαίο σύνολο πληρωµών προς όλα τα
πρόσωπα και β) όσον αφορά τα νοµικά πρόσωπα, ως εξατοµι-
κευµένο σύνολο πληρωµών για κάθε ένα από αυτά. Η δηµοσιο-
ποίηση για τις δωρεές που αφορούν φυσικά πρόσωπα µπορεί να
µην περιλαµβάνει τα πλήρη στοιχεία τους όταν οι δωρεές αυτές
γίνονται για λόγους που εµπίπτουν σε ευαίσθητα προσωπικά δε-
δοµένα.

3. Για τους σκοπούς του παρόντος άρθρου:
(α) Ως πιστωτικό ίδρυµα, νοείται το πιστωτικό ίδρυµα που ορί-

ζεται στην περίπωση 1 της παρ. 1 του άρθρου 3 του ν. 4261/2014

(Α’107).
(β) Ως επιχείρηση µέσων ενηµέρωσης, νοείται η επιχείρηση

που ορίζεται στην παράγραφο 4 του άρθρου 2 του ν. 3310/2005
(Α’ 30).

(γ) Ως επιχείρηση ηλεκτρονικών µέσων ενηµέρωσης, νοείται η
επιχείρηση που ορίζεται στην περίπτωση ιστ’ του άρθρου 22 του
ν. 4339/2015 (Α’ 133).

(δ) Ως επιχείρηση διαφήµισης και επικοινωνίας, νοείται κάθε
επιχείρηση που παρέχει υπηρεσίες διαφήµισης κατά την έννοια
του άρθρου 9 του ν. 2251/1994 (Α’191).

4. Τα υπόχρεα πιστωτικά ιδρύµατα δηµοσιεύουν τις πληροφο-
ρίες των παραγράφων 1 και 2 του παρόντος άρθρου, σωρευτικά
κατά τον τρόπο που αναφέρεται στις περιπτώσεις Α’ και Β’ κα-
τωτέρω, ως εξής :

Α. (αα) Τα πιστωτικά ιδρύµατα µε µετοχές εισηγµένες στο Χρη-
µατιστήριο Αθηνών, στην ετήσια οικονοµική έκθεση που δηµο-
σιοποιούν κατά το άρθρο 4 του ν. 3556/2007.

(ββ) Τα πιστωτικά ιδρύµατα που δεν έχουν µετοχές εισηγµένες
στο Χρηµατιστήριο Αθηνών, στην ετήσια έκθεση διαχείρισης του
διοικητικού συµβουλίου του άρθρου 43α του  κ.ν. 2190/1920.

(γγ) Για τα υποκαταστήµατα των πιστωτικών ιδρυµάτων που
εδρεύουν στην αλλοδαπή ως Παράρτηµα στις ετήσιες οικονοµι-
κές καταστάσεις.

Β. Στην εταιρική ιστοσελίδα του πιστωτικού ιδρύµατος ή υπο-
καταστήµατος, που έχει καταχωρισθεί στην οικεία Μερίδα του
Γ.Ε.ΜΗ., µε χωριστή ανακοίνωση ανά τρίµηνο και συνολικά µε τη
δηµοσίευση των οικονοµικών καταστάσεων εξαµήνου. Σε περί-
πτωση που το πιστωτικό ίδρυµα ή υποκατάστηµα δεν διατηρεί
ιστοσελίδα ή αυτή δεν έχει καταχωρηθεί στην οικεία Μερίδα του
Γ.Ε.ΜΗ., καθώς και για τα υποκαταστήµατα των πιστωτικών ιδρυ-
µάτων που εδρεύουν στην αλλοδαπή, η δηµοσίευση γίνεται σε
τρεις ηµερήσιες οικονοµικές εφηµερίδες πανελλαδικής κυκλο-
φορίας, στην ίδια ως άνω προθεσµία.

5. Οι πληρωµές που διενεργήθηκαν το έτος 2015 θα συµπερι-
ληφθούν στις δηµοσιεύσεις που προβλέπονται στις υποπεριπτώ-
σεις αα’, ββ’ και γγ’ της περίπτωσης Α’ της παραγράφου 4. 

Σε περίπτωση που τα υπόχρεα πιστωτικά ιδρύµατα έχουν ήδη
δηµοσιεύσει τις οικονοµικές καταστάσεις του έτους 2015 κατά
την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου, οι δηµοσιεύσεις του πα-
ρόντος άρθρου γίνονται µε χωριστή ανακοίνωση εντός τριάντα
(30) ηµερών από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου.

6.  Ο Υπουργός Οικονοµικών και ο εκάστοτε αρµόδιος Υπουρ-
γός για θέµατα εποπτείας των νοµικών προσώπων και φορέων
που υπάγονται στη Γενική Γραµµατεία Ενηµέρωσης και Επικοι-
νωνίας δύνανται µε κοινή απόφασή τους να εξειδικεύουν τις υπο-
χρεώσεις των πιστωτικών ιδρυµάτων κατά το παρόν άρθρο, ιδίως
όσον αφορά το βαθµό ανάλυσης και τον τρόπο παρουσίασης
των σχετικών πληροφοριών και να καθορίζουν κάθε αναγκαία λε-
πτοµέρεια για την εφαρµογή του παρόντος.

7. Αρµόδιες για την τήρηση των διατάξεων του παρόντος ορί-
ζονται η Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς για τα πιστωτικά ιδρύµατα
που έχουν µετοχές εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο και η Τράπεζα
της Ελλάδος σε κάθε άλλη περίπτωση. Για τις παραβάσεις των
διατάξεων των παραγράφων 1 έως και 6 και των κατ’ εξουσιοδό-
τηση κανονιστικών πράξεων, η κατά περίπτωση αρµόδια αρχή,
επιβάλλει µε απόφασή της διοικητικό χρηµατικό πρόστιµο ύψους
έως ένα εκατοµµύριο (1.000.000) ευρώ και προβαίνει σε δηµόσια
ανακοίνωση στην οποία περιγράφεται το πιστωτικό ίδρυµα, η
φύση της παράβασης και το ύψος του προστίµου που επιβλή-
θηκε.

8. Η ανακοίνωση από την αρµόδια κατά περίπτωση αρχή γίνε-
ται µε καταχώρηση στον επίσηµο ιστότοπό της, εντός δέκα (10)
ηµερών από την παρέλευση της προθεσµίας για την άσκηση
προσφυγής και σε περίπτωση άσκησής της, εντός τριάντα (30)
ηµερών από την οριστική απόρριψή της.

9. Κατά τον καθορισµό του ύψους του διοικητικού προστίµου,
από την αρµόδια κατά περίπτωση αρχή, λαµβάνονται υπόψη
ιδίως, τα εξής:

α) Η οικονοµική ισχύς του υπαίτιου νοµικού προσώπου, όπως
προκύπτει από το συνολικό κύκλο εργασιών του κατά την προ-
ηγούµενη χρήση από την επιβολή της κύρωσης. Σε περίπτωση
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νοµικού προσώπου που είναι θυγατρική µητρικής επιχείρησης,
ο σχετικός κύκλος εργασιών είναι ο κύκλος εργασιών που προ-
κύπτει από τους ενοποιηµένους λογαριασµούς της επικεφαλής
µητρικής επιχείρησης κατά την προηγούµενη χρήση.

β) Προηγούµενες παραβάσεις για τις οποίες έχει επιβληθεί
πρόστιµο, ακόµη και αν δεν έχει καταστεί οριστικό.

γ) Οι ζηµίες τρίτων που προκλήθηκαν από την παράβαση, στο
βαθµό που µπορούν να συγκεκριµενοποιηθούν.

10. Η αρµόδια κατά περίπτωση αρχή υποχρεούται να διατηρεί
στον επίσηµο ιστότοπό της κάθε ανακοίνωση που διενεργείται
κατά το παρόν άρθρο για διάστηµα τουλάχιστον πέντε (5) ετών.

Άρθρο 7
Ρύθµιση θεµάτων Γενικής Διεύθυνσης 

Δηµοσιονοµικών Ελέγχων της Γενικής Γραµµατείας Δηµο-
σιονοµικής Πολιτικής

1. α. Η παρ. 8 του άρθρου 7 του ν. 3492/2006 αντικαθίσταται
ως εξής:

«8. Η θητεία των Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών δεν δύναται να
υπερβαίνει τα έξι (6) έτη στην ίδια οργανική µονάδα επιπέδου
τµήµατος της ίδιας Διεύθυνσης της Γενικής Διεύθυνσης Δηµο-
σιονοµικών Ελέγχων.»

β. Στην παρ. 2 του άρθρου 12 του ν. 4314/2014 (Α’265) προ-
στίθεται περίπτωση γ’ ως εξής:

«(γ) Η θητεία των Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών δεν δύναται να
υπερβαίνει τα έξι (6) έτη στην ίδια οργανική µονάδα επιπέδου
τµήµατος, της ίδιας Διεύθυνσης της Γενικής Διεύθυνσης Δηµο-
σιονοµικών Ελέγχων.»

2. Οι διατάξεις της παραγράφου 1 ισχύουν για τις κατηγορίες
και κλάδους υπαλλήλων του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους
που προβλέπονται και στις λοιπές, πέραν της Γενικής Διεύθυν-
σης Δηµοσιονοµικών Ελέγχων, Διευθύνσεις οι οποίες είναι αρ-
µόδιες για την άσκηση δηµοσιονοµικών ελέγχων, εκτός των
Υπηρεσιών Δηµοσιονοµικού Ελέγχου (Υ.Δ.Ε.), καθώς και των µη
αυτοτελών Περιφερειακών Γραφείων Δηµοσιονοµικών Ελέγχων.
Επίσης, έχουν εφαρµογή και στους προϊσταµένους τµηµάτων
των προαναφερθεισών Γενικών Διευθύνσεων. Με απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών ρυθµίζεται κάθε λεπτοµέρεια για την
εφαρµογή της παρούσας.

3. Οι παράγραφοι 3, 4 και 5 του άρθρου 11 του ν. 4151/2013
καταργούνται.

4. α. Η παρ. 2 του άρθρου 12 του ν. 4151/2013 αντικαθίσταται
ως εξής:

«2.α. Στο Μητρώο Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών και Ελεγκτών της
ΕΔΕΛ δύνανται να εντάσσονται υπάλληλοι ΠΕ και ΤΕ κατηγορίας
όλων των κλάδων του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους, της Γε-
νικής Διεύθυνσης Οικονοµικών Υπηρεσιών και της Αυτοτελούς
Διεύθυνσης Ανθρώπινου Δυναµικού και Οργάνωσης του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών. Η ένταξή τους γίνεται µετά από ανοικτή πρό-
σκληση και διαδικασίες αξιολόγησης, όπως αυτές ορίζονται µε
απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών. Δεν υφίσταται υποχρέωση
εγγραφής στο Μητρώο, των Ν.Π.Ι.Δ. που ασκούν ελεγκτικό
έργο.»

β. Η παρ. 4 του άρθρου 12 του ν. 4151/2013 τροποποιείται ως
εξής:

«4. Οι οργανικές θέσεις των Διευθύνσεων της Γενικής Διεύθυν-
σης Δηµοσιονοµικών Ελέγχων, µε εξαίρεση τις οργανικές θέσεις
κατηγορίας ΔΕ και ΥΕ, καλύπτονται από υπαλλήλους του Γενικού
Λογιστηρίου του Κράτους, της Γενικής Διεύθυνσης Οικονοµικών
Υπηρεσιών και της Αυτοτελούς Διεύθυνσης Ανθρώπινου Δυναµι-
κού και Οργάνωσης του Υπουργείου Οικονοµικών, που είναι εγ-
γεγραµµένοι στο Μητρώο Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών και
Ελεγκτών ΕΔΕΛ. Από τις διατάξεις της παραγράφου αυτής εξαι-
ρούνται η Διεύθυνση Σχεδιασµού και Αξιολόγησης Ελέγχων,
καθώς και το Αυτοτελές Γραφείο Παρακολούθησης και Υποστή-
ριξης της Διεύθυνσης Έκτακτων και Ειδικών Ελέγχων.»

γ. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης β’ της παρ. 6 του άρ-
θρου 12 του ν. 4151/2013 αντικαθίσταται ως εξής:

«Υπάλληλοι κατηγορίας ΠΕ και ΤΕ, οι οποίοι διορίζονται για
πρώτη φορά στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους και τοποθε-

τούνται στη Γενική Διεύθυνση Δηµοσιονοµικών Ελέγχων, µέχρι
την ένταξή τους στο Μητρώο Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών και
Ελεγκτών της ΕΔΕΛ, δύνανται µε απόφαση του Προϊσταµένου
της ανωτέρω Γενικής Διεύθυνσης να διενεργούν ελέγχους αρ-
µοδιότητάς της. Με όµοια απόφαση, µπορεί να διενεργούν ελέγ-
χους και υπάλληλοι, οι οποίοι υπηρετούν µε απόσπαση στις
Διευθύνσεις της εν λόγω Γενικής Διεύθυνσης, για όσο χρόνο
διαρκεί η απόσπασή τους.»

δ. Το Μητρώο Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών και Ελεγκτών της
ΕΔΕΛ ως έχει, παραµένει σε ισχύ και µετά τη δηµοσίευση της
παρούσας διάταξης, µε την επιφύλαξη της περίπτωσης vii του
εδαφίου 4 της παρ. 5 του άρθρου 12 του ν. 4151/2013.

5. Η περίπτωση γ’της παρ. 6 του άρθρου 12 του ν. 4314/2014
καταργείται.

6.α. Οι υπηρετούντες στις οργανικές θέσεις της περίπτωσης
γ’της υποπαραγράφου 6 της παρ. Ε’ του            άρθρου πρώτου
του ν.  4254/2014 (Α’85) διενεργούν τους αναφερόµενους στα
άρθρα 45, 46 και 47 του π.δ. 111/2014 (Α’178) ελέγχους και εν-
τάσσονται αυτοδίκαια στο Μητρώο Δηµοσιονοµικών Ελεγκτών
και Ελεγκτών της ΕΔΕΛ µη εφαρµοζοµένων των διατάξεων του
παρόντος άρθρου, καθώς και του άρθρου 12 του ν. 4151/2013
(Α’ 103).

β. Το τελευταίο εδάφιο της περίπτωσης γ’ της υποπαραγρά-
φου 6 της παρ. Ε’ του άρθρου πρώτου του ν. 4254/2014 καταρ-
γείται.

7. Στο άρθρο 45 του π.δ. 111/2014 προστίθεται παράγραφος
4 ως εξής:

«4. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών είναι δυνατή η
ανακατανοµή των φορέων που εµπίπτουν στις αρµοδιότητες των
Τµηµάτων της Διεύθυνσης Δηµοσιονοµικών Ελέγχων του παρόν-
τος άρθρου.»

8. Στο άρθρο 46 του π.δ. 111/2014 προστίθεται παράγραφος
4 ως εξής:

«4. Με απόφαση του Υπουργού Οικονοµικών είναι δυνατός ο
επαναπροσδιορισµός των προγραµµάτων που εµπίπτουν στις
αρµοδιότητες των Τµηµάτων Προγραµµατισµού και Ελέγχων Α’
έως ΣΤ’ της Διεύθυνσης Ελέγχου Διαχείρισης Συγχρηµατοδο-
τούµενων Προγραµµάτων του παρόντος άρθρου για την τρέ-
χουσα και για κάθε επόµενη προγραµµατική περίοδο.»

9. Στην παρ. 4 του άρθρου 100 του ν. 4270/2014 (Α’143) προ-
στίθεται εδάφιο ως εξής: 

«Κατ’ εξαίρεση, µπορεί να εκδίδονται ΧΕΠ µέχρι και τη λήξη
του οικονοµικού έτους για την αντιµετώπιση των δαπανών µετα-
κίνησης των ελεγκτικών οργάνων που διενεργούν ελέγχους σε
εκτέλεση εισαγγελικής παραγγελίας ή κατόπιν εντολής του
Υπουργού Οικονοµικών.»

Άρθρο 8

1. Στο τέλος της παρ. 3 του άρθρου 67 του ν. 4172/2013
(Α’167) προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:

«Εξαιρετικά, τα φυσικά πρόσωπα που συµµετέχουν σε νοµικά
πρόσωπα και νοµικές οντότητες που τηρούν απλογραφικά βι-
βλία, µπορούν να υποβάλουν δήλωση φορολογίας εισοδήµατος
µέχρι το πρώτο δεκαπενθήµερο του επόµενου µήνα από τη λήξη
της προθεσµίας υποβολής της δήλωσης φορολογίας εισοδήµα-
τος νοµικών προσώπων και νοµικών οντοτήτων.»

2. Η παρ. 4 του άρθρου 67 του ν. 4172/2013 (Α’167) αντικαθί-
σταται ως εξής: 

«4. Οι σύζυγοι, κατά τη διάρκεια του γάµου, υποχρεούνται να
υποβάλουν κοινή δήλωση για τα εισοδήµατά τους στα οποία ο
φόρος, τα τέλη και οι εισφορές που αναλογούν υπολογίζονται
χωριστά στο εισόδηµα καθενός συζύγου. Κοινή δήλωση δύναν-
ται να υποβάλουν και τα πρόσωπα που έχουν συνάψει σύµφωνο
συµβίωσης. Στην περίπτωση αυτή έχουν την ίδια φορολογική αν-
τιµετώπιση µε τους έγγαµους.

Οι τυχόν ζηµίες του εισοδήµατος του ενός συζύγου ή µέρους
συµφώνου συµβίωσης, δεν συµψηφίζονται µε τα εισοδήµατα του
άλλου συζύγου ή του άλλου µέρους συµφώνου συµβίωσης.

Υπόχρεος υποβολής δήλωσης είναι ο σύζυγος ή το µέρος συµ-
φώνου συµβίωσης, το οποίο δηλώνεται ως υπόχρεος, και για τα
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εισοδήµατα της συζύγου του ή του άλλου µέρους συµφώνου
συµβίωσης, αντίστοιχα.

Ειδικότερα, οι σύζυγοι ή τα µέρη συµφώνου συµβίωσης, υπο-
βάλλουν χωριστή φορολογική δήλωση, ο καθένας για τα εισοδή-
µατά του, εφόσον: 

α. Έχει διακοπεί η έγγαµη συµβίωση ή έχει λυθεί το σύµφωνο
συµβίωσης κατά το χρόνο υποβολής της δήλωσης. Το βάρος της
απόδειξης για τη διακοπή της έγγαµης συµβίωσης ή τη λύση του
συµφώνου συµβίωσης φέρει ο φορολογούµενος, 

β. Ο ένας από τους δύο συζύγους ή ένα από τα δύο µέρη συµ-
φώνου συµβίωσης είναι σε κατάσταση πτώχευσης ή έχει υπο-
βληθεί σε δικαστική συµπαράσταση. Για τα εισοδήµατα των
ανήλικων τέκνων, υπόχρεος για την υποβολή της δήλωσης είναι
ο γονέας ή το µέρος συµφώνου συµβίωσης που ασκεί τη γονική
µέριµνα, µε την επιφύλαξη των οριζοµένων στην παράγραφο 4
του άρθρου 11.»

3. Στην παρ. 35 του άρθρου 72 του ν. 4172/2013 (Α’167) η
φράση «κατά το φορολογικό έτος 2014» αντικαθίσταται από τη
φράση «κατά τα φορολογικά έτη 2014 και 2015».

Άρθρο 9
Ρύθµιση ζητηµάτων Ο.Δ.Ι.Ε.

1. Το ανεξόφλητο κεφάλαιο και η εξυπηρέτηση των µέχρι την
1η Μαρτίου 2016 υπολοίπων των δανειακών συµβάσεων που έχει
συνάψει ο Οργανισµός Διεξαγωγής Ιπποδροµιών Ελλάδος
(Ο.Δ.Ι.Ε.) µε την εγγύηση του ελληνικού Δηµοσίου αναλαµβάνον-
ται από το ελληνικό Δηµόσιο. Από την ηµεροµηνία αυτή το ελλη-
νικό Δηµόσιο αναλαµβάνει, ως πρωτοφειλέτης, την καταβολή

των τοκοχρεολυτικών δόσεων, συµπεριλαµβανοµένων και των
τόκων της τρέχουσας, κατά την ως άνω ηµεροµηνία, τοκοφόρου
περιόδου, όπως αυτές προβλέπονται από τις οικείες δανειακές
συµβάσεις και διαδέχεται τον Ο.Δ.Ι.Ε. σε όλες τις υποχρεώσεις
και τα δικαιώµατα που προβλέπονται από αυτές.

2. Οι ανεξόφλητες υποχρεώνεις των δανειακών συµβάσεων
της προηγούµενης παραγράφου εξυπηρετούνται από τον Οργα-
νισµό Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους.

3. Με αποφάσεις του Υπουργού Οικονοµικών καθορίζεται το
ύψος του ανεξόφλητου κεφαλαίου κάθε δανειακής σύµβασης, οι
λοιπές υποχρεώσεις που προκύπτουν από την εφαρµογή των
όρων των συµβάσεων και οι λοιποί όροι εξυπηρέτησης, όπως πε-
ριγράφονται στις αναλαµβανόµενες συµβάσεις.

4. Όπου στις ανωτέρω συµβάσεις προβλέπεται προσαύξηση
του επιτοκίου µε την εισφορά του ν. 128/1975 (Α’ 178), η προ-
σαύξηση αυτή δεν ισχύει. Δεν ισχύουν επίσης η προµήθεια 1%
υπέρ του Δηµοσίου για την παρεχόµενη εγγύηση των εν λόγω
δανείων και λοιπές κρατήσεις, πάσης φύσεως, υπέρ του Δηµο-
σίου.

5. Το χρέος της Κεντρικής Διοίκησης αυξάνεται ισόποσα µε το
κεφάλαιο που θα προσδιοριστεί µε την έκδοση της απόφασης
του Υπουργού Οικονοµικών της παραγράφου 3.

6. Οι φάκελοι των ανωτέρω δανειακών συµβάσεων παραδίδον-
ται από τους αρµόδιους φορείς που τις κατέχουν στον Οργανι-
σµό Διαχείρισης Δηµοσίου Χρέους, ο οποίος αναλαµβάνει την
υποχρέωση να τις εξυπηρετεί µέχρι τη λήξη τους µε τους όρους
που αναφέρονται σε αυτές και σύµφωνα µε την απόφαση του
Υπουργού Οικονοµικών της παραγράφου 3. Οι εν λόγω δανει-
ακές συµβάσεις περιγράφονται στον ακόλουθο πίνακα:
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Άρθρο 10
Ρυθµίσεις θεµάτων περί µη εξυπηρετούµενων 

δανείων- Τροποποίηση διάταξης του 
ν. 4307/2014 (Α’ 246)

Στο εδάφιο γ’ της παρ. 2 του άρθρου 60 του Μέρους Δ’ του ν.
4307/2014 (Α’246) η φράση «το αργότερο µέχρι 31 Μαρτίου
2016» αντικαθίσταται από τη φράση «το αργότερο µέχρι 3 Μαΐου
2016».

Άρθρο 11

Η περίπτωση β’ της παρ. 2 του άρθρου 13 του ν. 4179/2013,
όπως αυτή συµπληρώθηκε µε την παρ. 4 του άρθρου 19 του ν.
4276/2014, αντικαθίσταται ως εξής:

«β. Η υποβολή στην αρµόδια υπηρεσία αίτησης συνοδευόµε-
νης από το σύνολο των προβλεπόµενων κατά το χρόνο υποβολής
τους δικαιολογητικών προσηκόντως υποβαλλόµενων επάγεται
την αµελλητί έκδοση του Ειδικού Σήµατος Λειτουργίας από την
ως άνω υπηρεσία. Στον αιτούντα τίθεται προθεσµία δύο (2) ετών
από τη χορήγηση του Ειδικού Σήµατος Λειτουργίας για προσκό-
µιση στην ως άνω αρµόδια υπηρεσία της σχετικής Απόφασης Έγ-
κρισης Περιβαλλοντικών Όρων. Άπρακτη παρέλευση της προθε-
σµίας του προηγούµενου εδαφίου συνεπάγεται αυτοδίκαιη ανά-
κληση του Ειδικού Σήµατος Λειτουργίας.»

Άρθρο 12

Χορηγείται νέα προθεσµία για τις αδειοδοτήσεις που προβλέ-
πονται στα άρθρα 17 παρ. 3, 22 παρ. 1 και 23 παρ.1 του ν.
3498/2006 (Α’ 23) έως τις 31.12.2016.

Άρθρο 13

Το άρθρο τρίτο της από 31.7.2015 Πράξης Νοµοθετικού Πε-
ριεχοµένου (Α’90), όπως αυτή κυρώθηκε µε το άρθρο 5 του ν.
4350/2015 (Α’161), αντικαθίσταται ως εξής:

«Με αποφάσεις του Κυβερνητικού Συµβουλίου γιο την Οικο-
νοµική Πολιτική (Κυ.Σ.Οι.Π.), µπορεί να ανατίθεται απευθείας η
παροχή συµβουλευτικών υπηρεσιών κατά παρέκκλιση κάθε γενι-
κής ή ειδικής διάταξης, µε συµβάσεις διάρκειας µέχρι έξι (6)
µηνών, µε δυνατότητα ανανέωσης, σε διακεκριµένους εµπειρο-
γνώµονες (φυσικά ή νοµικά πρόσωπα) σε χρηµατοπιστωτικά, νο-
µικά και οικονοµικά θέµατα, για την υποστήριξη της Ελληνικής
Κυβέρνησης στις διαπραγµατεύσεις της µε τον Ευρωπαϊκό Μη-
χανισµό Σταθερότητας (Ε.Μ.Σ.), την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα (Ε.Κ.Τ.) και το Διεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο (Δ.Ν.Τ.), στη σύναψη και εφαρµογή των σχετικών
συµφωνιών, καθώς και για την υποστήριξη της Ελληνικής Κυβέρ-
νησης στη διαπραγµάτευση για το δηµόσιο χρέος.

Οι προκαλούµενες δαπάνες από τη σύναψη των ανωτέρω συµ-



βάσεων έργου καλύπτονται από τον προϋπολογισµό του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών, µε σχετική απόφαση του Υπουργού Οικονο-
µικών. Ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης, ο Υπουργός
Οικονοµικών και ο κατά περίπτωση αρµόδιος Υπουργός εξουσιο-
δοτούνται να υπογράφουν από κοινού τις ανωτέρω συµβάσεις.»

Άρθρο 14
Έναρξη ισχύος

Ο παρών νόµος ισχύει από τη δηµοσίευσή του στην Εφηµε-
ρίδα της Κυβερνήσεως, εκτός αν άλλως ορίζεται στις επιµέρους
διατάξεις του.

Αθήνα,                                    2016

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ, 2. ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗΣ,
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ ΔΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΚΑΙ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ ΚΑΙ ΑΝΘΡΩΠΙΝΩΝ
ΔΙΚΑΙΩΜΑΤΩΝ

3. ΕΡΓΑΣΙΑΣ, 4. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΣΦΑΛΙΣΗΣ

ΚΑΙ ΚΟΙΝΩΝΙΚΗΣ
ΑΛΛΗΛΕΓΓΥΗΣ

5. ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ 6. ΕΠΙΚΡΑΤΕΙΑΣ
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

7. Η ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΡΙΑ 8. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ, ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ
ΑΝΑΠΤΥΞΗΣ

ΚΑΙ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

9. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ»

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριοι συνάδελφοι,
παρακαλώ το Σώµα να εξουσιοδοτήσει το Προεδρείο για την υπ’
ευθύνη του επικύρωση των Πρακτικών ως προς την ψήφιση στο
σύνολο του παραπάνω νοµοσχεδίου.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Το Σώµα παρέσχε

τη ζητηθείσα εξουσιοδότηση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 15.28’ λύεται η συνεδρίαση για την Πέµπτη
24 Μαρτίου 2016 και ώρα 9.30’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώ-
µατος  κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτή-
σεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

7052 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                    ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


